
ZAŁOŻENIA DO PROJEKTU BUDŻETU MIASTA OPOLA NA 2014 ROK 

Na podstawie § 3 uchwały Nr XLIV/691/13 Rady Miasta Opola z dnia 4 lipca 2013 r. 
w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Prezydent Miasta Opola 
przedstawia Radzie Miasta Opola założenia do projektu budżetu miasta Opola na 
2014 rok, które obejmują zagregowane wielkości dotyczące prognozy dochodów, 
przychodów, wydatków i rozchodów (załącznik nr 1) oraz zestawienie złożonych 
do projektu budżetu wniosków (załącznik nr 2). 

Pierwszy Zastępca Prezydenta Miasta

Krzysztof Kawałko
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Załącznik nr 1 

 

ZAGREGOWANE WIELKO ŚCI DOTYCZĄCE PROGNOZY DOCHODÓW, PRZYCHODÓW, 
WYDATKÓW I ROZCHODÓW DO PROJEKTU BUD śETU MIASTA OPOLA NA 2014R. 

 

 

I. PODSTAWY MAKROEKONOMICZNE BUDOWANIA ZAŁO śEŃ DO PROJEKTU 
BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2014r. 

Podstawy makroekonomiczne budowania załoŜeń do opracowywania projektu budŜetu 

stanowią przede wszystkim informacje zawarte w projekcie ustawy budŜetowej na 2014r.  

W tabeli 1 przedstawiono główne wskaźniki zawarte w uzasadnieniu do projektu ustawy 

budŜetowej na 2014r.  

 

2013r. – projekt ustawy 

bud Ŝetowej 

2013r. – przewidywane 

wykonanie wg. projektu 

ustawy bud Ŝetowej na 2013r. 

2014r. – prognoza wg. 

projektu ustawy bud Ŝetowej 

na 2014r. 

Produkt krajowy brutto (układ dynamiczny) 

102,2% 101,5% 102,5% 

Dynamika cen towarów i usług konsumpcyjnych (układ dynamiczny)  

102,7% 101,6% 102,4% 

Przeci ętne wynagrodzenie brutto w gospodarce narodowej (uk ład dynamiczny)  

104,6% 102,8% 103,5% 

Stopy procentowe otwartego rynku w % ( średnio w okresie)  

4,36 2,95 2,54 

Tabela 1 

II. INNE – NAJWAśNIEJSZE – UWARUNKOWANIA MAJ ĄCE WPŁYW NA PROJEKT 
BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2014r: 

1) Zapisy Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Opola, przede wszystkim co do 

kształtowania się nadwyŜki operacyjnej (róŜnica pomiędzy dochodami bieŜącymi  

a wydatkami bieŜącymi), wartości zadłuŜenia i jego spłat, kształtowania się 

nadwyŜki/deficytu Miasta Opola. 

2) Zapisy projektu ustawy budŜetowej na 2014r. i wartości wynikające z tych zapisów (inne 

niŜ wskazane w części I). 

3) Zmiany prawa, np.: 

a) Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

b) Ustawa o systemie oświaty, 

c) Ustawa o finansach publicznych – wejście w Ŝycie nowej reguły spłaty zadłuŜenia. 

4) Oddanie do uŜytku w 2013r. nowych obiektów miejskich (pływalnia przy ul. Prószkowskiej 

oraz Centrum Wystawienniczo-Kongresowe) oraz wzrost wydatków związanych  

z rozwojem „Ŝłobków niepublicznych”. 

5) Wzrost podatków lokalnych w 2014r. o ok. 3% r/r. 

6) Utrzymanie stabilizacji stopy bezrobocia w Mieście Opolu na średniorocznym poziomie 

7,5%.  

 

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 2



 

 

 

II.I. Aspekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Miast a Opola. 

Zgodnie z obowiązującą Wieloletnią Prognozą Finansową Miasta Opola w 2014r.: 

Prognoza nadwy Ŝki operacyjnej wynosi: 23 174 tys. zł  

Prognoza deficytu wynosi: -17 526 tys. zł  

Prognoza zadłu Ŝenia na koniec roku wynosi: 255 354 tys. zł  

Prognoza spłat (kapitał powi ększony o 

odsetki) wynosi: 

 

42 163 tys. zł  

 

przy czym przewiduje si ę, Ŝe faktyczne saldo zadłu Ŝenia na koniec 2013r. b ędzie 
wynosi ć około 215.000 tys. zł przy planie 237.829 tys. zł.  
 

II.II. Aspekt zapisów projektu ustawy bud Ŝetowej na 2014r. 
 
Z projektu ustawy budŜetowej na 2014r., wynika, Ŝe (najwaŜniejsze): 

� część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego planowana  

na rok 2014 wynosi 39.504.660 tys. zł i jest mniejsza od kwoty części oświatowej 

subwencji ogólnej określonej w ustawie budŜetowej na rok 2013 o kwotę 4.535 tys. zł, z tą 

uwagą, Ŝe zmniejszenie jest związane z przejęciem prowadzenia niektórych jednostek 

oświatowych np. przez odpowiednie ministerstwa czy samorządy wojewódzkie,  

� część równowaŜąca subwencji ogólnej dla powiatów na 2014r. została zaplanowana  

w wysokości 1.078.549 tys. zł, tj. o 0,2% wyŜszej niŜ zaplanowano na 2013r. 

� wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych (PIT) zostały zaprognozowane 

na poziomie 43.700.000 tys. zł, co oznacza ich dynamikę w stosunku do wartości ustawy 

budŜetowej na 2013r. przed nowelizacją na poziomie 101,8%, 

� wpływy z tytułu podatku dochodowego od osób prawnych (CIT) zostały zaprognozowane 

na poziomie 23.250.000 tys. zł, co oznacza dynamikę w stosunku do wartości z ustawy 

budŜetowej na 2013r. przed nowelizacją na poziomie 78%.  
 

II.III. Aspekt zmian prawa. 
 
1) ustawa o utrzymaniu czysto ści i porz ądku w gminach ; na skutek zmian jednostki 

samorządu terytorialnego „przejęły właścicielstwo odpadów”, zostały zobligowane  

do poboru opłat z tym związanych, jak teŜ do realizacji określonych wydatków.  

W załoŜeniu ustawodawcy systemy odpadowe mają się równowaŜyć, tj. zebrane dochody 

powinny stanowić jedyne źródło finansowania wydatków związanych  

z zagospodarowaniem odpadów. Zarówno w planie wydatków jak i dochodów 2014r. 

budŜetu miasta Opola zaprognozowano wpływy z tego tytułu w wysokości 22.500 tys. zł, 

przy planie wydatków i dochodów ustalonych w 2013r. na poziomie 15.000 tys. zł. ZwyŜka 

wynika przede wszystkim z faktu, Ŝe nowy system zaczął działać w II półroczu 2013r.,  

a więc 2014r. będzie pierwszym pełnym rokiem jego działania. 
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2) ustawa o systemie o światy ; zgodnie z przyjętymi rozwiązaniami od września br. 

jednostki samorządu terytorialnego otrzymują dotację z budŜetu państwa związaną  

z prowadzeniem zajęć w przedszkolach. W roku 2013 wartość dotacji dotyczy 4 m-cy  

(od września do grudnia) i wynosi łącznie ok. 1.600 tys. zł. Stąd teŜ w budŜecie miasta 

Opola na 2014r. powinna zostać ujęta całkowita wartość dotacji za pełne 12 miesięcy 

(kwota 4.800 tys. zł), która zostanie rozdysponowana na poszczególne placówki. W tym 

przypadku wartości zwiększenia dochodów odpowiada wartości zwiększenia wydatków. 

3) ustawa o finansach publicznych ; 2014r. jest pierwszym rokiem obowiązywania nowej 

reguły spłaty zadłuŜenia. Dotychczasowe rozwiązania prawne sprowadzały się do 

jednolitego określenia wysokości spłaty zadłuŜenia, która nie mogła być wyŜsza niŜ 15% 

dochodów danej jednostki samorządu terytorialnego. Zgodnie z zapisem art. 243 ustawy  

o finansach publicznych średni, z trzech lat poprzedzających rok budŜetowy, wskaźnik 

udziału nadwyŜki operacyjnej, powiększonej o dochody ze sprzedaŜy majątku,  

do dochodów ogółem – wyznacza poziom udziału kosztów (tu spłata odsetek i kapitału) 

obsługi zadłuŜenia do dochodów ogółem  w roku budŜetowym. 

Oznacza to, Ŝe wielkość moŜliwych do spłaty rat kredytów oraz związanych z nimi 

odsetek od 2014r. jest ściśle powiązana z wynikami bieŜącymi budŜetów 3 lat 

poprzedzających dany rok budŜetowy, czyli im mniejsza nadwyŜka operacyjna w latach 

poprzedzających dany rok budŜetowy, tym mniejsze moŜliwości, w przyszłości, obsługi 

zaciągniętego wcześniej długu. 
 

II.IV.  Aspekt oddania do u Ŝytku nowych obiektów (pływania przy ul. Prószkowski ej, 
Centrum Wystawienniczo-Kongresowe) oraz wzrost wyda tków zwi ązanych z rozwojem 
„ Ŝłobków niepublicznych”. 
 
Rok 2014 będzie pierwszym pełnym rokiem, w którym działalność będzie prowadzona  

w dwóch nowych obiektach miejskich. Zakłada się, Ŝe wpływy z tego tytułu (dochody) nie 

zrównowaŜą wydatków związanych z ich funkcjonowaniem.  

 

W przypadku Centrum Wystawienniczo-Kongresowego zaplanowano: 

 

Dochody bie Ŝące: Wydatki bie Ŝące: Wynik (dochody bie Ŝące  

– wydatki bie Ŝące): 

510 tys. zł 2.050 tys. zł -1.540 tys. zł 

 

W przypadku pływalni przy ul. Prószkowskiej zaplanowano: 
 

Dochody bie Ŝące Wydatki bie Ŝące Wynik (dochody bie Ŝące  

– wydatki bie Ŝące) 

2.500 tys. zł 4.300 tys. zł -1.800 tys. zł 

 

Z przedstawionych powyŜej danych wynika, Ŝe deficytowa działalność ww. obiektów  

na 2014r. per saldo prowadzi do konieczności pokrycia 3.340 tys. zł.  
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Ponadto w związku ze zwiększeniem ilości podmiotów działających w formie „Ŝłobków 

niepublicznych” załoŜono po stronie wydatków zwiększenie dotacji: 

 

Dotacja w 2013r. (plan) Dotacja w 2014r.  

(plan - zało Ŝenia) 

Wynik (dotacja w 2014r.  

– dotacja w 2013r.)  

– wydatki bie Ŝące) 

2.324 tys. zł 3.500 tys. zł 1.176 tys. zł 

 

III. PODSTAWOWE PARAMETRY PRZYJ ĘTE DLA BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2014r. 
(dane startowe) 

 

Mając na uwadze powyŜsze przystępując do opracowywania projektu budŜetu miasta Opola 

na 2014r. ustalono następujące podstawowe parametry (tabela 2): 
 

Warto ść nadwy Ŝki 
operacyjnej minimum: 21.000.000 zł maksimum: brak 

Warto ść deficytu minimum: brak maksimum: przedział 
25.000.000 zł – 30.000.000 zł 

Warto ść nowego długu brutto minimum: brak maksimum: przedział 
54.000.000 zł – 59.000.000 zł 

Tabela 2 

IV. ZAGREGOWANE DANE DOTYCZĄCE BUDśETU MIASTA OPOLA NA 2014r. 
 

IV.I. Poziom ogólny: 
 

PoniŜej w tabeli 3 przedstawiono poszczególne agregaty propozycji projektu budŜetu miasta 

na 2014r. w odniesieniu do planu budŜetu na 2013r. oraz wykonania 2012r. 
           w tys. zł 

   Wyszczególnienie  Wykonanie 
2012r. 

Plan 2013r. 
(wg. stanu na 
31.08.2013r. 

Wstępna 
propozycja  
na  2014 r. 

RóŜnica; 
propozycja 
2014r./plan 

2013r. 

Dynamika; 
propozycja 
2014r./plan 

2013r. 

A. DOCHODY OGÓŁEM, w tym: 584 631  626 827 603 295 -23 532 96,25% 

  - dochody bieŜące 517 134 554 769 565 740 10 971 101,98% 
  - dochody majątkowe 67 497 72 058 37 556 -34 502 52,12% 
B. WYDATKI OGÓŁEM, w tym: 570 580  703 994 631 098 -72 896 89,65% 

  - wydatki bieŜące 497 600 534 957 543 830 8 873 101,66% 

  - wydatki majątkowe 72 980 169 037 87 268 -81 769 51,63% 

C. WYNIK BUDśETU 
(+nadwyŜka, - deficyt) 14 051 -77 167 -27 802 49 365 36,03% 

D. PRZYCHODY, w tym: 61 944  106 783 56 500 -50 283 52,91% 

  - tzw. wolne środki z lat 
ubiegłych 17 144 29 562 2 000 -27 562 6,77% 

  - nowy dług 44 800 77 221 54 500 -22 721 70,58% 
E. ROZCHODY, w tym: 46 429  29 616 28 698 -918 96,90% 

  
- spłaty posiadanych kredytów, 

poŜyczek, wykup papierów 
wartościowych 

46 429 29 616 28 698 -918 96,90% 

F. WYNIK FINANSOWY 
BUDśETU 29 566 0 0 0   

G. NADWYśKA OPERACYJNA 19 533  19 812 21 910 2 098 110,59% 

Tabela 3 
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PowyŜsza tabela wskazuje, Ŝe parametry wykazane w tabeli 2 są spełnione, poniewaŜ: 

a) nadwyŜka operacyjna ustalona na 2014r. przekracza wartość 21 mln zł, 

b) wartość deficytu zamyka się w przedziale 25 – 30 mln zł, 

c) wartość nowego długu mieści się w przedziale 54 – 59 mln zł. 
 

IV.II. Dane o dochodach bie Ŝących i maj ątkowych przyj ętych do opracowania zało Ŝeń 
do projektu bud Ŝetu, wg. głównych źródeł ich powstania: 

 
PoniŜej w tabeli 4 przedstawiono wstępnie przyjęty plan dochodów bieŜących wg. źródeł ich 

powstania z wyszczególnieniem najwaŜniejszych składowych tych źródeł.  
 

w tys. zł 

 
Lp. 

Wyszczególnienie Wykonanie 
2012r. 

Plan 2013r. 
(wg. stanu 

na 
31.08.2013r. 

Wstępna 
propozycja  
na  2014 r. 

RóŜnica; 
propozycja 
2014r./plan 

2013r. 

Dynamika; 
propozycja 
2014r./plan 

2013r. 

1. Dochody z podatków 
lokalnych, w tym: 86 739 91 517 92 987 1 470 101,6% 

1.1 - podatek od nieruchomości 73 507 76 000 78 300 2 300 103,0% 

1.2 - podatek od środków 
transportowych 5 463 5 980 5 750 -230 96,2% 

1.3 - podatek od czynności 
cywilnoprawnych 6 201 7 500 7 155 -345 95,4% 

2 Dochody z opłat, w tym: 21 822 37 214 44 753 7 539 120,3% 
2.1 - opłata skarbowa 3 495 3 800 3 600 -200 94,7% 

2.2 - opł. za zarząd i uŜytkowanie 
wieczyste 2 725 2 800 2 800 0 100,0% 

2.3 - opłata za wydanie zezwolenia 
na sprzedaŜ alkoholu 3 068 3 000 3 000 0 100,0% 

2.4 
- wpływy z innych lokalnych 

opłat pobieranych przez j.s.t. na 
podstawie odrębnych ustaw 

5 473 20 990 28 500 7 510 135,8% 

3 
Udziały w podatkach 
stanowi ących dochód 
bud Ŝetu państwa, w tym: 

149 669 162 523 164 400 1 877 101,2% 

3.1 - podatek doch. od osób 
fizycznych 139 427 149 523 151 200 1 677 101,1% 

3.2 - podatek doch. od osób 
prawnych 10 242 13 000 13 200 200 101,5% 

4 Otrzymane transfery 
bieŜące, w tym: 204 317 204 644 205 990 1 346 100,7% 

4.1 - subwencje 151 888 152 799 153 000 201 100,1% 
4.2 - dotacje na zadania bieŜące 52 429 51 845 52 990 1 145 102,2% 

5 Pozostałe dochody 
operacyjne, w tym: 54 587 58 871 57 610 -1 261 97,8% 

5.1 - dochody z najmu i dzierŜ. 
składników majątku 22 201 25 180 22 600 -2 580 89,8% 

5.2 - wpływy z usług 10 749 11 428 16 575 5 147 145,0% 

6 RAZEM DOCHODY 
BIEśĄCE 517 134 554 769 565 740 10 971 102,0% 

Tabela 4 
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Dokonuje się jednocześnie następujących wyjaśnień w zakresie niektórych danych 

zawartych w tabeli 4: 

a) zmniejszenia poszczególnych składowych dochodów w grupach „Dochody z podatków 

lokalnych” oraz „Dochody z opłat” są wynikiem analizy spływu tych dochodów do końca 

sierpnia 2013r., 

b) w grupie dochodów „Dochody z opłat” w wierszu 2.4 pn. „wpływy z innych lokalnych opłat 

pobieranych przez j.s.t. na podstawie odrębnych ustaw” dynamiczny wzrost dochodów 

wynika z ujęcia wpływu „opłaty śmieciowej” za okres 12 miesięcy 2014r.  

c) zwiększenie wartości grupy dochodów „Udziały w podatkach stanowiących dochód 

budŜetu państwa”; w przypadku podatku PIT jest poniŜej zakładanej dynamiki określonej 

w uzasadnieniu do projektu ustawy budŜetowej na 2014r., a w przypadku podatku CIT 

powyŜej. Zaplanowanie wyŜszych wpływów z CIT następuje w konsekwencji przyjęcia  

w budŜecie miasta Opola na 2013r. wartości niŜszych niŜ wskazane w uzasadnieniu do 

projektu ustawy budŜetowej na 2013r. – stąd teŜ „baza” z 2013r. do obliczania wartości 

CIT dla 2014r. nie „funkcjonuje” w pełnej korelacji czy to z projektem ustawy budŜetowej 

na 2013 czy 2014r. 

d) w grupie dochodów „Pozostałe dochody operacyjne”; za ich zmniejszenie odpowiada 

zakładany spadek dochodów z czynszów wpłacanych przez lokatorów mieszkań 

komunalnych. Przewiduje się natomiast dynamiczny wzrost dochodów z „wpływów  

z usług”, a to w konsekwencji uruchomienia nowych obiektów, z których korzystanie 

będzie odpłatne, tj. pływalnia przy ul. Prószkowskiej oraz Centrum Wystawienniczo 

-Kongresowe. 
 
Uwaga:  
Wzrost dochodów bieŜących w 2014r. w porównaniu z planem 2013r. wynika przede 

wszystkim z: 

1) ujęcia w planie wpłat z tytułu tzw. opłaty „śmieciowej” – przyrost r/r 7.500 tys. zł 

(2013r. kwota 15.000 tys. zł, 2014r. kwota 22.500 tys. zł), 

2) ujęcia w planie dotacji z budŜetu państwa w związku z funkcjonowaniem przedszkoli 

– przyrost r/r 3.200 tys. zł (2013r. kwota 1.600 tys. zł, 2014r. kwota 4.800 tys. zł), 

3) ujęcia w planie wpłat rodziców za pobyt dzieci w przedszkolach – przyrost r/r  

1.350 tys. zł (2013r. kwota 800 tys. zł, 2014r. kwota 2.150 tys. zł), 

 

Wyłączając z planu dochodów bie Ŝących tylko ww. pozycje plan dochodów bie Ŝących 
2014r. ukształtowałby si ę na poziomie 553.690 tys. zł, co oznaczałoby nomina lny 
spadek planu dochodów bie Ŝących w 2014r. w porównaniu z planem 2013r.  
o 1.079 tys. zł. 
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Przyjęte wstępnie wielkości do projektu budŜetu miasta Opola na 2014r. dochodów 

majątkowych są zawarte w tabeli 5 poniŜej. 
w tys. zł 

Lp. Wyszczególnienie Wykonanie 
2012r. 

Plan 2013r. 
(wg. stanu 

na 
31.08.2013r. 

Wstępna 
propozycja 
na 2014r. 

RóŜnica; 
propozycja 
2014r./plan 

2013r. 

Dynamika; 
propozycja 
2014r./plan 

2013r. 

1 

wpływy z tytułu 
przekształcenia prawa 
uŜytkowania wieczystego 
przysługującego osobom 
fizycznym w prawo własności 

216 50 300 250 600% 

2 

wpłaty z tytułu odpłatnego 
nabycia prawa własności oraz 
prawa uŜytkowania 
wieczystego nieruchomości 

15 393 20 300 18 000 -2 300 88,7% 

3 dotacje majątkowe 51 888 51 708 19 256 -32 452 37,2% 
RAZEM 67 497 72 058 37 556 -34 502 52,1% 

Tabela 5 

 

Odnosząc się do danych zawartych w tabeli zaznacza się, Ŝe: 

a) zakładany spadek z tytułu sprzedaŜy nieruchomości jest związany z mniejszym niŜ to 

ma miejsce obecnie wolumenem sprzedaŜy gruntów zlokalizowanych na terenie 

specjalnej strefy ekonomicznej, 

b) zakładany spadek dotacji majątkowych jest związany z niŜszym niŜ to miało miejsce  

w latach ubiegłych (oraz w 2013r.) spływem środków z funduszy UE, między innymi  

z uwagi na fakt zakończenia okresu planistycznego Unii Europejskiej obejmującego lata 

2007-2013. 
 

IV.III. Dane o wydatkach bie Ŝących i maj ątkowych przyj ętych do opracowania zało Ŝeń 
do projektu bud Ŝetu: 

 

PoniŜej w tabeli 6 przedstawiono wstępną propozycję wydatków bieŜących miasta Opola na 

2014r. z uwzględnieniem najbardziej znaczących sektorów (działów) „obsługiwanych” przez 

budŜet. Propozycja ta została zestawiona z wnioskami poszczególnych dysponentów 

budŜetu miasta Opola oraz z planem wydatków bieŜących wg. stanu na 31.08.2013r. 

Jednocześnie w tabeli zawarto syntetyczną informację o przyczynach planowanego wzrostu 

lub spadku wydatków w poszczególnych działach budŜetowych. 

W przedstawionej tabeli nie ujęto wydatków na „remonty nazwane” – informacja o wstępnej 

propozycji wartości tych remontów na 2014r. została zawarta pod zestawieniem 

tabelarycznym.    
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w tys. zł 

Wyszczególnienie Plan na  
31.08.2013 r. 

Propozycje 
jednostek  

i wydziałów 
do bud Ŝetu  

2014 r. 

Wstępna 
propozycja  
na  2014 r  

RóŜnica 
Prognoza 

2014r./Plan 
2013r. 

Dynamika 
Prognoza 

2014r./Plan 
2013r. 

OGÓŁEM WYDATKI BIEZ ĄCE BEZ 
REMONTÓW ZNACZONYCH 532 362 611 213 543 130 10 768 102% 

w tym najwaŜniejsze sektory: 
Transport i ł ączno ść 30 467 45 799 29 774 -693 98% 

Dział 600 Krótkie objaśnienie spadku (prognoza 2014r.do plan 2013r.): 
- zmniejszenie środków na odszkodowania za przejęcie terenów na cele drogowe, 
- zakończenie realizacji zadań przez Biuro Organizacji Transportu Zbiorowego. 

Gospodarka 
mieszkaniowa 25 989 28 513 23 410 -2 579 90% 

Dział 700 

Krótkie objaśnienie spadku (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- dostosowanie planu wydatków związanych z utrzymaniem zasobów komunalnych do 
zmniejszonych wpływów (zmniejszenie dochodów i wydatków następuje np. na skutek 
sprzedaŜy zasobów), 
- zmniejszenie wydatków związanych z wypłatą prowizji od sprzedaŜy gruntów w specjalnej 
strefie ekonomicznej. 

Działalno ść usługowa 2 834  6 164 4 685 1 851 165% 

Dział 710 Krótkie objaśnienie wzrostu (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- zwiększenie wydatków związanych z funkcjonowaniem Centrum Wystawienniczo  
-Kongresowego w Opolu. 

Administracja publiczna 50 465  55 079 50 955 490 101% 

Dział 750 

Krótkie objaśnienie wzrostu (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- załoŜenie realizacji zadania "W Opolu wszystko gra". 
UWAGA:  - po dokonaniu korekty o wydatki związane z realizacją ww. projektu wydatki 
przyporządkowane do tego działu ulegną zmniejszeniu o 1.292 tys. zł, 
- w dziale ujęto funkcjonowanie jednostki budŜetowej Miejski Zarząd Lokali Komunalnych,  
we właściwym projekcie budŜetu miasta Opola na 2014r. jednostka ta zostanie wyodrębniona 
w dziale 700. 

Bezpiecze ństwo 
publiczne i ochrona 
przeciwpo Ŝarowa 

18 341 18 901 18 229 -112 99% 

Dział 754 

Krótkie objaśnienie spadku (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- spadek dotyczy wydatków funkcjonowania StraŜy Miejskiej. 

Obsługa długu 
publicznego 7 920 9 750 9 750 1 830 123% 

Dział 757 Krótkie objaśnienie wzrostu (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- zwiększone saldo zadłuŜenia z tytułu posiadanych kredytów, poŜyczek i wyemitowanych 
papierów wartościowych. 

Oświata i wychowanie 
Edukacyjna opieka 
wychowawcza 

223 738 231 699 226 407 2 669 101% 

Dział 801 
Dział 854 

Krótkie objaśnienie wzrostu (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- zmiana systemu finansowania działalności przedszkoli, 
- załoŜenie podwyŜek dla kadry niepedagogicznej w wysokości 823 tys. zł. 
UWAGA:  w działach została dokonana równieŜ redukcja wydatków związana z optymalizacją 
sektora (połączenia jednostek czy teŜ likwidacje). 
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Wyszczególnienie Plan na  
31.08.2013 r. 

Propozycje 
jednostek  

i wydziałów 
do bud Ŝetu  

2014 r. 

Wstępna 
propozycja  
na  2014 r  

RóŜnica 
Prognoza 

2014r./Plan 
2013r. 

Dynamika 
Prognoza 

2014r./Plan 
2013r. 

Ochrona zdrowia 
Pomoc społeczna 
Pozostałe zadania  
w zakresie polityki 
społecznej 

81 435 89 488 78 021 -3 414 96% 

Dział 851 
Dział 852 
Dział 853 

Krótkie objaśnienie spadku (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- głównie spadek wydatków związanych z realizacją projektów finansowanych z funduszy UE  
np. "Moja praca moja przyszłość" czy "Budujemy swoją przyszłość". 

UWAGA: dokonano zabezpieczenia środków na dodatkowe miejsca w Ŝłobkach 
niepublicznych. 

Gospodarka komunalna  
i ochrona środowiska 39 752 51 782 46 453 6 701 117% 

Dział 900 
Krótkie objaśnienie wzrostu (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- funkcjonowanie przez pełny rok kalendarzowy systemu gospodarowania odpadami. 

Kultura i ochrona 
dziedzictwa narodowego 18 723 31 840 18 761 38 100% 

Dział 921 

 
Ogrody botaniczne  
i zoologiczne oraz 
naturalne obszary  
i obiekty chronionej 
przyrody 

8 403 8 558 8 252 -151 98% 

Dział 925 

Krótkie objaśnienie spadku (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
-zmniejszenie wydatków związanych z funkcjonowaniem ZOO w Opolu. 

Kultura fizyczna 14 188  20 848 17 610 3 422 124% 

Dział 926 Krótkie objaśnienie wzrostu (prognoza 2014r. do plan 2013r.): 
- zwiększenie wydatków związanych z funkcjonowaniem nowopowstałego obiektu basenu 
krytego przy ul. Prószkowskiej. 

Tabela 6 

 

ZałoŜona pula środków na wydatki remontowe nazwane (wydatki 

bieŜące) na 2014r. wynosi: 

 

700 tys. zł 
 

Informacja o przyj ętych wst ępnie, do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014r.,  
wielko ściach wydatków maj ątkowych:  

 

Zgodnie z przyj ętymi zało Ŝeniami mo Ŝliwa do zrealizowania pula 
wydatków maj ątkowych na 2014r. zamyka si ę w kwocie 

87.268 tys. zł  

z czego   

• wartość wydatków majątkowych proponowanych do 

rozdysponowania w ramach Wieloletniej Prognozy Finansowej 

wynosi   

 

71.824 tys. zł 
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• wartość wydatków majątkowych corocznie powtarzalnych lub 

koniecznych do poniesienia (m.in. Program budowy placów 

zabaw, wykup nieruchomości, komputeryzacja Urzędu, 

dotacje słuŜące ochronie powietrza, doświetlenie ulic, wydatki 

zgłaszane przez Rady Dzielnic, dokumentacja przyszłościowa, 

zwrot podatku VAT od dotacji otrzymanej w związku z budową 

krytej pływalni) wynosi  

 

 

 

 

 

4.197 tys. zł 

  

Stąd teŜ zakładana warto ść nowych wydatków maj ątkowych 
wynosi ( środki do rozdysponowania) 

 
11.247 tys. zł  

 

PoniŜej w tabeli 7 przedstawiono wykaz zadań o charakterze majątkowym zawartych  

w WPF jednocześnie poniŜej w tabeli zamieszczono informację o modyfikacji* WPF 

dokonanej na potrzeby opracowania niniejszego materiału. 

 
w tys. zł 

Lp. Nazwa zadania 

Wstępna 
propozycja 

planu  
na 2014 r.  
ogółem 

 1 
Zakup taboru autobusowego na potrzeby komunikacji miejskiej w Opolu - etap 
III 2 952  

 2 
Budowa węzła komunikacyjnego obwodnicy północnej (drogi krajowej) z 
drogą wojewódzką nr 454 (ul. Budowlanych - Sobieskiego) wraz z 
opracowaniem dokumentacji 

18 000  

 3 
Budowa obwodnicy piastowskiej w Opolu - odcinek od obwodnicy północnej 
do ul. Krapkowickiej 

1 537  

 4 
Przebudowa mostu w ciągu ul. Niemodlińskiej n/k Ulgi wraz z budową mostu 
objazdowego na rz. Odrze - opracowanie dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej 

300  

 5 Budowa Optycznej Sieci Teleinformatycznej Opola (OSTO) 11 886  
 6 Budowa mieszkań komunalnych 3 000  
 7 Zakup wyposaŜenia na potrzeby Regionalnego Centrum Biznesu w Opolu 1 645  
 8 Rozbudowa cmentarza komunalnego w Opolu-Półwsi - część południowa 3 000  
 9 Zintegrowany rozwój Aglomeracji Opolskiej 140  

 10 
Objęcie udziałów w Parku Naukowo Technologicznym w Opolu Sp. z o.o.  
- w celu realizacji projektu: "Budowa obiektu  inkubatora przedsiębiorczości  
w ramach Parku Naukowo-Technologicznego w Opolu" 

4 000  

 11 
Objęcie udziałów w Parku Naukowo Technologicznym w Opolu Sp. z o.o.  
- w celu realizacji projektu: "Budowa obiektu  laboratoryjno-doświadczalnego 
w ramach Parku Naukowo-Technologicznego w Opolu" 

4 000  

 12 
Wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania pn. "Przebudowa budynku 
przy ul. Struga 16 na potrzeby administracyjne Urzędu Miasta Opola" 622  

 13 PG Nr 8 - termomodernizacja obiektu 750  

 14 
Rozszerzenie bazy techno-dydaktycznej w Centrum Kształcenia 
Praktycznego - ZPO w Opolu 

373  

 15 
Rozszerzenie bazy techno-dydaktycznej w Centrum Kształcenia 
Praktycznego w Opolu- etap II 

561  

 16 
Adaptacja obiektu na potrzeby Środowiskowego Domu Samopomocy dla 
Osób z Zaburzeniami Psychicznymi "Magnolia" przy ul. Dambonia 3 wraz  
z opracowaniem dokumentacji technicznej 

30  
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 17 
Przebudowa z rozbudową Miejskiego Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym 
i UzaleŜnionym w Opolu 

4 750  

 18 
Przebudowa i budowa układu komunikacyjnego i infrastruktury dla Groszowic 
i Metalchemu w Opolu  

2 200  

 19 
Program ochrony środowiska przed hałasem dla miasta Opola (z dochodów 
środowiskowych) 

200  

 20 
Przebudowa wnętrz i elewacji frontowej budynku głównego Opolskiego Teatru 
Lalki i Aktora im. Alojzego Smolki w Opolu 

6 020  

 21 
Przebudowa instalacji wod-kan. na terenie ogrodu zoologicznego wraz z 
projektem - budowa sieci hydrantowej 

512  

 22 
Wymiana pokrycia dachu, wykonanie DSO i zaleceń KM PSP - Hala 
Widowiskowo - Sportowa "Okrąglak" wraz z opracowaniem dokumentacji 
technicznej 

5 345  

  Ogółem 71 824  

Tabela 7 

*Zaznacza się, Ŝe:  

1) w planie wydatków majątkowych realizowanych w formule WPF nie ujęto następujących 

zadań: 

a) Budowa oświetlenia ulicznego; podstawa nieujęcia – brak dofinansowania z NFOŚiGW 

w Warszawie, 

b) Przebudowa i budowa układu komunikacyjnego i infrastruktury w rejonie Szczepanowic 

w Opolu; podstawa nieujęcia – załoŜenie braku realizacji wydatków w 2014r. 

jednocześnie z propozycją przesunięcia wydatku na lata późniejsze, 

c) Termomodernizacja obiektów (Zespół Szkół Ekonomicznych); podstawa nieujęcia  

– załoŜenie braku realizacji wydatków w 2014r. jednocześnie z propozycją 

przesunięcia wydatku na lata późniejsze, 

d) Wsparcie frekwencji zwiedzających i wzajemnej promocji ZOO Olomouc i ZOO Opole 

w ramach czesko-polskiej współpracy transgranicznej; podstawa nieujęcia – moŜliwość 

braku realizacji zadania, na dzień sporządzania niniejszego dokumentu brak 

podpisanej umowy o dofinansowanie projektu, 

e) Bezpłatny Internet dla mieszkańców zagroŜonych wykluczeniem cyfrowym; podstawa 

nieujęcia – brak dofinansowania z funduszy UE. 

2) Wprowadzono w 2014r. wydatki związane z realizacją zadania Budowa Optycznej Sieci 

Teleinformatycznej Opola (OSTO) w wysokości 11.866 tys. zł. 

 

W toku trwających prac nad opracowaniem projektu budŜetu miasta Opola na 2014r. 

podmioty uprawnione zgłosiły łącznie 661 wniosków na sumę 453.622 tys. zł. PrzewaŜającą 

ilość stanowią wnioski o wpisanie do projektu budŜetu miasta Opola na 2014r. zadań  

o charakterze majątkowym. Przez podmioty uprawnione rozumie się w tym miejscu 

mieszkańców Opola, Radnych Miasta Opola, jednostki pomocnicze Miasta Opola, 

spółdzielnie mieszkaniowe oraz inne organizacje. Zestawienie tych wniosków stanowi 

załącznik nr 2 do załoŜeń do projektu budŜetu miasta Opola na 2014r. Ponadto Wydziały 

Urzędu Miasta Opola, jak równieŜ miejskie jednostki organizacyjne zgłosiły wnioski  

o charakterze remontowym i inwestycyjnym na łączną wartość 228.949 tys. zł. 
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IV.IV. Poziomy przychodów i rozchodów. 
 

Biorąc pod uwagę wartość ustalonego w niniejszym materiale 

deficytu na 2014r. w wysokości 
-27.802 tys. zł 

oraz  

spłat zadłuŜenia (kapitał) w wysokości 28.698 tys. zł 

oraz  

załoŜenie po stronie przychodów, tzw. wolnych środków 

wynikających z rozliczenia 2013r. w wysokości 
2.000 tys. zł 

to zapotrzebowanie na nowy dług w 2014r. wynosi 54. 500 tys. zł  
 
Oznacza to faktyczny przyrost długu 2014r. do 2013r. o kwotę 25.802 tys. zł. Biorąc pod 

uwagę załoŜenie, Ŝe faktyczne zadłuŜenie miasta na koniec 2013r. będzie oscylowało  

w granicach 215.000 tys. zł to na koniec 2014r. saldo zadłuŜenia osiągnie wartość około 

241.000 tys. zł. 

 
V. UWAGI I ZASTRZEśENIA: 
Niniejszy materiał ma charakter propozycji. Tym niemniej wyznacza on pewien 

zakres/wartość poszczególnych składowych budŜetu, których znaczące naruszenie moŜe 

mieć daleko idące, negatywne konsekwencje zarówno w 2014r. jak i w latach następnych. 

Rok 2014 jest istotny przede wszystkim dlatego, Ŝe stanowi zarówno koniec jednego jak  

i początek kolejnego okresu planistycznego Unii Europejskiej. Dlatego teŜ decyzje podjęte 

„teraz” będą miały bezpośrednie przełoŜenie na funkcjonowanie Opola w latach przyszłych 

przede wszystkim w zakresie moŜliwości pozyskiwania grantów pochodzących z funduszy 

UE. Miasto Opole jak i pozostałe jednostki samorządu terytorialnego funkcjonują obecnie  

w bardzo niepewnym otoczeniu ekonomicznym jak i prawnym, stąd teŜ wydaje się rozsądne 

podchodzenie do spraw budŜetowych w sposób konserwatywny, oparty na ciągłym 

optymalizowaniu działania samorządu, co pozwala na poprawę efektywności. WaŜne jest 

przy tym wyznaczenie pewnych ram finansowych, w których moŜna się poruszać, bez 

negatywnych konsekwencji na przyszłość. Celem tego materiału i zasadniczo celem 

sporządzania, kaŜdorazowo, załoŜeń do opracowywania właściwych dokumentów finalnych 

jest właśnie określenie takich ram i temu mają słuŜyć informacje wynikające z niniejszego 

dokumentu.  
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Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

L.p.

N
um

er
 e

w
id

en
cy

jn
y 

w
ni

os
ku

Wnioskuj ący Zgłoszone zadania

Proponowana 
kwota 
(przez 

wnioskodawc ę)

Szacowana kwota 
(przez komórk ę 
merytoryczn ą) 

EiPR/ITGK
Uwagi*

(legenda podana jest na końcu zestawienia)

1 Stowarzyszenie "Groszowice"
Instalacja całorocznego sprzętu sportowo-
rehabilitacyjnego

50 000 ZZK Wniosek zasadny. Brak podobnego obiektu w Groszowicach.

2 Andrzej śarek

Budowa ścieŜek rowerowych na terenie miasta 
Opola - ul. Oleska, ul. Ozimska, promenada od 
mostu kolejowego do mostu na wyspie Bolko, 
przejazd między ul. Nysy ŁuŜyckiej i Luboszyckiej 
do ul. Budowlanych

MZD

MZD - Na ul. Oleskiej od wjazdu od "Okrąglaka" do ul. Okulickiego został juŜ 
wyznaczony ciąg pieszo-rowerowy, dalszy odcinek od "Okrąglaka" do ul. Rataja 
zostanie równieŜ oznakowany jako ciąg pieszo-rowerowy, natomiast na dalszym 
odcinku nie ma moŜliwości budowy ścieŜki rowerowej, wiadukt wymaga 
przebudowy. Na ul. Ozimskiej jest dopuszczone parkowanie w strefie płatnego 
parkowania. Wyznaczony ciąg od pływalni do ul. Plebiscytowej. Natomiast odcinek 
promenady pieszej od mostu kolejowego do mostu na wyspie Bolko (ZOO) nie jest 
terenem administrowany przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu.

3 Mieszkańcy ul. Nowej
Opracowanie dokumentacji technicznej, budowa 
kanalizacji deszczowej wraz z naprawą 
zniszczonej nawierzchni na ul. Nowej

235 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

4 Rada Dzielnicy Groszowice

Dokończenie remontu drogi nr 423 
ul. Oświęcimskiej od skrzyŜowania 
z ul. Piaskową do Zakładu Energetycznego 
ul. Oświęcimska 55 wraz z modernizacją 
oświetlenia na tym odcinku

2 000 000
MZD - 

3 200 000
MZD
ITGK

ITGK - Wniosek niezasadny. Oświetlenie wskazanego odcinka ul. Oświęcimskiej 
zostało dodatkowo doświetlone w sierpniu 2013 r. 
MZD - Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Po wykonaniu 
kanalizacji deszczowej przez WITiGK moŜna przystąpić do wykonania nawierzchni 
jezdni i chodników.  

5 Rada Dzielnicy Groszowice

Wykonanie kanalizacji deszczowej drogi nr 423 ul. 
Oświęcimskiej od skrzyŜowania 
z ul. Piaskową do Zakładu Energetycznego 
ul. Oświęcimska 55

3 500 000 3 500 000 ITGK

Wniosek zasadny. W bieŜącym roku zrealizowano pierwszy etap inwestycji 
ul. Oświęcimskiej na odcinku od ul. Dunikowskiego do ul. Piaskowej. 
Dokumentacja techniczna wraz z aktualnym pozwoleniem na budowę znajduje się 
w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej 

6 Rada Dzielnicy Groszowice
Przebudowa skwerku przy skrzyŜowaniu ulic 
Gorzołki, Bassego i Jana z odtworzeniem 
fontanny oraz remont chodnika wokół skwerku

460 000
OŚR
MZD

OŚR - Wniosek niezasadny. Wnioskowany skwer znajduje się w ciągu drogi 
krajowej, będącej w trwałym zarządzie Miejskiego Zarządu Dróg. Na przebudowę 
tego terenu jest opracowana dokumentacja projektowa, w  której zaplanowano 
wykonanie wymiany nawierzchni, siedzisk, zagospodarowanie zieleni, a 
alternatywnie wykonanie nowej fontanny. W 2014 r. priorytetowym zadaniem jest 
przebudowa terenu zieleni przy Pl. A. Mickiewicza, a w następnej kolejności terenu 
przy ul. L. Waryńskiego.
MZD - Wniosek zasadny. Wokół wskazanego skweru wykonany zostanie remont 
cząstkowy chodnika.

7 Rada Dzielnicy Groszowice
Wykonanie projektu na przebudowę drogi nr 423 
ul. Popiełuszki od nr 1 do 56 wraz z chodnikami

280 000 150 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

8 Rada Dzielnicy Groszowice
Przebudowa drogi nr 423 ul. Popiełuszki od nr 
1 do 56 wraz z chodnikami

2 500 000 2 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

9 Rada Dzielnicy Groszowice Wykonanie chodnika przy ul. Podbornej 200 000 200 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji wykonany zostanie remont 
cząstkowy chodnika w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

10 Rada Dzielnicy Groszowice
Remont chodnika w ciągu ul. Gorzołki i 
Popiełuszki - prawa strona

500 000 860 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Szacunkowy koszt wykonania chodnika 
ul. Popiełuszki - 500 000 zł, ul. Gorzołki - 360 000 zł.
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11 Rada Dzielnicy Groszowice

Budowa nowego chodnika ul. Frankiewicza 
w kierunku Maliny - lewa strona, do końca 
budynków mieszkalnych wraz 
z wybrukowaniem miejsca na przystanku

263 000 300 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Po opracowaniu dokumentacji i wykonaniu kanalizacji deszczowej 
moŜna przystąpić do realizacji zadania. 

12 Rada Dzielnicy Groszowice
Remont chodnika w ciągu ul. Bassego, Jaronia 
i Jana

320 000 400 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji wykonany zostanie remont 
cząstkowy chodników w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

13 Rada Dzielnicy Groszowice
MontaŜ przyrządów do ćwiczeń siłowych - działka 
nr 102/1 AR_8 (teren przy Szkole Podstawowej nr 
24)

50 000 OŚ
Wniosek niezasadny. Brak bezpiecznego miejsca i zgody placówki na montaŜ 
urządzeń do ćwiczeń siłowych.

14 Rada Dzielnicy Groszowice
Modernizacja ul. Grzesika (wykonanie chodników, 
oświetlenia, kanalizacji deszczowej)

500 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Po opracowaniu dokumentacji i wykonaniu kanalizacji deszczowej 
moŜna przystąpić do realizacji zadania.

15 Rada Dzielnicy Groszowice MontaŜ progów zwalniających na ul. Grzesika 3 000 ITGK
Wniosek niezasadny. Wnioskowany teren nie spełnia warunków technicznych 
umoŜliwiających wykonanie progu zwalniającego.

16 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Dokończenie przebudowy ul. Złotej, ul. Niklowej 
i ul. Irydowej wraz z wykonaniem nowej 
nawierzchni chodnika w ciągu ul. Złotej

220 000 1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Inwestycja rozpoczęta 
i moŜliwa do zrealizowania w jednym roku budŜetowym.

17 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Rewitalizacja terenów zielonych wraz z 
wydzieleniem miejsc parkingowych na terenie 
działki 733 obrębu Grotowice

170 000
ZZK

Wniosek niezasadny. Na terenie przy ul. Srebrnej-Złotej znajduje się duŜa ilość 
zieleni, plac zabaw, miejsca postojowe (zarówno na terenach Gminy Opole, jak 
i na terenach Wspólnot Mieszkaniowych). 

18 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Remont ul. Oświęcimskiej na docinku 
ul. Metalowa - ul. Piaskowa

3 200 000 MZD

Wniosek zasadny. MoŜliwość realizacji zadania w jednym roku budŜetowym na 
odcinku od "Tauron" do ul. Piaskowej. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Brak 
opracowanej  dokumentacji dotyczącej odcinka od "Tauron" do ul. Metalowej. 
MoŜliwość wykonania zadania w ramach inwestycji lub w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg.

19 Zarząd Dzielnicy Grotowice
MontaŜ wiaty autobusowej na ul. Oświęcimskiej - 
szkoła w kierunku Grotowic

MZD Wiata została zamontowana w sierpniu 2013 roku.

20 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Wylanie dywanika asfaltowego na ul. Górniczej 
i ul. Hutniczej w Opolu-Grotowicach

200 000 200 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. PołoŜenie dywanika asfaltowego nie jest pilne ale moŜliwe do 
zrealizowania z nadwyŜki finansowej w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

21 Zarząd Dzielnicy Grotowice

Poprawa bezpieczeństwa na przejściach dla 
pieszych w okolicach przystanków autobusowych 
poprzez ustawienie sygnalizacji świetlnej S-1 
wzbudzeniowej na 
ul. Oświęcimskiej 84, ul. Oświęcimskiej 200, 
ul. Oświęcimska-Złota

500 000 ITGK
ITGK- Wniosek niezasadny. Przebudowa ul. Oświęcimskiej została wykonana 
zgodnie z zatwierdzoną dokumentacją. Ruch pieszych jest zbyt mały aby przejścia 
kwalifikowały się do budowy sygnalizacji świetlnej.  

22 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Wykonanie ścieŜki rowerowej 
na ul. Oświęcimskiej na odcinku ul. Metalowa - 
przystanek autobusowy (ul. Złota)

40 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

23 Zarząd Dzielnicy Grotowice
Budowa nawierzchni asfaltowej wraz 
z kompleksową infrastrukturą dróg na ulicach: 
Platynowej, Gwarków i Miedzianej

80 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji zostanie wykonany remont 
cząstkowy nawierzchni jezdni w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

24 Zarząd Dzielnicy Grotowice Doświetlenie ul. Metalowej 100 000 20 000 ITGK
Wniosek zasadny. Wnioskowane oświetlenie nie spełnia wymagań normy 
oświetleniowej. Planuje się montaŜ dodatkowych opraw oświetleniowych na 
istniejącej sieci elektroenergetycznej.

25 Jan Damboń - Sołtys Wsi Winów
Budowa chodnika łączącego Opole z gminą 
Prószków

110 000 160 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

26
Wspólnota Mieszkaniowa 
ul. Rzeszowska 24-38

Wykonanie miejsc parkingowych przy 
skrzyŜowaniu ul. Rzeszowskiej 
i ul. Olsztyńskiej

50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.  Proponuje się wykonanie nawierzchni tymczasowej z destruktu 
asfaltowego.
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27
Polski Związek Działkowców Zarząd 
ROD "Stokrotka"

Budowa sieci wodociągowej do granicy ogrodu 
działkowego "Stokrotka"

770 000 ITGK
Wniosek zasadny. W 2013 r. opracowany został projekt sieci wodociągowej 
ogródków działkowych "Stokrotka" i "Kopciuszek" przy ul. Częstochowskiej. 
Uzyskano takŜe pozwolenie na budowę.

28
Rada Osiedla "Chabry" Opolskiej 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
"Przyszłość"

Wykonanie ronda skrzyŜowania 
ul. Luboszyckiej z ul. Chabrów

3 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Koncepcja w posiadaniu MZD. Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

29
Rada Osiedla "Chabry" 
Opolskiej Spółdzielni Mieszkaniowej 
"Przyszłość"

Wykonanie zatoczek postojowych wzdłuŜ 
ul. Chabrów od nr 49 - skrzyŜowanie 
z ul. Jaśminów

23 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

30
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Dokończenie modernizacji sieci elektrycznej 
w PSP Nr 20

200 000 327 069 OŚ

Wniosek zasadny. Aluminiowe oprzewodowanie wewnętrznej instalacji 
elektrycznej oświetleniowej i instalacji gniazd wtykowych z osprzętem oraz tablice 
rozdzielcze wnękowe z płytą bakelitową, gniazdami bezpiecznikowymi 
porcelanowymi są w złym stanie technicznym. 
Sukcesywnie wymieniana jest instalacja oświetlenia w salach dydaktycznych wraz 
z przewodami i puszkami. Niezbędny do wykonania zakres robót to m.in. wymiana 
oprzewodowania w instalacji oświetleniowej od puszek do tablic oraz instalacja 
gniazd wtykowych z osprzętem w salach dydaktycznych, wymiana oświetlenia w 
pozostałych pomieszczeniach z oprzewodowaniem i instalacją gniazd wtykowych 
oraz modernizacja oświetlenia komunikacji i oświetlenia ewakuacyjnego.

31
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Oświetlenie ulic Kol. Gosławickiej - Leśna, 
Poprzeczna, Kręta, Suchoborska, Grudzicka, 
Tysiąclecia

300 000 450 000 ITGK

Wniosek zasadny. Zadanie pn. Budowa oświetlenia ulic: Leśnej, Tysiąclecia, 
Jesiennej, Suchoborskiej, Obrońców Pokoju, Środkowej, Poprzecznej, JeŜynowej, 
Jastrzębiej -  jest w trakcie realizacji. W roku 2013 Wydział ITGK wybudował 
oświetlenie ulicy JeŜynowej. 

32
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Remont ul. Wilczej 1 000 000 1 000 000 MZD Wniosek zasadny.  

33
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Przebudowa skrzyŜowania ulic Witosa, 
Tysiąclecia, Częstochowskiej

400 000 16 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. SkrzyŜowanie ma bardzo małą przepustowość. Projekt naleŜy 
zrealizować z przebiciem do ul. Wschodniej. Realizacja moŜe być wieloetapowa. 
Zachodzi konieczność wyburzeń sąsiednich budynków.

34
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Budowa ul. Wieluńskiej nr 8a, 8b, 10a, 10b, 9, 11, 
15, 17

200 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

35
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Oznaczenie poziome pasów dla rowerzystów na 
istniejących ciągach pieszych

20 000 MZD
Wniosek zasadny. Zadanie zostanie wykonane w ramach bieŜącego utrzymania 
dróg.

36
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Likwidacja krawęŜników na ciągach pieszych 
umoŜliwiających zjazd/wjazd rowerom 
i wózkom

20 000 MZD
Wniosek zasadny. Zadanie zostanie wykonane w ramach bieŜącego utrzymania 
dróg.

37
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Poszerzenie ul. Skautów Opolskich na wysokości 
pawilonu handlowego

30 000 MZD
Wniosek niezasadny. Z opracowanej koncepcji wynika, Ŝe koszt realizacji tego 
zadania jest bardzo wysoki i pozwala jedynie na wykonanie kilku miejsc 
postojowych na tym rejonie.

38
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Kontakty zagraniczne placówek oświatowych 70 000 80 000 OŚ

Wniosek zasadny. Biorąc pod uwagę fakt, Ŝe coraz więcej szkół podejmuje 
współpracę ze szkołami zagranicznymi i wzrasta liczba planowanych przez nie 
przedsięwzięć, uzasadnione jest podwyŜszenie w roku 2014 puli środków, które 
będą przeznaczone na dofinansowanie dla szkół realizujących działania w zakresie 
współpracy zagranicznej. W ramach planowanych środków zorganizowana 
zostanie kolonia letnia dla dzieci z Ukrainy, z miasta partnerskiego Ivano-
Frankivska.  Ponadto Miasto Opole wraz  z miastem partnerskim w Grasse 
obchodzić będzie w 2014 roku, 50 -lecie współpracy i w ramach tych obchodów 
zorganizowany zostanie „Tydzień Kultury Francuskiej”. Zaplanowano równieŜ obóz 
wyjazdowy dla 24 uczniów (12 uczniów z Francji i 12 uczniów z opolskich szkół).
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39
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Termomodernizacja obiektów oświatowych 4 000 000 3 850 000 OŚ
Wniosek zasadny. W 2014 r. kontynuowana będzie termomodernizacja PG nr 8. 
Ponadto planuje się złoŜenie wniosku do WPF dot. termomodernizacji PSP nr 16  
i ZPO- Bursa. Na wymienione obiekty jest opracowana dokumentacja techniczna.

40
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

DoposaŜenie jednostek oświatowych w sprzęt 
komputerowy

200 000 OŚ

Wniosek zasadny. Sukcesywnie co roku w ramach przyznanych środków 
finansowych z budŜetu miasta dokonuje się zakupu sprzętu komputerowego. 
W 2012r. zakupiono sprzęt o wartości 334.000 zł dla 8 szkól podstawowych. 
Aktualnie przeprowadzane jest postępowanie przetargowe na wybór dostawcy 
sprzętu w 2013 r. na planowaną wartość 320.000 zł. W kolejnych latach, 
w miarę posiadanych środków zakupy sprzętu będą kontynuowane.

41
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Budowa placów zabaw 120 000 250 000 ZZK

Wniosek zasadny. W związku z duŜym zapotrzebowaniem na tego typu 
inwestycje, zadanie jest realizowane sukcesywnie. Corocznie powstaje kilka 
nowych placów zabaw, a istniejące są wyposaŜane w nowe urządzenia zabawowe 
lub w całości odtwarzane.

42
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Zakup pojazdu gaśniczego dla OSP Gosławice 1 000 000 738 000 ZK

Wniosek zasadny. Wnioskowana kwota jest kwotą łączną - razem z dotacjami 
z Komendy Wojewódzkiej PSP w Opolu i ze Związku Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych RP. Zarząd Ochotniczej StraŜy PoŜarnej ma moŜliwość do wystąpienia 
o udzielenie dotacji dopiero w momencie przyznania środków 
z budŜetu miasta Opola. OSP będzie się starać o uzyskanie dotacji w wysokości 
300 000 złotych. Jednostka OSP Opole- Gosławice w obecnej chwili posiada na 
stanie Mercedesa  Benz 608 z roku 1978 oraz Jelcza P422 rocznik 1995. Jeden z 
nich ( Mercedes 608) nie ma własnego zbiornika na wodę co uniemoŜliwia 
samodzielną akcję ratowniczą i tym samymi musi być wspomagana przez drugi 
samochód gaśniczy. Ponadto samochody nie spełniają juŜ zatwierdzonych norm i 
standardów wyposaŜenia dla samochodów rat-gas w Polsce. Oprócz tego na 
samochodzie Jelcz jest ograniczona ilość miejsca do przewoŜenia podstawowego 
sprzętu ratowniczo-gaśniczego.  Nakłady finansowe ponoszone na remonty, 
naprawy, wymianę zuŜytych części, paliwo z roku na rok są coraz większe. 

43
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Interwencyjne porządkowanie terenów zielonych 300 000 250 000 ITGK

Wniosek zasadny. Corocznie występuje konieczność interwencyjnych prac 
porządkowych na terenach zielonych miejskich i pozostałych terenach 
komunalnych w Opolu, nie objętych stałym utrzymaniem, z wyłączeniem pasów 
drogowych. W tym celu m. Opole zawarło umowę z firmą Turhand-Ret Sp. z o.o. 
na czas określony do dnia 31.12.2014 r., lub do wyczerpania kwoty jaką 
przeznaczyło na realizację umowy. Po przyjęciu wniosku i zweryfikowaniu 
własności terenu, zostaje wystawione zlecenie ww. firmie na prace interwencyjne 
dla terenu, który nie ma zarządcy.  

44
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Budowa II trybuny stadionu miejskiego przy 
ul. Oleskiej

2 500 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Obecnie priorytetem jest wykonanie automatycznego 
systemu zraszania płyty boiska oraz uporządkowanie i zagospodarowanie trybuny 
od strony kortów (tj. nasypu ziemnego i znajdujących się tam elementów 
betonowych). Obecny stan trybuny głównej na stadionie jest wystarczający do 
potrzeb odbywających się tam imprez.  
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45
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Wspieranie działań organizacji pozarządowych 1 000 000 BOP

Wniosek zasadny. Zgodnie z wnioskami zawartymi w sprawozdaniu z realizacji 
programu współpracy m. Opola z organizacjami pozarządowymi i innymi 
uprawnionymi podmiotami za  2012 rok zatwierdzonymi przez Prezydenta Miasta 
Opola i przyjętymi przez Radę Miasta Opola w priorytetach na najbliŜsze lata 
zapisano zwiększenie w budŜecie Miasta środków na realizację zadań publicznych 
przez organizacje pozarządowe oraz utworzenie funduszu przeznaczonego na 
wkład własny dla organizacji pozarządowych starających się o środki pienięŜne ze 
źródeł zewnętrznych.

46
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Wykonanie przeprawy na ścieŜce rowerowej - 
obwodnica północna/Suchy Bór - w ramach 
Aglomeracji Opolskiej

200 000
MZD - 

500 000
MZD/ EiPR

EiPR - Wniosek zasadny. Z uwagi na brak szczegółów dotyczących zadania 
Wydział ds. Europejskich i Planowania Rozwoju nie ma podstaw do jego oceny 
merytorycznej.  Budowa spójnego systemu ścieŜek rowerowych jest jednym 
z zadań planowanych do realizacji w ramach Zintegrowanych Inwestycji 
Terytorialnych (współfinansowanie z Regionalnego programu operacyjnego 
województwa opolskiego 2014-2020). Brak opisu zadania  nie pozwala ocenić, czy 
wpisywać się ono będzie w planowane do realizacji inwestycje w tym zakresie. 
Oceniając wniosek pod kątem poprawy dostępności komunikacyjnej mieszkańców  
gmin ościennych z miastem Opolem wniosek jest zasadny. Zaznaczyć jednak 
naleŜy, iŜ wszystkie zadania dotyczące Aglomeracji Opolskiej wymagają 
konsultacji z Partnerami AO, których dane zadanie dotyczy.  
MZD - Wnioskowaną przeprawę naleŜałoby wykonać na rzece Malina w ciągu 
drogi wewnętrznej. W miejscu tym przebiega granica miasta Opola, więc część 
robót (związanych z budową przeprawy) naleŜałoby przeprowadzić na terenie 
Gminy Chrząstowice. Brak dokumentacji. 

EiPR - Wniosek zasadny. Z uwagi na brak szczegółów dotyczących zadania 
Wydział ds. Europejskich i Planowania Rozwoju nie ma podstaw do jego oceny 
merytorycznej. Nie wskazano jakiego typu oznaczenia miałyby zostać wykonane w 
ramach zadania, na jakich drogach itp. Budowa spójnego systemu ścieŜek 
rowerowych jest jednym z zadań planowanych do realizacji w ramach 
Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (współfinansowanie z Regionalnego 
programu operacyjnego województwa opolskiego 2014-2020). Brak opisu zadania 
nie pozwala ocenić, czy wpisywać się ono będzie w planowane do realizacji 
inwestycje w tym zakresie. Ponadto naleŜy zaznaczyć, iŜ wszystkie zadania 
dotyczące Aglomeracji Opolskiej wymagają konsultacji z Partnerami AO, których 
dane zadanie dotyczy. 
ITGK - Wniosek zasadny. Istnieje potrzeba powiązania szlaków rowerowych 
wyznaczonych na obszarze gmin ościennych oraz kontynuacji tych tras przez 
Opole. W tym celu naleŜy wytyczyć trasy biegnące przez Opole, uzgodnić je z 
właściwymi organizacjami, a następnie opracować projekt i zrealizować go. Poza 
odpowiednimi tabliczkami szlaku rowerowego naleŜy zamieścić tablice informujące 
o przebiegu tych tras. 

48
Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

Budowa siłowni na świeŜym powietrzu 300 000 KSiT
W budŜecie miasta Opola na 2013 r. zabezpieczone są środki finansowe 
w kwocie 280.000 zł na zakup i montaŜ urządzeń siłowni terenowych.

49 Krzysztof Wojciechowski 
Budowa ciągu pieszego pomiędzy ul. Wileńską 
a Al. Witosa

15 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

50 Rada Dzielnicy Zakrzów
Wykonanie chodnika na ul. Prudnickiej 
od ul. Budowlanych do ul. Ptasiej)

30 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji na istniejącym chodniku 
zostanie wykonany remont cząstkowy w celu usunięcia miejsc zagraŜających 
bezpieczeństwu pieszych.

10 000
Oznaczenia kierunkowe dla rowerzystów 
korzystających z dróg prowadzących do gmin 
ościennych - w ramach Aglomeracji Opolskiej

Dariusz Smagała - Radny Miasta 
Opola

47 EiPR/ITGK
ITGK - 
30 000
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51 Rada Dzielnicy Zakrzów
Remont placu Szafranka, w tym remont klombu 
i drogi wokół niego

15 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania koncepcji oraz dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji pilne naprawy 
zostaną wykonane w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

52 Rada Dzielnicy Zakrzów

Pokrycie asfaltem ul. Św. Anny od skrzyŜowania z 
ul. Portową do ul. Budowlanych w celu 
ograniczenia zapylenia powodowanego 
transportem węgla i zboŜa

200 000 MZD
Wniosek zasadny w II kolejności przy nadwyŜce środków finansowych 
z bieŜącego utrzymania dróg. 

53 Rada Dzielnicy Zakrzów
Remont odcinka ul. Mielęckiego od ul. Portowej 
do skrzyŜowania z ul. Ligudy dł. ok. 100mb.

100 000 MZD
Wniosek zasadny. Remont pilny. MoŜliwość wykonania nawierzchni jezdni 
o przekroju drogowym z bieŜącego utrzymania dróg.

54 Rada Dzielnicy Zakrzów Remont jezdni ul. Głowackiego 97 000 MZD
Wniosek zasadny w II kolejności. Konieczność opracowania dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej. Brak kanalizacji deszczowej. 

55 Rada Dzielnicy Zakrzów
Remont schodów do szkoły i ogrodzenia boiska 
szkolnego przy PSP Nr 7

40 000 22 700 OŚ

Wniosek zasadny w zakresie wymiany ogrodzenia. Wydział Oświaty zapisał 
w projekcie planu budŜetu na 2014 r. zadanie pn. "PSP nr 7 - wymiana 
ogrodzenia". Istniejące ogrodzenie zostanie wymienione na panelowe wraz z 
montaŜem bramy wjazdowej i furtki. Dla zapewnienia bezpieczeństwa obiektu 
naleŜy zainstalować kamerę w ramach systemu monitoringu. Remont schodów 
wykonano w 2013 r.

56 Rada Dzielnicy Zakrzów Wydanie monografii Zakrzowa 10 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Nie jest to wydarzenie tak bardzo istotne dla miasta Opola, 
by zostało wpisane do budŜetu jako odrębne zadanie. Wydarzenia z zakresu 
kultury, sztuki, edukacji przez sztukę biorą udział w konkursach ofert ogłaszanych 
przez Urząd Miasta Opola. W tej sytuacji proponuje się zachowanie drogi 
określonej w ustawie o poŜytku i wolontariacie oraz programie współpracy Miasta 
Opola z organizacjami pozarządowymi. W roku 2011 ze środków budŜetu miasta 
Opola wydano całościowe opracowanie dotyczące miasta pn. "OPOLE, DZIEJE I 
TRADYCJA" będące monografią miasta.

57 Rada Dzielnicy Zakrzów
Opracowanie planu zagospodarowania 
przestrzennego Dzielnicy Zakrzów

BU

Wniosek niezasadny. W trakcie opracowywania jest 19 planów zagospodarowania 
przestrzennego. Ich procedura została rozpoczęta w latach ubiegłych. Procedura 
sporządzania planu trwa ok. 2 lat. W projekcie planu finansowego na 2014 z dnia 
13.08.2013 znajdują się propozycje wydatków na mpzp, które będą 
kontynuowane, a takŜe na nowe plany zagospodarowania. 
Z powodu ograniczeń finansowych oraz ograniczeń związanych ilością 
pracowników, postanowiono przystąpić do opracowania tylko 3 nowych planów 
miejscowych oraz przystąpić do zmiany 2 obowiązujących planów miejscowych. 

58 Rada Dzielnicy Zakrzów
Zakup (odzyskanie) boiska sportowego przy 
ul. Ligudy w Opolu-Zakrzowie

KSiT

Wniosek niezasadny. Koszt wykupu prawa wieczystego uŜytkowania do 
nieruchomości gruntowej nr 1238 z km 17,  na której znajdują się 2 boiska o 
nawierzchni z trawą naturalną, przewyŜsza koszt budowy nowego boiska 
wielofunkcyjnego z pełną infrastrukturą. Dodatkowo koszty utrzymania boiska 
naturalnego są zdecydowanie wyŜsze od kosztów utrzymania boiska ze sztuczną 
nawierzchnią (tartanową czy trawiastą). Konieczna jest jednak budowa nowego 
boiska w dzielnicy Zakrzów lub modernizacja istniejącego przyszkolnego boiska 
przy PSP nr 7 w Opolu.

59 Rada Dzielnicy Zakrzów Interwencyjne porządkowanie zieleni 250 000 ITGK

Wniosek zasadny. Corocznie występuje konieczność interwencyjnych prac 
porządkowych na terenach zielonych miejskich i pozostałych terenach 
komunalnych w Opolu, nieobjętych stałym utrzymaniem, z wyłączeniem pasów 
drogowych. W tym celu m. Opole zawarło umowę z firmą Turhand-Ret Sp. z o.o. 
na czas określony do dnia 31.12.2014 r., lub do wyczerpania kwoty jaką 
przeznaczyło na realizację umowy. Po przyjęciu wniosku i zweryfikowaniu 
własności terenu, zostaje wystawione zlecenie ww. firmie na prace interwencyjne 
dla terenu, który nie ma zarządcy.  
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60 Jan Steiner

Zasypanie rowów przydroŜnych na odcinku 
ul. Prószkowskiej od nr 118, tj. od pętli 
autobusowej do nr 94 oraz budowy kanalizacji 
deszczowej i ścieŜki rowerowej na tym odcinku

700 000 MZD
Wniosek zasadny. Brak kanalizacji deszczowej. Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej (koszt 35 000 zł). 

61 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Budowa nowych ścieŜek rowerowych w Opolu 1 000 000 1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Wniosek realizowany w ramach kompleksowej przebudowy dróg i 
skrzyŜowań.

62 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Budowa infrastruktury rowerowej, w tym 
przejazdów rowerowych na światłach na terenie 
miasta Opola

300 000 300 000 MZD
Wniosek zasadny. Realizacja zadania zwiększy bezpieczeństwo rowerzystów. 
Wniosek realizowany w ramach kompleksowej przebudowy dróg i skrzyŜowań.

63 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej budowy drogi łączącej 
ul. Sieradzką z ul. Bielską na osiedlu Malinka 
w Opolu

35 000 35 000 MZD
Wniosek zasadny. MoŜliwość realizacji zadania w ciągu jednego roku 
budŜetowego. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

64 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej drogi łączącej ul. Bielską 
z ul. Koszalińską 

30 000 30 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

65 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej remontu boiska przy PSP nr 25 
w Opolu

80 000 15 000 OŚ

Wniosek zasadny. Zakres dokumentacji obejmie wykonanie nowej nawierzchni 
syntetycznej z granulatu EPDM na podbudowie mineralno-syntetycznej  oraz 
odwodnienie płyty boiska. Obiekt  będzie spełniał wymogi  boiska 
wielofunkcyjnego do gry w siatkówkę, koszykówkę, piłkę noŜną i ręczną, do gry w 
tenisa i badmintona. Istniejące  boisko o nawierzchni asfaltowej jest mocno 
wyeksploatowane. Występują liczne nierówności i ubytki stwarzające zagroŜenie 
bezpieczeństwa uczniów na lekcjach wychowania fizycznego.

66 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej ścieŜki rowerowej przy 
ul. Wygonowej od ul. Witosa do ul. Górnej

20 000 MZD
Wniosek niezasadny. W pobliŜu zabudowy jednorodzinnej znajduje się ciąg pieszo-
rowerowy.

67 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Oświetlenie ul. śytniej w Opolu 4 000 8 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica nie posiada oświetlenia ulicznego. Zlokalizowana jest 
w sąsiedztwie nieuŜytków i lasów co stwarza dodatkowe zagroŜenie dla 
mieszkańców.

68 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Remont dachu przedszkola "Gosławickie 
Słoneczko" nr 30 w Opolu

90 300 90 500 OŚ
Wniosek zasadny ze względu na zły stan pokrycia dachowego przedszkola, które 
jest nieszczelne, powoduje liczne zacieki i zawilgocenia oraz pleśnie na sufitach. 

69 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Utworzenie oddziału przedszkolnego 
w PSP nr 7 w Opolu-Zakrzowie

200 000 OŚ

Wniosek niezasadny. Potrzeby mieszkańców Zakrzowa w zakresie opieki 
i edukacji przedszkolnej zabezpiecza (wg wyboru rodziców) Przedszkole Publiczne 
Nr 8  przy ul. Nysy ŁuŜyckiej oraz oddział zamiejscowy we Wróblinie. Do PP-8 
zgłaszanych jest na dany rok szkolny ok. 10-12 (w br.15) w wieku  3-6 lat. Obecnie 
obowiązujące przepisy stanowią, Ŝe od 2014 r. do przedszkola będą uczęszczały 
dzieci z trzech roczników, w wieku 3-5 lat przez co liczba dzieci z Zakrzowa 
zgłoszonych do przedszkola będzie mniejsza. Ponadto 
z danych demograficznych wynika, iŜ od roku 2011 liczba urodzeń w mieście 
Opolu systematycznie spada. 

70 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej ul. Portowej w Opolu (Zakrzów)

50 000 MZD Nawierzchnia jezdni ul. Portowej została wykonana w 2013 roku.

71 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej doświetlenia ul. Chorzowskiej 
w Opolu (Zakrzów)

30 000 30 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica bardzo słabo oświetlona energochłonnymi źródłami 
rtęciowymi. Jest moŜliwość dobudowy nowego oświetlenia. Wniosek moŜliwy do 
zrealizowania przez wydział ITGK.
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72 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej doświetlenia ul. Ligudy 
w Opolu (Zakrzów)

20 000 20 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica bardzo słabo oświetlona energochłonnymi źródłami 
rtęciowymi. Jest moŜliwość dobudowy nowego, dodatkowego oświetlenia 
montowanego na istniejącej linii energetycznej. Wniosek moŜliwy do zrealizowania 
przez wydział ITGK.

73 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Zakup boiska sportowego przy ul. Ligudy 
w Opolu (Zakrzów)

1 500 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Koszt wykupu prawa wieczystego uŜytkowania do 
nieruchomości gruntowej nr 1238 z km 17,  na której znajdują się 2 boiska o 
nawierzchni z trawą naturalną, przewyŜsza koszt budowy nowego boiska 
wielofunkcyjnego z pełną infrastrukturą. Dodatkowo koszty utrzymania boiska 
naturalnego są decydowanie wyŜsze od kosztów utrzymania boiska ze sztuczną 
nawierzchnią (tartanową czy trawiastą).  Konieczna jest jednak budowa nowego 
boiska w dzielnicy Zakrzów lub modernizacja istniejącego przyszkolnego boiska 
przy PSP nr 7 w Opolu.

74 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej dla ścieŜki rowerowej 
od ul. Drobiarskiej do ogrodów działkowych

70 000 70 000 MZD
Wniosek zasadny. Budowa ścieŜki rowerowej we wskazanym miejscu zwiększy 
bezpieczeństwo rowerzystów. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.  

75 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Fundusz konkursowy dla Rad Dzielnic Opola 700 000 700 000 BRM

Wniosek zasadny. W 2012 r. kwota przeznaczona na zadania zgłaszane przez 
rady dzielnic wynosiła 500.000 zł, wpłynęło łącznie 15 wniosków złoŜonych przez 5 
powołanych wówczas dzielnic. W 2013 r. na 8 dzielnic została przeznaczona kwota 
700.000 zł, wpłynęły 34 wnioski. Zgodnie z Zarządzeniem Nr OR-I.0050.59.2013 r. 
Prezydenta Miasta Opola wartość zadań mogła przekraczać kwotę 14 000 EURO 
(netto), w związku z tym składane wnioski opiewały na duŜe kwoty finansowe 
(250.000 zł). Część przedłoŜonych wniosków jest zadaniem wieloletnim, wymaga 
pozwoleń na budowę oraz zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 
Obecnie funkcjonujące dzielnice potrzebują większych środków finansowych, 
świadczy o tym liczba wniosków zgłaszanych podczas organizacji ww. zadań jak 
równieŜ zasadność wniosków z przedłoŜoną dokumentacją, których głównym 
załoŜeniem jest poprawa Ŝycia, bezpieczeństwa mieszkańców, jak równieŜ 
stworzenie miejsc o charakterze sportowym, kulturalno-rozrywkowym. 
Przeznaczenie środków finansowych wymaga decyzji Prezydenta i Rady Miasta 
Opola.                                                                                                                                                            

76 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Wsparcie dla młodych, utalentowanych 
sportowców

1 000 000 190 000 KSiT

Wniosek niezasadny, poniewaŜ wnioskowana kwota jest zdecydowanie za wysoka. 
Maksymalna wysokość stypendium określona w Uchwale LXXIV/796/10 Rady 
Miasta Opola z dnia 28.10.2010r to 600 zł. Przyjmując maksymalne stypendium 
dla 70 zawodników /średnia coroczna zawodników kwalifikujących się do 
otrzymania stypendiów/ roczny koszt wsparcia stanowiłby 420.000 zł. 

77 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Współpraca Miasta Opola z organizacjami 
pozarządowymi

500 000 BOP

Wniosek zasadny. Zgodnie z wnioskami zawartymi w sprawozdaniu z realizacji 
programu współpracy Miasta Opola z organizacjami pozarządowymi i innymi 
uprawnionymi podmiotami za  2012 rok zatwierdzonymi przez Prezydenta Miasta 
Opola i przyjętymi przez Radę Miasta Opola w priorytetach na najbliŜsze lata 
zapisano zwiększenie w budŜecie Miasta środków na realizację zadań publicznych 
przez organizacje pozarządowe oraz utworzenie funduszu przeznaczonego na 
wkład własny dla organizacji pozarządowych starających się o środki pienięŜne ze 
źródeł zewnętrznych.

78 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Budowa placów zabaw dla dzieci 300 000 250 000 ZZK

Wniosek zasadny. W związku z duŜym zapotrzebowaniem na tego typu 
inwestycje, zadanie jest realizowane sukcesywnie. Corocznie powstaje kilka 
nowych placów zabaw, a juŜ istniejące są wyposaŜane w nowe urządzenia 
zabawowe lub w całości odtwarzane.
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79 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Termomodernizacja budynków placówek 
oświatowych, słuŜby zdrowia i innych naleŜących 
do gminy Opole

3 000 000

OŚ - 
3 850 000

PS -
 3 000 000

OŚ/PS

OŚ - Wniosek zasadny. W 2014 r. kontynuowana będzie termomodernizacja 
PG nr 8.
PS - Wniosek zasadny. Bezwzględna konieczność wykonania prac 
termomodernizacji budynków zachodzi:
1. SP ZOZ ''Śródmieście" przy ul. L. Waryńskiego 30,
2. SP ZOZ "Zaodrze" przy ul. Licealnej 18,        
3. Miejski Ośrodek Pomocy Osobom Bezdomnym i UzaleŜnionym przy 
ul. Ks. J. Popiełuszki 18 ,
4. Środowiskowy Dom Samopomocy dla Osób z Zaburzeniami Psychicznymi 
"Magnolia",  
5. Ośrodek Readaptacji Społecznej "Szansa" przy ul. Małopolskiej 20 a,
6. Centrum Obsługi Administracyjnej Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych przy 
ul. A. Dambonia 3 oraz Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza "Nasz Dom" przy ul. 
Krakowskiej 34a/1, 
7. śłobek Pomnik Matki Polki w Opolu przy ul. A. Dambonia 3,
8. śłobek Nr 2 w Opolu przy Pl. Teatralnym 3,
9. śłobek Nr 9 w Opolu przy ul. Skautów Opolskich 6.

80 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Budowa bloku z 30 mieszkaniami socjalnymi 2 800 000 ZZK

Wniosek zasadny. W bieŜącym roku przystąpiono do realizacji kolejnej budowy 
budynków socjalnych. Została wykonana dokumentacja techniczna, która będzie 
stanowić podstawę do ogłoszenia postępowania przetargowego na realizację 
budowy. Nowe budynki z 22 lokalami socjalnymi zostaną zrealizowane w 2014r. 
Ponadto w bieŜącym roku przedłoŜony zostanie "Wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Opole na lata 2014-2018", 
którego celem będzie zaspokojenie zapotrzebowania na lokale socjalne. 
Przewiduje się coroczne pozyskiwanie kilkudziesięciu lokali socjalnych, zarówno 
poprzez ich budowę, jak i z istniejącego zasobu mieszkaniowego w ramach ruchu 
ludności, poprzez przekształcanie mieszkań komunalnych na socjalne.

81 Beata Kubica - Radna Miasta Opola Rewitalizacja Małego Rynku i Pl. Sebastiana 3 000 000 5 200 000 IM

Wniosek zasadny. W roku 2013 podpisano umowę na opracowanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej dot. "Przebudowy Małego Rynku 
i Pl. Św. Placu Sebastiana". Termin opracowania do dnia 29 listopada b.r. 
Dokładny koszt wykonania przebudowy będzie znany po otrzymaniu kosztorysu 
inwestorskiego. Po uzyskaniu pozwolenia na budowę zasadnym byłoby wykonanie 
przebudowy tego terenu/terenów. Dokumentacja będzie opracowana w formie 
dwóch odrębnych dokumentacji i dwóch pozwoleń na budowę.

82 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Wykonanie projektu oraz utworzenia pasa 
rowerowego wzdłuŜ ul. Krapkowickiej 
od ul. Spychalskiego do mostu na wyspę Bolko na 
wysokości ul. Odrodzenia

500 000 MZD
Wniosek zasadny w zakresie odcinka od ul. Parkowej do ul. Odrodzenia. 
Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej.
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Wniosek niezasadny. Doktoranci nie naleŜą do grupy społecznej wymagającej 
w pierwszej kolejności wsparcia w zakresie obniŜki cen biletów w komunikacji 
miejskiej. Osoby te najczęściej pracują (często wykładają na uczelniach), więc 
posiadają stałe źródła dochodu. Potraktowanie ich w sposób szczególny poprzez 
przyznanie ulg w korzystaniu z usług komunikacji miejskiej w Opolu stanowiłoby 
ich uprzywilejowanie względem innych mieszkańców, często będących w gorszej 
sytuacji materialnej, którym takich zniŜek samorząd nie finansuje. O przyznanie 
ulg postulują do nas równieŜ inne grupy, m. in. honorowi dawcy krwi, osoby 
poszkodowane przez III Rzeszę oraz emeryci, którzy nie osiągnęli wieku 70 lat. W 
perspektywie rozwaŜane jest równieŜ przyznanie ulg dla rodzin wielodzietnych. 
Spełnienie wszystkich postulatów w zakresie przyznania ulg na przejazdy 
komunikacją miejską musiałoby w praktyce skutkować albo podwyŜką cen biletów, 
która dotknęłaby coraz węŜszą grupę osób płacących w pełni za przejazd albo 
zmniejszeniem liczby połączeń komunikacyjnych,  

a co za tym idzie spadkiem atrakcyjności komunikacji miejskiej. Polityka miasta 
w zakresie taryfy biletowej skupia się obecnie na utrzymaniu na niezmienionym 
poziomie cen biletów (udało się to przez cały 2012 i 2013 r. gdy prawie we 
wszystkich większych miastach dochodziło do znaczących podwyŜek w tym 
zakresie), tak aby wszyscy mieszkańcy, a nie tylko wybrane grupy mogły 
skorzystać z komunikacji w atrakcyjnej cenie. Tylko w ten sposób moŜliwe będzie 
nakłonienie osób korzystających na co dzień z samochodów do skorzystania z 
usług transportu zbiorowego i osiągnięcie jednego z głównych celów 
funkcjonowania komunikacji zbiorowej, jakim jest zmniejszenie obciąŜenia układu 
drogowego miasta, a przez to takŜe efektu ekologicznego w postaci ograniczenia 
emisji spalin do atmosfery. 

Wniosek zasadny. Obecna sytuacja demograficzna miasta i regionu Opola, 
charakteryzuje się gwałtownym spadkiem dzietności i niekorzystnymi trendami 
dotyczącymi migracji ekonomicznej jego mieszkańców. W celu kompleksowego 
przeciwdziałania problemom demograficznym, które wykraczają poza teren miasta 
Opola i dotyczą całego regionu Samorząd Województwa Opolskiego opracował 
program Specjalnej Strefy Demograficznej.  Pakiet działań prorodzinnych 
skierowanych do wszystkich opolskich rodzin, ze szczególnym uwzględnieniem 
ulg, zniŜek i preferencji dla członków rodzin wielodzietnych, czy teŜ 
wychowujących dziecko niepełnosprawne. Z oferty Programu będą mogły 
korzystać rodziny, w tym wielodzietne posiadające na utrzymaniu troje 
i więcej dzieci w wieku do 24 roku Ŝycia. Celem Programu jest wspieranie rodziny 
w samodzielnym wypełnianiu podstawowych funkcji oraz tworzenie warunków do 
Ŝycia i rozwoju rodzin, promowanie rodziny z dziećmi i pozytywnego wizerunku 
rodziny wielodzietnej, umocnienie rodziny i wsparcie jej funkcji, ze szczególnym 
uwzględnieniem potrzeb rodzin wielodzietnych, poprawa warunków Ŝycia i wzmocnienie kondycji rodzin a tak

zwiększenie szans rozwojowych dzieci i młodzieŜy z rodzin wielodzietnych. 

85 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Zamontowanie sygnalizacji świetlnej 
akomodacyjnej przy przejściu dla pieszych na 
ul. Prószkowskiej przy PSP nr 28 w Opolu

10 000 ITGK

Wniosek niezasadny. SkrzyŜowanie ul. Prószkowskiej, ul. Mehla 
i ul. Wyszomirskiego w rejonie PSP nr 28 zostało przebudowane zgodnie 
z zatwierdzoną dokumentacją. Ruch pieszych jest zbyt mały aby przejście to 
kwalifikowało się do budowy sygnalizacji świetlnej. Dokumentacja związana 
z budową sygnalizacji musiałaby obejmować cały obszar skrzyŜowania.

84 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

BOTZ

PS150 000150 000

Beata Kubica - Radna Miasta Opola83
Zabezpieczenie środków na ulgę w komunikacji 
miejskiej dla studentów studiów doktoranckich 
z opolskich uczelni wyŜszych

150 000

Wprowadzenie Miejskiego Programu Opolska 
Rodzina 3+ w roku 2013 w Opolu
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86 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Wykonanie przejścia dla pieszych 
na ul. Krapkowickiej w ciągu ul. Odrodzenia, 
celem poprawy bezpieczeństwa w ruchu pieszych 
na Wyspę Bolko w Opolu

10 000 3 172 935 MZD
Wniosek zasadny. Przejście dla pieszych jest moŜliwe do wykonania przy 
przebudowie skrzyŜowania. Konieczność aktualizacji dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

87 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji na remont chodnika 
na całej długości ul. Grunwaldzkiej w Opolu

50 000 40 000 MZD
Wniosek zasadny ale wraz z przebudową całej drogi. Konieczność opracowania 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

88 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Dofinansowanie przygotowania rodziców 
oczekujących narodzin dziecka do porodu i 
podjęcia ról rodzicielskich.

60 000 PS

Wniosek zasadny. Zgodnie z art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych (Dz. U. z 2013., poz. 885) istnieje moŜliwość udzielenia 
pomocy finansowej z budŜetu jednostki samorządu terytorialnego innym 
jednostkom samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej. Samodzielny 
Specjalistyczny Zespół Opieki Zdrowotnej Nad Matką i Dzieckiem w Opolu jest 
samodzielnym publicznym zakładem opieki zdrowotnej, dla którego podmiotem 
tworzącym jest Sejmik Województwa Opolskiego. Wsparcie finansowe przez 
miasto Opole programu zdrowotnego pn. "Przygotowanie rodziców oczekujących 
narodzin dziecka do porodu i podjęcia ról rodzicielskich" realizowanego przez ww. 
placówkę jest zasadne. Miasto Opole w 2011 r. finansowało ww. program. Cieszył 
się on duŜym zainteresowaniem wśród mieszkanek naszego miasta. 

89 Beata Kubica - Radna Miasta Opola

Opracowanie dokumentacji dotyczącej utworzenia 
skweru rekreacyjnego na gruncie gminnym w 
kwadracie Piotrowska-Koszalińska-Sieradzka-
Piotrkowska

100 000 40 000 KSiT
Wniosek zasadny. Wnioskowany teren znajduje się w dzielnicy zamieszkałej przez 
znaczną ilość dzieci i młodzieŜy i jest przeznaczony na działalność rekreacyjno-
sportową.

90
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa kanalizacji ściekowej w obrębie 
ul. Gajcego i ul. Baczyńskiego w Grudzicach

MZD/ITGK

91
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa ogólnodostępnego grilla na Osiedlu AK 35 000 KSIT

Wniosek zasadny. Grille miejskie cieszą się zainteresowaniem ze strony 
mieszkańców. NaleŜy jednak rozpatrzyć lokalizację w miejscu nieuciąŜliwym, które 
jest pod stałym nadzorem przez cały rok. Jednocześnie naleŜy zabezpieczyć 
środki finansowe na utrzymanie miejsc grillowych i samych grilli w czystości i 
stanie nadającym się do uŜytkowania. Budowa kolejnych grilli generuje kolejne 
koszty, które naleŜy zabezpieczyć w budŜecie miasta.

92
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Poprawa jakości dróg dojazdowych i terenu wokół 
garaŜy przy ul. Wapiennej wraz z modernizacją 
oświetlenia i wycięciem starych topoli

ZZK

Wniosek niezasadny. Tereny dojazdowe do garaŜy przy ul.Wapiennej-Rejtana 
stanowią współwłasność właścicieli garaŜy, w związku z czym Gmina Opole nie 
jest władna do dysponowania nimi. Teren stanowiący główny ciąg komunikacyjny 
wzdłuŜ garaŜy, stanowiący własność Gminy Opole wymaga remontu, jednak nie 
stanowi zagroŜenia. Nieuzasadnione jest usuwanie drzew 
z tego terenu, a w istniejącym drzewostanie jeszcze w bieŜącym roku zostaną 
wykonane cięcia drzewostanu.
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Wniosek niezasadny. Teren kamionki Piast jest ogrodzony od ulic Wapiennej 
i Rejtana. Obszar kamionki oraz tereny zieleni są oczyszczane i utrzymywane 
w ramach prac interwencyjnych. Kwota wydatkowana rocznie na interwencyjne 
utrzymywanie wszystkich terenów miejskich  wynosi 250.000 zł. Z uwagi na 
uwarunkowania związane z ukształtowaniem terenu, jedynie obszar usytuowany 
od strony ul. Armii Krajowej moŜe być przeznaczony pod usługi rekreacyjne. 
Nieruchomość znajdująca się w pobliŜu kamieniołomu, usytuowana we wskazanej 
lokalizacji jest przeznaczona do zagospodarowania przez inwestora zewnętrznego. 
Z dokumentu pn. "Zmiana studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Opola"  wynika, Ŝe teren kamieniołomu leŜy w strefie 
mieszkaniowo-usługowej. Realizacja ścieŜek rowerowych na powyŜszym obszarze 
i powiązanie ich z systemem zieleni jest nieobowiązującym postulatem, ujętym w 
ww. dokumencie. Ponadto Kamionka Piast jest objęta ochroną prawną w formie 
uŜytku ekologicznego, na mocy uchwały Nr LXXII/778/10 Rady Miasta Opola z 
dnia 30 września 2010 r. w sprawie ustanowienia uŜytku ekologicznego o nazwie "Kamionka Piast". 

W stosunku do uŜytku ekologicznego wprowadzono następujące zakazy: 
niszczenia, uszkadzania lub przekształcania obszaru; wykonywania prac ziemnych 
trwale zniekształcających rzeźbę terenu, uszkadzania 
i zanieczyszczania gleby; zbioru, niszczenia, uszkadzania roślin i grzybów, 
występujących na terenie kamionki. W związku z powyŜszym zaadaptowanie 
obszaru kamionki pod kąpielisko miejskie, w części objętej ochroną prawną jest 
niemoŜliwe. W ubiegłym roku Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM Opola 
zlecił wywiezienie odpadów z terenu kamionki oraz uporządkowanie zieleni w 
niezbędnym zakresie, obejmującym drzewa stwarzające bezpośrednie zagroŜenie 
bezpieczeństwa ludzi i mienia. W ubiegłym roku dno Kamionki oraz jej obrzeŜa 
zostały uprzątnięte przez nurków. Dodatkowo teren kamionki jest wydzierŜawiony 
Stowarzyszeniu "Diving, Ecology, Education" z Opola, które wykonuje aktualnie 
utwardzenie zejścia do kamionki, celem ułatwienia korzystania z wyrobiska przez 
nurków oraz Stowarzyszeniu zajmującemu się szkoleniem psów ratowników. 
Ponadto Wydział Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa UM Opola złoŜył wniosek 

o zabezpieczenie środków finansowych (łącznie 60 tys. zł) na 2014r. na ochronę 
czynną wszystkich obiektów objętych ochroną prawną na terenie miasta Opola.

94
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Rekultywacja ul. Ogrodowej (od ul. Ozimskiej do 
stadionu)

MZD
Wniosek zasadny. Rekultywacja ul. Ogrodowej moŜe zostać zrealizowana 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

95
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Modernizacja i naprawa drogi w obrębie 
ul. Działkowej

750 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Nie ma potrzeby budowy kanalizacji deszczowej. Zadanie moŜliwe 
do zrealizowania w jednym roku budŜetowym. 

Rekultywacja Kamionki Piast OŚiR
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

93
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Wniosek zasadny. Plac A. Mickiewicza naleŜy do jednych z najładniejszych 
i najstarszych placów w mieście, jednak z uwagi na wieloletnie zaniedbania 
znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia swojego podstawowego 
przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni placu jest poprawa układu 
funkcjonalnego i powrót do pierwotnego załoŜenia. Konieczne jest odtworzenie osi 
widokowej, uczytelnienie załoŜenia, uporządkowanie zieleni. Projekt przebudowy 
zakłada podzielenie tego terenu na dwie strefy. Pierwszy 
z placów, bliŜszy ulicy Katowickiej, miałby charakter wejściowy. Drugi plac, 
w głębi, miałby więcej zieleni i słuŜyłby wypoczynkowi. W miejscu, gdzie teraz 
znajduje się zrujnowana fontanna, ma się pojawić przejście w stronę kościoła oraz 
placyk, na którym mogłyby się odbywać kameralne koncerty plenerowe. Proponuje 
się teŜ delikatną iluminację elewacji kościoła. Zakres przebudowy, zgodnie z 
projektem to m.in. rozbiórka nawierzchni alejek, murków, fontanny, ułoŜenie 
nawierzchni HanseGrand z granitu płomieniowanego oraz z kostki bazaltowej  
(nowe alejki, murki oporowe, schody, place itp.), demontaŜ starego

i wykonanie nowego oświetlenia placu, wykonanie przyłączy i innych instalacji 
związanych z fontanną i oświetleniem placu, wykonanie odwodnienia terenu oraz 
instalacji nawadniających, wykonanie fontanny, montaŜ elementów małej 
architektury, jak: latarnie, ławki, kosze na odpady, stojaki na rowery, 
zagospodarowanie terenu nową zielenią oraz pielęgnacja istniejącej. Projekt 
przebudowy Pl. Adama Mickiewicza, który jest wpisany do Gminnej Ewidencji 
Zabytków, uzyskał równieŜ pozytywną opinię Opolskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków.

97
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Budowa łącznika ścieŜek rowerowych pomiędzy 
ul. Częstochowską i gminą Chrząstowice

MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Brak moŜliwości realizacji zadania w ciągu jednego roku 
budŜetowego. Realizacja zadania wiąŜe się z przebudową skrzyŜowania 
Częstochowska-Tysiąclecia planowaną do realizacji w pierwszej kolejności.

98
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Remont mostków na przepustach rzeki Maliny MZD Teren administrowany przez Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych.

99
Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

Projekt zagospodarowania zaplecza 
ul. Kośnego  od Teatru Lalki i Aktora do Galerii 
Sztuki Współczesnej wraz z projektem urządzenia 
terenów zielonych pod kątem odbioru sztuki 
plenerowej (pasaŜ sztuki)

KSiT

Wniosek niezasadny. Wniosek niezgodny z Miejscowym Planem 
Zagospodarowania Przestrzennego przyjętym Uchwałą Nr LXIX/706/10 Rady 
Miasta Opola z dnia 24 czerwca 2010 r., który przewiduje dla terenów, o których 
mowa we wniosku funkcje tj.: tereny obsługi komunikacji, parkingi, tereny 
publicznych ciągów pieszo-jezdnych, tereny dróg publicznych i ulice dojazdowe. 

100 Marek Ciupek Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

101 Anna Weissbrot-Koziarska Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

102 Monika i Robert Ciemięga Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

96
Zagospodarowanie skweru Mickiewicza przy 
kościele pw. Św. Piotra i Pawła

Jolanta Kawecka - Radna Miasta 
Opola

4 500 000 OŚiR
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103 Karina Bytomska-Król Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

104 Alicja i Janusz Kochanowscy Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

105 Józefa Brągiel Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

106 Ewa i Jacek Kwiatkowscy Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

107 Magdalena i Dariusz Sejud Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

108 Magdalena i Bartłomiej Bieńkowscy Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

109 Małgorzata i Piotr Kwaśniak Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

110 Małgorzata i Łukasz Jokiel Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

111 Adam Dziuba Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

112 Aneta i Mariusz Kańtoch Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

113 Waldemar Sioła Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

114 Halina i Krzysztof Szczegot Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

115 Iwona i Tomasz Tomala Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 
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116 Bogusław Półtorak Budowa drogi ul. Bolka II 3 937 900 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD. W 2013 roku 
wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od ul. Tuwima do końca nowego 
osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego naprawiana będzie w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

117
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Remont hali widowiskowo-sportowej "Okrąglak" 10 000 000 28 744 764 KSiT

Wniosek zasadny. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji uzyskał juŜ wstępną 
koncepcję projektu budowlanego. Ostateczna wersja dokumentacji wraz z 
kosztorysami zostanie złoŜona w MOSiR we wrześniu 2013 r. Następnie po 
uzyskaniu niezbędnych zezwoleń i uzgodnień, inwestor wystąpi o pozwolenie na 
budowę. Kosztorys inwestycji będzie znany po uzyskaniu kompletnej 
dokumentacji.  

W nadchodzących latach liczba miejsc będzie wystarczająca na zabezpieczenie 
potrzeb dla dzieci w wieku przedszkolnym. Obecnie obowiązujące przepisy 
stanowią, Ŝe wszystkie dzieci 5-letnie są i będą objęte obowiązkowym rocznym 
przygotowaniem przedszkolnym. Od września 2014 r. obowiązek szkolny obejmie 
wszystkie dzieci 7-letnie (rocznik 2007) oraz dzieci 6-letnie (rocznik 2008). Prawo 
do edukacji przedszkolnej dla wszystkich dzieci czteroletnich (2015 r.) i trzyletnich 
(2017 r.) zgłoszonych do naboru na dany rok szkolny. Proponowane przez MEN 
zmiany (tzw. ustawa sześciolatkowa w Sejmie) przewidują od 1 września 2014 r. 
obowiązek szkolny dla 6-latków urodzonych od 1 stycznia do 30 czerwca 2008 r. 
Rok później do szkoły pójdą 
7-latki urodzone między 1 lipca do 31 grudnia 2008 r. oraz wszystkie dzieci 
z rocznika 2009 (6-latki). W edukacji przedszkolnej będą uczestniczyły dzieci 
z trzech roczników (obecnie cztery roczniki), w wieku 3-5 lat, co pozwoli na objęcie 
dzieci edukacją przedszkolną. 

Jednak w wybranych rejonach miasta, z uwagi na występujący tam wzrost liczby 
mieszkańców, mogą pojawić się zwiększone potrzeby w zakresie liczby miejsc w 
przedszkolach. Taka sytuacja moŜe dotyczyć dzielnicy Półwieś, gdzie funkcjonuje 
PSP Nr 9, przy której moŜliwa byłaby przyszła lokalizacja placówki przedszkolnej.   

119
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Przebudowa skrzyŜowania (budowa ronda) 
Prószkowska-Chmielowicka (okolica Kościoła p.w. 
Św. Józefa i Politechniki Opolskiej)

1 000 000 1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Aktualnie opracowywana jest koncepcja, która określi 
moŜliwości i koszty przebudowy. Termin zakończenia opracowania koncepcji - 
grudzień 2013 roku. 

120
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa parkingu przy kościele Karola 
Boromeusza na ul. Chabrów

450 000
Wniosek niezasadny. W pobliŜu kościoła znajduje się wystarczająca ilość miejsc 
parkingowych.

121
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Oświetlenie ulic Kol. Gosławickiej - Leśna, 
Poprzeczna, Kręta, Suchoborska, Grudzicka, 
Tysiąclecia

300 000 450 000 ITGK

Wniosek zasadny. Zadanie pn. "Budowa oświetlenia ulic: Leśnej, Tysiąclecia, 
Jesiennej, Suchoborskiej, Obrońców Pokoju, Środkowej, Poprzecznej, JeŜynowej, 
Jastrzębiej w Opolu" jest w trakcie realizacji. W roku 2013 wydział ITGK 
wybudował nowe oświetlenie ul. JeŜynowej. W przypadku wprowadzenia tego 
zadania do planu budŜetu na 2014 rok, inwestycja moŜe zostać wykonana 
i oddania do uŜytkowania.

Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

118
Budowa oddziału przedszkolnego przy 
PSP Nr 9

OŚ2 000 000
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122
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Dostosowanie wejścia do sali gimnastycznej 
Zespołu Szkół Specjalnych (podjazdu wraz z 
podnośnikiem dla wózków i dzieci z 
niepełnosprawnością ruchową)

250 000 300 000 OŚ

Wniosek zasadny. Schody wejściowe do sali gimnastycznej  stanowią barierę 
architektoniczną  dla dzieci niepełnosprawnych uczęszczających na zajęcia 
sportowe i inne formy zajęć dydaktycznych odbywających się w budynku sali.  
Wykonanie pochylni zniweluje róŜnicę poziomów o  około 80 cm. W 2012 r. 
opracowano koncepcję  podjazdu do budynku sali gimnastycznej zgodnie z 
Rozporządzeniem Ministra  Infrastruktury z dnia 12 kwietnia 2002 r. w sprawie 
warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać budynki i ich usytuowanie.  
Wydział Oświaty zaproponował do projektu budŜetu na 2014 r. zadanie pn. : "PSP 
nr 13 - modernizacja sali gimnastycznej z budowa podjazdu dla osób 
niepełnosprawnych".                                                                                                                             

123
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Dokończenie modernizacji sieci elektrycznej w 
PSP Nr 20

200 000 327 069 OŚ

Wniosek zasadny. Aluminiowe oprzewodowanie wewnętrznej instalacji 
elektrycznej oświetleniowej i instalacji gniazd wtykowych z osprzętem oraz tablice 
rozdzielcze wnękowe z płytą bakelitową, gniazdami bezpiecznikowymi 
porcelanowymi są w złym stanie technicznym. 
Sukcesywnie wymieniana jest instalacja oświetlenia w salach dydaktycznych wraz 
z przewodami i puszkami. Niezbędny do wykonania zakres robót to m.in. wymiana 
oprzewodowania w instalacji oświetleniowej od puszek do tablic oraz instalacja 
gniazd wtykowych z osprzętem w salach dydaktycznych, wymiana oświetlenia w 
pozostałych pomieszczeniach z oprzewodowaniem i instalacją gniazd wtykowych 
oraz modernizacja oświetlenia komunikacji i oświetlenie ewakuacyjnego.

124
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa boiska do gry w piłkę noŜną w dzielnicy 
Szczepanowice (teren obok kampusu Politechniki 
Opolskiej)

200 000 35 000 KSiT

Wniosek zasadny. naleŜałoby jednak zaprojektować i wykonać boisko 
wielofunkcyjne (do piłki noŜnej, koszykówki, siatkówki czy tenisa), którego brak 
jest w dzielnicy Szczepanowice. Tego typu boiska mają szersze zastosowanie 
i mniejsze koszty utrzymania, niŜ boisko z trawą naturalną. W 2014 roku powinno 
dokonać się wyboru najodpowiedniejszego miejsca i wykonać dokumentację 
projektową. 

125
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Utworzenie dodatkowego pasa ruchu (w miejscu 
byłego chodnika) na moście nad kanałem 
Młynówka

100 000 2 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Realizacja zadania w ramach przebudowy mostu w ciągu 
ul. Katedralnej. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD.

126
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Wymiana ogrodzenia oraz nawierzchni na boisku 
PSP Nr 9

100 000 650 000 OŚ

Wniosek zasadny. Istniejące przy szkole  boisko asfaltowe jest całkowicie 
wyeksploatowane. Liczne wybrzuszenia i rozwarstwienia, powodują destrukcję i 
degradacją  poprzez zastoiny wody, nasiąkanie, zamarzanie. System korzeniowy 
penetrujący teren pod płytą boiska powoduje dodatkowe zniszczenia. Na brzegach 
boiska występują znaczne ubytki asfaltu. W obecnym stanie boisko nie nadaje się 
do uŜytku. RównieŜ ogrodzenie boiska nie spełnia swojej roli, nie jest odporne na 
uderzenia. Zakres remontu i przebudowy boiska będzie realizowany po 
opracowaniu dokumentacji technicznej.

127
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Wykonanie bieŜni o nawierzchni tartanowej przy 
PSP Nr 11 

80 000 80 000 OŚ

Wniosek zasadny. Wnioskowane zadanie zostało zgłoszone przez Wydział 
Oświaty do projektu planu budŜetu na 2014 r.  W  kompleksie urządzeń 
sportowych  zrealizowanym w poprzednich latach zostanie wykonana bieŜnia do 
biegu na 100 m, o następujących parametrach tj.  długość bieŜni - 115,10  m, ilość 
torów -   4, szerokość bieŜni - 5,09  m, nawierzchnia bieŜni syntetyczna  (granulat 
EPDM).

128
Klub Radnych Platformy 
Obywatelskiej 
Rady Miasta Opola

Budowa boiska do siatkówki plaŜowej przy PSP 
Nr 11

50 000 50 000 OŚ

Wniosek zasadny. Szkoła daje moŜliwość udziału w dodatkowych zajęciach 
sportowych. Budowa boiska do siatkówki plaŜowej zapewni uczniom moŜliwość 
rozwijania swych indywidualnych zainteresowań i uzupełniania braków poprzez 
duŜą ofertę zajęć pozalekcyjnych. Zadanie to moŜe zostać zrealizowane po 
rozbudowie sali gimnastycznej.
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129
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Rozbudowa sali gimnastycznej wraz z zapleczem 
przy PSP nr 11 

2 000 000 OŚ
Wniosek zasadny. Wydział Oświaty zlecił wykonanie dokumentacji na rozbudowę 
sali gimnastycznej. 

130
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa boiska do siatkówki plaŜowej przy PSP 
Nr 11

10 000 50 000 OŚ

Wniosek zasadny. Szkoła daje moŜliwość udziału w dodatkowych zajęciach 
sportowych. Budowa boiska do siatkówki plaŜowej zapewni uczniom moŜliwość 
rozwijania swych indywidualnych zainteresowań i uzupełniania braków poprzez 
duŜą ofertę zajęć pozalekcyjnych. Zadanie to moŜe zostać zrealizowane po 
wykonaniu rozbudowy sali gimnastycznej.

Wniosek zasadny. Zwiększenie wypłaty dodatków motywacyjnych i funkcyjnych 
zminimalizuje wypłatę jednorazowego dodatku uzupełniającego dla nauczycieli. 
Dodatki motywacyjne i funkcyjne dla nauczycieli wypłacane są zgodnie z uchwałą 
Nr XLVII/500/09 Rady Miasta Opola z dnia 26 marca 2009 r 
w sprawie regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 
pracy, za wysługę lat itd. Zgodnie z ww. uchwałą  dodatki motywacyjne są 
przyznawane nauczycielom w ramach puli środków w wysokości nie mniejszej niŜ 
5% ogólnej sumy wynagrodzeń zasadniczych nauczycieli danej szkoły, zaś 
wysokość przyznanego dodatku motywacyjnego nie moŜe być wyŜsza niŜ  20 % 
otrzymywanego wynagrodzenia zasadniczego, tak więc przyznawane dodatki 
wyczerpują kwoty maksymalne wynikające z uchwały (moŜna jednak zwiększyć, 
zgodnie z uchwałą, przekazywaną szkołom pulę środków  ponad wartość 5% co da 
moŜliwość realnej wypłaty dodatków w wyŜszej wysokości - do 20 %).

Dodatki funkcyjne przyznawane nauczycielom w ramach widełek kwotowych to 
przede wszystkim dodatki za wychowawstwo. W przedszkolach przyznawane są  
one w wysokości 40,00-70,00 zł, a w szkołach od 60,00-120,00 zł. Wypłacane są 
średnio w wysokościach: w przedszkolach 56,00 zł, w szkołach podstawowych-
74,00 zł, w gimnazjach 70,00 zł, a w szkołach ponadgimnazjalnych w wysokości 
105,00 zł (według analizy z listopada 2012 r) a więc w wysokości duŜo niŜszej niŜ 
maksymalna, z uwagi na brak wystarczającego zabezpieczenia środków . Biorąc 
pod uwagę brak podwyŜek tych dodatków w ostatnim okresie oraz złoŜoność pracy 
wychowawcy (nasilenie problemów wychowawczych i większy nacisk na pracę 
wychowawczą zgodnie z nowelizacją przepisów  o pomocy psychologiczno-
pedagogicznej) wniosek uznaje się za zasadny. 

132
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa ścieŜki rowerowej od ul. Harcerskiej do 
ul. Kępskiej

500 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

133
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Likwidacja barier architektonicznych w Opolu 500 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Likwidacja barier architektonicznych w mieście Opolu jest 
i będzie sukcesywnie realizowana w ramach bieŜącego utrzymania 
i przebudowy dróg w mieście.

134
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Place zabaw dla szkół podstawowych 600 000 1 300 000 OŚ

Wniosek zasadny. Wydział Oświaty w 2013 r  wnioskował o uzyskanie środków z 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla 
Miasta Opola dla 10 szkół podstawowych na modernizację istniejących, 
doposaŜenie lub budowę nowych placów zabaw. Do realizacji zakwalifikowano 
jedynie plac zabaw przy PSP nr 10. W roku 2014 planuje się 
w dalszym ciągu aplikować o środki z tego Programu. 

Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

131
Zwiększenie dodatków motywacyjnych oraz 
funkcyjnych dla nauczycieli szkół oraz przedszkoli 
do kwoty maksymalnej wynikającej z uchwały

OŚ306 204
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135
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Monitoring dzielnicy Chabrów 50 000 ZK

Wniosek zasadny. MontaŜ dwóch lub trzech kamer w dzielnicy Chabrów pozwoliłby 
niejednokrotnie na szybszą interwencję w przypadku zaobserwowanych 
przestępstw czy wykroczeń. StraŜ Miejska oraz Policja ma coraz więcej zgłoszeń z 
dzielnicy Chabrów o zakłócaniu ciszy nocnej, niszczeniu mienia, bójkach, 
awanturach, a nawet o zastraszaniu mieszkańców. Monitoring w tej dzielnicy 
zapewniłby bezpieczeństwo i spokój mieszkańcom.

136
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa ścieŜki rowerowej z Opola do Turawy. 
Budowa ścieŜek rowerowych łączących wszystkie 
części miasta - tworzenie ścieŜek. Wykonanie 
oznakowania szlaków rowerowych juŜ istniejących

3 000 000 3 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu wykona ścieŜki rowerowe zgodnie 
z zaleceniem komisji Zespołu ds. Infrastruktury rowerowej przy Prezydencie 
Miasta Opola i w miarę otrzymanych środków na ten cel. Budowa ścieŜek 
rowerowych realizowana będzie takŜe w ramach kompleksowej przebudowy dróg i 
skrzyŜowań. Oznakowanie istniejących juŜ szlaków rowerowych  wykonywane jest 
sukcesywnie w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

137
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Przebudowa i podniesienie standardu kortów 
tenisowych wraz z zapleczem znajdujących się w 
obiekcie stadionu Odry Opole

100 000 KSiT
Wniosek niezasadny. Wydział Gospodarki Nieruchomościami przygotowuje 
procedurę przekazania kortów w wieloletnią dzierŜawę. Obowiązek doprowadzenia 
kortów do odpowiedniego stanu technicznego winien przejąć na siebie dzierŜawca.

138
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Kontynuacja szczepień profilaktycznych przeciwko 
wirusowi HPV wywołującego raka szyjki macicy 

600 000 200 000 PS

Wniosek zasadny. Z danych epidemiologicznych wynika, Ŝe w Polsce rocznie na 
raka szyjki macicy zapada ponad 3.200 kobiet, a niemal 2.000 umiera. Jest to 
jeden z najwyŜszych wskaźników  w Europie. Główną przyczyną zachorowalności 
na tę chorobę jest czynnik onkogenny przenoszony drogą płciową we wczesnym 
okresie Ŝycia kobiety. Jest to wirus brodawczaka ludzkiego (HPV). Czynniki ryzyka 
takie jak wczesne rozpoczęcie Ŝycia seksualnego czy duŜa liczba partnerów 
seksualnych zwiększają prawdopodobieństwo zakaŜenia wirusem. Szczepionka 
zalecana jest przede wszystkim dziewczętom około 12 roku Ŝycia, tj. przed 
rozpoczęciem inicjacji seksualnej (przed ryzykiem kontaktu z HPV). Miasto Opole 
nieprzerwanie od 2009 roku finansuje ww. szczepienia. Cieszą się one duŜym 
zainteresowaniem wśród rodziców oraz dziewcząt objętych programem szczepień, 
więc ich kontynuacja w 2014 r. jest zasadna. Liczba dziewcząt kwalifikujących się 
do programu w 2014 r. to 421 osób.

139
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Klub twórczego nauczyciela - siedziba, miejsce 
spotkań nauczycieli czynnych i emerytowanych

100 000 100 000 OŚ

Wniosek zasadny. W związku z przeniesieniem MODN do nowej siedziby 
(budynek po PG 6, ul. Powstańców 19) od 2014r. stwarza się moŜliwość 
udostępnienia pomieszczeń oraz włączenia w działalność MODN-u Klubu 
Twórczego Nauczyciela, który byłby miejscem aktywności nauczycieli zarówno 
czynnych, jak i emerytowanych lub pozostających bez pracy. W ramach klubu 
nauczyciele będą mogli odbywać spotkania, dzielić się doświadczeniami z 
nauczycielami młodymi staŜem, rozwijać i przekazywać swoje pasje. W związku z 
trudną sytuacją nauczycieli związaną z niŜem demograficznym, który spowodował 
ograniczenie zatrudnienia, niezbędnym staje się zapewnienie chętnym, aktywnym 
nauczycielom miejsca do rozwoju osobistego i wolontariackich działań na rzecz 
oświaty w Opolu. Pozwoli to nauczycielom pozostającym bez zatrudnienia 
zachować odpowiednią formę zawodową, nauczycielom czynnym rozwijać swoje 
pasje i  dzielić się nimi ze środowiskiem, a nauczycielom emerytowanym pozostać 
w kontakcie ze środowiskiem zawodowym i dzielić się swoim nieocenionym 
doświadczeniem zarówno w zakresie przedmiotowym, jak i wychowawczym, pedagogicznym.  
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140
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Organizacja profesjonalnych warsztatów 
szkoleniowych dla młodzieŜy opolskich szkół z 
zakresu ratownictwa medycznego oraz działań 
ppoŜ., a takŜe zasad udzielania pierwszej pomocy 
przedmedycznej w sytuacjach zdarzeń drogowych 
i innych niebezpieczeństw

6 000 6 000 OŚ
Wniosek zasadny. Przeprowadzone trzykrotnie w czerwcu 2011 r., 2012 r. 
i 2013 r. warsztaty dla młodzieŜy, zostały ocenione przez szkoły jako potrzebne i 
przynoszące wymierne korzyści.

141
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie pasa zjazdowego z ronda Reagana na 
ul. Sosnkowskiego w kierunku ul. Rzeszowskiej

50 000 MZD

Wniosek niezasadny. Wykonanie pasa zjazdowego z ronda Reagana na 
ul. Sosnkowskiego w kierunku ul. Rzeszowskiej zakłóci płynność ruchu na rondzie. 
Istnieje moŜliwość bezpiecznego wjazdu w ul. Rzeszowską 
od strony ul. Wiejskiej i od strony ul. Sosnkowskiego.

142
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Budowa chodnika wzdłuŜ ul. Olsztyńskiej 50 000 50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

143
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie toru dla jazdy na rolkach (asfaltowy 
dywanik) na osiedlu AK dookoła górki

10 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Infrastruktura alejek parkowych pozwala na korzystanie 
z nich przez osoby jeŜdŜące na rolkach i jest w pełni wykorzystywana do tego celu. 
Wykonanie dodatkowej alejki asfaltowej od strony bloków mieszkalnych 
spowoduje utrudnienia w dojściu mieszkańców do budynków.

144
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie boiska o sztucznej, bezpiecznej, 
tartanowej nawierzchni przy Zespole Szkół 
Specjalnych

500 000 OŚ
Wniosek zasadny. W 2014 r. planowany jest remont sali gimnastycznej wraz 
z budową podjazdu dla osób niepełnosprawnych. Budowę boiska wielofunkcyjnego 
moŜna będzie zrealizować w latach następnych.

145
Marzena Kawałko - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie stojaków na rowery na targowisku 
Cytrusek

5 000 GI

Zgodnie z umową nr GI.7321.1.9.2012 z dnia 28.06.2012 r. Zakład Komunalny Sp. 
z o.o. jest dzierŜawcą targowiska miejskiego "Cytrusek". Z tego tytułu płaci Miastu 
Opole czynsz dzierŜawny w wysokości 10% wpływów brutto, natomiast pozostałe 
wpływy stanowią dochód Spółki. Zgodnie z obowiązującą umową do obowiązków 
dzierŜawcy naleŜy  dopełnienie wszelkich obowiązków związanych z prawidłowym 
prowadzeniem targowiska, w tym równieŜ prowadzenie parkingów. Podjęcie 
decyzji dot. umieszczenia stojaków na rowery na targowisku Cytrusek leŜy w 
kompetencji dzierŜawcy targowiska. Biorąc to pod uwagę wniosek został 
skierowany według właściwości do Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. celem 
rozpatrzenia. 

146
Bronisława śebrowska - Radna 
Miasta Opola

Zatrudnienie pedagoga w Ośrodku "Szansa" 30 000 30 000 PS

Wniosek zasadny.  W Ośrodku Readaptacji Społecznej "SZANSA" niezbędny jest 
etat pedagoga. Wynika to ze specyfiki placówki - placówka całodobowa - dzieci 
uczęszczające do świetlicy są jednocześnie mieszkańcami ORS "SZANSA".  
Obecnie w Ośrodku zatrudniony jest pedagog na umowę zlecenie, co jest 
niewystarczające, gdyŜ pracuje jedynie 5 godzin dziennie w godzinach 
popołudniowych, co utrudnia m.in. współpracę z nauczycielami szkół do których 
uczęszczają dzieci. Natomiast rolą pedagoga jest wspomaganie rozwoju 
psychofizycznego i efektywności uczenia się, a takŜe rozwiązywania bieŜących 
problemów zaistniałych w domu czy środowisku szkolnym. Rodziny wraz z dziećmi 
trafiają do Ośrodka z róŜnych przyczyn i sytuacji losowych, które bardzo często 
mają wpływ na dalszy ich rozwój. Współpraca pedagoga wraz ze szkołą 
polegająca na określeniu wraz ze szkołą form i sposobów udzielania pomocy 
uczniom poprzez wydanie opinii i zaleceń dotyczących stymulowania rozwoju, 
współpraca z poradniami psychologiczno-pedagogicznymi i innymi 
specjalistycznymi w zakresie konsultacji metod i form pomocy pomogłaby 
pokonać dzieciom i młodzieŜy trudności rozwojowe oraz 
wyrównałaby braki w nauce. 
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147
Bronisława śebrowska - Radna 
Miasta Opola

Wykonanie drogi ul. Cisowej, ul. Broniewskiego - 
od ul. Tysiąclecia do nr 11 oraz ul. Jodłowej od ul. 
Dębowej do ul. Górnej

2 500 000 4 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji technicznej w zakresie 
ul. Cisowej, Tysiąclecia, Dębowej i Górnej. Brak dokumentacji dot. 
ul. Broniewskiego i Jodłowej. 

148
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Utworzenie muzycznego placu zabaw 150 000 60 000 ZZK
Wniosek zasadny. Z uwagi na oryginalność wniosku zasadnym jest wykonanie 
takiego placu zabaw.

149
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Utworzenie sieci hot spot w mieście Opolu 30 000 50 000 I

Wniosek zasadny. W celu poznania potrzeb klientów oraz zbadania 
zainteresowania tą usługą proponuje się, pilotaŜowe uruchomienie sieci hot-spot z 
bezpłatnym dostępem do Internetu w trzech/czterech atrakcyjnych miejscach 
Opola. Usługa taka zostałaby wykupiona na okres 12 miesięcy od lokalnego 
operatora telekomunikacyjnego, co w konsekwencji nie wpływałoby negatywnie na 
lokalny rynek telekomunikacyjny.  Szacunkowy koszty wykupienia takiej usługi dla 
trzech/czterech miejsc powinien wynosić od 30.000 do 50.000 zł. za 12 m-cy. W 
przypadku zakończenia projektu pilotaŜowego powodzeniem, moŜna w kolejnych 
latach ponowić ten projekt rozszerzając jednocześnie obszar działania o kolejne 
miejsca w Opolu. 

150
Tomasz Kaliszan - Radny Miasta 
Opola

Rozbudowa sieci grilli miejskich 40 000 35 000 KSIT

Wniosek zasadny. Grille miejskie cieszą się zainteresowaniem ze strony 
mieszkańców. NaleŜy jednak rozpatrzyć lokalizację w miejscu nieuciąŜliwym, które 
jest pod stałym nadzorem przez cały rok. Jednocześnie naleŜy zabezpieczyć 
środki finansowe na utrzymanie miejsc grillowych i samych grilli w czystości i 
stanie nadającym się do uŜytkowania. Budowa kolejnych grilli generuje kolejne 
koszty, które naleŜy zabezpieczyć w budŜecie miasta.

151 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola
Budowa skrzyŜowania (budowa ronda) 
Prószkowska- Chmielowicka (okolica kościoła pw. 
Św. Józefa i Politechniki Opolskiej)

1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Aktualnie opracowywana jest koncepcja, która określi 
moŜliwości i koszty przebudowy. Termin zakończenia koncepcji - grudzień 2013 
roku. 

152 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola Kontynuacja budowy lokali socjalnych ZZK

Wniosek zasadny. W bieŜącym roku przystąpiono do realizacji kolejnej budowy 
budynków socjalnych. Została wykonana  dokumentacja techniczna, która będzie 
stanowić  podstawę do ogłoszenia postępowania przetargowego na realizację 
budowy. Nowe budynki z 22 lokalami socjalnymi zostaną zrealizowane w 2014r. 
Ponadto w bieŜącym roku przedłoŜony zostanie "Wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Opole na lata 2014-2018", 
którego celem będzie zaspokojenie zapotrzebowania na lokale socjalne. 
Przewiduje się coroczne pozyskiwanie kilkudziesięciu lokali socjalnych, zarówno 
poprzez ich budowę, jak i z istniejącego zasobu mieszkaniowego w ramach ruchu 
ludności, poprzez przekształcanie mieszkań komunalnych na socjalne.

153 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola Kontynuacja budowy ścieŜek rowerowych MZD

Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu wykona ścieŜki rowerowe zgodnie 
z zaleceniem komisji Zespołu ds. Infrastruktury rowerowej przy Prezydencie 
Miasta Opola i w miarę otrzymanych środków na ten cel. Budowa ścieŜek 
rowerowych realizowana będzie takŜe w ramach kompleksowej przebudowy dróg i 
skrzyŜowań.

154 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola
Budowa boiska do gry w piłkę noŜną przy 
PSP nr 10 wraz z oświetleniem 

80 000 OŚ

Wniosek zasadny. W 2014 r. planuje się rekultywację terenów sportowych. Zakres 
robót obejmuje usunięcie  nierówności i spękań asfaltu, wyrównanie bieŜni, 
rekultywację nawierzchni boiska rzutni oraz wymianę bramek i słupków do 
koszykówki.
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155 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola
Dokończenie utwardzenia nawierzchni drogi 
gruntowej od posesji przy ul. Wróblewskiego 33 w 
kierunku ul. Tęczowej

MZD

Wniosek zasadny. Zadanie powinno zostać zrealizowane w ramach przebudowy 
ul. Tęczowej. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 
Do tego czasu naprawa drogi w postaci remontu cząstkowego nawierzchni 
przeprowadzona zostanie w ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont 
cząstkowy nawierzchni jezdni ma na celu przede wszystkim usuwanie miejsc 
zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych.

156 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola
Wykonanie kanalizacji deszczowej ul. Tęczowej 
na odcinku od posesji przy ul. Wróblewskiego 33 
w kierunku ul. Tęczowej

MZD

157 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola
Poszerzenie przejazdu o dodatkowy pas ruchu dla 
taksówek przy postoju TAXI 
ul. Sosnkowskiego, Dąbrowszczaków

MZD
Wniosek niezasadny. Wnioskowany teren nie jest administrowany przez MZD. Nie 
naleŜy do Gminy Opole,  jest terenem prywatnym.

158 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola
Remont elewacji zewnętrznej oraz remont 
zdewastowanych schodów zabytkowego budynku 
przy ul. Strzelców Bytomskich 9

ZZK

Wniosek niezasadny. Budynek przy ul. Strzelców Bytomskich 9 jest własnością 
Wspólnoty Mieszkaniowej. Wykonanie prac remontowych i modernizacyjnych na 
częściach wspólnych nieruchomości, w tym wykonanie remontu elewacji oraz 
schodów moŜe być prowadzone po podjęciu przez właścicieli  stosownej uchwały 
oraz zabezpieczeniu środków finansowych na ten cel.   W gestii Wspólnoty 
Mieszkaniowej leŜy podjęcie decyzji o przystąpieniu do wykonania remontów wraz 
z określeniem sposobu finansowania, w oparciu o z  art.199 Kodeksu Cywilnego z 
dnia 23 kwietnia 1964r. ( Dz.U. z 1964r. nr 16, poz.93).Gmina Opole jako jeden ze 
współwłaścicieli moŜe partycypować 
w kosztach remontu do wysokości swojego udziału we wspólnocie. 

159 ElŜbieta Bień - Radna Miasta Opola Przebudowa chodnika przy ul. 11 Listopada 570 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w posiadaniu MZD. 

160
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

WdroŜenie Karty Miejskiej dla mieszkańców 
Opola

5 500 000 BOTZ

Wniosek zasadny. ZbieŜny z planami Miasta Opola w zakresie wprowadzenia 
systemu karty miejskiej. Tego typu rozwiązania wprowadziło juŜ większość miast 
wojewódzkich i Opole równieŜ ma zamiar taki system wdroŜyć. Realizując plan 
wdroŜenia karty miejskiej  miasto Opole wraz z opolskimi uczelniami wyŜszymi 
(Uniwersytetem Opolskim oraz Politechniką Opolską) w lutym 2013 r. złoŜyło 
wniosek o dofinansowanie projektu "eKlucz do Opola" ze środków Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2007 - 2013. Projekt 
został pozytywnie oceniony, jednakŜe ze względu na brak wystarczających 
środków finansowych nie uzyskał dofinansowania i został umieszczony na liście 
rezerwowej. W związku z brakiem dotacji, realizacja projektu została odłoŜona w 
czasie. PoniewaŜ inwestycja jest bardzo kosztowna, Biuro Organizacji Transportu 
Zbiorowego proponuje wdroŜenie w pierwszej kolejności ze środków własnych 
miasta systemu biletu elektronicznego w komunikacji miejskiej (szacowany koszt 
1.000.000 zł), 
a następnie rozwinięcie systemu o kolejne funkcjonalności przy wsparciu 
finansowym UE w nowym okresie programowania.
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161
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Budowa mieszkań dla młodych par na terenie 
miasta Opola

ZZK

Wniosek zasadny. W bieŜącym roku przystąpiono do realizacji kolejnej budowy 
budynków socjalnych. Została wykonana  dokumentacja techniczna, która będzie 
stanowić  podstawę do ogłoszenia postępowania przetargowego na realizację 
budowy. Nowe budynki z 22 lokalami socjalnymi zostaną zrealizowane w 2014r. 
Ponadto w bieŜącym roku przedłoŜony zostanie "Wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Opole na lata 2014-2018", 
którego celem będzie zaspokojenie zapotrzebowania na lokale socjalne 
.Przewiduje się coroczne pozyskiwanie kilkudziesięciu lokali socjalnych, zarówno 
poprzez ich budowę, jak i pozyskiwanie z istniejącego zasobu mieszkaniowego w 
ramach ruchu ludności, poprzez przekształcanie mieszkań komunalnych na 
socjalne. Pozyskiwane w ten sposób lokale komunalne, które 
z róŜnych względów nie będą przeznaczone do przekwalifikowania na lokale 
socjalne, zostaną udostępniane mieszkańcom na ogólnych warunkach. 
Z moŜliwości tej równieŜ mogą korzystać ludzie młodzi, spełniający kryteria 
uzyskania lokalu komunalnego.

162
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Dostosowanie basenu do potrzeb osób 
niepełnosprawnych w Zespole Szkół z Oddziałami 
integracyjnymi w Opolu przy 
ul. Mjr. Hubala 2

100 000 OŚ

Wniosek zasadny. Biorąc pod uwagę istniejące rozwiązania architektoniczne 
obiektu basenu, wykonanie bezpiecznego  transportu osoby niepełnosprawnej 
z poziomu szatni do poziomu samej niecki basenu  jest trudna technicznie. 
W 2013 r. została opracowana koncepcja, która wymaga dodatkowych  
konsultacji.  Zwrócono się równieŜ do  Politechniki Opolskiej o zaproponowanie  
rozwiązania.  Do chwili obecnej nie otrzymaliśmy odpowiedzi, bez szczegółowych 
rozwiązań  nie jest moŜliwe określenie dokładnej wartości zadania. 

163
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Poszerzenie istniejącej usługi przewozu osób 
niepełnosprawnych o drugiego busa oraz 
zobowiązanie firmy świadczącej usługi do pomocy 
przy dostaniu się do samochodu osób 
niepełnosprawnych z mieszkania

253 000 PS

Wniosek zasadny. W latach 2008-2013 wzrosła liczba osób niepełnosprawnych 
mających trudności w poruszaniu, korzystających z usług transportowych na 
terenie miasta Opola. Zwiększyła się równieŜ liczba kursów. Istnieje zatem 
potrzeba świadczenia usługi transportowej przez dwa pojazdy przystosowane do 
przewozu osób niepełnosprawnych.

164
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Pomoc opiekunom przy opiece nad osobami 
posiadającymi orzeczenie o znacznym stopniu 
niepełnosprawności

PS

Wniosek niezasadny. Usługi opiekuńcze w mieście Opolu przyznawane są przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu i finansowane z budŜetu Miasta Opola. 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu udziela niezbędnej pomocy osobom, 
które z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności wymagają pomocy innych 
osób w formie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych, 
obejmujących pomoc w zaspakajaniu codziennych potrzeb Ŝyciowych oraz opiekę 
higieniczną zleconą przez lekarza. 

165
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

UmoŜliwienie dzieciom niepełnosprawnym 
uczestnictwa w półkoloniach organizowanych 
przez placówki UM Opola

10 000 OŚ

Wniosek zasadny. W roku 2013 po raz drugi na prośbę rodziców dzieci 
niepełnosprawnych zamieszkałych w Opolu, uczących się w opolskich szkołach - 
MłodzieŜowy Dom Kultury w Opolu zorganizował półkolonie dla 30-osobowej grupy 
dzieci. Koszty organizacji półkolonii zostały pokryte ze środków zaplanowanych 
przez Wydział Oświaty na zadanie pn. "Kolonie i obozy oraz inne formy 
wypoczynku dzieci i młodzieŜy szkolnej, a takŜe szkolenia młodzieŜy". Środki 
finansowe przeznaczone zostały na m.in. realizację programu, zatrudnienie 
specjalistów i wychowawców, transport oraz wyŜywienie. W związku z tym 
uzasadniona jest kontynuacja w kolejnych latach tego typu przedsięwzięcia.
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166
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Utworzenie opolskiej bazy informacji osób 
niepełnosprawnych

PS

Wniosek zasadny.  Istnieje potrzeba utworzenia opolskiej bazy informacji osób 
niepełnosprawnych z uwagi na ułatwienie wymiany informacji między 
uŜytkownikami bazy jak i podmiotami działającymi na ich rzecz. Zadanie powinna 
realizować organizacja pozarządowa w ramach otwartego konkursu ofert.

167
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Utworzenie Domu Dziennego Pobytu dla osób 
starszych przy Domu Pomocy Społecznej dla 
Kombatantów w Opolu przy ul. Chmielowickiej

PS

Wniosek zasadny. Prognozy demograficzne do roku 2020 wskazują na znaczny 
wzrost  liczebności osób w wieku poprodukcyjnym, co określa wzrost skali 
i intensywności potrzeb społecznych tej grupy ludności. Domy dziennego pobytu w 
znacznym stopniu zmniejszają liczbę osób kierowanych do domów pomocy 
społecznej, co prowadzi do obniŜenia wydatków z budŜetu miasta Opola 
związanych z pobytem osób starszych i potrzebujących opieki w placówkach 
zorganizowanych w formie domów pomocy społecznej. Ośrodki wsparcia takie jak 
domy dziennego pobytu realizują szeroki wachlarz standardowych i 
niestandardowych działań na rzecz seniorów. Uczestnictwo w zajęciach 
prowadzonych w DDP znacznie przedłuŜa okres przebywania seniorów w 
środowisku rodzinnym, przeciwdziała uczuciu osamotnienia oraz izolacji 
społecznej. W mieście Opolu funkcjonują 3 DDP w dzielnicy: Malinka, 
Śródmieście i osiedle Armii Krajowej. W dzielnicy Zaodrze brakuje takiej placówki. 
JednakŜe przy Domu Pomocy Społecznej dla Kombatantów w Opolu przy  ul. 
Chmielowickiej 6 nie ma moŜliwości utworzenia domu dziennego pobytu z uwagi 
na brak moŜliwości prawnych i warunków lokalowych.

168
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Środki na kampanię informacyjną mającą na celu 
uświadomienie osób niepełnosprawnych 
o korzyściach rejestracji w PUP

PS

Wniosek nie wymaga zabezpieczenia środków z budŜetu m. Opola. Zadanie 
realizowane jest przez Powiatowy Urząd Pracy w Opolu, finansowane jest ze 
środków Funduszu Pracy. Zgodnie z art. 108 ust. 1 ustawy z dnia 20 kwietnia 2004 
r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy (Dz. U. z 2013 r. poz. 674 z 
późn. zm.) środki Funduszu Pracy przeznaczone są między innymi na 
opracowywanie i rozpowszechnianie informacji o usługach organów w celu 
prowadzenia pośrednictwa pracy lub poradnictwa zawodowego, tworzenia centrów 
aktywizacji zawodowej, tworzenia lokalnych punktów informacyjno-
konsultacyjnych, opracowywania, wydawania lub rozpowszechniania informacji o 
usługach organów zatrudnienia, dla osób bezrobotnych 
i poszukujących pracy, organizowania giełd pracy, realizację projektów 
i programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia 
i aktywizacji zawodowej, w tym osób niepełnosprawnych.  Osoba 
niepełnosprawna, która rejestruje się w Urzędzie Pracy otrzymuje ulotkę 
o prawach i uprawnieniach, jakie przysługują osobie niepełnosprawnej bezrobotnej 
lub poszukującej pracy.

169
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Uruchomienie usługi księgowej dla nowo 
powstałych organizacji pozarządowych oraz tych, 
które nie  przekroczyły w roku finansowym kwoty 
30.000 zł

BOP

Wniosek niezasadny. KaŜda organizacja zobowiązana jest do prowadzenia 
rachunkowości we własnym zakresie i naleŜy to do obowiązku władz statutowych 
stowarzyszenia lub fundacji. Istnieje natomiast moŜliwość uczestniczenia w 
warsztatach i szkoleniach z zakresu zagadnień finansowo-księgowych 
organizowanych dla organizacji pozarządowych.

170
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Utworzenie funduszu wspierającego organizacje 
pozarządowe, które ubiegają się 
o środki zewnętrze

BOP

Wniosek zasadny.Ogólną tendencją jest, aby samorządy wspierały starania 
organizacji, które składają projekty do róŜnych funduszy, a nie tylko opierają swoją 
aktywność w realizacji zadań publicznych w oparciu o dotacje z budŜetów 
samorządowych.
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171
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

WdroŜenie pilotaŜowego projektu w 4 publicznych 
przedszkolach mającego na celu rozwijanie 
logicznego myślenia, analizowania i wyciągania 
wniosków, czyli nabywania niezbędnych 
umiejętności do rozumienia matematyki w grupie 
dzieci 5 i 6 letnich

OŚ

Wniosek niezasadny. Istnieje potrzeba pracy z dziećmi w wieku 5-6 lat 
w zakresie myślenia matematycznego, jednak nie dotyczącego rozwijania 
logicznego myślenia, analizowania i wyciągania wniosków, gdyŜ umiejętności takie 
dzieci nabywają na wyŜszym etapie edukacyjnym. W podstawie programowej 
wychowania przedszkolnego przewiduje się wiele działań mających na celu rozwój 
myślenia matematycznego, dostosowanych do etapu rozwojowego dzieci. 
Rozwijanie zdolności matematycznych dzieci jest jednym 
z zadań realizowanych przez przedszkola. Program pilotaŜowy wspierający dzieci 
w tym zakresie powinien być opracowany i wdroŜony dopiero po zaakceptowaniu 
go przez specjalistów z zakresu wychowania przedszkolnego. Jednak zawarta we 
wniosku sugestia będzie wzięta pod uwagę w planowaniu doskonalenia 
zawodowego nauczycieli wychowania przedszkolnego, a takŜe w procesie 
pedagogizacji rodziców którzy mają bardzo istotny wpływ na kształtowanie się 
umiejętności matematycznych w tym wieku, zgodnie z opinią prof. Edyty 
Gruszczyk-Kolczyńskiej.

172
Adam Pieszczuk - Radny Miasta 
Opola

Środki na wiosenne odkomarzanie ITGK

Wniosek niezasadny. Akcja odkomarzania przeprowadzana jest doraźnie 
w okresie największego wylęgu komarów. Aby była jak najmniej szkodliwa dla 
innych organizmów stosowane są środki dopuszczone do stosowania w Polsce. 
Brak środków dopuszczonych do stosowania w Polsce do zwalczania larw 
komarów. 

173
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Dofinasowanie remontów obiektów zabytkowych 1 500 000 1 200 000 KSiT

Wniosek zasadny. Do końca lipca b.r. zostały złoŜone do Wydziału Kultury, Sportu 
i Turystyki Urzędu Miasta Opola wnioski o dotację na prace remontowo-
konserwatorskie przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków.  Po wstępnej 
weryfikacji suma wniosków przy dotacji do 50% kosztów kwalifikowanych, zgodnie 
z obowiązującą Uchwałą Rady Miasta Opola z 2011r. wynosi 
1.200.000 zł.  

174
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Konkurs na zadania inwestycyjne zgłaszane przez 
Rady Dzielnic

1 200 000 700 000 BRM

Wniosek zasadny. W 2012 r. kwota przeznaczona na zadania zgłaszane przez 
rady dzielnic wynosiła 500.000 zł, wpłynęło łącznie 15 wniosków złoŜonych przez 5 
powołanych wówczas dzielnic. W 2013 r. na 8 dzielnic została przeznaczona kwota 
700.000 zł, wpłynęły 34 wnioski. Zgodnie z Zarządzeniem Nr OR-I.0050.59.2013 r. 
Prezydenta Miasta Opola wartość zadań mogła przekraczać kwotę 14 000 EURO 
(netto), w związku z tym składane wnioski opiewały na duŜe kwoty finansowe 
(250.000 zł). Część przedłoŜonych wniosków jest zadaniem wieloletnim, wymaga 
pozwoleń na budowę oraz zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 
Obecnie funkcjonujące dzielnice potrzebują większych środków finansowych, 
świadczy o tym liczba wniosków zgłaszanych podczas organizacji ww. zadań jak 
równieŜ zasadność wniosków z przedłoŜoną dokumentacją, których głównym 
załoŜeniem jest poprawa Ŝycia, bezpieczeństwa mieszkańców, jak równieŜ 
stworzenie miejsc o charakterze sportowym, kultutalno-rozrywkowym. 
Przeznaczenie środków finansowych wymaga decyzji Prezydenta i Rady Miasta 
Opola.        

175
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Realizacja projektu kapitalnego remontu Małego 
Rynku

3 000 000 IM

Wniosek zasadny. W roku 2013 podpisano umowę na opracowanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej dot. "Przebudowy Małego Rynku i Pl. Św. Placu 
Sebastiana". Termin opracowania do dnia 29 listopada b.r. Dokładny koszt 
wykonania przebudowy będzie znany po otrzymaniu kosztorysu inwestorskiego. 
Po uzyskaniu pozwolenia na budowę zasadnym byłoby wykonanie przebudowy 
tego terenu/terenów. Dokumentacja będzie opracowana w formie dwóch 
odrębnych dokumentacji i dwóch pozwoleń na budowę.
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176
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Realizacja projektu kapitalnego remontu 
pl. Św. Sebastiana

2 200 000 IM

Wniosek zasadny. W roku 2013 podpisano umowę na opracowanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej dot. "Przebudowy Małego Rynku i Pl. Św. Placu 
Sebastiana". Termin opracowania do dnia 29 listopada b.r. Dokładny koszt 
wykonania przebudowy będzie znany po otrzymaniu kosztorysu inwestorskiego. 
Po uzyskaniu pozwolenia na budowę zasadnym byłoby wykonanie przebudowy 
tego terenu/terenów. Dokumentacja będzie opracowana w formie dwóch 
odrębnych dokumentacji i dwóch pozwoleń na budowę.

177
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Konkurs dla wspólnot mieszkaniowych "Odmień  
Swoje Podwórko"

200 000 150 000 ZZK

Wniosek zasadny. Konkurs "Odmień swoje podwórko" ogłaszany jest od dwóch lat 
i cieszy się coraz większym zainteresowaniem wśród Wspólnot Mieszkaniowych. 
Zasadnym jest kontynuowanie konkursu i mobilizowanie mieszkańców miasta 
Opola do dbania o najbliŜsze otoczenie.

178
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Konkurs na inwestycje realizowane w ramach 
Inicjatywy Lokalnej

300 000 B

Rozdział 2a ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego o 
wolontariacie (Dz.U. z 2010 r. nr 234 poz. 1536 z późn. zm.) wskazuje zakres w 
jakim mieszkańcy mogą złoŜyć wniosek w ramach inicjatywy lokalnej. Tryb i 
szczegółowe kryteria oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej są określone w Uchwale NR XVI/234/11 Rady Miasta Opola z 
dnia 20 października 2011 r. 

179
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja zabytkowego cmentarza przy 
ul. Wrocławskiej, w tym punktowe oświetlenie

2 000 000 ITGK

Wniosek zasadny. Na terenie cmentarza komunalnego przy ul. Wrocławskiej brak 
jest oświetlenia, co sprzyja jego dewastacji. Wykonanie punktowego doświetlenia 
miałoby wpływ na zachowanie istniejących i odbudowanych elementów cmentarza, 
przyczyniłoby się do zmniejszenia aktów wandalizmu. 
W sierpniu b.r. Wydział Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej złoŜył 
wniosek do projektu budŜetu m. Opola na rok 2014 na kwotę 50 000 zł z 
przeznaczeniem na odbudowę ceglanego muru od strony zachodniej, który jest 
systematycznie dewastowany przez osoby zbierające złom demontujące metalowe 
elementy oparte na murze z granicznej nieruchomości (pozostałości po dawnej 
Zieleni Miejskiej). Pozostałe elementy cmentarza po powodzi w 1997 roku równieŜ 
wymagają gruntownej odbudowy tj. mury okalające cmentarz, zabytkowe pomniki i 
mogiły zasłuŜonych mieszkańców Opola.

Wniosek zasadny. Zgodnie z art. 85 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o 
wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej (Dz. U. 2013 r. poz. 135 z późn. 
zm.) rodzinie zastępczej zawodowej oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka 
przysługuje wynagrodzenie nie niŜsze niŜ kwota 2.000 zł miesięcznie, 
a rodzinie zastępczej zawodowej pełniącej funkcję pogotowia rodzinnego 
przysługuje wynagrodzenie nie niŜsze niŜ kwota 2.600 zł miesięcznie. 
W rodzinie zastępczej zawodowej moŜe przebywać łącznie nie więcej niŜ 3 dzieci. 
Rodzinie zastępczej oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka, na kaŜde 
umieszczone dziecko przysługuje świadczenie na pokrycie kosztów jego 
utrzymania, w kwocie 1.000 zł. W m. Opolu jest 5 zawodowych rodzin 
zastępczych, w tym: rodzina zastępcza zawodowa, 2 rodziny zastępcze zawodowe 
pełniące funkcję pogotowia rodzinnego oraz 2 prowadzące rodzinny dom dziecka. 
Średnie miesięczne wynagrodzenie wynosi 2.512,88 zł miesięcznie, na pokrycie 
kosztów utrzymania jednego dziecka przysługuje świadczenie w kwocie 1.000,00 
zł miesięcznie. 
Z uwagi na stale rosnące koszty wskazanym jest podwyŜszenie wynagrodzeń. 

PodwyŜszenie wynagrodzenia dla rodziców 
w zawodowych rodzinach zastępczych

Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

180 PS252 000
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W związku z powyŜszym wnioskuje się o zwiększenie środków finansowych dla 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Opolu (organizatora rodzinnej pieczy 
zastępczej na terenie m. Opola) na realizację powyŜszego zadania. Pozwoliłoby to 
na podwyŜszenie wynagrodzeń dla rodzin zastępczych zawodowych.  

181
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Otwarcie elektronicznej "Infolinii dla Seniora" wraz 
z drukiem corocznego "Informatora dla Seniora" z 
najwaŜniejszymi informacjami i telefonami dot. tej 
grupy wiekowej

20 000 PS

Wniosek zasadny. W Opolu przybywa osób starszych potrzebujących i 
poszukujących informacji nt. form udzielanej pomocy i wsparcia. Wydział Polityki 
Społecznej co drugi rok uaktualnia i opracowuje biuletyn informacyjny  pn. "Strefa 
wsparcia w Opolu", który zawiera dane wszystkich instytucji udzielających pomocy 
i wsparcia. Natomiast w ramach umowy na świadczenie usługi tzw. Teleopieki w 
2014 r. planuje się uruchomienie dodatkowego działania o nazwie: zapewnienie 
dostępu do "zielonego przycisku wolontariatu nadziei", którego realizator zostanie 
wyłoniony w drodze otwartego konkursu.  Dostęp do "zielonego przycisku 
wolontariatu nadziei" umoŜliwi kontakt telefoniczny wolontariuszy z osobami 
starszymi, niepełnosprawnymi oraz niesamodzielnymi w miejscu zamieszkania. 
Usługa ma mieć przede wszystkim funkcję informacyjną, m.in. wskazanie miejsc, 
w których moŜna uzyskać pomoc, a takŜe prospołeczną, niezwykle waŜną dla 
osób samotnych, często potrzebujących rozmowy z drugim człowiekiem. 

182
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Renowacja istniejących i montaŜ nowych gablot z 
planem miasta

BPWM

Wniosek niezasadny. Istniejące w dwóch lokalizacjach Opola (montaŜ w 2012 r.) 
pylony zawierające z jednej strony mapę Miasta Opola z drugiej natomiast plakat 
promujący aktualne wydarzenie odbywające się w Galerii Sztuki Współczesnej są 
na bieŜąco naprawiane, poniewaŜ bardzo często ulegają zniszczeniu. W związku z 
tym nie przewiduje się na chwilę obecną montaŜu dodatkowych.

183
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

WdroŜenie programu profilaktycznego szczepień 
przeciwko grypie dla seniorów

280 000 PS

Wniosek zasadny. Zadanie ma na celu obniŜenie zachorowalności i umieralności z 
powodu grypy i związanych z nią powikłań. W 2014 r. do programu  kwalifikuje się  
22.414 osób. Koszt szczepienia wynosi 35 zł. Program wchodzi w zakres 
Narodowego Programu Zdrowia oraz w zakres priorytetów zdrowotnych 
Ministerstwa Zdrowia. Szczepienia przeciwko grypie ujmowane są w wykazie 
szczepień zalecanych wymienianych corocznie w programach szczepień 
ochronnych juŜ od 2004 r. Program będzie zadaniem pilotaŜowym pozwalającym 
ocenić zainteresowanie mieszkańców szczepieniami. Zaplanowana kwota zakłada 
wyszczepialność na poziomie 36% populacji kwalifikującej się do szczepienia. 
Projekt ww. programu został przekazany w dniu 29 lipca br., zgodnie z art. 48 ust. 
2a ustawy z dnia 27 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki zdrowotnej 
finansowanych ze środków publicznych (Dz. U. z 2008 r. Nr 164, poz. 1027 z późn. 
zm.) do Agencji Oceny Technologii Medycznych w Warszawie celem 
zaopiniowania.

184
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa 100 m odcinka drogi  i chodnika 
łączącego ul. Prostą z ul. Gombrowicza 
i ul. Kremsera

200 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

185
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wykonanie miejsca do zawracania pojazdów na 
końcu ul. Przytulnej

33 000 80 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 39



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

186
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont ulic Strzeleckiej i Obrońców Stalingradu 15 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Zadanie moŜe zostać zrealizowane wraz z przebudową całej ulicy 
zapewniającej miejsce dla czterech pasów ruchu. Brak kanalizacji deszczowej. 
Konieczna likwidacja rowów oraz wykonanie pełnej infrastruktury w przekroju 
ulicznym. Z uwagi na stan drogi (jezdni i chodników) zadanie pilne do realizacji. 
Nie ma moŜliwości realizacji zadania w jednym roku budŜetowym.

187
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa ścieŜki rowerowej łączącej dzielnice 
Grudzice, Nowa Wieś Królewska i Groszowice

15 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Budowa ścieŜki rowerowej łączącej 3 dzielnice powinna zostać 
zrealizowana w ramach przebudowy ulic Strzeleckiej i Obrońców Stalingradu. Nie 
ma moŜliwości realizacji zadania w jednym roku budŜetowym.

188
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

MontaŜ sygnalizacji świetlnej ulic Strzeleckiej, 
Młodej Polski, Leśmiana 

ITGK

Wniosek niezasadny. SkrzyŜowanie ulic Strzeleckiej, Młodej Polski, Leśmiana nie 
naleŜy do skrzyŜowań niebezpiecznych, na którym mają miejsce zdarzenia 
drogowe tj. wypadki i kolizje drogowe. Ruch pieszych jest niewielki, a przejście dla 
pieszych widoczne dla kierujących pojazdami. SkrzyŜowanie nie kwalifikuje się do 
budowy sygnalizacji świetlnej.  

189
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa chodników oraz kanalizacji deszczowej 
przy ulicach Stanisławskiego, Prostej, 
Przybyszewskiego, Podlesie

250 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Realizacja po wykonaniu kanalizacji deszczowej przez WITiGK.

190
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

MontaŜ dodatkowych progów zwalniających na 
ulicach  Prostej, Gombrowicza, Stanisławskiego, 
Przybyszewskiego

ITGK

Wniosek wymaga szczegółowej analizy w terenie przez Komisję ds. 
Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego, po sprecyzowaniu przez przedstawicieli 
dzielnicy lokalizacji progów. Progi zwalniające moŜna stosować w wyjątkowych 
przypadkach, gdyŜ wywołują negatywne skutki: hałas i wstrząsy. Drgania 
negatywnie wpływają na konstrukcję budynków i innych obiektów budowlanych 
sąsiadujących z drogą. W związku z tym, Ŝe progi zwalniające są źródłem 
konfliktów mieszkańców przyjęto zasadę, Ŝe mieszkańcy powinni zaproponować 
lokalizację progów i dołączyć do wniosku oświadczenie zawierające zgodę na 
lokalizację progu przy ich posesji oraz oświadczenie 
o wiedzy w zakresie skutków montaŜu progu (wzrost hałasu i niszczący wpływ 
wstrząsów powodowany przejeŜdŜaniem pojazdów na obiekty budowlane, 
skutkiem czego mogą być spękania budynków). Wniosek nie wymaga odrębnego 
planowania środków finansowych w planie budŜetowym miasta Opola na 2014 r. 
W przypadku pozytywnego rozpatrzenia, wniosek będzie zrealizowany ze środków 
finansowych Miejskiego Zarządu Dróg w Opolu na bieŜące utrzymanie dróg. 

191
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Oświetlenie ul. Kremsera, fragmentu Prostej, oraz 
Groszowickiej

100 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica wymaga budowy w zakresie geometrii i infrastruktury 
drogowej, w tym oświetlenia. 

192
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wymiana drzwi frontowych do budynku OSP 
w Grudzicach

10 000 ZK

Wniosek zasadny. W jednostce OSP Opole-Grudzice w roku 2005 przy 
przebudowie straŜnicy zostały zakupione tańsze drzwi zewnętrzne, ze względu na 
ograniczone środki finansowe. Ponadto nad drzwiami wejściowymi nie było 
Ŝadnego zadaszenia, w związku z tym wszystkie czynniki atmosferyczne tj. śnieg, 
deszcz, słońce działając bezpośrednio drzwi spowodowały szybsze zuŜycie. W 
obecnej chwili drzwi są wypaczone, nieszczelne co w zimie z kolei znacznie 
podnosi koszty zuŜycia ciepła. Budynek jest ogrzewany paliwem gazowym. W roku 
2013 jednostka za własne środki zbudowała zadaszenie nad drzwiami 
wejściowymi z drewnianej konstrukcji i dachówek. Równie waŜnym argumentem za 
wymianą drzwi wejściowych jest brak wymaganych norm zabezpieczających 
budynek przed włamaniem na co niejednokrotnie zwracały uwagę firmy 
ubezpieczeniowe.

193
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa wielofunkcyjnego boiska o poliuretanowej 
nawierzchni przy PSP nr 26

650 000 OŚ
Wniosek zasadny. W roku 2013 r. zostanie opracowana dokumentacja. Po 
otrzymaniu dokumentacji podjęta zostanie decyzja o budowie boiska.
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194
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont dachu w PSP nr 26 150 000 OŚ
Wniosek zasadny ze względu na duŜe ubytki dachówek, których brak powoduje 
zalewanie sufitów. Dach jest bardzo wyeksploatowany.

195
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Likwidacja garaŜy na ul. Szpitalnej 
z przeznaczeniem miejsca na mały parking 
publiczny oraz śmietniki dla lokalnych wspólnot 
mieszkaniowych

10 000 ZZK

Wniosek zasadny. Rozbiórka garaŜy będzie moŜliwa po regulacji stanu prawnego 
dwóch garaŜy własnościowych, w wyniku której Gmina Opole stanie się jedynym 
właścicielem całego kompleksu. Po dokonaniu rozbiórki moŜliwe będzie 
zagospodarowanie terenu, zgodnie z jego przeznaczeniem w miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego. 

196
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont ulic Sobótki i Bronicza 1 500 000 MZD

Wniosek zasadny. Brak dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Konieczność 
wykonania przebudowy dróg wraz z wykonaniem kanalizacji deszczowej i całej 
infrastruktury. Do tego czasu naprawa dróg w postaci remontu cząstkowego 
nawierzchni w ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont cząstkowy nawierzchni 
jezdni ma na celu przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających 
bezpieczeństwu pojazdów i pieszych.

197
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika wzdłuŜ ul. Gołachowskiego 100 000 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

198
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Modernizacja ul. Pisankowe j- budowa chodnika 
i ścieŜki rowerowej

1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność przebudowy całej ulicy. Brak dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej. 

199
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Powiększenie światła przepustu pod 
skrzyŜowaniem ulic Etnografów i Pisankowej oraz 
dostosowanie przekroju rowów w celu 
umoŜliwienia odpływu zwiększonej ilości wody w 
związku z budową Osiedla Sady i koniecznością 
odprowadzenia wód opadowych poprzez przepust 
do potoku Ryjec

150 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD.  

200
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Przebudowa skrzyŜowania ulic Wrocławskiej 
z śerkowicką i Etnografów 

60 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD.   

201
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika i drogi łączącej rondo 
Kuklińskiego ze skrzyŜowaniem ulicy 
Partyzanckiej i Wrocławskiej

MZD
W 2013 r. wykonany został ciąg pieszo-rowerowy przez Centrum Handlowe 
"Karolinka" w ramach własnej inwestycji na rzecz miasta Opola.

202
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Przebudowa chodnika ul. Groszowickiej na 
odcinku od ul. Strzeleckiej do PSP nr 26

60 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

203
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont oraz budowa kanalizacji deszczowej 
ul. Olimpijskiej

1 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Remont nawierzchni jezdni ul. Olimpijskiej  (na odcinku w 
terenie niezabudowanym) został wykonany w 2013 roku. Woda jest odprowadzana 
na pobocze drogi. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

204
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa skatespotu na terenie Nowej Wsi 
Królewskiej

KSiT

Wniosek niezasadny. Urząd Miasta Opola jest w posiadaniu koncepcji 
programowo-przestrzennej na zagospodarowanie przedmiotowego terenu, który 
zakłada rekreacyjno-wypoczynkowy charakter tej części dzielnicy. WiąŜe się to z 
zacisznym charakterem tego miejsca w zapleczu kościoła i centrum opieki 
paliatywnej.   
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205
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Realizacja koncepcji zagospodarowania terenu 
wokół kościoła-fontanny w dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

OŚR

Wniosek niezasadny. Koncepcja programowo-przestrzenna terenów przyległych 
do stawu w sąsiedztwie kościoła w Nowej Wsi Królewskiej  została opracowana na 
zlecenie Wydziału Urbanistyki, Architektury i Budownictwa i stanowi załoŜenia do 
sporządzenia dokumentacji technicznej, będącej podstawą do  realizacji zadania. 
Koncepcja zakłada przebudowę zarówno układu komunikacyjnego tej części 
dzielnicy, jak i zagospodarowanie terenów za kościołem oraz rewitalizację 
niewielkiego skweru z fontanną. Z uwagi na róŜnorodność władających terenami 
zadanie zostało podzielone na kilku realizatorów, co wymaga ustalenia koordynacji 
prac projektowych, 
a w szczególności realizacji ww. zadań.  Aktualnie cykl projektowy trwa ok. roku. Z 
uwagi na wcześniej zaplanowane zadania w 2014 r. nie planuje się sporządzenia 
projektu dla tego przedsięwzięcia, chyba Ŝe będzie to moŜliwe
 w wyniku oszczędności powstałych w ciągu roku budŜetowego. W 2014 r. 
priorytetowym zadaniem powinna być przebudowa terenu zieleni przy 
Pl. A. Mickiewicza, a w następnej kolejności terenu przy ul. L. Waryńskiego. 

206
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa ul. Bolka II 3 937 900 MZD
Wniosek zasadny. W 2013 roku wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od 
ul. Tuwima do końca nowego osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego 
naprawiana będzie w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

207
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont schodów, ogrodzenia i elewacji 
PSP nr 7 wraz z montaŜem kamery na zapleczu 
szkoły

57 700 OŚ

Wniosek zasadny. Wydział Oświaty zapisał w projekcie planu budŜetu na 2014 r. 
zadanie pn."PSP nr 7 - wymiana ogrodzenia".  Istniejące ogrodzenie zostanie 
wymienione na panelowe wraz z montaŜem bramy wjazdowej i furtki.  Dla 
zapewnienia bezpieczeństwa  obiektu  zostanie zainstalowana kamera jako 
system monitorowania obiektu. Wykonanie elewacji budynku związane z 
ociepleniem ścian zewnętrznych i dostosowaniem obiektu do aktualnej normy 
cieplnej wiąŜe się z koniecznością opracowania audytu energetycznego i projektu 
termomodernizacji budynku. Zadanie to proponuje się włączyć do WPF na lata 
2014-2015.  Remont schodów wykonano w 2013 r.

208
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wydanie w formie ksiąŜki historii Zakrzowa KSiT

Wniosek niezasadny. Nie jest to wydarzenie tak bardzo istotne dla miasta Opola, 
by zostało wpisane do budŜetu jako odrębne zadanie. Wydarzenia z zakresu 
kultury, sztuki, edukacji przez sztukę biorą udział w konkursach ofert ogłaszanych 
przez Urząd Miasta Opola. W tej sytuacji proponuje się zachowanie drogi 
określonej w ustawie o poŜytku i wolontariacie oraz programie współpracy Miasta 
Opola z organizacjami pozarządowymi. W roku 2011 ze środków budŜetu miasta 
Opola wydano całościowe opracowanie dotyczące miasta pn. "OPOLE, DZIEJE I 
TRADYCJA" będące monografią miasta.

209
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Przywrócenie miastu (dzielnicy) boiska 
sportowego przy ul. Ligudy

KSiT

Wniosek niezasadny. Koszt wykupu prawa wieczystego uŜytkowania do 
nieruchomości gruntowej nr 1238 z km 17,  na której znajdują się 2 boiska o 
nawierzchni z trawą naturalną, przewyŜsza koszt budowy nowego boiska 
wielofunkcyjnego z pełną infrastrukturą. Dodatkowo koszty utrzymania boiska 
naturalnego są zdecydowanie wyŜsze od kosztów utrzymania boiska ze sztuczną 
nawierzchnią (tartanową czy trawiastą).  Konieczna jest jednak budowa nowego 
boiska w dzielnicy Zakrzów lub modernizacja istniejącego przyszkolnego boiska 
przy PSP nr 7 w Opolu.

210
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont dachu Publicznego Przedszkola nr 30 90 500 OŚ
Wniosek zasadny ze względu na zły stan pokrycia dachowego przedszkola, które 
jest nieszczelne, powoduje liczne zacieki i zawilgocenia oraz pleśnie na sufitach.
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211
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wykonanie nawierzchni asfaltowej 
z zastosowaniem krawęŜników na ul. Wiejskiej 
w sąsiedztwie domów o numerach 1A-11A

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. W 2013 roku wykonano na tym odcinku nawierzchnię tymczasową 
z destruktu asfaltowego

212
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont ul. Wieluńskiej 500 000 MZD
Wniosek jest zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

213
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont chodnika przy ul. Słowackiego MZD
Wniosek jest zasadny. Na wskazanym chodniku zostanie wykonany remont 
cząstkowy w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych w 
ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

214
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont chodnika pod wiaduktem PKP 
na ul. Wojska Polskiego

MZD
Wniosek jest zasadny. W 2014 roku zostanie wykonany remont chodnika  pod 
wiaduktem PKP na ul. Wojska Polskiego w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

215
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont ulicy Dalekiej i Dobrej wraz z budową 
kanalizacji sanitarnej i deszczowej

MZD
Wniosek zasadny po wykonaniu kanalizacji deszczowej i sanitarnej. Konieczność 
opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej.
Wniosek zasadny. Prognozy demograficzne do roku 2020 wskazują na znaczny 
wzrost liczebności osób w wieku poprodukcyjnym, co określa wzrost skali i 
intensywności potrzeb społecznych tej grupy ludności. Domy dziennego pobytu w 
znacznym stopniu zmniejszają liczbę osób kierowanych do domów pomocy 
społecznej, co prowadzi do obniŜenia wydatków z budŜetu miasta Opola 
związanych z pobytem osób starszych i potrzebujących opieki w placówkach 
zorganizowanych w formie domów pomocy społecznej. Ośrodki wsparcia takie jak 
domy dziennego pobytu realizują szeroki wachlarz standardowych i 
niestandardowych działań na rzecz seniorów. Uczestnictwo w zajęciach 
prowadzonych w DDP znacznie przedłuŜa okres przebywania seniorów w 
środowisku rodzinnym, przeciwdziała uczuciu osamotnienia oraz izolacji 
społecznej. 

W mieście Opolu funkcjonują 3 DDP w dzielnicy: Malinka, Śródmieście i osiedle 
Armii Krajowej. Natomiast w dzielnicy Zaodrze brakuje takiej placówki. 
Funkcjonujące DDP są zbyt oddalone od tej części miasta, a liczba miejsc 
w placówkach jest ograniczona, zatem wskazanym jest utworzenie kolejnych 
domów dziennego pobytu. 

W nadchodzących latach liczba miejsc będzie wystarczająca na zabezpieczenie 
potrzeb dla dzieci w wieku przedszkolnym. Obecnie obowiązujące przepisy 
stanowią, Ŝe wszystkie dzieci 5-letnie są i będą objęte obowiązkowym rocznym 
przygotowaniem przedszkolnym. Od września 2014 r. obowiązek szkolny obejmie 
wszystkie dzieci 7-letnie (rocznik 2007) oraz dzieci 6-letnie (rocznik 2008). Prawo 
do edukacji przedszkolnej dla wszystkich dzieci czteroletnich (2015 r.) i trzyletnich 
(2017 r.) zgłoszonych do naboru na dany rok szkolny. 
Proponowane przez MEN zmiany (tzw. ustawa sześciolatkowa w Sejmie) 
przewidują od 1 września 2014 r. obowiązek szkolny dla 6-latków urodzonych od 1 
stycznia do 30 czerwca 2008 r. Rok później do szkoły pójdą 7-latki urodzone 
między 1 lipca do 31 grudnia 2008 r. oraz wszystkie dzieci z rocznika 2009 
(6-latki). W edukacji przedszkolnej będą uczestniczyły dzieci z trzech roczników 
(obecnie cztery roczniki), w wieku 3-5 lat, co pozwoli na objęcie dzieci edukacją 
przedszkolną.

Jednak w wybranych rejonach miasta, z uwagi na występujący tam wzrost liczby 
mieszkańców, mogą pojawić się zwiększone potrzeby w zakresie liczby miejsc w 
przedszkolach. Taka sytuacja moŜe dotyczyć dzielnicy Półwieś, gdzie funkcjonuje 
PSP Nr 9, przy której moŜliwa byłaby przyszła lokalizacja placówki przedszkolnej.

Utworzenie domu dziennego pobytu na  Zaodrzu
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

216 PS500 000

OŚ
Rozbudowa PSP nr 9 poprzez dobudowanie 
oddziału przedszkolnego

Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

217
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218
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont chodników przy ul. Stawowej MZD
Wniosek zasadny. Na chodnikach zostanie wykonany remont cząstkowy w celu 
usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg. 

219
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont dachu i odnowienie elewacji PSP nr 25 600 000 OŚ

Wniosek zasadny. Pokrycie papowe dachu jest zdegradowane 
i wyeksploatowane. Obróbki blacharskie skorodowane. Zakres robót budowlanych 
realizowanych w ramach remontu dachu obejmie wymianę pokrycia dachowego, 
rur, rynien oraz obróbek blacharskich, a takŜe otynkowanie i częściowy remont 
kominów z przemurowaniem 
i wyprowadzeniem ich do wymaganej wysokości zabezpieczającej przed 
zawiewaniem. Tynk na elewacji cokołu spękany z licznymi ubytkami, farba 
złuszczona, na ścianach widoczne ślady po zawilgoceniu. Remont elewacji 
związany jest z wykonaniem izolacji termicznej ścian,  co powoduje konieczność 
opracowania audytu energetycznego dokumentacji technicznej termomodernizacji 
obiektu.        

220
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja pl. Jana Kazimierza OŚR

Wniosek zasadny. Istniejąca dokumentacja wymaga dokonania aktualizacji, w 
związku z czym podjęte zostały czynności w celu zaktualizowania ww. projektu i 
rozszerzenia zakresu dokumentacji o zieleń.  Z uwagi na wcześniej zaplanowane 
zadania w 2014 r. nie planuje się realizacji tego zadania, chyba Ŝe będzie to 
moŜliwe w wyniku oszczędności powstałych w ciągu roku budŜetowego.

221
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wykup działki od Agencji Mienia Wojskowego 
oraz opracowanie projektu i realizacja budowy 
centrum przy ulicy Chmielowickiej

KSiT

Wniosek niezasadny. Z uwagi na obowiązujące procedury nie ma moŜliwości 
realizacji w ciągu jednego roku budŜetowego wszystkich elementów wymienionych 
we wniosku tj. wykup terenu, projekt, realizacja. JednakŜe po przeprowadzonej 
likwidacji boiska przy ul. Stawowej naleŜałoby dąŜyć do znalezienia nowej 
lokalizacji z przeznaczeniem na infrastrukturę sportową. 

222
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wykonanie przejścia dla pieszych 
na ul. Krapkowickiej w ciągu ul. Odrodzenia, 
celem poprawy bezpieczeństwa w ruchu pieszych 
na Wyspę Bolko

3 172 935 MZD
Wniosek zasadny. Przejście dla pieszych jest moŜliwe do wykonania przy 
przebudowie skrzyŜowania. Konieczność aktualizacji  dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

223
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Modernizacja przejścia dla pieszych 
na ul. Prószkowskiej przy PSP nr 28 polegająca 
na montaŜu sygnalizacji świetlnej akomodacyjnej

ITGK

Wniosek niezasadny. SkrzyŜowanie ul. Prószkowskiej, ul. Mehla i ul. 
Wyszomirskiego, w rejonie PSP nr 28 zostało przebudowane zgodnie z 
zatwierdzoną dokumentacją. Ruch pieszych jest zbyt mały aby przejście 
kwalifikowało się do budowy w tym miejscu sygnalizacji świetlnej.  Dokumentacja 
związana z budową sygnalizacji musiałaby obejmować cały obszar skrzyŜowania.

224
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wymiana chodnika po stronie południowej 
na ul. Wyszomirskiego

MZD
Wniosek zasadny. Na wymienionym chodniku zostanie wykonany remont 
cząstkowy w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 
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225
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Rewitalizacja cmentarza przy ul. Krapkowickiej 
poprzez usunięcie starych zniszczonych 
nagrobków, wykonanie utwardzonych alejek oraz 
utwardzonego parkingu przed cmentarzem

20 000 ITGK

Wniosek zasadny w zakresie wykonania utwardzonych alejek na terenie 
cmentarza pod warunkiem otrzymania pozytywnej opinii i zgody Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Natomiast nie ma moŜliwości budowy parkingu przed 
cmentarzem oraz likwidacji starych grobów na cmentarzu przy ul. Krapkowickiej w 
Opolu ze względu na to, iŜ droga dojazdowa do cmentarza i parkingu przebiega 
przez działki nr 28/6, 28/7, 28/4 km. 24, obręb Wójtowa Wieś stanowiące prywatną 
własność. Bez zgody właściciela na sprzedaŜ i wykup ww. działek m. Opole nie 
moŜe inwestować środków publicznych na budowę trwałej infrastruktury ściśle 
związanej z terenem. W sprawach administracyjnych Zakład Komunalny kieruje 
się Ustawą o cmentarzach i chowaniu zmarłych z dnia 
31 stycznia 1959 r. (tekst jedn.  Dz. U. z 2011 r. nr 118 poz. 687 ze zmianami), 
oraz Kodeksem Cywilnym w sprawach materialnych (nagrobki) i w sprawach 
ochrony dóbr osobistych związanych z tzw. prawem do grobu.

226
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa chodnika pomiędzy ulicą Odrodzenia 
a alejką na cmentarzu przy ul. Krapkowickiej

MZD
Wniosek niezasadny. Po wykonaniu przejścia dla pieszych na skrzyŜowaniu ulic 
Odrodzenia-Krapkowicka, będzie moŜliwość korzystania ze znajdującego się tam 
ciągu pieszo-rowerowego.

227
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Generalny remont chodnika przy ul. Morysa oraz 
wykonanie progów zwalniających na jezdni

MZD/ITGK

MZD - Wniosek zasadny. Na wymienionym chodniku zostanie wykonany remont 
cząstkowy w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpiczeństwu pieszych w 
ramach bieŜącego utrzymania dróg.
ITGK - Na ul. Morysa zlokalizowany jest jeden próg zwalniający, na dalszym 
odcinku droga przebiega w łuku. Jest to droga bez przejazdu, słuŜy jedynie 
mieszkańcom jako dojazd do posesji i słuŜbom komunalnym do obsługi.

228
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Wykonanie oświetlenia ul. Dworskiej 200 000 ITGK Wniosek zasadny. Ulica nie posiada oświetlenia drogowego 

229
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont niesprawnej instalacji kanalizacyjnej przy 
ul. Tęczowej

ITGK

Wniosek niezasadny. Kanalizacja deszczowa została wybudowana przez 
prywatnego inwestora, który budował osiedle mieszkaniowe przy ul. Tęczowej. Do 
dnia dzisiejszego kanał nie został przekazany na majątek Gminy. W związku z 
powyŜszym Gmina nie ma obowiązku prowadzenia czynności eksploatacyjnych 
przedmiotowego kanału.

230
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Odwodnienie ulicy Gospodarczej MZD

231
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont jezdni i chodnika na ul. śniwnej MZD
Wniosek zasadny. Na ul. śniwnej przeprowadzony zostanie remont cząstkowy w 
celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

232
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa ronda u zbiegu ulic Krapkowickiej 
i Prószkowskiej obok Kampusu Politechniki

MZD
Wniosek zasadny. Aktualnie opracowywana jest koncepcja, która określi 
moŜliwości i koszty przebudowy. Termin zakończenia koncepcji - grudzień 2013 
roku. 

233
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Oczyszczenie i odnowienie siatki rowów 
melioracyjnych w dzielnicy Szczepanowice

ITGK

Wniosek zasadny. Utrzymywanie w naleŜytym stanie rowów komunalnych 
gwarantuje prawidłowe funkcjonowanie systemu odprowadzania wód opadowych i 
roztopowych z zabudowanych terenów miasta. Na terenie miasta znajdują się 
równieŜ rowy rolnicze, których utrzymaniem i konserwacją zajmuje się Miejska 
Spółka Wodna. Oszacowanie kosztów oczyszczenia i odnowienia siatki rowów 
melioracyjnych baz wnikliwej analizy oraz przeprowadzenia szczegółowej 
inwentaryzacji jest bardzo trudna. 

234
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Oświetlenie przejścia dla pieszych 
na ul. Prószkowskiej w okolicy kościoła 
i kampusu

6 000 ITGK
Wniosek zasadny. Wnioskowany teren jest niedoświetlony i wymaga 
zamontowania dodatkowej lampy w celu poprawy bezpieczeństwa głównie 
pieszych. Zadanie to moŜe zostać zrealizowane przez wydział ITGK w 2014 roku.
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235
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Budowa ścieŜki rowerowej wzdłuŜ 
ul. Krapkowickiej od Spychalskiego do mostu na 
Wyspę Bolko na wysokości ul. Odrodzenia

500 000 MZD
Wniosek zasadny dotyczący odcinka od ul. Parkowej do ul. Odrodzenia. 
Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

236
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

Remont chodnika wzdłuŜ pasaŜu handlowego na 
rondzie koło Aresztu Śledczego

30 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Część chodnika nie jest administrowana przez Miejski Zarząd 
Dróg. Realizacja zadania moŜliwa łącznie z wykonaniem chodnika na terenie 
prywatnym.

237
Klub Radnych Razem dla Opola w 
Radzie Miasta Opola

DoposaŜenie pracowni komputerowej, zakup 
kserokopiarki i tablic multimedialnych dla Zespołu 
Szkół Budowlanych im. Jan Pawła II w Opolu

80 000 87 000 OŚ

Wniosek zasadny. W 2014 r. planuje się kolejny etap doposaŜenia szkół w nowy 
sprzęt komputerowy. Szkoła posiada dwie pracownie komputerowe z 2005 r., w 
których sprzęt bardzo często ulega awarii. Komputery nie spełniają wymogów 
nowych programów edukacyjnych takich jak "AutoCAD" i "Projektowanie wnętrz i 
ogrodów". Szkoła posiada dwie wyeksploatowane kserokopiarki, w których naleŜy 
wymienić bębny i inne zuŜyte elementy. Koszt naprawy wyniósłby ponad 50% 
nowych kserokopiarek. Dodatkowa tablica multimedialna jest niezbędna do 
realizacji programów edukacyjnych,  poniewaŜ te które posiada szkoła są 
niewystarczające.

Wniosek zasadny. W związku ze zmniejszającą się siecią dystrybucji biletów 
komunikacji miejskiej w Opolu (zmniejszenie liczby kiosków, w których moŜna 
kupić bilet), coraz większy odsetek biletów kupowany jest bezpośrednio u 
kierowców. Sytuacja ta jest niekorzystna, gdyŜ powoduje dłuŜsze zatrzymanie 
autobusu na przystanku, wydłuŜenie czasu przejazdu oraz zwiększenie spalania 
paliw i emisji spalin. Ponadto podczas sprzedaŜy biletów u kierowcy często 
dochodzi do konfliktów na linii kierowca – pasaŜer. Zakup automatów biletowych, 
które zostaną zlokalizowane przy newralgicznych przystankach, gdzie notowane 
są wzmoŜone potoki pasaŜerskie, moŜe zmniejszyć częściowo wyŜej wskazane 
problemy. Dzięki umoŜliwieniu zakupu biletu w automacie, spadnie liczba 
pasaŜerów kupujących bilety w pojeździe. Przyczyni się to do krótszego postoju 
autobusu na przystanku, spadku liczby opóźnionych kursów oraz zmniejszenia 
konfliktów pomiędzy kierowcą a pasaŜerami. NaleŜy jednakŜe podkreślić, Ŝe sam 
zakup automatów biletowych bez wprowadzenie biletu elektronicznego 
komunikacji miejskiej i w szerszym zakresie karty miejskiej 

w znaczący sposób ograniczy pozytywny wpływ zakupu tych drogich urządzeń. 
Wniosek zbieŜny jest z wnioskiem Biura Organizacji Transportu Zbiorowego na 
zakup 10 automatów biletowych (wartość zadania oszacowano na kwotę 
1.200.000 zł.). NaleŜy równieŜ mieć na uwadze, Ŝe w przypadku realizacji ww. 
zadania konieczne będzie zabezpieczenie środków na eksploatację ww. urządzeń 
(serwis, kolekcja gotówki, prowizje bankowe, energia). W przypadku zakupu 10 
szt. automatów koszt oszacowano na poziom około 80.000 zł rocznie.

239
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Rozbudowa wysokiej jakości monitoringu na 
terenie Opola

ZK

Wniosek zasadny. Istniejące kamery nie obejmują w pełni swoim zasięgiem miejsc 
w okolicach dworca autobusowego, dworca PKP, w których częstotliwość 
popełnianych wykroczeń jest duŜa. Kamery pozwoliłyby na szybką identyfikację 
sprawców wykroczeń. 

Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

238
Zakup i montaŜ biletomatów przy przystankach  
MZK w Opolu

BOTZ1 200 000
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240
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Dofinasowanie do leczenia niepłodności metodą 
zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców

PS

Wniosek niezasadny. Od 1 lipca 2013 r. w Polsce realizowany jest ,,Program - 
Leczenie Niepłodności Metodą Zapłodnienia Pozaustrojowego na lata 2013 -
2016".  Głównym celem programu jest zapewnienie równego dostępu i moŜliwości 
korzystania z procedury zapłodnienia pozaustrojowego niepłodnym parom, u 
których stwierdzono niepłodność kobiety i męŜczyzny oraz  wyczerpały się inne 
moŜliwości jej leczenia albo nie istnieją inne metody jej leczenia. Cele programu 
obejmują przede wszystkim obniŜenie liczby par bezdzietnych, zapewnienie 
najlepszego standardu leczenia niepłodności oraz poprawę trendów 
demograficznych poprzez zastosowanie metody o najwyŜszej skuteczności 
udokumentowanej badaniami naukowymi. Program finansowany jest ze środków 
budŜetu państwa, a nadzór nad jego realizacją sprawuje Ministerstwo Zdrowia.  W 
mieście Opolu  realizatorem ww. programu jest GMW - Embrio Sp. z o.o. Pary, 
które są zainteresowane leczeniem niepłodności metodą zapłodnienia 
pozaustrojowego mogą skonsultować się 
z realizatorem programu.  

241
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Remont lub budowa od podstaw stadionu 
ŜuŜlowego dla Klubu Kolejarz Opole

KSiT

Wniosek niezasadny. Obecnie trwa opracowywanie załoŜeń do koncepcji 
programowo-przestrzennej dla budowy nowego stadionu ŜuŜlowego w Opolu, w 
związku z czym modernizacja obecnego stadionu nie jest zasadna. Lokalizacja 
nowego stadionu przewidziana jest w dzielnicy Malina przy planowanej 
południowej obwodnicy miasta Opola w rejonie ulicy Przeskok. Opracowanie 
powyŜszej koncepcji pozwoli na podjęcie decyzji, co do dalszej moŜliwości 
realizacji inwestycji. JednakŜe proces budowy nowego stadionu musi być 
poprzedzony wykupem gruntów pod planowaną inwestycję, poniewaŜ tereny w 
dzielnicy Malina w większości naleŜą do prywatnych właścicieli. 

242
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Budowa nowoczesnych samoobsługowych 
i zautomatyzowanych toalet miejskich

200 000 ITGK

Wniosek zasadny. W centrum miasta znajdują się aktualnie trzy toalety publiczne 
w Rynku w Ratuszu, na pl. Kopernika oraz na pl. Daszyńskiego. Dwie toalety 
zostaną zlikwidowane w przyszłości, poniewaŜ na pl. Kopernika planowana jest 
rozbudowa Centrum Handlowego Solaris, a szalet w Rynku Ratuszu jest 
w złym stanie technicznym i wymaga pilnego generalnego remontu. W związku z 
tym, Ŝe szalet ten podlega nadzorowi konserwatora zabytków oraz konieczne jest 
dostosowanie szaletu do potrzeb osób niepełnosprawnych, koszt generalnego 
remontu tego szaletu znacznie przewyŜszy koszt postawienie toalety 
wolnostojącej, w postaci małej architektury, dostosowanej do potrzeb osób 
niepełnosprawnych. 

243
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Budowa małych przystani dla łódek, kajaków 
i innego sprzętu wodnego w dorzeczu Odry
i Kanału Ulgi

ITGK
Wniosek zasadny. Inwestycja wpłynie na zwiększenie atrakcyjności turystycznej 
miasta Opola poprzez zagospodarowanie terenów wzdłuŜ Odry. 

244
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Budowa w okolicach rynku zadaszonego parkingu 
dla rowerzystów wyposaŜonego 
w monitoring oraz  kompresor do pompowania kół

ITGK - 
100 000

ITGK/ZK

ZK - Wniosek niezasadny. Rynek, ulica Krakowska oraz Plac Wolności objęte są 
w całości całodobowym monitoringiem miejskim.
ITGK - Wniosek zasadny. W pierwszej kolejności naleŜy ustalić lokalizację 
parkingu oraz wskazać jednostkę odpowiedzialną za obsługę i utrzymanie 
parkingu dla rowerzystów, w tym związaną z obsługą i eksploatacją monitoringu.

245
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Budowa ścieŜki pieszo- rowerowej wraz 
z kompleksową wymianą oświetlenia ulicznego 
(II etap) od skrzyŜowania ulic Niemodlińskiej 
z Wojska Polskiego do przejścia podziemnego 
naprzeciwko pawilonu handlowego AS

1 250 000 MZD Wniosek zasadny.  Dokumentacja projektowo-kosztorysowa w trakcie realizacji.
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246
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Zagospodarowanie terenu pomiędzy 
ul. Ozimską a ul. Reymonta

OŚR

Wniosek niezasadny. Zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego Śródmieście III wskazany teren w rejonie ulic Ozimskiej i  
Reymonta przewidziany jest pod usługi oraz komunikację. Znajduje się w ofercie 
inwestycyjnej miasta, jako teren przeznaczony pod inwestycje, ze szczególnym 
wskazaniem dla branŜy hotelarskiej.

247
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Zagospodarowanie terenu na ul. KsiąŜąt 
Opolskich

100 000 ZZK
Wniosek zasadny. Teren przy budynku ul. KsiąŜąt Opolskich 48-50 wymaga 
zagospodarowania, po zabezpieczeniu odpowiednich środków finansowych 
w budŜecie miasta. 

248
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Zagospodarowanie terenu na skrzyŜowaniu 
ul. Sosnkowskiego z ul. Szarych Szeregów

MZD
Wniosek niezasadny. Teren przed wejściem na stadion lekkoatletyczny (przy 
skrzyŜowaniu ul. Sosnkowskiego z ul. Szarych Szeregów) nie jest administrowany 
przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu.

249
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Wymiana nawierzchni asfaltowej mostu oraz 
gruntowe przemalowanie balustrad mostu przy ul. 
Katedralnej

MZD

Wniosek zasadny. Aktualnie realizowana jest wymiana nawierzchni asfaltowej 
mostu (zakończenie w m-cu wrześniu br.). Przemalowanie balustrad zostanie 
wykonane w ramach remontu mostu. Konieczność aktualizacji dokumentacji 
technicznej.

250
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Generalna przebudowa ul. Częstochowskiej od 
odcinka skrzyŜowania z ul. Górną do odcinka 
zbliŜającego się do obwodnicy Opola

250 000 MZD
Wniosek zasadny. Brak moŜliwości realizacji zadania w ciągu jednego roku 
budŜetowego. WiąŜe się z przebudową skrzyŜowania Częstochowska-Tysiąclecia. 
Konieczność opracowania dokumentacji  projektowo-kosztorysowej. 

251
Ruch Palikota Klub miasta i powiatu 
Opole 

Zakup liczników czasowych i montaŜ na 
skrzyŜowaniach obciąŜonych duŜą ilością aut

50 000 MZD
Wniosek zasadny. MontaŜ wyświetlaczy czasu na skrzyŜowaniach realizowany 
będzie (w miarę posiadanych środków) w ramach bieŜącego utrzymania 
sygnalizacji świetlnej.

252 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu
Wybudowanie siłowni zewnętrznej na terenie 
parku osiedlowego

KSiT
KSiT - W budŜecie miasta Opola na 2013 r. zabezpieczone są środki finansowe 
na zakup i montaŜ urządzeń siłowni terenowej. Planuje się budowę 2 takich miejsc 
na  terenie parku osiedla Armii Krajowej.

253 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu
Wykonanie oświetlenia parku osiedlowego i 
monitoringu

ITGK - 
600 000

ITGK/ZK

ZK - Wniosek zasadny. Od roku 2008 roku park przy ulicy Sosnkowskiego 40-42, 
na Osiedlu Armii Krajowej, Osiedlu Malinki i Jankowskiego są częściowo 
monitorowane. Uzyskanie środków finansowych na rok 2014 pozwoliłoby na 
realizację rozbudowy II etapu monitoringu wizyjnego Miasta Opola na Osiedlu 
Armii Krajowej, który swoim zasięgiem objąłby najbardziej zagroŜone miejsca tej 
dzielnicy Opola. Przyczyni się to do wzrostu bezpieczeństwa i porządku 
publicznego mieszkańców.
ITGK - Wniosek zasadny. Park nie posiada oświetlenia ścieŜek, którymi poruszają 
się nie tylko spacerowicze ale przede wszystkim mieszkańcy udający się z jednej 
części osiedla na drugą. O zmroku, w związku z brakiem oświetlenia, jest tam 
szczególnie niebezpiecznie.

254 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu

Kompleksowy remont nawierzchni ulic miejskich 
wraz z chodnikami- -ulic Stefana "Grota" 
Roweckiego, Jan Bytnara "Rudego",  mjr Hubala, 
Szarych Szeregów, Skautów Opolskich, 
Stanisława Jankowskiego

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanych ulicach zostanie wykonany remont cząstkowy 
w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

255 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu
Wymiana nawierzchni parkingu przy przychodni 
zdrowia mieszczącej się  w budynku przy ul. Emila 
Fieldorfa 2

MZD
Wniosek zasadny. Na parkingu zostanie wykonany remont cząstkowy w celu 
usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg. 

256 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu
Budowa ronda lub sygnalizacji świetlnej na 
skrzyŜowaniu ulic Stefana "Grota" Roweckiego - 
Stanisława Jankowskiego z drogą Sosnkowskiego

MZD
Wniosek niezasadny. Na wnioskowanym terenie nie moŜliwości technicznych na 
wybudowanie ronda. W sprawie budowy sygnalizacji świetlnej opinię wydaje 
WITiGK UM Opola.

257 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu
Budowa w pasie drogowym ulicy mjr Hubala 10 
(chodnik) na wysokości pawilonu handlowego 
dodatkowych, około 6-10 miejsc postojowych

210 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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258 Spółdzielnia Mieszkaniowa w Opolu
Wykonanie miejsc parkingowych przy 
Al. Witosa 22 i 24 na placu przylegającym 
do Al. Witosa

200 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

259
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykup działki od Agencji Mienia Wojskowego 
oraz opracowanie projektu i realizacja budowy 
centrum przy ulicy Chmielowickiej

KSiT

Wniosek niezasadny. Z uwagi na obowiązujące procedury nie ma moŜliwości 
realizacji w ciągu jednego roku budŜetowego wszystkich elementów wymienionych 
we wniosku tj. wykup terenu, projekt, realizacja. JednakŜe po przeprowadzonej 
likwidacji boiska przy ul. Stawowej naleŜałoby dąŜyć do znalezienia nowej 
lokalizacji z przeznaczeniem na infrastrukturę sportową. 

260
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykonanie przejścia dla pieszych 
na ul. Krapkowickiej w ciągu ul. Odrodzenia, 
celem poprawy bezpieczeństwa ruchu pieszych 
na  Wyspę Bolko

3 172 935 MZD
Wniosek zasadny. Przejście dla pieszych moŜliwe do wykonania przy przebudowie 
tego skrzyŜowania. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

261
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Modernizacja przejścia dla pieszych 
na ul. Prószkowskiej przy PSP nr 28 polegająca 
na montaŜu sygnalizacji świetlnej akomodacyjnej

ITGK

Wniosek niezasadny. SkrzyŜowanie ul. Prószkowskiej, ul. Mehla i ul. 
Wyszomirskiego, w rejonie PSP nr 28 zostało przebudowane zgodnie 
z zatwierdzoną dokumentacją. Ruch pieszych jest zbyt mały aby przejście to 
kwalifikowało się do budowy w tym miejscu sygnalizacji świetlnej.  Dokumentacja 
związana z budową sygnalizacji musiała by obejmować cały obszar skrzyŜowania.

262
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wymiana chodnika po stronie południowej 
na ul. Wyszomirskiego

MZD
Wniosek zasadny. Na wskazanym chodniku zostanie wykonany remont cząstkowy 
w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

263
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Rewitalizacja cmentarza przy ul. Krapkowickiej 
poprzez usunięcie starych zniszczonych 
nagrobków, wykonanie utwardzonych alejek oraz 
utwardzonego parkingu przed cmentarzem

20 000 ITGK

Wniosek zasadny w zakresie wykonania utwardzonych alejek na terenie 
cmentarza pod warunkiem otrzymania pozytywnej opinii i zgody Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. Natomiast nie ma moŜliwości budowy parkingu przed 
cmentarzem oraz likwidacji starych grobów na cmentarzu przy ul. Krapkowickiej w 
Opolu ze względu na to, iŜ droga dojazdowa do cmentarza i parkingu przebiega 
przez działki nr 28/6, 28/7, 28/4 km. 24, obręb Wójtowa Wieś stanowiące prywatną 
własność. Bez zgody właściciela na sprzedaŜ i wykup ww. działek m. Opole nie 
moŜe inwestować środków publicznych na budowę trwałej infrastruktury ściśle 
związanej z terenem. W sprawach administracyjnych Zakład Komunalny kieruje 
się Ustawą o cmentarzach i chowaniu zmarłych z dnia 31 stycznia 1959 r. (tekst 
jedn.  Dz. U. z 2011 r. nr 118 poz. 687 ze zmianami), oraz Kodeksem Cywilnym w 
sprawach materialnych (nagrobki) i w sprawach ochrony dóbr osobistych 
związanych z tzw. prawem do grobu.

264
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Budowa chodnika pomiędzy ulicą Odrodzenia a 
alejką na cmentarzu przy ul. Krapkowickiej

MZD
Wniosek niezasadny. Po wykonaniu przejścia dla pieszych na skrzyŜowaniu ulic 
Odrodzenia-Krapkowicka, moŜna wykorzystać do komunikacji istniejący ciąg 
pieszo-rowerowy.

265
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Generalny remont chodnika przy ul. Morysa oraz 
wykonanie progów zwalniających na jezdni

ITGK/MZD

ITGK - Wniosek niezasadny. Na ul. Morysa zlokalizowany jest 1 próg zwalniający, 
na dalszym odcinku przebiega w łuku. Jest to droga bez przejazdu, słuŜy jedynie 
mieszkańcom jako dojazd do posesji i słuŜbom komunalnym do obsługi.
MZD - Wniosek zasadny. Wykonany zostanie remont cząstkowy w celu usunięcia 
miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych w ramach bieŜącego utrzymania 
dróg.

266
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykonanie oświetlenia ul. Dworskiej 200 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica Dworska nie posiada oświetlenia ulicznego i wymagana 
jest jego budowa.

267
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykonanie remontu niesprawnej instalacji 
kanalizacyjnej przy ul. Tęczowej

ITGK

Wniosek niezasadny. Kanalizacja deszczowa została wybudowana przez 
prywatnego inwestora, który budował osiedle mieszkaniowe przy ul. Tęczowej. Do 
dnia dzisiejszego kanał nie został przekazany na majątek Gminy. W związku z 
powyŜszym Gmina nie ma obowiązku prowadzenia czynności eksploatacyjnych 
przedmiotowego kanału.
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268
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykonanie odwodnienia ulicy Gospodarczej MZD

269
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Remont jezdni i chodnika na ul. śniwnej MZD
Wniosek zasadny. Wykonany zostanie remont cząstkowy w celu usunięcia miejsc 
zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg. 

270
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykonanie ronda u zbiegu ulic Krapkowickiej 
i Prószkowskiej obok kampusu Politechniki, celem 
usprawnienia komunikacji, ze szczególnym 
uwzględnieniem oddania do uŜytku basenu 
miejskiego

1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Aktualnie opracowywana jest koncepcja, która określi 
moŜliwości i koszty przebudowy. Termin zakończenia koncepcji - grudzień 2013 
roku. 

271
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Oczyszczenie i odnowienie siatki rowów 
melioracyjnych w dzielnicy

ITGK

Wniosek zasadny. Utrzymywanie w naleŜytym stanie rowów komunalnych 
gwarantuje prawidłowe funkcjonowanie systemu odprowadzania wód opadowych i 
roztopowych z zabudowanych terenów miasta. Na terenie miasta znajdują się 
równieŜ rowy rolnicze, których utrzymaniem i konserwacją zajmuje się Miejska 
Spółka Wodna. Oszacowanie kosztów oczyszczenia i odnowienia siatki rowów 
melioracyjnych baz wnikliwej analizy oraz przeprowadzenia szczegółowej 
inwentaryzacji jest bardzo trudna. 

272
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Oświetlenia miejsca dla pieszych 
na ul. Prószkowskiej w okolicy kościoła i kampusu

3 000 ITGK
Wniosek zasadny. Przedmiotowe miejsce wymaga doświetlenia. Zadanie to moŜe 
zostać wykonane przez wydział ITGK w 2014 roku.

273
Rada Dzielnicy Szczepanowice-
Wójtowa Wieś

Wykonanie projektu oraz realizacja ścieŜki 
rowerowej wzdłuŜ ul. Krapkowickiej 
od ul. Spychalskiego do mostu na Wyspę Bolko 
na wysokości ul. Odrodzenia

500 000 MZD
Wniosek zasadny w zakresie odcinka od ul. Parkowej do ul. Odrodzenia. 
Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

274 Rada Dzielnicy Grudzice
Przebudowa ul. Strzeleckiej wraz z budową 
chodników i ścieŜki rowerowej

15 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Zadanie moŜe zostać zrealizowane wraz z przebudową całej ulicy z 
zapewnieniem miejsca dla czterech pasów ruchu. Brak kanalizacji deszczowej, 
konieczna likwidacja rowów oraz wykonanie pełnej infrastruktury w pełnym 
przekroju ulicznym. Z uwagi na zły stan jezdni i chodników zadanie uznaje się z za 
priorytetowe.

275 Rada Dzielnicy Grudzice Wymiana nawierzchni ul. Leśmiana 220 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej na przebudowę ulicy. Wymianę samej nawierzchni moŜna wykonać 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg - przy nadwyŜce środków finansowych.  

276 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa boiska wielofunkcyjnego o nawierzchni 
poliuretanowej przy PSP nr 26

650 000 OŚ
Wniosek zasadny. W IV kwartale 2013 r. zostanie wykonana dokumentacja 
techniczna. 

277 Rada Dzielnicy Grudzice
Przebudowa chodnika przy ul. Groszowickiej na 
odcinku od ul. Strzeleckiej do PSP nr 26 

60 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

278 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa ścieŜki rowerowej przy ul. Obrońców 
Stalingradu na odcinku od skrzyŜowania 
z ul. Królowej Jadwigi do Nowej Wsi Królewskiej

792 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Zadanie powinno zostać powiązane z realizacją przebudowy ul. 
Strzeleckiej.

279 Rada Dzielnicy Grudzice
Wykonanie oświetlenia w rejonie 
ul. Wyspiańskiego

2 500 ITGK

Wniosek zasadny. Ulica Wyspiańskiego w pierwszej kolejności wymaga budowy 
drogi wraz z infrastrukturą drogową, a następnie oświetlenia ulicznego. Aktualnie 
ulica Wyspiańskiego jest ulicą gruntową. Wydział ITGK planuje w 2014 roku 
wykonać dobudowę 1 oprawy świetlnej przy ul. Wyspiańskiego 5 na istniejącym 
słupie energetycznym, co w pewnym stopniu poprawi sytuację oświetleniową tej 
ulicy 

280 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa sygnalizacji świetlnej dla pieszych na 
skrzyŜowaniu ul. Strzeleckiej, Młodej Polski 
Leśmiana

ITGK

Wniosek niezasadny. SkrzyŜowanie ulic Strzeleckiej, Młodej Polski, Leśmiana nie 
naleŜy do skrzyŜowań niebezpiecznych, na którym mają miejsce zdarzenia 
drogowe tj. wypadki i kolizje drogowe. Ruch pieszych jest niewielki, a przejście dla 
pieszych widoczne dla kierujących pojazdami. SkrzyŜowanie nie kwalifikuje się do 
budowy sygnalizacji świetlnej.  
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281 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa kanalizacji deszczowej przy ulicach 
Baczyńskiego, Cybisa, Gajcego, Gałczyńskiego, 
Grochowiaka, Rydla

MZD

282 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa pełnowymiarowego trawiastego boiska na 
potrzeby dzielnicy

3 000 000 KSiT
Wniosek niezasadny. W pierwszej kolejności naleŜy ustalić lokalizację boiska 
i opracować dokumentację techniczną inwestycji.

283 Rada Dzielnicy Grudzice
Zorganizowanie świetlicy środowiskowej 
w dzielnicy 

PS

Wniosek niezasadny. Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 
roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz. U. z 2012 r., 
poz. 1356) do zadań własnych gminy naleŜy prowadzenie działań związanych z 
profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. 
W Miejskim Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
rok 2014 ujęte zostały zadania nałoŜone na samorząd gminny obejmujące m.in. 
dofinansowanie działalności placówek wsparcia dziennego prowadzonych 
w formie: 1) opiekuńczej, w tym kół zainteresowań, świetlic, klubów i ognisk 
wychowawczych, 2) specjalistycznej, 3) pracy podwórkowej realizowanej przez 
wychowawcę. W budŜecie miasta Opola na 2014 rok na dofinansowanie 
działalności placówek wsparcia dziennego zaplanowane zostały środki w 
wysokości 610.000 zł. Rozdysponowanie środków nastąpi w wyniku 
rozstrzygnięcia otwartych konkursów ofert na powierzenie realizacji w 2014 r. 
organizacjom pozarządowym i innym uprawnionym podmiotom zadań publicznych 
z zakresu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych.

284 Rada Dzielnicy Grudzice
Budowa przejścia dla pieszych i rowerów w 
rejonie mostu na rzece Malina w ciągu obwodnicy 
północnej w Grudzicach

MZD
Wniosek niezasadny. Nie ma moŜliwości budowy nowego obiektu w ciągu 
obwodnicy północnej. Istnieje przejście pod obwodnicą północną w rejonie torów 
kolejowych po obu ich stronach.

285 Rada Dzielnicy Gosławice
Remont dachu budynku Przedszkola Publicznego 
nr 30 "Gosławickie Słoneczko" w Opolu

90 282 90 500 OŚ
Wniosek zasadny ze względu na zły stan pokrycia dachowego przedszkola, które 
jest nieszczelne, powoduje liczne zacieki i zawilgocenia oraz pleśnie na sufitach. 

286 Rada Dzielnicy Gosławice

Dostosowanie infrastruktury ulic Zapłocie i 
Łanowej do potrzeb ich mieszkańców 
(opracowanie dokumentacji technicznej, 
wykonanie nawierzchni asfaltowej oraz chodników 
i ścieŜek rowerowych, obniŜenie studzienek 
kanalizacyjnych do poziomu nawierzchni, 
udroŜnienie rowu przy ul. Zapłocie lub wykonanie 
w jego miejsce zamkniętej kanalizacji burzowej, 
wykonanie oświetlenia obu ulic)

455 000 3 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

287 Rada Dzielnicy Gosławice
Wykonanie nawierzchni na ulicy Wygonowej, od 
granicy Osiedla Zawada do granicy miasta Opola

3 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

288 Rada Dzielnicy Gosławice

Budowa drugiej nitki chodnika na ulicy Lipowej (po 
przeciwnej stronie jezdni w stosunku do 
istniejącego) z uwzględnieniem właściwego 
odprowadzenia wody deszczowej- opracowanie 
dokumentacji projektowo-kosztorysowej

30 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

289 Rada Dzielnicy Gosławice

Budowa ścieŜki rowerowej na ul. Wygonowej od 
Al. Witosa do ul. Górnej na 
niezagospodarowanym pasie przy drodze, po 
przeciwnej stronie zabudowań

MZD
Wniosek niezasadny. Na wnioskowanym terenie Istnieje juŜ ciąg pieszo-rowerowy - 
od strony zabudowy jednorodzinnej.
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290 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Zapłocie na odcinku od ul. 
Wiejskiej do skrzyŜowania z drogą transportu 
rolnego działki 596 i 623 wraz z budową 
kanalizacji deszczowej"

35 000 40 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

291 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Wiejskiej i Łanowej na odcinku 
od ul. Wiejskiej  1a do skrzyŜowania 
ul. Łanowej z ul. Zapłocie wraz z budową 
kanalizacji deszczowej"

50 000 60 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

292 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Pogodnej na odcinku od  
skrzyŜowania z ul. Wygonową do skrzyŜowania z 
ul. Zapłocie wraz z budową kanalizacji 
deszczowej"

50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

293 Rada Dzielnicy Gosławice

Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej niezbędnej do realizacji zadania 
"Przebudowa ulicy Nowej na odcinku od  
skrzyŜowania z ul. Oleską do skrzyŜowania 
z ul. Pszeniczną wraz z budową kanalizacji 
deszczowej"

35 000 MZD
Wniosek jest zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Po opracowaniu dokumentacji i wykonaniu kanalizacji deszczowej 
przez WITiGK moŜna przystąpić do odtworzenia nawierzchni jezdni.

294 Rada Dzielnicy Gosławice
Utwardzenie parkingu przy ul. Wiejskiej na terenie 
działki 1010/7 z wykonaniem drenaŜu podłoŜa i 
podłączeniem go do kanalizacji deszczowej

45 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

295 Rada Dzielnicy Gosławice
Utrzymanie terenów zielonych (koszenie), prace 
interwencyjno-porządkowe na terenie dzielnicy

8 000 8 000 ITGK

Wniosek zasadny. Co roku występuje konieczność interwencyjnych prac 
porządkowych na terenach zielonych miejskich i pozostałych terenach 
komunalnych w Opolu, nie objętych stałym utrzymaniem, z wyłączeniem pasów 
drogowych. W tym celu Miasto Opole zawarło umowę z firmą Turhand-Ret 
Sp. z o.o. na czas określony do dnia 31.12.2014 r., lub do wyczerpania kwot jakie 
Miasto Opole przeznaczyło na realizacje umowy. Po przyjęciu wniosku 
i zweryfikowaniu własności terenu, zostaje wystawione zlecenie ww. firmie na 
prace interwencyjne dla terenu, który nie ma zarządcy.

296 Rada Dzielnicy Gosławice

Remont boiska przy Szkole Podstawowej nr 25 w 
Opolu, ul. Wiejska 77, wykonanie nawierzchni, 
zainstalowanie bramek do piłki noŜnej/ręcznej, 
wykonanie metalowego ogrodzenia na podeście 
betonowym , zainstalowanie łapaczy

650 000 OŚ

Wniosek zasadny. Nawierzchnia boiska jest wyeksploatowana i zdegradowana.  W 
pierwszej kolejności naleŜy opracować dokumentację techniczną. Zakres robót 
obejmie wykonanie nowej podbudowy mineralno-syntetycznej 
i nawierzchni syntetycznej z granulatu EPDM wraz z odwodnieniem. Wartość 
zadania szacowana na 650.000 zł i  zawiera koszt dokumentacji technicznej 
w wysokości 15.000 zł oraz robót budowlanych w wysokości 635.000 zł.

297 Rada Dzielnicy Gosławice
Remont kominów i dachu PSP nr 25 w Opolu-
Gosławicach

150 000 OŚ

Wniosek zasadny. Pokrycie papowe dachu jest zdegradowane i wyeksploatowane. 
Obróbki blacharskie skorodowane. Zakres robót budowlanych realizowanych w 
ramach remontu dachu powinien obejmować wymianę pokrycia dachowego, rur, 
rynien oraz obróbek blacharskich, a takŜe otynkowanie i częściowy remont 
kominów z przemurowaniem i wyprowadzeniem ich do wymaganej wysokości 
zabezpieczającej przed zawiewaniem, zgodnie z polskimi normami. 
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298 Rada Dzielnicy Gosławice
Malowanie elewacji PSP nr 25 w Opolu-
Gosławicach

450 000 OŚ

Wniosek zasadny. Tynk na elewacji cokołu spękany z licznymi ubytkami, farba 
złuszczona, na ścianach widoczne ślady po zawilgoceniu.  Wykończenie tynków 
ścian mineralną farbą elewacyjną – powłoka popękana, złuszczająca się, 
miejscami  zabrudzona.  Ściana budynku od  strony północnej docieplona.  
Remont elewacji związany jest z wykonaniem izolacji termicznej ścian, co 
powoduje konieczność opracowania audytu energetycznego dokumentacji 
technicznej termomodernizacji obiektu.

299 Zarząd Dzielnicy Bierkowice

Opracowanie projektu i wykonanie remontu ulicy 
Sobótki z oświetleniem, odwodnieniem i 
chodnikiem, z przebudową połączenia tej ulicy z 
ulicą Wrocławską

2 000 000 4 000 000 MZD
Wniosek jest zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. W pierwszej kolejności naleŜy przebudować skrzyŜowanie 
z ul. Wrocławską.

300 Zarząd Dzielnicy Bierkowice
Opracowanie projektu i wykonanie remontu ulicy 
Bronicza z oświetleniem, odwodnieniem i 
chodnikiem

2 000 000 2 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. NaleŜy przebudować drogę wraz z wykonaniem kanalizacji 
deszczowej i całej infrastruktury. Do tego czasu moŜliwy remont cząstkowy 
nawierzchni mający na celu przede wszystkim usunięcie miejsc zagraŜających 
bezpieczeństwu pojazdów i pieszych w ramach bieŜącego utrzymania dróg.     

301 Zarząd Dzielnicy Bierkowice Budowa chodnika wzdłuŜ ul. Golachowskiego 100 000 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

302 Zarząd Dzielnicy Bierkowice

Modernizacja nawierzchni ul. Pisankowej poprze 
zaprojektowanie i zbudowanie chodnika i/lub 
ścieŜki rowerowej po jednej stronie, utwardzenie 
nawierzchni i oświetlenie odcinka ul. Północnej za 
Skansenem w kierunku Strefy Ekonomicznej

1 000 000 1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność przebudowy całej ulicy. Brak dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej. 

303 Zarząd Dzielnicy Bierkowice

Powiększenie światła przepustu pod 
skrzyŜowaniem ulic Etnografów i Pisankowej oraz 
dostosowanie przekroju rowów w celu 
umoŜliwienia odpływu zwiększonej ilości wody w 
związku z budową Osiedla Sady 
i odprowadzeniem stamtąd wód opadowych 
poprzez przepust do potoku Ryjec

100 000 150 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD.

304 Zarząd Dzielnicy Bierkowice
Przebudowa skrzyŜowania ulicy Wrocławskiej 
z śerkowicką i Etnografów

500 000 2 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Istnieje moŜliwość realizacji zadania w ramach przebudowy 
ul. Wrocławskiej, polegającego na utworzeniu 4 pasów ruchu z ograniczeniem 
dostępu dla dróg poprzecznych. 

305 Zarząd Dzielnicy Bierkowice

Opracowanie projektu i wykonanie remontu ulicy 
śerkowickiej z oświetleniem, odwodnieniem 
i utwardzonym poboczem dla ruchu rowerowego i 
pieszego na odcinku od mostu na Potoku 
Prószkowskim do skrzyŜowania z ulicą Sobótki

1 500 000 2 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

306 Zarząd Dzielnicy Bierkowice
Budowa chodnika i drogi rowerowej łączącej 
rondo Kuklińskiego ze skrzyŜowaniem ulic 
Partyzanckiej i Wrocławskiej

450 000 MZD
W 2013 r. wykonany został ciąg pieszo-rowerowy przez Centrum Handlowe 
"Karolinka" w ramach własnej inwestycji na rzecz miasta Opola.

307 Mieszkańcy ulicy Wiśniowej
Wykonanie chodników oraz wykonanie docelowej 
nawierzchni na całej długości ulicy Wiśniowej

200 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

308 Marcin Gambiec
Zakup i montaŜ całorocznych urządzeń 
sportowych dla mieszkańców dzielnicy 
Groszowice

40 000 50 000 ZZK Wniosek zasadny. Brak podobnego obiektu w Groszowicach.
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309 Marcin Gambiec
Zakup i montaŜ tablicy słupa ogłoszeń dla 
mieszkańców dla dzielnicy Groszowice

4 000 2 000 ITGK
Wniosek zasadny w zakresie montaŜu 1 tablicy informacyjnej w centralnej części 
dzielnicy Groszowice.

310 Marcin Gambiec
Wykonanie projektu i budowa ścieŜki rowerowej z 
oświetleniem w ciągu pasa drogowego 
ul. Marka z Imielnicy

2 000 000 2 200 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja zostanie opracowana do dnia 31.10.2013 r.

311 Marcin Gambiec
Dokończenie rozpoczętego w 2010 r. remontu 
chodnika przy ul. Podbornej do skrzyŜowania 
z ulicą Grzonki

180 000 200 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji zostanie wykonany remont 
cząstkowy chodnika w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

312 Marcin Gambiec
Remont ul. Oświęcimskiej wraz z wykonaniem 
kanalizacji deszczowej i oświetleniem od ul. 
Piaskowej do stacji wysokich napięć

3 000 000 2 200 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Po wykonaniu kanalizacji 
deszczowej przez WITiGK, moŜna przystąpić do wykonania nawierzchni jezdni 
i chodników. 

313 Marcin Gambiec
Dokumentacja techniczna i przebudowa 100 m 
odcinka łączącego główną ulicę Grzonki z ulicą 
Podborną

200 000 200 000 MZD
Wniosek jest zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

314 Marcin Gambiec
Przebudowa placu wraz z fontanną przy zbiegu 
ulic Jana, Bassego i Gorzołki

460 000 OŚiR

Wniosek niezasadny. Wnioskowany skwer znajduje się w ciągu drogi krajowej, 
będącej w trwałym zarządzie Miejskiego Zarządu Dróg. Na przebudowę tego 
terenu jest opracowana dokumentacja projektowa, w  której zaplanowano 
wykonanie wymiany nawierzchni, siedzisk, zagospodarowanie zielenią, a 
alternatywnie wykonanie nowej fontanny. Z uwagi na władanie terenem przez 
Miejski Zarząd Dróg w Opolu planowane jest przekazanie w/w dokumentacji do tej 
jednostki. W 2014 r. priorytetowym zadaniem jest przebudowa terenu zieleni przy 
Pl. A. Mickiewicza, a w następnej kolejności terenu przy ul. L. Waryńskiego. 

315 Marcin Gambiec
Opracowanie projektu kanalizacji deszczowej na 
terenie dzielnicy Groszowice

280 000 200 000 ITGK

Wniosek zasadny. W związku z koniecznością przebudowy ul. Oświęcimskiej, w 
2012 r. opracowano projekt odwodnienia ww. ulicy z odprowadzeniem wód 
opadowych do rzeki Odry. Obecnie trwają roboty budowlane związane z realizacją 
ww. projektu. W celu polepszenia warunków Ŝycia mieszkańców dzielnicy 
Groszowice, zasadnym jest zlecenie opracowania dokumentacji projektowej 
odwodnienia pozostałych ulic dzielnicy.

316 Marcin Gambiec

Zabezpieczenie terenu i przygotowanie 
dokumentacji technicznej na budowę boiska 
wielofunkcyjnego z kortem tenisowym, bądź 
Parkour-Parku w dzielnicy Groszowice

20 000 KSiT

Na terenie dzielnicy Groszowice do dyspozycji mieszkańców pozostaje boisko 
wielofunkcyjne o nawierzchni poliuretanowej oraz pełnowymiarowe boisko 
trawiaste do gry w piłkę noŜną. Jednocześnie do końca br. zamontowane zostaną 
przyrządy siłowni terenowej. Tak rozbudowana infrastruktura sportowa powinna 
być wystarczająca dla mieszkańców dzielnicy.  

317 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji przebudowy skweru 
na skrzyŜowaniu ulic Księdza Franciszka 
Rudzkiego i Podbornej

5 000 MZD
Wniosek niezasadny. Plac stanowi skrzyŜowanie 2 ulic i niemoŜliwa jest w tym 
miejscu przebudowa na park z ławeczkami. 

318 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji technicznej i 
wyznaczenie terenu na "Groszowicki Park 
Nadodrzański"

8 000 OŚiR

Wniosek niezasadny. Po dokonanej analizie wnioskowanego terenu ustalono, Ŝe w  
miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego przewidziany jest on pod 
zieleń z uwzględnieniem szczególnych warunków, jakie obowiązują na tym terenie. 
Z uwagi na róŜne własności terenów działek w tym obszarze nie jest aktualnie 
moŜliwe opracowanie dokumentacji przyszłościowej, gdyŜ takie opracowanie 
powinno zostać poprzedzone wykupami gruntów.

319 Marcin Gambiec
Wyrównanie ciągu ulicy Podbornej w kierunku 
osiedla Metalchem (połączenie ulicy Podbornej 
z ulicą Oświęcimską na osiedlu Metalchem)

20 000 225 000 MZD
Wniosek jest zasadny. Na wymienionym odcinku drogi zostanie wykonana 
nawierzchnia tymczasowa z destruktu asfaltowego. 
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320 Marcin Gambiec
Zakup i montaŜ dodatkowych dwóch ławek na 
placu zabaw w Opolu-Groszowicach

3 000 2 000 ITGK

Wniosek zasadny. Plac zabaw przy Publicznej Szkole Podstawowej nr 26 im. 
KsiąŜąt Opolskich został wybudowany w 2012 r. Projekt zagospodarowania tego 
terenu przewidywał montaŜ jednej ławki z oparciem. DoposaŜenie placu zabaw o 
dodatkowe ławki jest zasadne.                                                                                      

321 Marcin Gambiec
Wykonanie projektu pasa dla oczekujących na 
przejazd przez przejazd kolejowy w kierunku Alei 
Przyjaźni oraz przeprowadzenie inwestycji

100 000 300 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

322 Marcin Gambiec

Przygotowanie dokumentacji technicznej na 
wykonanie remontu drogi krajowej nr 423 i 
przebudowę chodników na ul. Ks. Jerzego 
Popiełuszki od początku do numeru 54a

3 000 000 150 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczne opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

323 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji zwiększenia 
atrakcyjności kąpieliska "Malina" i terenami 
przyległymi

20 000 20 000 KSiT
Wniosek zasadny. Wykonanie wstępnej dokumentacji projektowej pozwoli na 
realną ocenę moŜliwości zagospodarowania nadbrzeŜa kąpieliska Malina, które 
cieszy się duŜą popularnością wśród mieszkańców Opola.

324 Marcin Gambiec
Doświetlenie ulic głównych w dzielnicach 
peryferyjnych miasta Opola w szczególności 
Groszowice, Malina

200 000 ITGK

Wniosek niezasadny. PowyŜsze dzielnice posiadają odpowiednie oświetlenie 
drogowe na głównych ulicach. Ulica Ks. Jerzego Popiełuszki została doświetlona w 
2012 roku. Ulica Oświęcimska od nr 1 do 72 posiada oświetlenie uliczne. Ulica 
Frankiewicza posiada oświetlenie uliczne, ulica Traugutta równieŜ nowo 
wybudowane, ulica Teligi  1 - 120 posiada oświetlenie stanowiące własność 
Tauron Dystrybucja S.A. 

325 Marcin Gambiec
Zwiększenie patroli Policji w dzielnicach 
peryferyjnych miasta Opola

200 000 ZK

Wniosek jest zasadny. W dzielnicach, w których dochodzi do najczęstszych aktów 
przemocy - Dambonia, Szczepanowice, Osiedle Armii Krajowej, Malinka, Nowa 
Wieś Królewska,  proponuje się zorganizowanie patroli w godzinach 
popołudniowych i nocnych w okresie od 1 maja 2014 do 30 września 2014r. 
Przyjmując, Ŝe w jednym patrolu bierze udział dwóch policjantów, przy załoŜeniu, 
Ŝe za kaŜdą godzinę udziału będzie przysługiwać stawka 20 zł/godz. moŜna 
zorganizować 1250 patroli w wymiarze 4 godzinnym. Przykładowy plan patroli: 1. 
Szczepanowice, Dambonia - 2 patrole po 4 godziny; 2. Osiedle Armii Krajowej - 2 
patrole po 4 godziny; 3. Malinka, Nowa Wieś Królewska - 2 patrole po 4 godziny; 
centrum  -( sobota, niedziela ) - 2 patrole po 4 godziny. Z większym 
uwzględnieniem nadzorowania miejsc, w których system monitoringu nie jest 
jeszcze rozbudowany lub go nie ma. Dodatkowe patrole na pewno zwiększą 
bezpieczeństwo mieszkańców.

326 Marcin Gambiec
Zwiększenie środków na zadania konkursowe Rad 
Dzielnic miasta Opola

2 000 000 700 000 BRM

Wniosek zasadny. W 2012 r. kwota przeznaczona na zadania zgłaszane przez 
rady dzielnic wynosiła 500.000 zł, wpłynęło łącznie 15 wniosków złoŜonych przez 5 
powołanych wówczas dzielnic. W 2013 r. na 8 dzielnic została przeznaczona kwota 
700.000 zł, wpłynęły 34 wnioski. Zgodnie z Zarządzeniem Nr OR-I.0050.59.2013 r. 
Prezydenta Miasta Opola wartość zadań mogła przekraczać kwotę 14 000 EURO 
(netto), w związku z tym składane wnioski opiewały na duŜe kwoty finansowe 
(250.000 zł). Część przedłoŜonych wniosków jest zadaniem wieloletnim, wymaga 
pozwoleń na budowę oraz zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 
Obecnie funkcjonujące dzielnice potrzebują większych środków finansowych, 
świadczy o tym liczba wniosków zgłaszanych podczas organizacji ww. zadań jak 
równieŜ zasadność wniosków z przedłoŜoną dokumentacją, których głównym 
załoŜeniem jest poprawa Ŝycia, bezpieczeństwa mieszkańców, jak równieŜ 
stworzenie miejsc o charakterze sportowym, kulturalno-rozrywkowym. 
Przeznaczenie środków finansowych wymaga decyzji Prezydenta i Rady Miasta 
Opola.        

327 Marcin Gambiec Przycięcie gałęzi przy ul. Podbornej 50 000 MZD
Wniosek zasadny. Przycięcie gałęzi przy ul. Podbornej zostanie wykonane w 
ramach bieŜącego utrzymania zieleni i drzewostanu.

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 55



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

328 Marcin Gambiec
Przycięcie drzew przy ścieŜce rowerowej 
i chodniku od ul. Oświęcimskiej 55 do 
skrzyŜowania z ulicą Złotą

1 000 MZD
Wniosek zasadny.  Przycięcie drzew przy ścieŜce rowerowej i chodniku od ul. 
Oświęcimskiej 55 do skrzyŜowania z ulicą Złotą zostanie wykonane w ramach 
bieŜącego utrzymania zieleni i drzewostanu.

329 Marcin Gambiec
Remont placu zabaw na osiedlu Metalchem przy 
ul. Oświęcimskiej

100 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Istniejący plac zabaw przy ul. Oświęcimskiej to własność 
Wspólnoty Mieszkaniowej. W przypadku podjęcia przez właścicieli decyzji o jego 
remoncie lub rozbudowie, Gmina Opole będzie partycypowała w jego kosztach do 
wysokości swojego udziału we współwłasności części wspólnych. Ponadto w 
pobliŜu wnioskowanej lokalizacji przy ul. Złotej-Srebrnej znajduje się duŜy plac 
zabaw dla dzieci.

330 Marcin Gambiec

Zabezpieczenie środków na odkomarzanie na 
terenie miasta Opola śmigłowcem 
(z uwzględnieniem dzielnic Groszowice, 
Grotowice, Malina, Nowa Wieś Królewska, 
Grudzice)

100 000 300 000 ITGK

Wniosek zasadny. Odkomarzanie metodą agrolotniczą jest znacznie droŜsze niŜ 
odkomarzanie metodą naziemną. W roku 2010 po powodzi Gmina Opole 
otrzymała dofinansowanie z Urzędu Wojewódzkiego i przeprowadziła 
odkomarzanie metodą agrolotniczą terenów zalanych i podtopionych. Aby 
zwiększyć skuteczność odkomarzania naleŜałoby brać pod uwagę obszary, 
w których warunki sprzyjają namnaŜaniu komarów nie tylko we wskazanych we 
wniosku dzielnicach.

331 Marcin Gambiec Remont trybun na boisku LKS Groszmal 9 000 9 000 KSiT
Wniosek zasadny. Jednak propozycja ta nie powinna zostać wpisana do budŜetu 
miasta jako odrębne zadanie. Środki na ten cel moŜna przeznaczyć 
z pozycji pn "Remont obiektów sportowych".

332 Marcin Gambiec
Projekt zabezpieczenia przeciwpowodziowego ulic 
Jana Augustyna oraz Podbornej

50 000 50 000 ITGK

Wniosek. zasadny. Aktualnie realizowany jest projekt zabezpieczenia 
przeciwpowodziowego dzielnic Grotowice oraz Metalchem. Zasadne jest, aby 
zabezpieczyć przed skutkami powodzi równieŜ rejon dzielnicy Groszowice, nie jest 
to jednak działanie o charakterze priorytetowym.

333 Marcin Gambiec
Projekt przebudowy skweru przy ulicy Smolki 
i wykonanie projektu

150 000 MZD
Wniosek niezasadny. Skwer przy ulicy Smolki nie jest administrowany przez 
Miejski Zarząd Dróg w Opolu.

334 Marcin Gambiec
Przygotowanie dokumentacji technicznej 
i wykonanie projektu

150 000 ZZK
Wniosek niezasadny. W dzielnicy Malina znajdują się ogólnodostępne place 
zabaw na terenach placówek oświatowych (szkoły, przedszkola).                       

335 Anna Bronder Dofinansowanie zespołu "Oleńka" KSiT

Wniosek zasadny. Organizatorzy powinni złoŜyć wniosek na konkurs ofert 
organizowany w ramach zaplanowanych na ten cel środków. Obsługę konkursu w 
dziedzinie kultury prowadzi Biuro Organizacji Pozarządowych. Jednak propozycja 
ta nie powinna zostać wpisana do budŜetu miasta jako odrębne zadanie. 
Wspieranie realizacji zadań publicznych w obszarze kultury realizowane jest od 
wielu lat na podstawie ustawy o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie. 
Taka forma wspierania najlepszych, wybranych 
w drodze konkursu projektów zdaje doskonale egzamin i pozwala na zachowanie 
transparentności w wydatkowaniu publicznych środków.

336 Joanna Znaniecka
Odnowienie kamieniczek w Rynku i otoczenia 
wokół nich (podwórka)

ZZK

Wniosek niezasadny. Budynki usytuowane w Rynku stanowią własność Wspólnot 
Mieszkaniowych. Właściciel budynku jest władny do występowania 
z odpowiednim wnioskiem i stosownymi dokumentami o przyznanie 
dofinansowania na remont budynku ze środków Unii Europejskiej. Gmina Opole 
partycypuje w kosztach remontów do wysokości posiadanych udziałów w 
poszczególnych Wspólnotach Mieszkaniowych. Remonty podwórek odbywają się 
sukcesywnie w ramach posiadanych środków finansowych. Ponadto od dwóch lat 
organizowany jest przez Gminę Opole konkurs "Odmień swoje podwórko", który 
cieszy się coraz większym zainteresowaniem Wspólnot Mieszkaniowych. Dzięki 
przystąpieniu Wspólnot Mieszkaniowych do takiego przedsięwzięcia mieszkańcy 
mają wpływ na tworzenie swojego najbliŜszego otoczenia i zagospodarowanie 
podwórek w optymalny sposób. 
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337 Bogdan Kociński
Zwiększenie środków finansowych 
przeznaczonych na kulturę fizyczną i sport

5 380 000 KSiT

Wniosek zasadny. W porównaniu z miastami o podobnym budŜecie i ilości 
mieszkańców Opole przeznacza na sport najmniejszą kwotę. Biorąc pod uwagę 
awans "Gwardii" do ekstraklasy piłki ręcznej, "Odry" do II ligi piłki noŜnej, AZS do 
ekstraklasy lekkoatletycznej, wysoki poziom judoków, cięŜarowców i sportowców 
innych dyscyplin, niezbędne jest zwiększenie środków na tę dziedzinę Ŝycia w celu 
przynajmniej utrzymania obecnego poziomu.

338
Opolskie Towarzystwo Krzewienia 
Kultury Fizycznej

IV Maraton Opolski 60 000 60 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Dofinansowanie Maratonu Opolskiego jest w pełni zasadne 
jednak nie ma potrzeby wpisywania tego zadania jako osobnej pozycji w budŜecie 
miasta. Organizatorzy mogą otrzymać dofinansowanie w ramach konkursu ofert 
na organizację imprez sportowo-rekreacyjnych w zaleŜności od kwoty, która 
przyznana zostanie na konkurs w tej kategorii. 

339 Mieszkańcy ul. Leopolda Staffa Naprawa ulicy Leopolda Staffa 350 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

340 Franciszek Juchkiewicz

Uporządkowanie i zagospodarowanie terenów 
zielonych pomiędzy z ul. Gajową (Kolonia 
Gosławicka) a cmentarzem, boiskiem Rodło, 
boiskiem szkolnym i kortem tenisowym

OŚR

Wniosek niezasadny. Uporządkowanie terenu zostanie zgłoszone do realizacji w 
ramach prac interwencyjnych przez Wydział Infrastruktury Technicznej i 
Gospodarki Komunalnej tut. Urzędu. Teren zostanie ujęty w ewidencji terenów, 
oczekujących na zagospodarowanie, jednak z uwagi na wcześniej zaplanowane 
zadania w 2014 r. nie planuje się sporządzenia projektu dla tego przedsięwzięcia. 
Zagospodarowanie terenów zieleni realizowane jest na podstawie sporządzonych 
dokumentacji i wg ustalonych priorytetów. Aktualnie istnieje kilka dokumentacji 
oczekujących na realizację, w tym m.in. przebudowa Pl. A. Mickiewicza, terenu 
zieleni przy ul. L. Waryńskiego, Pl. Jana Kazimierza, Al. Przyjaźni.

341 Bronisław Domaradzki
Remont chodnika - obustronnie 
od ul. Krakowskiej do ul. Kołłątaja

6 800 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji. 

342 Bronisław Domaradzki
Remont chodnika ul. Dubois pomiędzy 
ul. Kościuszki a ul. Ozimską wraz 
z obramowaniem rabat z drzewami

125 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD.

343 Bronisław Domaradzki
Remont chodnika ul. Ozimskiej od ul. Reymonta 
do ul. Duboisa

250 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja techniczna w posiadaniu MZD.

344 Bronisław Domaradzki Remont krawęŜników przy ul. Rodziewiczówny 60 000 MZD Wniosek zasadny. 

345 Bronisław Domaradzki
Remont chodnika przy ul. Katowickiej 
od ul. Armii Krajowej do ul. 1-go Maja

360 000 MZD Wniosek zasadny. Remont chodnika naleŜy przeprowadzić po obu jego stronach.

346
Ochotnicza StraŜ PoŜarna Opole-
Gosławice

Zakup cięŜkiego samochodu ratowniczo-
gaśniczego

600 000 ZK

Wniosek zasadny. Jednostka OSP Opole-Gosławice posiada na stanie 
Mercedesa  Benz 608 z roku 1978 oraz Jelcza P422 rocznik 1995. Jeden z nich 
(Mercedes 608) nie ma własnego zbiornika na wodę co uniemoŜliwia samodzielną 
akcje ratowniczą i musi być wspomagany przez drugi samochód gaśniczy. 
Ponadto nie spełnia zatwierdzonych norm i standardów wyposaŜenia dla 
samochodów rat-gas w Polsce. Oprócz tego na samochodzie Jelcz jest 
ograniczona ilość miejsca do przewoŜenia podstawowego sprzętu ratowniczo-
gaśniczego. Do wniosku dołączony jest wykaz wymaganego wyposaŜenia 
samochodu w ilości minimalnej dla zapewnienia jego podstawowej 
funkcjonalności, potwierdzony przez Komendanta Głównej  Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Warszawie. Od roku 1997 jednostka OSP Opole-Gosławice jest 
włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego, oraz do 
Wojewódzkiego Obwodu Operacyjnego  tj.VI Kompanii Gaśniczej, co wiąŜe się 
z większymi wymaganiami co do posiadanego sprzętu i mobilności. Z roku na rok 
na same naprawy, przeglądy i wymianę zuŜytych części oraz tankowania tych 
wozów, przeznacza się coraz więcej środków finansowych. 

347
Stowarzyszenie Technologii 
Ekologicznych Silesia

Budowa stojaków rowerowych w rejonie 
pl. Wolności

75 000 ITGK
Wniosek niezasadny. Nie stosuje się stojaków rowerowych zamiast urządzeń 
bezpieczeństwa słuŜących do zabezpieczenia ruchu pieszego.
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348
Stowarzyszenie Technologii 
Ekologicznych Silesia

Budowa przeprawy pieszo-rowerowej przez kanał 
Ulgi w ciągu ulicy Parkowej/Spacerowej

150 000 konkurs 
architektoniczny

3 000 000 -
 4 000 000 

budowa 
przeprawy i DDR

MZD
Wniosek niezasadny. Istnieje moŜliwość przejazdu rowerów w ciągu 
ul. Spychalskiego i ul. Parkowej.

349 Janusz Piotrowski i ElŜbieta Flisak
Utworzenie wielofunkcyjnego boiska o gładkiej i 
twardej nawierzchni na terenie Opola

136 000 KSiT

Wniosek zasadny. Obecnie na terenie kompleksu sportowego przy ul. Złotej 
powstaje boisko o nawierzchni bitumicznej przeznaczone do jazdy na rolkach, 
deskorolkach i rowerach. Jeśli boisko po jego wybudowaniu i oddaniu do 
uŜytkowania będzie cieszyć się duŜym zainteresowaniem ze strony mieszkańców 
to warto będzie znaleźć środki na kolejne boisko w 2015 r.

350 Janusz Piotrowski i ElŜbieta Flisak
Zapewnienie ciągłości tras dla rowerów i pieszych 
w Opolu z centrum do wszystkich granic 
administracyjnych miasta

MZD

Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu wykona ścieŜki rowerowe zgodnie 
z zaleceniem komisji Zespołu ds. Infrastruktury rowerowej przy Prezydencie 
Miasta Opola i w miarę otrzymanych środków na ten cel. Budowa ścieŜek 
rowerowych realizowana będzie takŜe w ramach kompleksowej przebudowy dróg i 
skrzyŜowań. Oznakowanie istniejących juŜ szlaków rowerowych wykonywane jest 
sukcesywnie w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

351 Janusz Piotrowski i ElŜbieta Flisak

Zakup na potrzeby StraŜy Miejskiej w Opolu 
kamer monitoringu GPS- tzw. Foto pułapek z 
funkcją wysyłania zdjęć alarmowych MMS 
i e-mail oraz moŜliwością zapisu filmowego 
według wcześniejszych ustawień timera w liczbie 
6 szt.

15 000 - 18 000 20 000 ZK

Wniosek zasadny. Rozmieszczenie kamer w miejscach rzadziej patrolowanych 
przez StraŜ Miejską, a naraŜonych na częste zaśmiecanie (dzikie wysypiska), 
dewastację mienia (parki, ścieŜki nadodrzańskie), pozwoliłoby na szybką reakcję 
ze strony funkcjonariuszy oraz rozpoznanie sprawców popełnianych wykroczeń. 
Sam fakt ustawienia takich kamer działa odstraszająco.

352 Janusz Piotrowski i ElŜbieta Flisak

PołoŜenie nawierzchni asfaltowej, cementowej lub 
kostki brukowej niefazowanej na szutrowym 
odcinku ciągu pieszo-rowerowego o długości 350 
m, wzdłuŜ kanału Młynówki i rzeki Odry od śluzy 
na Młynówce do wylotu ul. Św. Jacka

ITGK - 
150 000

MZD

MZD - Wniosek niezasadny. Wymieniony odcinek ciągu pieszo-rowerowego nie 
leŜy na terenie administrowanym przez MZD.
ITGK - Wniosek zasadny. Utwardzenie nawierzchni na odcinku od Kanału 
Młynówki do ul. Św. Jacka stanowiłoby ujednolicenie rodzaju nawierzchni na 
połączeniu Bulwarów nad Młynówka i Bulwarów nad Odrą. Wykonanie nawierzchni 
asfaltowej lub z kostki betonowej w znacznym stopniu ułatwiłoby poruszanie się po 
tym terenie osobom na rolkach czy rowerach. 

353 Janusz Piotrowski i ElŜbieta Flisak

Wielopłaszczyznowy program ochrony kąpieliska 
Bolko z przyległymi terenami i alejkami przed 
zniszczeniem, zaśmieceniem i degradacją fauny i 
flory oparty na stworzeniu trasy pieszo-rowerowo-
rolkarskiej dookoła akwenu 

1 000 000 ITGK

Wniosek zasadny w zakresie budowy trasy pieszo-rowerowo-rolkarskiej. 
Utworzenie powyŜszej trasy dookoła kąpieliska Bolko będzie stanowiło dopełnienie 
zagospodarowania terenu, który cieszy się ogromną popularnością wśród 
mieszkańców Opola.

354

Mieszkańcy ulic Stawowej, M. 
Skłodowskiej- Curie, Kwoczka, 
Tęczowej, Słonecznej, 
Wróblewskiego, śniwnej, Morysa, 
Rybackiej

Odbudowa ulicy i chodników ulicy Stawowej 
i Skłodowskiej Curie

1 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Zadanie pilne. Realizacja powinna się odbyć od ronda przy 
ul. Wróblewskiego do końca ul. Skłodowskiej. 
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355 Mieszkańcy dzielnicy Wróblin
Budowa placu zabaw oraz rekultywacja boiska 
sportowego na terenie znajdującym się przy ulicy 
Gminnej w Opolu

80 000

KSiT - 
70 000
ZZK -

 60 000

ZZK/KSiT

KSiT - Wniosek zasadny. Na terenie dzielnicy Wróblin w Opolu brak jest boiska 
sportowego, z którego mogliby korzystać okoliczni mieszkańcy. Teren przy 
ul. Gminnej uŜytkowany obecnie jako plac sportowy wymaga dostosowania do 
funkcji boiska sportowego (rekultywacja, obsianie, montaŜ bramek i piłkochwytów). 
Dodatkowym argumentem jest fakt, Ŝe najbliŜsze boisko sportowe znajduje się w 
dzielnicy Zakrzów (którego właścicielem jest klub sportowy) oraz w miejscowości 
Czarnowąsy. 
ZZK - Wniosek zasadny. Brak placów zabaw w dzielnicy Wróblin.

356 Gabriela Wojcik
Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej budowy ul. BaŜantowej w Opolu

50 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

357 Mieszkańcy ulicy Orzechowej
Budowa oświetlenia ulicy Orzechowej na odcinku 
ok. 100 m, od ulicy Grudzickiej do terenu OSM 
Przyszłość w Opolu

25 000 ITGK Wniosek zasadny. Na wymienionym odcinku brak oświetlenia ulicznego.

358 Artur Redka
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

359 Radosław Witczak
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

360 Karol Słobodzian
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

361 Lucyna Draps
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

362 Ryszard Kupczok, Małgorzata Hebda
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

363 Anna Borecka
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

364 Waldemar Bieniek
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

365 Mariusz Figura
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

366 Krystyna Weber
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

367 Anna Kita
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

368 Anna Galgon
Wykonanie remontu kanalizacji deszczowej ulicy 
Majora Zygmunta Szendzielarza Łupaszki

35 000 ITGK
Wniosek zasadny. Remont konieczny z powodu uszkodzonego kanału 
deszczowego, przez który zalewane są posesje. Miasto wyrokiem sądu jest 
zobowiązane wypłacić odszkodowania mieszkańców ulicy.

369 Stefan Jankowski
Przebudowa skrzyŜowania ul. Tuwima 
z ul. Obrońców Stalingradu

100 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja jest w posiadaniu MZD.

370 Michał Mazur Budowa chodników przy ul. Pomarańczowej 150 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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371 Michał Mazur
Remont nawierzchni asfaltowej 
ul. Pomarańczowej

450 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej na  przebudowę całej ulicy. NaleŜy kompleksowo wykonać jezdnię, 
chodniki i regulację urządzeń. Do czasu opracowania dokumentacji zostanie 
wykonany remont cząstkowy nawierzchni w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

372 Michał Mazur Odtworzenie odwodnienia działki 74/5 w Opolu 35 000 ZZK
Wniosek zasadny. Zostanie zrealizowany po pozyskaniu środków finansowych na 
ten cel.

373 Michał Mazur
Naprawa muru oporowego wraz z ogrodzeniem 
pomiędzy nieruchomościami przy ul. Kościuszki 
35 i 37 w Opolu

30 000 ZZK

Wniosek zasadny. Ze względu na róŜnicę poziomów gruntu pomiędzy budynkami 
przy ul. Kościuszki 35 i 37 mur oporowy kwalifikuje się do naprawy. Obecnie został 
zabezpieczony. Remont zostanie zrealizowany po zabezpieczeniu odpowiednich 
środków finansowych.

374 Marcin Dziedziak
Instalacja latarni ulicznej na istniejącym słupie 
energetycznym zlokalizowanym naprzeciw posesji 
przy ul. Szkolnej 18/20

5 000 ITGK Wniosek zasadny. Na wymienionym odcinku brak jest oświetlenia ulicznego.

375
Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

OŜywienie centrum miasta Opola poprzez 
poprawę jakości funkcjonowania komunikacji 
nocnej

200 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Właściwie wszystkie większe miasta w Polsce posiadają 
codzienną komunikację nocną, a ceny biletów w innych miastach są znacząco 
niŜsze od tych w Opolu. Ponadto zaproponowane zmiany w przebiegu tras linii N1, 
N2 i N3 przyczynią się do zwiększenia atrakcyjności komunikacji nocnej, co 
powinno przełoŜyć się na zwiększenie liczby pasaŜerów z niej korzystających. W 
przypadku, gdy zaproponowane zmiany okaŜą się zbyt kosztowne dla budŜetu 
miasta Opola, moŜna w pierwszym etapie obniŜyć ceny biletów oraz umoŜliwić 
podróŜowanie autobusami linii nocnych na podstawie biletów miesięcznych (koszt 
ok. 5.000 zł.) oraz zmienić układ linii (koszt 15.000 zł), 
a następnie w zaleŜności od uzyskanych rezultatów wcześniejszych zmian, 
rozszerzyć komunikację nocną na wszystkie dni tygodnia (koszt 180.000 zł.).  

Wniosek zasadny. Przy ul. Katowickiej w Opolu zlokalizowany jest Szpital 
Wojewódzki, którego pacjenci i ich rodziny narzekają na znaczną odległość od 
przystanku autobusowego (najbliŜszy zlokalizowany jest na ul. Ozimskiej). W 
okolicy ul. Katowickiej, zlokalizowane są równieŜ siedziby Uniwersytetu 
Opolskiego, Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, WyŜszej Szkoły Bankowej 
oraz Centrum Krwiodawstwa. Do wszystkich tych instytucji w chwili obecnej, przez 
brak obsługi przystanku przy ul. Katowickiej utrudniony jest dojazd komunikacją 
miejską. Do czasu przebudowy skrzyŜowania ul. Katowickiej wnioskowana zmiana 
przebiegu linii nr 8 i linii nr 12 zdecydowanie ułatwi mieszkańcom Opola dojazd 
transportem zbiorowym do Szpitala Wojewódzkiego (często osobom starszym i 
schorowanym), a studentom dojazd do akademików i na zajęcia. Wniosek zbieŜny 
jest z wnioskiem Biura Organizacji Transportu Zbiorowego na poprawę obsługi 
komunikacyjnej tej części Opola. Wartość zadania oszacowano na poziom 170 
tys. zł rocznie dla wydłuŜenia linii nr 8 na odcinku od Kołłątaja -1 Maja do 
Katowickiej oraz 190 tys. zł rocznie 

dla zwiększenia pracy przewozowej związanej z rozdzieleniem linii 8 i 12 
(wyłączenie linii 8 z obsługi Grotowic i zwiększenie w zamian ilości kursów linii 12). 
Zaproponowane rozwiązanie daje równieŜ moŜliwość obsługi strefy przemysłowej 
dzielnicy Metalchem przez autobusy linii 12 (czytelność rozkładu).  

376
Skomunikowanie Szpital Wojewódzkiego przy 
ul. Katowickiej w Oplu z siecią komunikacji 
miejskiej

Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

BOTZ360 000
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Wniosek zasadny. Linia autobusowa nr 15, jest jedną z waŜniejszych w układzie 
komunikacyjnym miasta. Przebiega od wschodnich do zachodnich krańców Opola 
łącząc gęsto zaludnione osiedla (AK, Malinka i Zaodrze) z centrum miasta. Z linii 
korzystają pacjenci oraz personel opolskich szpitali (WCM, Szpital Wojskowy, 
Szpital Wojewódzki przy ul. Katowickiej), a takŜe studenci (linia łączy kampus 
Politechniki Opolskiej na ul. Prószkowskiej z miasteczkiem akademickim przy ul. 
Mikołajczyka). Ze względu na bardzo duŜą liczbę pasaŜerów linii nr 15 autobusy tej 
linii są często (zwłaszcza w godzinach szczytu) przepełnione. W związku z 
planowanym w tym roku oddaniem do uŜytku nowej krytej pływalni przy ul. 
Prószkowskiej liczba potencjalnych pasaŜerów dla tej linii będzie jeszcze większa. 
Podniesienie częstotliwości kursowania linii nr 15 z pewnością ułatwi 
podróŜowanie komunikacją autobusową. Działanie to wpisuje się w przyjętą przez 
miasto Opole politykę promocji komunikacji miejskiej. Uzyskana w wyniku 
realizacji niniejszego wniosku poprawa atrakcyjności transportu zbiorowego 
przyczyni się do zwiększenia liczby osób korzystających z miejskich 
autobusów. Prognozowana większa liczba osób wybierających komunikację 
miejską zamiast transportu indywidualnego spowoduje poprawę wydolności układu 
komunikacyjnego miasta (zmniejszenie korków) oraz poprawę jakości powietrza 
(mniej spalin). 

378
Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

Poprawa jakości informacji pasaŜerskiej 
w systemie komunikacji miejskiej miasta Opola

150 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Na przystankach i wiatach brakuje oznaczeń linii 
komunikacyjnych i duŜych czytelnych nazw przystanków, a rozkłady naklejane są 
bezpośrednio na wiaty, przez co są często niszczone przez wandali. Utrudnia to 
pasaŜerom korzystanie z komunikacji i negatywnie wpływa na estetykę 
przystanków. W celu poprawy jakości informacji pasaŜerskiej w 2013 r. MZD w 
Opolu przy współpracy z Biurem Organizacji Transportu Zbiorowego zleciło 
montaŜ 24 gablot i 11 kaset na rozkłady jazdy (na tyle pozwalają posiadane środki 
finansowe w ramach zadania pn. "BieŜące utrzymanie przystanków 
komunikacyjnych"). W 2014 roku w związku z ciągle duŜymi potrzebami w tym 
zakresie planuje się kolejne zakupy kaset, gablot oraz rozpoczęcie montaŜu 
identyfikatorów z nazwą przystanku. Proponuje się zabezpieczenie środków 
finansowych w zadaniu pn. "BieŜące utrzymanie przystanków komunikacyjnych", 
tak by umoŜliwiły kompleksową poprawę informacji pasaŜerskiej w Opolu.

379
Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

Poprawa skomunikowania liniami autobusowymi 
os. AK, Chabry oraz dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska z centrum miasta Opola

70 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Linia nr 3 jest jedną z waŜniejszych w układzie komunikacyjnym 
miasta. Prowadzone przez Biuro Organizacji Transportu Zbiorowego obserwacje 
potwierdzają występowanie na trasie tej linii duŜych potoków pasaŜerskich, 
zwłaszcza w godzinach szczytowych. W związku z tym za zasadne uznaje się 
zwiększenie częstotliwości kursowania linii nr 3 na całym przebiegu trasy w 
godzinach szczytu. JednakŜe z organizacyjnego 
i logistycznego punktu widzenia zaproponowana przez wnioskodawcę 
częstotliwość (1/12') jest trudna do zrealizowania ze względu na kłopoty w 
synchronizacji z innymi liniami. Dlatego by osiągnąć optymalne rezultaty 
naleŜałoby podnieść częstotliwość  linii nr 3 w godzinach szczytu  do jednego 
kursu na 10 min. WiąŜe się to z dwukrotnym wzrostem kosztu zadania (140.000 
zł.).

Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

377
Poprawa obsługi komunikacją miejską os. AK, 
Malinka oraz okolic przez zmiany w kursowaniu 
linii 15

BOTZ300 000
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380
Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

Poprawa wizerunku miasta Opola poprzez zakup 
umundurowania dla kierowców autobusów 
komunikacji miejskiej

200 000 BOTZ

Wniosek zasadny. MoŜna zauwaŜyć, Ŝe ubiór niektórych kierowców autobusów 
pozostawia wiele do Ŝyczenia. Zdarzają się przypadki osób prowadzących pojazdy 
w podkoszulkach czy dresach, co negatywnie wpływa na wizerunek zarówno 
kierowców jak i całej realizowanej przez MZK Sp. z o. o. komunikacji miejskiej. 
Nieschludny ubiór potęguje równieŜ niechęć pasaŜerów do kierowców miejskich 
autobusów. Zaproponowane przez wnioskodawców wprowadzenie jednolitego 
umundurowania z pewnością rozwiązałoby wskazane wyŜej problemy. Schludnie 
wyglądający kierowcy byliby 
z pewnością lepiej postrzegani przez pasaŜerów opolskiej komunikacji miejskiej. 
Wszelkie działania zmierzające do poprawy jakości świadczonych usług przez 
MZK Sp. z o. o. jako przewoźnika naleŜy uznać za zasadne, gdyŜ przyczyniają się 
do lepszego wizerunku transportu publicznego i pośrednio zachęcają do 
korzystania z niego.

Wniosek niezasadny. Od 2005 roku wszystkie nowe autobusy MZK Sp. z o. o. 
malowane są w sposób jednolity. Nie ma równieŜ reklam. Autobusy jednolicie 
pomalowane wyglądają estetycznie i są łatwo identyfikowalne przez pasaŜerów. W 
przypadku starszych wozów występuje zróŜnicowane malowanie, a reklamy 
pojazdowe (dość często zmieniane) dodatkowo wpływają negatywnie na estetykę i 
utrudniają identyfikację autobusów. W bieŜącym roku w skład taboru wejdzie 16 
nowych wozów, a porównywalna liczba starych zostanie wycofana z eksploatacji. 
Tym samym znacząco wzrośnie liczba wozów z jednolitym malowaniem (będzie 
ich juŜ łącznie 36 szt.). Zdaniem Biura Organizacji Transportu Zbiorowego dojście 
do jednolitego wyglądu wszystkich pojazdów MZK Sp. z o. o. powinno zostać 
osiągnięte stopniowo przy okazji wymiany taboru. Malowanie starych, 
wyeksploatowanych wozów, przy stosunkowo wysokich kosztach, tylko 
nieznacznie poprawiłoby ich estetykę. BOTZ za zasadne uznaje natomiast 
utrzymanie polityki nieumieszczania reklam pojazdowych na zakupywanych 
autobusach, tak by pojazdy były jednolitego, estetycznego wyglądu. 

Spowoduje to w dłuŜszej perspektywie spadek wpływów uzyskiwanych przez 
przewoźnika z tytułu sprzedaŜy powierzchni reklamowych, jednak koszt ten winien 
być rekompensowany w celu kreowania pozytywnego wizerunku Miasta Opola i 
utrzymywania jednolitego standardu identyfikacji miejskiej komunikacji zbiorowej.

382
Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

Poprawa skomunikowania liniami autobusowymi 
Wschodniej Dzielnicy Przemysłowej

16 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Liczne wnioski wpływające do Biura Organizacji Transportu 
Publicznego ze strony podmiotów gospodarczych zlokalizowanych w okolicy pętli 
przy ul. Głogowskiej potwierdzają wzrastające potrzeby przewozowe w tej części 
miasta. W związku z tym wzrost częstotliwości obsługi przystanku Głogowska 
pętla poprzez przejazd wszystkich kursów linii nr 21 przez ten przystanek jest 
uzasadniony. Zaproponowana zmiana jest łatwa do wprowadzenia dla przewoźnika 
i stosunkowo mało kosztowna dla budŜetu miasta. Wprowadzenie wnioskowanej 
modyfikacji przyczyni się równieŜ do wzrostu czytelności rozkładu jazdy i 
jednoznaczności przebiegu linii (poprzez likwidację wariantów trasy).

Poprawa wizerunku miasta Opola poprzez 
wprowadzenie jednolitego malowania pojazdów 
miejskich

Towarzystwo Przyjaciół Komunikacji 
Miejskiej

381 BOTZ200 000
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383 Uniwersytet Opolski
Organizacja wydarzeń muzyczno-teatralnych 
promujących miasto Opole

40 000 BPWM

Miasto Opole na bieŜąco realizuje zadania zachęcające do studiowania 
w mieście m.in. przez system stypendialny oferujący wymierne korzyści 
studentom. Dodatkowo w ciągu  roku odbywa się wiele wydarzeń kulturalnych 
skierowanych do „Młodych”. Proponowany cykl dziewięciu koncertów miałby odbyć 
się w czasie wakacyjnym, a więc juŜ po okresie pierwszych rekrutacji 
i wyborów maturzystów dot. planowanych studiów. Wnioskodawca zakłada 
całkowity koszt inwestycji  50.000 tys. zł (z czego wnioskuje o 40.000 zł z budŜetu 
Miasta oraz wkład własny to 10.000 zł) przeznaczony na realizację 9 koncertów 
oraz podaje, Ŝe obejmować będzie: wynajęcie sceny w tym nagłośnienie 
oświetlenie, honoraria dla zespołów, materiały promocyjne, obsługa koncertów. 
Brakuje informacji, czy wydarzenia realizowane będą w ramach ustawy o 
imprezach masowych, co generuje równieŜ dodatkowe koszty. We wniosku nie ma 
równieŜ informacji o rodzaju produkowanych materiałach promocyjnych i ich ilości 
a takŜe sposobie dystrybucji i promocji samych wydarzeń.

384
OKS "Odra" Opole, KS "Gwardia" 
Opole

Dofinansowanie klubów sportowych 4 875 000 KSiT

Wniosek zasadny. Miasto Opole w porównaniu do miast o podobnym budŜecie i 
liczbie mieszkańców przeznacza na dofinansowanie klubów sportowych najmniej 
środków. Biorąc pod uwagę awanse wnioskodawców do wyŜszych klas 
rozgrywkowych logicznym wydaje się zwiększenie środków na ich działalność co 
wiąŜe się ze zwiększeniem ogólnej puli środków przeznaczonych na ten cel. 
Zwiększenie maksymalnego dofinansowania (obecnie 500.000 zł) moŜliwe będzie 
jedynie wówczas jeŜeli zostanie zwiększona ogólna kwota przeznaczona na 
dotacje dla klubów sportowych. 

385 OKS "Odra" Opole
Zabezpieczenie środków na docelowe awaryjne 
zasilenie oświetlenia ewakuacyjnego

500 000 KSiT
Wniosek zasadny. Wykonanie awaryjnego zasilania oświetlenia ewakuacyjnego 
jest konieczne ze względu na wymogi dotyczące organizacji imprez masowych.

386 OKS "Odra" Opole
Modernizacja oświetlenia na stadionie przy 
ul. Oleskiej

150 000 KSiT

Wniosek zasadny. Przygotowywany przez MOSiR plan modernizacji oświetlenia 
stadionu polega jedynie na wymianie Ŝarówek oraz dławików do czego nie jest 
wymagana dokumentacja. Konieczność modernizacji wynika z potrzeby 
osiągnięcia wymaganej mocy jupiterów dla rozgrywania zawodów przy sztucznym 
świetle.

387 OKS "Odra" Opole Instalacja nawadniania murawy 80 000 KSiT

Wniosek zasadny. Brak instalacji nawadniania powoduje wysychanie murawy 
i konieczność ciągłej jej renowacji co znacznie zwiększa koszty utrzymania boiska. 
Instalacje takie są standardem boisk wiejskich i winny znajdować się równieŜ na 
reprezentacyjnym boisku w Opolu.

388 OKS "Odra" Opole
Nadanie estetyki nieczynnej trybunie stadionu 
(likwidacja osuwającego się nasypu po starej 
trybunie lub jego zagospodarowanie)

80 000 KSiT

Wniosek zasadny. Trybuny stadionu są w bardzo złym stanie i nie stanowią 
dobrego wizerunku miasta dla druŜyn i kibiców druŜyn przyjezdnych.  Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji posiada plan zagospodarowania tej trybuny 
szacowany na 80.000 zł. 

389 Automobilklub Opolski
Organizacja 45 Jubileuszowego Rajdu 
Festiwalowego 2014

69 000 KSiT
Wniosek niezasadny. Automobilklub powinien starać się o dotację poprzez 
złoŜenie wniosku na konkurs ofert z dziedziny sportu lub promocji miasta. Nie ma 
potrzeby wpisywania tego zadania jako odrębnej pozycji w budŜecie miasta.
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390 Komenda Miejska Policji w Opolu
Dodatkowe słuŜby patrolowe w czasie 
ponadnormatywnym pełnione na terenie miasta 
Opola

300 000 200 000 ZK

Wniosek jest zasadny. W dzielnicach, w których dochodzi do najczęstszych aktów 
przemocy - Dambonia, Szczepanowice, Osiedle Armii Krajowej, Malinka, Nowa 
Wieś Królewska,  proponuje się zorganizowanie patroli w godzinach 
popołudniowych i nocnych w okresie od 1 maja 2014 do 30 września 2014r. 
Przyjmując, Ŝe w jednym patrolu bierze udział dwóch policjantów, przy załoŜeniu, 
Ŝe za kaŜdą godzinę udziału będzie przysługiwać stawka 20 zł/godz. moŜna 
zorganizować 1250 patroli w wymiarze 4 godzinnym. Przykładowy plan patroli: 1. 
Szczepanowice, Dambonia - 2 patrole po 4 godziny; 2. Osiedle Armii Krajowej - 2 
patrole po 4 godziny; 3. Malinka, Nowa Wieś Królewska - 2 patrole po 4 godziny; 
centrum  -( sobota, niedziela ) - 2 patrole po 4 godziny. Z większym 
uwzględnieniem nadzorowania miejsc, w których system monitoringu nie jest 
jeszcze rozbudowany lub go nie ma. Dodatkowe patrole na pewno zwiększą 
bezpieczeństwo mieszkańców.

391 Komenda Miejska Policji w Opolu Zakup mobilnej kamery HD z osprzętem 50 000 ZK

Wniosek. MoŜliwość rejestracji obrazu i dźwięku w miejscach szczególnie 
zagroŜonych, podczas imprez masowych, zgromadzeń, stwarza odpowiednie 
zabezpieczenie przed zjawiskami przestępczymi i wykroczeniami. Skraca się 
równieŜ czas reakcji policji na zgłoszone interwencje. 

392 Komenda Miejska Policji w Opolu

Zakup specjalistycznego środka transportu 
(samochodu terenowego oznakowanego 
radiowozu policyjnego) przystosowanego do 
ciągnięcia przyczepy z łodzią, zakup łodzi 
motorowej typu hybryda wraz ze sprzętem 
ratunkowym i wyposaŜeniem dla załogi

300 000 ZK

Wniosek niezasadny. W Opolu nie ma tak duŜych akwenów wodnych na których 
wykorzystywany byłby samochód terenowy i łódź motorowa typu hybryda . 
Natomiast kąpieliska i zbiorniki wodne są zabezpieczane przez ratowników 
posiadających odpowiedni sprzęt wodny i nie stanowią zagroŜenia dla ludzi 
przebywających w wodzie.

393
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Duboisa ( od strony ul. A Krajowej 
do ul. 1 Maja)

MZD
Remont nawierzchni chodników przy ul. Duboisa (od strony ul. A Krajowej do 
ul. 1 Maja) został wykonany w 2013 roku.

394
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika w 
rejonie budynku przy ul. Ozimskiej 53 (na odcinku 
budynku przy ul. Ozimskiej 55 do skrzyŜowania 
ulic Ozimskiej i Katowickiej)

40 000 MZD
Wniosek zasadny. Wykonanie remontu nawierzchni chodnika na wskazanych 
odcinkach ul. Ozimskiej jest moŜliwe do wykonania w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg.

395
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Katowickiej (na odcinku od ul. 1 Maja 
do ul. A Krajowej)

360 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność remontu obu strony chodnika.

396
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników wraz 
z wykonaniem miejsc parkingowych wzdłuŜ ulicy 1 
Maja (na odcinku 
od ul. Wapiennej do ul. Rejtana)

430 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność jest opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

397
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Budowa parkingu na min. 50 miejsc postojowych 
przy ul. Rejtana (w rejonie budynku Urzędu 
Skarbowego)

MZD
Na terenie administrowanym przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu, czyli w pasie 
drogowym nie ma moŜliwości terenowych na wykonanie 50 miejsc postojowych.

398
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika wzdłuŜ 
ul. Rodziewiczówny i ul. Plebiscytowej (na odcinku 
od ul. Asnyka do ul. Fabrycznej, po stronie 
pawilonu handlowo-usługowego)

MZD

Wniosek zasadny. Na wskazanych odcinkach chodnika wzdłuŜ ul. Rodziewiczówny 
i ul. Plebiscytowej zostanie wykonany remont cząstkowy 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont cząstkowy nawierzchni chodników 
ma na celu przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu 
pieszych.

399
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika wzdłuŜ 
ul. Nysy ŁuŜyckiej (na odcinku pomiędzy ul. 
Luboszycką a ul. Oleską)

MZD

Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku chodnika wzdłuŜ ul. Nysy ŁuŜyckiej 
zostanie wykonany remont cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 
Remont cząstkowy nawierzchni chodników ma na celu przede wszystkim usuwanie 
miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych.

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 64



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

400
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie boiska sportowego w rejonie 
budynków mieszkalnych przy Placu Teatralnym 
oraz ul. Kośnego 10,12 i 14

KSiT

Wniosek niezasadny. Ze względu na ograniczoną ilość miejsca oraz bezpośrednią 
bliskość domów mieszkalnych lokalizacja jakiegokolwiek boiska na tym terenie 
jest niewskazana. Ponadto zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego we wskazanym miejscu  ma przebiegać ulica.

401
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie naprawy nawierzchni asfaltowej drogi 
połoŜonej na terenie Gminy Opole (działki nr 
535/13, 535/14, k.m. 11, obręb Zakrzów) - 
wyjazdu od ulicy Chabrów do obiektów pawilonów 
handlowo-usługowych oraz Kościoła Parafii 
Rzymskokatolickiej p.w. Św. Karola Boromeusza

MZD
Wymienione działki nr 535/13, 535/14 k.m.11, obręb Zakrzów w Opolu połoŜone 
są na terenie nie administrowanym przez MZD.

402
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy kanalizacji sanitarnej i 
deszczowej w ciągu ulic Luboszyckiej i Chabrów

ITGK

Wniosek niezasadny. W 2013 roku przeprowadzono prace polegające na 
wymianie kanału deszczowego przy ul. Chabrów na odc. od ul. Luboszyckiej do ul. 
Konwalii. Nie ma potrzeby przebudowy istniejącej kanalizacji połoŜonej 
w ul. Luboszyckiej poniewaŜ jest ona droŜna. Wniosek wynika z pojawiania się 
ścieków sanitarnych podczas opadów deszczu w piwnicach budynków 
wielorodzinnych od restauracji Agawa do wiaduktu. Prawdopodobną przyczyną 
tego zjawiska jest odprowadzanie wód deszczowych z dachów budynków do 
kanalizacji sanitarnej.

403
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Bzów (na odcinku od ul. Konwalii 
do ul. Jaśminów - w rejonie budynków 
wielorodzinnych)

MZD

Wniosek zasadny. Na wskazanym odcinku chodnika wzdłuŜ ul. Bzów zostanie 
wykonany remont cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont 
cząstkowy nawierzchni chodników ma na celu przede wszystkim usuwanie miejsc 
zagraŜających bezpieczeństwu pieszych.

404
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie (odnowienie) boiska sportowego na 
końcu ulicy Tatrzańskiej 9 działki nr 158 i 160, 
k.m. 20, obręb Opole)

KSiT
Wniosek niezasadny. Działka 158 jest wąskim pasem pomiędzy dwoma blokami 
mieszkalnymi, natomiast działka 160 to niewielki trójkąt niewystarczający na 
wykonanie boiska. Brak moŜliwości budowy boisk na wskazanym terenie.

405
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie ronda na skrzyŜowaniu ulic 
Luboszyckiej i Chabrów

2 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Wykonanie ronda na skrzyŜowaniu ulic Luboszyckiej 
i Chabrów jest konieczne. Na wnioskowane zadanie jest opracowana koncepcja. 
Brak dokumentacji projektowo-kosztorysowej. 

406
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie zatoczek postojowych wzdłuŜ całej 
ulicy Chabrów (po prawej stronie, jadąc od 
wiaduktu w stronę ulicy Oleskiej)

90 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność jest opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

407
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Przebudowa wjazdu z ulicy Wilsona na ulicę 
Częstochowską

200 000 MZD
Wniosek zasadny. Wykonanie przebudowy wjazdu z ulicy Wilsona na ulicę 
Częstochowską powinno nawiązywać do czteropasowej jezdni 
ul. Częstochowskiej (planowanej do wykonania).  

408
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Przebudowa skrzyŜowania wraz ze zmianą 
rozwiązania komunikacyjnego w rejonie ulic 
Tysiąclecia, Grudzickiej i Fiołkowej

65 800 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

409
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie dodatkowych miejsc postojowych na 
zatokach parkingowych wzdłuŜ ulicy Wilsona na 
terenie Gminy Opole, sąsiadującym z działką nr 
58/15, k.m. 5, obręb Kolonia Gosławicka

MZD
Wniosek niezasadny. W pasie drogowym brak moŜliwości terenowych na 
wykonanie dodatkowych miejsc postojowych na zatokach parkingowych wzdłuŜ 
ulicy Wilsona.

410
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika wzdłuŜ 
ulicy Dambonia 

MZD
Remont nawierzchni chodnika wzdłuŜ ulicy Dambonia został wykonany w 2013 
roku.

411
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Odtworzenie uszkodzonych lamp oświetlenia 
ulicznego wzdłuŜ ulic Lelewela i Zwycięstwa

ITGK

Wniosek niezasadny. Latarnie i infrastruktura elektryczna na ww. ulicach stanowi 
własność zakładu energetycznego Tauron Dystrybucja S.A. Odtworzenie 
uszkodzonego majątku obcej spółki nie moŜe być sfinansowane 
z budŜetu miasta.
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412
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Niemodlińskiej (na odcinku od ul. Koszyka do 
ul. Domańskiego), wraz z wykonaniem miejsc 
postojowych

MZD

Wniosek zasadny. Wykonanie remontu nawierzchni chodników powinno się odbyć 
wspólnie z planowaną  przebudową ul. Niemodlińskiej, na którą w 2013 roku 
zostanie opracowana koncepcja. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa będzie 
opracowywana w 2014 roku. 

413
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie oświetlenia miejskiego placu zabaw 
przy ul. Dambonia

ITGK
Wniosek niezasadny. Do zadań własnych gminy nie naleŜy oświetlanie placów 
zabaw.

414
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodnika przy ul. 
Hallera od przejścia dla pieszych do schodów przy 
ul. Domańskiego

MZD
Remont nawierzchni chodnika przy ul. Hallera od przejścia dla pieszych do 
schodów przy ul. Domańskiego został wykonany w 2013 roku.

415
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

PrzedłuŜenie drogi publicznej ul. Zwycięstwa do 
ul. Dambonia, poprzez niezabudowaną działkę 
nr 124/2, k.m. 34, obręb Szczepanowice

650 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja w trakcie opracowania. 

416
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy sieci kanalizacji 
deszczowej w ciągu wewnątrzosiedlowej drogi 
przy ul. Dambonia, przebiegającej przez teren 
Spółdzielni (działka nr 36/5 k.m. 34, obręb 
Szczepanowice) oraz przez teren Gminy opole, w 
stronę ul. Niemodlińskiej - od budynków Wspólnot 
Mieszkaniowych

ITGK

Wniosek niezasadny. Gmina Opole nie przewiduje przebudowy oraz czyszczenia 
kanału deszczowego na dz 36/5 km 34 obręb Szczepanowice, poniewaŜ 
przedmiotowa kanalizacja nie jest własnością Gminy. Odprowadza ona wody 
opadowe tylko z budynków naleŜących do OSM Przyszłość przy ul. Dambonia 87-
101, 103-113 przez co zapewnia im prawidłowe funkcjonowanie. Zgodnie z art. 61 
ust. 1 Prawa budowlanego do obowiązków właściciela lub zarządcy naleŜy 
uŜytkowanie obiektów budowlanych w sposób zgodny z  ich przeznaczeniem w 
szczególności w zakresie usuwania ścieków i wody opadowej. W związku z tym 
Spółdzielnia ma obowiązek zabezpieczenia we własnym zakresie środków na 
przebudowę wnioskowanej kanalizacji.

417
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy kanalizacji deszczowej 
zlokalizowanej na działce nr 12, k.m. 32, obręb 
Szczepanowice (w rejonie garaŜy połoŜonych na 
działce Spółdzielni nr 53/1, k.m. 32 obręb 
Szczepanowice, zlokalizowanych w pobliŜu 
budynków mieszkalnych wielorodzinnych przy ul. 
Niemodlińskiej 66,68 i 70)

ITGK

Wniosek niezasadny. Kolektor deszczowy fi1200 biegnący przez działkę nr 12 (km 
32 obręb Szczepanowice) jest w naleŜytym stanie technicznym i nie ma potrzeby 
jego przebudowy. Kanalizacja biegnąca przez działkę nr 54 oraz 53/1 (km 32 
obręb Szczepanowice) nie jest własnością m. Opola. Odprowadza ona wody 
opadowe z budynków naleŜących do OSM Przyszłość przy ul. Niemodlińskiej 66-
70. Zgodnie z art. 61 ust. 1 Prawa budowlanego do obowiązków właściciela lub 
zarządcy naleŜy uŜytkowanie obiektów budowlanych w sposób zgodny z  ich 
przeznaczeniem w szczególności w zakresie usuwania ścieków i wody opadowej. 
W związku z tym Spółdzielnia ma obowiązek zabezpieczenia we własnym zakresie 
środków na czyszczenie kanalizacji przy zespole garaŜy.

418
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Remont nawierzchni dróg i chodników przy 
ul. Wrocławskiej i Lompy, na odcinku 
od ul. Bończyka do Placu Piłsudskiego

755 300 MZD

Wniosek zasadny. Opracowana dokumentacja wymaga aktualizacji. Do tego 
czasu zostanie wykonany remont cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania 
dróg. Remont cząstkowy nawierzchni  ma na celu przede wszystkim usuwanie 
miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych.

419
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Naprawa wjazdu i wykonanie parkingu przy 
wjeździe do zespołu budynków mieszkalnych przy 
ul. Wrocławskiej 16A-D, 18A-D, 20A-D

MZD Wymieniony teren nie jest administrowany przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu.

420
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie remontu nawierzchni chodników przy 
ul. Wrocławskiej (na odcinku od ul. Lompy 
do ul. Niemodlińskiej)

75 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do tego czasu zostanie wykonany remont cząstkowy nawierzchni  
w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

421
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Remont nawierzchni chodników przy 
ul. Koszyka

MZD
Lewa strona nawierzchni chodnika jest w dobrym stanie. Natomiast prawa strona 
chodnika znajduje się na działce , której uŜytkownikiem wieczystym jest Opolska 
Spółdzielnia  Mieszkaniowa "Przyszłość" i jako właściciel winna zadbać o chodnik.

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 66



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

422
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Remont zjazdu z ulicy Prószkowskiej na parking 
przy pawilonie handlowo-usługowym "AS"

MZD
Remont zjazdu z ulicy Prószkowskiej na parking przy pawilonie handlowo-
usługowym "AS" powinien być wykonany przez Opolską Spółdzielnię  
Mieszkaniową "Przyszłość".

423
Opolska Spółdzielnia  Mieszkaniowa 
"Przyszłość"

Wykonanie przebudowy kanalizacji deszczowej w 
rejonie Placu Piłsudskiego 5-6 i 7-8-9

ITGK

Wniosek niezasadny. Przedmiotowa kanalizacja nie jest własnością miasta Opola. 
Zgodnie z art. 61 ust. 1 Prawa budowlanego do obowiązków właściciela lub 
zarządcy naleŜy uŜytkowanie obiektów budowlanych w sposób zgodny z  ich 
przeznaczeniem w szczególności w zakresie usuwania ścieków i wody opadowej. 
W związku z tym właściciele nieruchomości mają obowiązek zabezpieczenia we 
własnym zakresie środków na przebudowę wnioskowanej kanalizacji. 

424 Beata Kubica - Radna Miasta Opola
Program szczepień przeciw wirusowi 
brodawczaka ludzkiego (HPV) dla 12 letnich 
dziewcząt, mieszkanek miasta Opola

380 000 200 000 PS

Wniosek zasadny. Z danych epidemiologicznych wynika, Ŝe w Polsce rocznie na 
raka szyjki macicy zapada ponad 3.200 kobiet, a niemal 2.000 umiera. Jest to 
jeden z najwyŜszych wskaźników  w Europie. Główną przyczyną zachorowalności 
na tę chorobę jest czynnik onkogenny przenoszony drogą płciową we wczesnym 
okresie Ŝycia kobiety. Jest to wirus brodawczaka ludzkiego (HPV). Czynniki ryzyka 
takie jak wczesne rozpoczęcie Ŝycia seksualnego czy duŜa liczba partnerów 
seksualnych zwiększają prawdopodobieństwo zakaŜenia wirusem. Szczepionka 
zalecana jest przede wszystkim dziewczętom około 12 roku Ŝycia, tj. przed 
rozpoczęciem inicjacji seksualnej (przed ryzykiem kontaktu z HPV). Miasto Opole 
nieprzerwanie od 2009 roku finansuje ww. szczepienia. Cieszą się one duŜym 
zainteresowaniem wśród rodziców oraz dziewcząt objętych programem szczepień, 
więc ich kontynuacja w 2014 r. jest zasadna. Liczba dziewcząt kwalifikujących się 
do programu w 2014 r. to 421 osób. 

425
Opolskie Stowarzyszenie Artystów 
Sztuk NiezaleŜnych "Panda ART."

Projekt realizacji wydarzenia muzycznego jako 
uzupełnienie oferty jubileuszowego 51. KFPP

58 000
KSiT - 
50 000

KSiT/BPWM

KSiT - Wniosek zasadny. Organizatorzy powinni złoŜyć wniosek na konkurs ofert 
organizowany w ramach zaplanowanych na ten cel środków. Obsługę konkursu w 
dziedzinie kultury prowadzi Biuro Organizacji Pozarządowych. Jednak propozycja 
ta nie powinna zostać wpisana do budŜetu miasta jako odrębne zadanie. 
Wspieranie realizacji zadań publicznych w obszarze kultury realizowane jest od 
wielu lat na podstawie ustawy o działalności poŜytku publicznego i wolontariacie. 
Taka forma wspierania najlepszych, wybranych w drodze konkursu projektów 
zdaje doskonale egzamin i pozwala na zachowanie transparentności w 
wydatkowaniu publicznych środków.
BPWM -  Wnioskodawca będzie mógł wziąć udział w konkursie, w przypadku 
ogłoszenia, w zakresie organizacji wydarzeń promujących Opole i nawiązujących 
do Krajowego Festiwalu Piosenki Polskiej w ramach dotacji celowej z budŜetu na 
finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji stowarzyszeniom. 

426
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Remont chodnika na ul. Niemodlińskiej 300 000 MZD
Wniosek zasadny. Wykonanie remontu nawierzchni chodników powinno się odbyć 
wspólnie z planowaną  przebudową ul. Niemodlińskiej. Dokumentacja projektowo-
kosztorysowa w trakcie opracowywania. 

427
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Dokończenie przejścia do ul. Hallera 
z ul. Domańskiego

20 000 MZD Wnioskowane zadanie zostało wykonane w 2013 roku.

428
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Oświetlenie między blokami na ul. Wojska 
Polskiego

60 000 ITGK
Wniosek niezasadny. Miasto nie zajmuje się oświetleniem podwórek i placów 
zabaw między blokami.
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429
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Budowa placu zabaw na u. Niedurnego 50 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Budowa placów zabaw ze środków finansowanych 
z Miejskiego Programu Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
moŜe być realizowana wyłącznie na terenach stanowiących własność Gminy 
Opole. Wnioskowana lokalizacja przy ul. Niedurnego-Spychalskiego stanowi 
własność Spółdzielni Mieszkaniowej. Ponadto w pobliŜu znajdują się 
ogólnodostępne place zabaw przy ul. Łąkowej 3, ul. Spychalskiego 8-18,  
ul. Wrocławskiej (obok sklepu Biedronka), ul. Wrocławskiej 20 c-d i przy 
ul. Bończyka 6. 

430
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Instalacja i prowadzenie tzw. "okna Ŝycia" dla 
noworodków w Opolu

20 000 PS

Wniosek zasadny. ,,Okno Ŝycia" to specjalnie przygotowane miejsce 
umoŜliwiające matkom, które nie mogą lub nie chcą opiekować się noworodkiem, 
anonimowe, bezpieczne pozostawienie go w nim. Do marca 2013 r. poprzez 51 
istniejących w wielu miastach w Polsce ,,Okien Ŝycia" uratowano 67 dzieci. 
Miejsca takie funkcjonują takŜe w wielu państwach Europy. Głównym 
organizatorem ,,Okien Ŝycia" w Polsce jest Caritas, który współpracuje głównie z 
zakonami, poniewaŜ przy klasztorach znajdują się bezpieczne miejsca do 
pozostawienia dzieci, a zakonnice dyŜurują przez 24 godziny na dobę. 
Przedsięwzięcie to finansowane jest przede wszystkim z 1% podatku 
przekazywanego na organizacje poŜytku publicznego w rozliczeniu rocznym (PIT), 
ze środków kościelnych lub datków wiernych. 

431
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Remont zabytkowej sali gimnastycznej sióstr 
Notre Dame

500 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Budynek sali gimnastycznej jest własnością prywatną 
i naleŜy do Zgromadzenia sióstr Szkolnych de Notre Dame w Opolu. Od kilku lat 
były prowadzone rozmowy ze Zgromadzeniem w zakresie uŜyczenia obiektu 
i zaadoptowania go na cele kulturalno muzealne. Rozmowy wraz z licznymi 
spotkaniami z przedstawicielami Urzędu Miasta Opola jak i Uniwersytetu 
Opolskiego oraz Stowarzyszeniami kulturalnymi nie przyniosły poŜądanego skutku 
z uwagi na brak zgody właściciela na nieodpłatne czasowe uŜyczenie obiektu. W 
związku z powyŜszym nie moŜna udzielić wsparcia. Budynek nie jest indywidualnie 
wpisany do rejestru zabytków.  

432
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Wsparcie budowy kościoła pw. Św. Karola 
Boromeusza na osiedlu Chabry w Opolu

500 000 KSiT
Wniosek niezasadny. Teren na którym znajduje się budynek kościoła nie jest 
własnością gminy (działka jest w uŜytkowaniu wieczystym na rzecz kościoła). 

433
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Budowa placu zabaw dla dzieci wraz z boiskiem 
na osiedlu Chabry przy ul. Tatrzańskiej 
i Podhalańskiej

70 000 ZZK/KSiT

ZZK - Wniosek niezasadny. Na wskazanym terenie znajduje się plac zabaw przy 
ul. Tatrzańskiej 1-7. Corocznie po wykonaniu okresowej kontroli technicznej, 
urządzenia zabawowe są remontowane. Ponadto w pobliŜu znajdują się 
ogólnodostępne place zabaw przy ul. Waryńskiego, Nysy ŁuŜyckiej 9 i 3 oraz na 
osiedlu Chabry.
KSiT - Brak moŜliwości realizacji boiska na wskazanym terenie. Niezabudowane 
działki moŜliwe do zagospodarowania to nr 158 i nr 160 z km 20, które mają 
nieregularne kształty, co uniemoŜliwia wykonanie boiska. Działka nr 158 jest 
wąskim pasem pomiędzy dwoma blokami mieszkalnymi, natomiast działka 160 to 
niewieki trójkąt niewystarczajacy do lokalizacji boiska.
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434
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Instalacja windy w budynku SP ZOZ "Zaodrze" 500 000 PS

Wniosek zasadny. Budynek SP ZOZ "Zaodrze" jest dwupiętrowy z bardzo 
stromymi i niewygodnymi schodami. W SP ZOZ "Zaodrze" zaoptowanych jest 
11.226  pacjentów, z czego około 70 % to osoby starsze. W przychodni na I 
piętrze znajduje się większość gabinetów lekarskich, a na II piętrze laboratorium. 
Wybudowanie windy w duŜym stopniu poprawiłoby standard przychodni i 
ułatwiłoby korzystanie z niej pacjentom niepełnosprawnym i w starszym wieku. 
Zasady przekazywania środków publicznych podmiotom wykonującym działalność 
leczniczą określone zostały w ustawie z dnia 15 kwietnia 2011 r. 
o działalności leczniczej (Dz. U. z 2013 r. poz. 217). Zgodnie z art. 114 cyt. wyŜej 
ustawy dotacje na inwestycje moŜe przyznawać organ administracji 
samorządowej, który jest podmiotem tworzącym dla danego podmiotu 
leczniczego. W przypadku Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
"Zaodrze" takim podmiotem tworzącym jest Rada Miasta Opola.   

435
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Rewitalizacja placów zabaw i terenów zielonych 
na osiedlu Łąkowa

500 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Przy ul. Łąkowej 3 znajduje się plac zabaw oraz boisko 
sportowe. Plac zabaw w bieŜącym roku zostanie rozbudowany o dodatkowe 
urządzenia zabawowe. Tereny zielone są trzy razy w roku koszone i sprzątane na 
bieŜąco.  Ponadto w pobliŜu znajdują się ogólnodostępne place zabaw przy 
ul. Spychalskiego 8-18, przy ul. Wrocławskiej (obok sklepu Biedronka), przy 
ul. Wrocławskiej 20 c-d i przy ul. Bończyka 6.

436
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Odszczurzanie osiedli i ulic: Dambonia, Łąkowa 
i 1-go Maja

40 000 ITGK

Wniosek niezasadny. Zgodnie z §15 Uchwałą nr XXXVIII/613/13 Rady Miasta 
Opola z dnia 28 lutego 2013 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Miasta Opola obowiązek przeprowadzania deratyzacji musi 
być realizowany przez właściciela nieruchomości w rozumieniu ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku na terenie gminy, zgodnie z w/w uchwałą 
dwukrotnie w ciągu roku. 

437
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Rewitalizacja trawiastego boiska przy ul. Hallera 50 000 50 000 OŚ

Wniosek zasadny. Nawierzchnia boiska mocno wyeksploatowana. Stan murawy i 
podbudowy nie zapewnia prawidłowego i bezpiecznego funkcjonowania. Zakres 
prac winien obejmować rekultywację, nawiezienie ziemi, załoŜenie trawnika i 
pielęgnację.

438
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Budowa drogi łączącej ul. Hallera z ul. Koszyka 700 000 MZD Wniosek niezasadny. Przejście przez tereny prywatne i spółdzielni.

439
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

PilotaŜowy program instalacji całodobowych 
automatów sprzedaŜy biletów MZK

500 000 1 200 000 BOTZ

Wniosek zasadny. W związku ze zmniejszającą się siecią dystrybucji biletów 
komunikacji miejskiej w Opolu (zmniejszenie liczby kiosków, w których moŜna 
kupić bilet), coraz większy odsetek biletów kupowany jest bezpośrednio u 
kierowców. Sytuacja ta jest niekorzystna, gdyŜ powoduje dłuŜsze postój autobusu 
na przystanku, wydłuŜenie czasu przejazdu oraz zwiększenie spalania paliw i 
emisji spalin. Ponadto podczas sprzedaŜy biletów u kierowcy często dochodzi do 
konfliktów na linii kierowca – pasaŜer. Zakup automatów biletowych, które zostaną 
zlokalizowane przy newralgicznych przystankach, gdzie notowane są wzmoŜone 
potoki pasaŜerskie, moŜe częściowo zmniejszyć wyŜej wskazane problemy. Dzięki 
umoŜliwieniu zakupu biletu w automacie, spadnie liczba pasaŜerów kupujących 
bilety u kierowcy. Przyczyni się to do krótszego postoju autobusu na przystanku, 
spadku liczby opóźnionych kursów oraz zmniejszenia konfliktów pomiędzy 
kierowcą a pasaŜerami. Sam zakup automatów biletowych bez wprowadzenia 
biletu elektronicznego komunikacji miejskiej i w szerszym zakresie karty miejskiej, 
w znaczący sposób ograniczy pozytywny wpływ 
zakupu tych drogich urządzeń. 
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440
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Rewitalizacja zewnętrznych obiektów sportowych 
w PSP nr 10 w Opolu

80 000 80 000 OŚ

Wniosek zasadny. Zadanie proponowane przez Wydział Oświaty do projektu planu 
na 2014 r. Rekultywacja obiektów sportowych na terenie szkoły (boiska, bieŜnie, 
rzutnie). NaleŜy usunąć nierówności i spękania asfaltu, wyrównać 
i naprawić bieŜnię i przeprowadzić rekultywację rzutni. Ponadto naleŜy wymienić 
bramki i słupki do koszykówki.

441
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Budowa Ogródka Jordanowskiego na osiedlu 
Dambonia w Opolu

500 000 ZZK
Wniosek niezasadny. Na wnioskowanym terenie znajduje się wystarczająca ilość 
placów zabaw.

442
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Ustawienie fotoradaru na ul. Niemodlińskiej 175 000 ITGK

Wniosek niezasadny. Do zaopiniowania wniosku niezbędne jest wskazanie 
dokładnej lokalizacji "fotoradaru" w celu  uzyskania zgody Głównego Inspektora 
Transportu Drogowego na instalację w pasie drogowym urządzenia rejestrującego. 
NaleŜy takŜe wskazać jednostkę odpowiedzialną za utrzymanie, naprawę, bieŜącą 
eksploatację i obsługę, w tym równieŜ import danych zarejestrowanych przez te 
urządzenia, oraz montaŜ urządzeń w zainstalowanych obudowach. Obecnie na 
terenie miasta Opola ustawionych jest pięć słupów przeznaczonych do obsługi 
stacjonarnych urządzeń rejestrujących.  śadne z tych urządzeń nie było 
montowane i utrzymywane przez miasto. Są one własnością ITD, który obsługuje 
urządzenia rejestrujące.

443
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Stworzenie dodatkowych miejsc parkingowych 
przy pętli autobusowej na osiedlu Dambonia

200 000 MZD

Brak moŜliwości terenowych w pasach drogowych na stworzenie dodatkowych 
miejsc parkingowych przy pętli autobusowej na osiedlu Dambonia. Wniosek 
zasadny wzdłuŜ ul. Niemodlińskiej na terenach zielonych między drzewami. 
Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-wykonawczej.

444
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Zgłoszenie do odznaczeń ZasłuŜony Obywatel 
Miasta Opola

15 000 ok. 90 zł/os. BRM

Wniosek niezasadny. Przyznawane przez Radę Miasta Opola wyróŜnienia 
finansowane są na bieŜąco ze środków Biura Rady Miasta w ramach posiadanego 
budŜetu na dany rok. Nie ma potrzeby rezerwowania dodatkowych środków na ten 
cel w budŜecie miasta.

445
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Rewitalizacja boiska i innej infrastruktury 
rekreacyjnej na terenie parku osiedla Dambonia

80 000 60 000 KSiT

Wniosek zasadny. Obecny stan boiska wymaga rekultywacji. NaleŜy zamontować 
piłkochwyty za bramkami, bramki z siatkami, zlikwidować lub naprawić ogrodzenie. 
Do modernizacji kwalifikuje się takŜe boisko do koszykówki z nawierzchnią 
asfaltową. Tereny bo byłym placu do nauki jazdy dla rowerów oraz teren 
rekreacyjny przy placu zabaw wymagają równieŜ nakładów finansowych w celu 
dostosowania ich do obowiązujących standardów.  

Wniosek zasadny. Obecna sytuacja demograficzna miasta i regionu Opola, 
charakteryzuje się gwałtownym spadkiem dzietności i niekorzystnymi trendami 
dotyczącymi migracji ekonomicznej jego mieszkańców. W celu kompleksowego 
przeciwdziałania problemom demograficznym, które wykraczają poza teren miasta 
Opola i dotyczą całego regionu Samorząd Województwa Opolskiego opracował 
program Specjalnej Strefy Demograficznej. Jednocześnie zaplanowane jest 
wprowadzenie Miejskiego Programu Opolska Rodzina na lata 2013-2018. Program 
ten to pakiet działań prorodzinnych skierowanych do wszystkich opolskich rodzin, 
ze szczególnym uwzględnieniem ulg, zniŜek 
i preferencji dla członków rodzin wielodzietnych, czy teŜ wychowujących dziecko 
niepełnosprawne. Z oferty Programu będą mogły korzystać rodziny, 
w tym wielodzietne posiadające na utrzymaniu troje i więcej dzieci w wieku do 24 
roku Ŝycia.

PS800 000800 000

Wprowadzenie programu "Karta DuŜej Rodziny" 
wspierającego rodziny wielodzietne zameldowane 
w Opolu w dostępie do ogrodu zoologicznego, 
teatru, obiektów MOSiR

Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości
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Celem Programu jest wspieranie rodziny w samodzielnym wypełnianiu 
podstawowych funkcji oraz tworzenie warunków do Ŝycia i rozwoju rodzin, 
promowanie rodziny z dziećmi i pozytywnego wizerunku rodziny wielodzietnej, 
umocnienie rodziny i wsparcie jej funkcji, ze szczególnym uwzględnieniem potrzeb 
rodzin wielodzietnych, poprawa warunków Ŝycia i wzmocnienie kondycji rodzin a 
takŜe zwiększenie szans rozwojowych dzieci i młodzieŜy 
z rodzin wielodzietnych. 

OŚR - Wniosek zadany. Na terenie osiedla A. Dambonia znajdują się 
nieruchomości naleŜące do róŜnych właścicieli. W związku z powyŜszym kaŜdy 
zarządzający terenem powinien we własnym zakresie przeprowadzić prace 
pielęgnacyjne i wycinki drzew. W pasach drogowych zieleń utrzymuje Miejski 
Zarząd Dróg w Opolu, natomiast na terenie zieleni urządzonej (wzdłuŜ muru 
jednostki wojskowej o pow. ok. 2,7ha) wycinki suchych drzew i prace 
pielęgnacyjne wykonywane są regularnie w ramach bieŜącego utrzymania terenów 
zieleni urządzonej i nadzorowanego przez Wydział Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa. Większością terenów na osiedlu zarządza OSM "Przyszłość" 
Administracja Osiedla Dambonia lub zarządcy poszczególnych wspólnot.
ITGK - Wniosek zasadny. KaŜdego roku występuje konieczność wycinki starych 
drzew i przycinania rozłoŜystych drzew oraz innych interwencyjnych prac 
porządkowych na terenach zielonych miejskich i pozostałych terenach 
komunalnych w Opolu, nie objętych stałym utrzymaniem, z wyłączeniem pasów 
drogowych. W tym celu m. Opole zawarło umowę z firmą Turhand-Ret Sp. z o.o. 
na czas określony do dnia 31.12.2014 r., lub do wyczerpania kwot 

przeznaczonych na realizację umowy. Po przyjęciu wniosku o wycinkę drzew 
kierowany jest wniosek do Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa o wydanie 
decyzji zezwalającej na wycięcie drzewa znajdującego się na terenie gminnym. W 
przypadku gdy drzewo przeznaczone do wycinki nie rośnie na terenie Gminy 
Opole, wówczas ze jego wycięcie odpowiedzialny jest zarządca lub właściciel 
danej nieruchomości.
MZD - Wniosek zasadny. Wycinka starych i przycinka rozległych drzew na terenie 
administrowanym przez Miejski Zarząd Dróg w Opolu, będzie realizowana 
sukcesywnie w ramach bieŜącego utrzymania zieleni. Parkingi na osiedlu 
Dambonia znajdujące się w pasach drogowych będą oczyszczane 
w ramach bieŜącego  utrzymania dróg.

448
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Wprowadzenie comiesięcznego zasiłku w kwocie 
300 zł dla osób opiekujących się osobą 
niepełnosprawną

1 000 000 PS

Wniosek niezasadny. Od 1 stycznia 2013 r. obowiązują nowe  zasady 
przyznawania świadczenia pielęgnacyjnego. W 2012 roku  Miejskie Centrum 
Świadczeń w Opolu wydało 210 decyzji dla osób pobierających świadczenia 
pielęgnacyjne. Według  obowiązujących przepisów przyznawane jest świadczenie 
pielęgnacyjne i specjalny zasiłek opiekuńczy. W 2013 roku 167 osób otrzymało 
świadczenie pielęgnacyjne, 11 osób specjalny zasiłek opiekuńczy, na dzień 
09.09.2013 r. decyzje odmowne otrzymały 22 osoby. Zadania wynikające z ustawy 
z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych ( Dz.U. Nr 139, poz.992 ze 
zm.) to zadania zlecone finansowane w całości z budŜetu państwa. Wymieniona 
wyŜej ustawa nie daje moŜliwości prawnych gminie do ustalania wysokości zasiłku  
w tym zakresie.  O stwierdzenie niezgodności art. 11 ust.1 i 3 ww. ustawy w dniu 
24 czerwca 2013r.  wystąpił do Trybunału Konstytucyjnego Rzecznik Praw 
Obywatelskich.  

OŚR
MZD
ITGK

ITGK - 
30 000

20 000
Wycinaka starych i przycinka rozległych drzew na 
terenie osiedla Dambonia

Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości
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449
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

MontaŜ oświetlenia ulicznego przy przejściu dla 
pieszych obok skrzyŜowania z ul. Piotrkowską 

800 000 ITGK
Miejski Zarząd Dróg prowadzi prace projektowe związane z przebudową 
ul. Ozimskiej w rejonie skrzyŜowania z ulicą Piotrkowską. W ramach tego zadania 
zostanie przesunięte przejście dla pieszych i wybudowana sygnalizacja świetlna.

450
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Rozpoczęcie procedur związanych 
z przeprowadzeniem generalnego remontu Placu 
Teatralnego

50 000
OŚR - 

200 000 
OŚR

OŚR - Wniosek zasadny. Teren zieleni przy Pl. Jana Pawła II jest zdewastowany. 
Z uwagi na wieloletnie zaniedbania znajduje się w złym stanie technicznym i nie 
spełnia swojego podstawowego przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni 
powinna być poprawa układu funkcjonalnego i stworzenie terenu rekreacyjnego 
dla mieszkańców. Z uwagi na lokalizację placu w centralnej części miasta, 
połoŜonego w sąsiedztwie wyŜszej uczelni oraz centrum handlowego konieczne 
jest doprowadzenie obiektu do stanu, który zapewni bezpieczeństwo i poprawi 
estetykę miejsca. W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 
znajdują się zapisy dot. budowy parkingu podziemnego, jednak z uwagi na bliŜej 
nieokreślony termin realizacji takiego obiektu proponuje się wykonanie projektu 
zagospodarowania terenu jako I etapu inwestycji, bez uwzględnienia parkingu 
podziemnego.

451
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Przebudowa Małego Rynku 4 000 000 3 000 000 IM

Wniosek zasadny. W roku 2013 podpisano umowę na opracowanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej dot. "Przebudowy Małego Rynku 
i Pl. Św. Placu Sebastiana". Termin opracowania do dnia 29 listopada b.r. 
Dokładny koszt wykonania przebudowy będzie znany po otrzymaniu kosztorysu 
inwestorskiego. Po uzyskaniu pozwolenia na budowę zasadnym byłoby wykonanie 
przebudowy tego terenu/terenów. Dokumentacja będzie opracowana w formie 
dwóch odrębnych dokumentacji i dwóch pozwoleń na budowę. 

452
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

Przygotowanie i ustawienie tablic z informacją 
o parkingu przy wyspie Bolko

60 000 ITGK

Wniosek niezasadny. WzdłuŜ Obwodnicy Północnej miasta Opola oraz drogi 
krajowej nr 45 (od Obwodnicy do ul. Krapkowickiej) umieszczone są znaki 
kierunku wskazujące dojazd do Ogrodu Zoologicznego. Oprócz ww. oznakowania 
w centrum miasta począwszy od ul. Piastowskiej poprzez Spychalskiego, 
Niemodlińską, Prószkowską i Krapkowicką umieszczone są znaki wskazujące 
dojazd do parkingu ZOO. Nie planuje się ustawienia kolejnych tablic. 

OŚ - Wniosek zasadny. Budynek MDK-u wpisany jest do rejestru zabytków 
województwa opolskiego. Elewacja budynku, pokrycie dachowe, attyki wymagają 
przeprowadzenia pilnych prac remontowych i konserwatorskich 
w celu powstrzymania postępującej destrukcji. PowaŜne uszkodzenia gzymsu 
koronacyjnego, attyki, liczne spękania i ubytki duŜych fragmentów tynków aŜ do 
zbrojenia oraz zły stan belkowania nad kolumnami i wejściem głównym 
(zawilgocenie, korozja zbrojenia, liczne ubytki) stanowią zagroŜenie 
bezpieczeństwa dla osób wchodzących do budynkum, jak równieŜ znajdujących 
się w bliskiej odległości od obiektu. NaleŜałoby wykonać remont elewacji budynku, 
dachu, attyk, instalacji odgromowej  i oświetlenia zewnętrznego. W posiadaniu jest 
wykonana w 2011 r. kompletna dokumentacja techniczna.

1 500 000

OŚ - 
575 000
KSiT - 

Remont Miejskiego Domu Kultury453
Klub Radnych Prawa i 
Sprawiedliwości

OŚ/KSiT
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KSiT - Wniosek zasadny z uwagi na przygotowaną pełną dokumentację 
projektową oraz pozwoleniami. Konieczne jest przeprowadzenie prac remontowo-
konserwatorskich elewacji budynku. Budynek podlega ochronie konserwatorskiej 
na podstawie indywidulanego wpisu do rejestru zabytków. 
W czerwcu b.r. odbyła się kontrola Opolskiego Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków, z której wynika, iŜ naleŜy pilnie zabezpieczyć budynek z uwagi na spore 
spękania i ubytki wraz z widocznym zbrojeniem w partii gzymsu wieńczącego jak i 
w strefie wejściowej do budynku. Widoczne są równieŜ rysy i spękania tynku 
równieŜ znaczny ubytek tynku na elewacji od strony 
ul. Piastowskiej w górnej kondygnacji. 

Wniosek zasadny. Plac A. Mickiewicza naleŜy do jednych z najładniejszych 
i najstarszych placów w mieście, jednak z uwagi na wieloletnie zaniedbania 
znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia swojego podstawowego 
przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni placu jest poprawa układu 
funkcjonalnego i powrót do pierwotnego załoŜenia. Konieczne jest odtworzenie osi 
widokowej, uczytelnienie załoŜenia, uporządkowanie zieleni. Projekt przebudowy 
zakłada podzielenie tego terenu na dwie strefy. Pierwszy 
z placów, bliŜszy ulicy Katowickiej, miałby charakter wejściowy. Drugi plac, 
w głębi, miałby więcej zieleni i słuŜyłby wypoczynkowi. W miejscu, gdzie teraz 
znajduje się zrujnowana fontanna, ma się pojawić przejście w stronę kościoła oraz 
placyk, na którym mogłyby się odbywać kameralne koncerty plenerowe. Proponuje 
się teŜ delikatną iluminację elewacji kościoła. Zakres przebudowy, zgodnie z 
projektem to m.in. rozbiórka nawierzchni alejek, murków, fontanny, ułoŜenie 
nawierzchni HanseGrand z granitu płomieniowanego oraz z kostki bazaltowej  
(nowe alejki, murki oporowe, schody, place itp.), demontaŜ starego

i wykonanie nowego oświetlenia placu, wykonanie przyłączy i innych instalacji 
związanych z fontanną i oświetleniem placu, wykonanie odwodnienia terenu oraz 
instalacji nawadniających, wykonanie fontanny, montaŜ elementów małej 
architektury, jak: latarnie, ławki, kosze na odpady, stojaki na rowery, 
zagospodarowanie terenu nową zielenią oraz pielęgnacja istniejącej. Projekt 
przebudowy Pl. Adama Mickiewicza, który jest wpisany do Gminnej Ewidencji 
Zabytków, uzyskał równieŜ pozytywną opinię Opolskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków.

455
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Opracowanie i wydanie albumu pn. Detal 
architektoniczny Opola

60 000 KSiT

Wniosek jest zasadny z uwagi na brak publikacji tego typu jeśli chodzi o Miasto 
Opole. Obecnie detal architektoniczny znika pod styropianem lub nieudolnie jest 
kopiowany w przypadku termomodernizacji. Konieczne byłoby przygotowanie 
wydawnictwa, bądź broszury przedstawiającej kunszt budowlany i rzemieślniczy 
dawnych czasów. W przypadku albumu naleŜy wybrać autorów opracowania 
zarówno pod względem zdjęć jak i zawartości merytorycznej,  jak równieŜ 
tłumaczenia, redakcji edytorskiej i technicznej. Problemem jest kwestia dystrybucji 
publikacji z uwagi, iŜ brak jest moŜliwości sprzedaŜy komercyjnej i zarobku. W 
przypadku broszury dystrybucja byłaby bezpłatna. NaleŜy zastanowić się do kogo 
kierowany byłby album, bądź broszura, tzn.: dla turysty, ucznia, mieszkańca lub 
jako wydanie techniczno-naukowe. 

454
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

KSiT - 
600 000

Przebudowa Placu Mickiewicza w Opolu 4 500 0002 500 000

Sprawiedliwości

OŚR
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456
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Budowa infrastruktury drogowej na ulicach: 
Tymiankowa, Lawendowa i Ziołowa

1 500 000
ITGK - 

400 000
MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Ulica w połowie posiada nowe oświetlenie uliczne. 
Oświetlenie na pozostałej części tej ulicy winno być wykonane przez MZD po 
uregulowaniu stanu działek, równolegle z budową drogi i jej infrastrukturą.  Ulice 
Tymiankowa i Ziołowa posiadają oświetlenie stanowiące własność zakładu 
energetycznego Tauron Dystrybucja S.A.
MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

457
Violetta Porowska - Radna Miasta 
Opola

Dokończenie budowy odcinka ul. Lwowskiej (do 
ul. Wygonowej)

800 000 500 000 MZD Wniosek zasadny. 

458 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole
Wykonanie kompleksowej dokumentacji 
technicznej budowy stadionu ŜuŜlowego wraz 
z kosztorysem w Opolu - Malina

1 000 000 1 000 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Budowa nowego stadionu ŜuŜlowego na wskazanym terenie 
wymaga w pierwszej kolejności uzgodnień i ewentualnego wykupu terenu od 
właścicieli działek, w przeciwnym wypadku zlecenie opracowania dokumentacji 
jest nieuzasadnione.

459 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole

Budowa siedzisk na łuku toru od strony bramy 
głównej wejścia na stadion na odcinku od parku 
maszyn w kierunku bramy wjazdowej na 600 
miejsc wraz z poszerzeniem drogi wjazdowej na 
stadion poprzez usunięcie części skarpy trybuny 
wraz z wykonaniem i utwardzeniem kostką 
brukową ciągów komunikacyjnych (dróg i placów) 
na terenie stadionu

750 000 KSiT

Wniosek zasadny. Z uwagi na utrudnienia w przemieszczaniu się samochodów 
konieczne jest poszerzenie drogi wjazdowej na stadionie ŜuŜlowym. Jednocześnie 
aby poprawić komfort oglądania zawodów naleŜałoby zamontować nowe siedziska 
dla kibiców na wnioskowanym miejscu.

460 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole
Budowa parterowego budynku przed wejściem na 
stadion z przeznaczeniem na kasy biletowe wraz z 
pomieszczeniami na biura zawodów

250 000 KSiT

Wniosek niezasadny. W perspektywie budowy nowego stadionu realizacja tego 
typu inwestycji jest bezzasadna. JeŜeli inwestycja nie zostanie zrealizowana 
wniosek naleŜałoby rozpatrzyć pozytywnie, poniewaŜ kasy biletowe są 
w bardzo złym stanie.

461 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole
Zakup i montaŜ głośników do radiowęzła stadionu 
oraz tablicy świetlnej

120 000 KSiT
Wniosek zasadny. Realizacja zadania przyczyni się do poprawy warunków 
oglądalności zawodów na stadionie ŜuŜlowym. Przy zakupie tablicy świetlnej 
naleŜy wziąć pod uwagę moŜliwość przeniesienia jej na nowy stadion.

462 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole Kapitalny remont budynku przy parku maszyn 350 000 KSiT
Wniosek niezasadny ze względu na planowaną budowę nowego stadionu. 
W przypadku rezygnacji z budowy nowego obiektu wniosek powinien zostać 
w przyszłości zrealizowany.

463 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole
Wymiana uszkodzonych siedzisk plastikowych na 
istniejących trybunach siedzących (ok. 130 szt.)

5 000 4 000 KSiT
Wniosek zasadny. Wymiana siedzisk jest konieczna gdyŜ znaczna część z nich 
jest zniszczona.

464 Klub śuŜlowy "Kolejarz" Opole

Naprawa siedzisk po przeciwległej stronie wieŜy 
sędziowskiej i zaopatrzenie je w siedziska 
plastikowe oraz wyprofilowanie 
i wybrukowanie stopni siedzisk na ok. 700 miejsc 
siedzących

150 000 50 000 KSiT

Wniosek uzasadniony częściowo. Naprawy wymagają drewniane ławki znajdujące 
się po przeciwległej stronie wieŜy sędziowskiej. W perspektywie budowy nowego 
stadionu nie ma konieczności wymiany ich na plastikowe siedziska oraz 
wyprofilowania stopni.

465 Stanisław Źrałka

Przeniesienie trzech lamp ulicznych stojących na 
ul. Staromiejskiej na odcinku pomiędzy 
ul. Krupniczą i ul. Osmańczyka na ścianę 
budynku mieszkalnego 

ITGK
Wniosek niezasadny. Przeniesienie oświetlenia na elewację budynku 
mieszkalnego jest niemoŜliwe z powodów eksploatacyjnych i formalnych.
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466 Mieszkańcy miasta 

Budowa siłowni na świeŜym powietrzu oraz 
wykonanie oświetlenia wraz z monitoringiem 
wzdłuŜ traktów pieszych w parku na osiedlu Armii 
Krajowej w Opolu

700 000
ITGK - 

600 000

KSiT
ZK

ITGK
ZZK

KSiT - W budŜecie miasta Opola na 2013 r. zabezpieczone są środki finansowe 
na zakup i montaŜ urządzeń siłowni terenowej. Planuje się budowę 2 takich miejsc 
na  terenie parku osiedla Armii Krajowej.
ZK - Wniosek zasadny. Monitoringiem objęty jest juŜ park od strony kościoła przy 
ulicy Grota Roweckiego 12, co zostało  wykonane w I etapie rozbudowy 
monitoringu. Dodatkowe środki finansowe umoŜliwią dokończenie realizacji II 
etapu rozbudowy monitoringu miasta Opola na łączach radiowych. 
ITGK - Wniosek zasadny. Brak oświetlenia parku stwarza niebezpieczeństwo 
mieszkańców poruszających się w godzinach wieczornych i nocnych po osiedlu. 
Wniosek składany jest co roku.
ZZK - Wniosek niezasadny. Na osiedlu Armii Krajowej znajdują się place zabaw, 
tereny rekreacyjne oraz miejsca wypoczynku. Większość terenów jest własnością 
Spółdzielni Mieszkaniowej. 

467
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa siłowni na świeŜym powietrzu oraz 
wykonanie oświetlenia wraz z monitoringiem 
wzdłuŜ traktów pieszych w parku na osiedlu Armii 
Krajowej w Opolu

700 000
ITGK - 

600 000

KSiT
ZK

ITGK
ZZK

KSiT - W budŜecie miasta Opola na 2013 r. zabezpieczone są środki finansowe 
na zakup i montaŜ urządzeń siłowni terenowej. Planuje się budowę 2 takich miejsc 
na  terenie parku osiedla Armii Krajowej.
ZK - Wniosek zasadny. Monitoringiem objęty jest juŜ park od strony kościoła przy 
ulicy Grota Roweckiego 12, co zostało  wykonane w I etapie rozbudowy 
monitoringu. Dodatkowe środki finansowe umoŜliwią dokończenie realizacji II 
etapu rozbudowy monitoringu miasta Opola na łączach radiowych. 
ITGK - Wniosek zasadny. Brak oświetlenia parku stwarza niebezpieczeństwo 
mieszkańców poruszających się w godzinach wieczornych i nocnych po osiedlu. 
Wniosek składany jest co roku.
ZZK - Wniosek niezasadny. Na osiedlu Armii Krajowej znajdują się place zabaw, 
tereny rekreacyjne oraz miejsca wypoczynku. Większość terenów jest własnością 
Spółdzielni Mieszkaniowej. 

468
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa ronda w obrębie skrzyŜowania: 
ul. Sosnkowskiego, ul. Grota Roweckiego, 
ul. Jankowskiego

1 000 000 1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

469
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Instalacja specjalnych kurtyn oświetlających 
przejścia dla pieszych wzdłuŜ ulic Sosnkowskiego 
i PuŜaka

450 000 ITGK

Wniosek zasadny. W latach 2014 - 2015 planowane jest rozpoczęcie budowy 
nowego oświetlenia ulicy Sosnkowskiego, zastępującego przestarzałe, 
energochłonne i znajdujące się w złym stanie technicznym istniejące oświetlenie 
będące własnością spółki Tauron Dystrybucja S.A. Wówczas, zostaną 
zaprojektowane i wykonane prawidłowo oświetlone wszystkie obszary przejść dla 
pieszych na tej ulicy. Podobnie na ulicy PuŜaka, zadanie to planowane jest do 
realizacji w latach następnych tj. 2016-2017.

470
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Wykonanie nasadzeń drzew i krzewów lub 
budowa ekranów dźwiękochłonnych wzdłuŜ ulic 
PuŜaka i Sosnkowskiego

MZD

Wniosek zasadny w zakresie terenów zarządzanych przez Miejski Zarząd Dróg w 
Opolu. MZD wystąpi z wnioskiem o przygotowanie opinii specjalistycznej 
dotyczącej moŜliwości nasadzeń wzdłuŜ ciągów drogowych znajdujących się w 
sąsiedztwie ulic Sosnkowskiego i PuŜaka. Przygotowanie tej opinii wiąŜe się z 
duŜą ilością sieci podziemnych znajdujących się w rejonie tych ulic.

471
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa parkingów samochodowych w pasie 
drogowym wzdłuŜ ul. J. Bytnara Rudego

600 000 600 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

472
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa chodnika wraz ze ścieŜką rowerową 
wzdłuŜ Alei Witosa

550 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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473
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa miejsc parkingowych oraz 
uporządkowanie terenu w obszarze 
ul. Dekabrystów nr 1,3,5 oraz ul. Dekabrystów 
2,4,6

58 000 MZD
Wskazana lokalizacja nie leŜy na terenie administrowanym przez Miejski Zarząd 
Dróg w Opolu.

474
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa ścieŜki rowerowej i chodnika dla pieszych 
w ciągu ul. Częstochowskiej pomiędzy ul. 
Drobiarską a ul. A. BoŜka

100 000 70 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

475
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa ścieŜki rowerowej i chodnika dla pieszych 
wzdłuŜ ul. Harcerskiej

400 000 MZD
Wniosek niezasadny. WzdłuŜ ul. Harcerskiej zostało utwardzone pobocze, 
z którego mogą korzystać rowerzyści. Na pozostałym odcinku  brak miejsca na 
wyodrębnienie ścieŜki rowerowej.

476
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Remont nawierzchni drogi wzdłuŜ ul. Ogrodowej MZD

Wniosek zasadny. WzdłuŜ ul. Ogrodowej zostanie wykonany remont cząstkowy w 
ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont cząstkowy nawierzchni  ma na celu 
przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu  pojazdów i 
pieszych.

477
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa oświetlenia i montaŜ koszy na śmieci 
wzdłuŜ chodników pomiędzy blokami 
mieszkalnymi przy ul. 1-go Maja 52-114

600 000 ITGK
Wniosek niezasadny. Do zadań własnych gminy - zgodnie z obowiązującymi 
przepisami - naleŜy oświetlenie ulic, placów i dróg publicznych. Oświetlenie 
terenów spółdzielni, wspólnot itp. nie moŜe zostać sfinansowane z budŜetu miasta.

478
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni ulic Malczewskiego, 
Krupniczej, Staromiejskiej, Łangowskiego (na 
odcinku od ul. Łangowskiego do ul. Osmańczyka)

1 500 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji. 

479
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni ul. Cmentarnej 1 000 000 1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Modernizacja nawierzchni ul. Cmentarnej zostanie wykonana w 
2013 i 2014 roku.

480
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja oświetlenia i chodnika na ul. Kani 
i na ul. Drzymały (na odcinku od ul. Plebiscytowej 
do ul. Kani)

1 500 000 MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny w części budowy nowego oświetlenia przy ul. Kani, które 
jest tylko częściowe i nie spełnia warunków normy oświetleniowej. 
Przy ul. Drzymały jest nowe oświetlenie.
MZD - Wniosek zasadny. Na chodnikach wzdłuŜ ul. Kani i Drzymały zostanie 
wykonany remont cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont 
cząstkowy nawierzchni chodników ma na celu przede wszystkim usuwanie miejsc 
zagraŜających bezpieczeństwu  pieszych.

481
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni ulic i chodników w tzw. 
dzielnicy Generalskiej (ul. Nysy ŁuŜyckiej, ul. 
Sikorskiego, ul. Zajączka, ul. Poniatowskiego, ul. 
Dwernickiego, ul. Waryńskiego i ul. Andersa 

3 500 000 3 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

482
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Modernizacja nawierzchni i chodników wraz 
z oświetleniem ul. Grunwaldzkiej

1 800 000 40 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej i wymiany sieci wodociągowej.

483
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Remont generalny "Mostu Zamkowego" przy 
ul. Zamkowej

1 000 000 MZD Wniosek zasadny.

484
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa placu zabaw oraz rekultywacja boiska 
sportowego na terenie znajdującym się przy ul. 
Gminnej w Opolu.

80 000

ZZK - 
60 000
KSiT - 
70 000

ZZK/KSiT

ZZK - Wniosek zasadny. Brak placów zabaw w dzielnicy Wróblin.
KSiT -Wniosek zasadny.  Na wskazanym terenie brak boiska sportowego dla 
mieszkańców. Teren przy ul. Gminnej uŜytkowany obecnie jako plac sportowy 
wymaga dostosowania do funkcji boiska sportowego (konieczna jest rekultywacja, 
obsianie, montaŜ bramek i piłkochwytów). Ponadto najbliŜsze boiska sportowe 
znajdują się stosunkowo daleko tj. w dzielnicy Zakrzów (którego właścicielem jest 
klub sportowy) oraz w miejscowości Czarnowąsy. 
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485
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Budowa mieszkań socjalnych w Opolu 4 000 000 ZZK

Wniosek zasadny. W bieŜącym 2013 roku wykonana została dokumentacja 
techniczna, która będzie stanowić  podstawę do ogłoszenia postępowania 
przetargowego na realizację budowy. Nowe budynki z 22 lokalami socjalnymi 
zostaną zrealizowane w 2014r. Ponadto w bieŜącym roku przedłoŜony zostanie 
"Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Opole na 
lata 2014-2018", którego celem będzie zaspokojenie zapotrzebowania na lokale 
socjalne. Przewiduje się coroczne pozyskiwanie kilkudziesięciu lokali socjalnych, 
zarówno poprzez ich budowę, jak i z istniejącego zasobu w ramach ruchu 
ludności, poprzez przekształcanie mieszkań komunalnych na socjalne.

486
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Przygotowanie koncepcji profesjonalnej akcji 
promocyjno-informacyjnej , skierowanej do 
mieszkańców miasta mająca na celu zachęcenie 
do płacenia podatków w Opolu

150 000 60 000 BPWM

Wniosek zasadny. Kampania informacyjna "Tutaj zostaję - podatki płacę 
w Opolu" była realizowana w IV kwartale 2012 roku oraz I kwartale 2013 r. 
Wykorzystano instrumenty marketingowe tj. plakaty, ulotki, media elektroniczne, 
kampania radiowa oraz kanały informacyjne tj. informacje w środkach komunikacji 
miejskiej, zamieszczono informację na opolskich uczelniach, w Ŝłobkach, 
przedszkolach, szkołach, gdzie ustawiono równieŜ urny, do których moŜna było 
wrzucić wypełniony wniosek. Zaproszono do współpracy Urząd Skarbowy. 
Głównym załoŜeniem kampanii informacyjnej było wzbudzenie zainteresowania 
oraz zachęcenie osób, które pracują, studiują i Ŝyją w Opolu ale rozliczają się w 
innych miejscowościach do tego, by w zeznaniu podatkowym wskazały Opole jako 
to, do którego trafi część odprowadzanych przez nie środków. Ogółem wpłynęło 
4567 wypełnionych wniosków ZAP 3. Po zakończeniu I edycji kampanii biuro 
przystąpiło do przygotowania kolejnego projektu II edycji kampanii. 

487
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Stworzenie koncepcji powołania i funkcjonowania 
"Muzeum Rzeki Odry" w Opolu

koncepcja - 
60 000 zł, 

dokumentacja - 
250 000 zł, 

modernizacja - 
2 500 000 - 

3 000 000 zł, 
koszt 

funkcjonowania 
rocznie - 

800 000 zł

KSiT

Wniosek zasadny z uwagi na potrzebę kontynuacji rewitalizacji bulwarów 
nadodrzańskich i stworzenia w wymienionych budynkach placówki turystyczno-
kulturalnej. Ponadto utworzenie muzeum i opieka nad zabytkowymi obiektami 
pływającymi i innym sprzętem wodnym zapobiegłoby ich dalszej dewastacji. 
Wydział Kultury, Sportu i Turystyki w imieniu Prezydenta Miasta Opola zwrócił się 
do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Oddział we Wrocławiu 
z wnioskiem o podanie warunków, na jakich Miasto Opole mogłoby pozyskać 
wymienione we wniosku obiekty, lecz do dzisiaj nie uzyskano odpowiedzi. NaleŜy 
zwrócić równieŜ uwagę na bardzo wysoki  koszt realizacji i coroczny utrzymania 
takiej placówki.

488
Piotr Mielec - Wiceprzewodniczący 
Rady Miasta Opola

Stworzenie koncepcji powołania i funkcjonowania 
"Muzeum Historii Przemysłu Cementowniczego" w 
Opolu

KSiT

Wniosek niezasadny. Z uwagi, iŜ jest to dziedzina regionalna wniosek powinien 
być realizowany przez Urząd Marszałkowski Województwa Opolskiego. Przemysł 
cementowy obejmuje znaczący obszar województwa i ślady historyczne tego 
przemysłu znajdują się w wielu miejscach Opolszczyzny. 

489 Mieszkańcy dzielnicy Malina Odwodnienie i budowa chodnika ul. Olimpijskiej MZD
Wniosek niezasadny. Brak miejsca na budowę chodnika wzdłuŜ zabudowań od ul. 
Teligi oraz regulacji stanu prawnego sąsiednich działek na których moŜna by 
zlokalizować chodnik.
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Wniosek niezasadny. Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego terenów 
w rejonie ul. Olimpijskiej w Opolu, przyjęty uchwałą Rady Miasta nr XXIX/436/12 z 
dnia 5 lipca 2012 r., dopuszcza zabudowę nadwodną, przeznaczoną na usługi 
gastronomiczne; uzupełniające usługi sportu i rekreacji w granicach terenu 
organizacji imprez masowych, z wyłączeniem krytych obiektów sportowych i 
rekreacyjnych; lokalizację urządzeń sportów wodnych. Dokument ten nie nakłada 
obowiązku oczyszczania jezior z roślinności wodnej. Część nieruchomości 
oznaczonej numerem 146, obręb Malina, stanowiąca kąpielisko Malina jest we 
władaniu Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji z siedzibą w Opolu przy ul. 
Barlickiego 13. Z informacji przekazanych przez powyŜszą jednostkę wynika, Ŝe 
roślinność wodna, zagraŜająca bezpieczeństwu osób kąpiących się, jest usuwana 
w niezbędnym zakresie, 
w sezonie letnim przez Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe Województwa 
Opolskiego, pełniące słuŜbę ratowniczą na ww. akwenie.

Ponadto zbiorniki wodne znajdujące się w rejonie ul. Olimpijskiej w Opolu są 
bardzo cennym obszarem przyrodniczym. Akweny te są częścią korytarza 
ekologicznego „Dolina Maliny”, o znaczeniu lokalnym dla zachowania 
róŜnorodności biologicznej. Ponadto stanowią węzeł ekologiczny typu wodno-
błotnego. Tereny wodno-błotne są obecnie zagroŜonym siedliskiem w skali 
Europy. Ponadto w obrębie ww. akwenów i lustra wodnego, znajdują się 
stanowiska roślin i zwierząt objętych ochroną prawną, na podstawie ustawy 
z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (tj. Dz. U. z 2013 r. poz. 627, ze 
zm.). W stosunku do gatunków chronionych obowiązują zakazy określone 
w art. 51 i 52 powyŜszej ustawy. Roślinność wodna słuŜy jako schronienie, 
a akwen jest miejscem rozrodu zwierząt, w tym gatunków płazów objętych ochroną 
prawną. Z kolei roślinność wyrastająca na obrzeŜach ww. zbiorników jest 
miejscem lęgowym ptaków. Całkowite usunięcie roślin wodnych oraz rosnących 
wokół akwenów negatywnie wpłynie na róŜnorodność biologiczną ww. terenów. 

491 Mieszkańcy dzielnicy Malina
Opracowanie planu zagospodarowania terenu dla 
dzielnicy Malina

BU
Wniosek niezasadny. Sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla Maliny zostało ujęte w projekcie planu finansowego Biura 
Urbanistycznego na 2014 rok.

Wniosek niezasadny. Prezydent Miasta Opola, zgodnie z ustawowym 
obowiązkiem wynikającym z ustawy Prawo ochrony środowiska, w latach 2011r.-
2012r. opracował  mapę akustyczną miasta Opola dla hałasu drogowego, 
przemysłowego i kolejowego, natomiast w 2013r. opracowana została jej 
aktualizacja. Na podstawie map akustycznych, w 2013r. opracowano projekt 
Programu ochrony środowiska przed hałasem dla miasta Opola na lata 2013-2018 
z perspektywą na lata 2019-2020 (etap ukończenia realizacji Programu). 
W Programie tym, w harmonogramie rzeczowo-finansowym działań wynikających 
z dokumentów planistycznych, strategicznych i planów inwestycyjnych jednostek, 
uwzględnione jest działanie pn.: "Poprawa stanu technicznego linii nr 132 (Błotnica 
Strzelecka - Opole Groszowice) na odcinku od granicy miasta do stacji Opole 
Groszowice". Ww. inwestycja wymieniona jest w Wieloletnim Programie Inwestycji 
Kolejowych do roku 2015r.

492

Oczyszczenie jezior i ustawienie pojemników na 
odpady wzdłuŜ całej linii brzegowej

Mieszkańcy dzielnicy Malina

MontaŜ ekranów dźwiękochłonnych wzdłuŜ torów 
w dzielnicy Malina

490

Mieszkańcy dzielnicy Malina

OŚiR

OŚR
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JednakŜe, w ramach tej inwestycji wykonana zostanie wyłącznie rewitalizacja w 
zakresie naprawy torowisk, nie będą wykonywane ekrany dźwiękochłonne, ze 
względu na to iŜ na tym terenie  nie ma przekroczonych dopuszczalnych 
poziomów hałasu. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Opolu, w związku z 
brakiem przekroczeń umorzył postępowanie w sprawie określenia dopuszczalnych 
poziomów hałasu. Ponadto, jedynym akcjonariuszem Polskich Kolei Państwowych 
jest Skarb Państwa. Tereny naleŜące do Polskich Kolei Państwowych, naleŜą do 
terenów zamkniętych, a więc organem ochrony środowiska w sprawach 
przedsięwzięć i zdarzeń na terenach zamkniętych jest Regionalny Dyrektor 
Ochrony Środowiska w Opolu. 

493 Mieszkańcy dzielnicy Malina
Dokończenie budowy chodnika wzdłuŜ ul. Teligi  
(przedłuŜenie chodnika do ul. Frankiewicza)

380 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczne jest opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

Wniosek niezasadny. Zadanie realizowane jest w ramach wyposaŜania gminnych 
terenów zieleni urządzonej. Dotychczas Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
zakupił  66 szt. koszy na kwotę około 33.000 zł. Zamontowane pojemniki są 
wyposaŜone w zasobniki na zestawy higieniczne. Ponadto ww. Wydział zlecił 
wykonanie projektu toalety dla psów i jej wykonanie na kwotę 34.100 zł. Kosze są 
sukcesywnie wymieniane na nowe z powodu aktów wandalizmu. W roku 
następnym planowane jest zakup nowych koszy do Parku Pasieka (w ilości ok. 10 
szt.). Ponadto kaŜdorazowo zarządca nieruchomości jest odpowiedzialny za 
wyposaŜenie jej w urządzenia do zbierania odpadów, 
w tym teŜ nieczystości po psach (spółdzielnie, wspólnoty, zarząd dróg itp.). 
Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie miasta dopuszcza 
moŜliwość pozbywania się tego typu odpadów w szczelnych workach do zwykłych 
koszy. 

System na psie odchody realizowany jest takŜe poprzez toalety dla psów - zadanie 
zrealizowane jest na terenie parku osiedlowego Armii Krajowej i Parku Pasieka. 
Przedsięwzięcie posiada gotowy projekt, który moŜe być udostępniany zarządcom 
nieruchomości do wykorzystania na własnych terenach. Dodatkowo realizowane 
jest zadanie zakupu pojemników na odchody. W ramach kompleksowego 
podejścia do tematu,  planowane jest wybudowanie takŜe wybiegu dla psów. W 
ramach wyznaczania proponowanego terenu pod ww. wybieg Wydział Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa UM Opola zwrócił się do Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami, Biura Urbanistycznego, Powiatowej Stacji Sanitarno-
Epidemiologicznej w Opolu, Wojewódzkiego Inspektora Weterynaryjnego w Opolu, 
Wydziału Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej, Wydziału Kultury 
Sportu i Turystyki z propozycją kilku terenów. Wytypowany został teren gminny w 
okolicach pętli autobusowej ul. PuŜaka przy Parku Osiedlowym, którego plan 
miejscowy i lokalizacja pozwalają na wybudowanie takiego parku dla zwierząt.

495 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu oraz terenu na 
wielofunkcyjny plac zabaw dla dzieci na osiedlu 
Armii Krajowej

500 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Na osiedlu Armii Krajowej znajdują się ogólnodostępne 
place zabaw Spółdzielni Mieszkaniowej i Gminy Opole oraz na terenach placówek 
oświatowych (szkoły, przedszkola). Ponadto w roku 2012 został doposaŜony w 
urządzenia zabawowe plac zabaw na terenie Przedszkola Publicznego Nr 55 przy 
ul. Szarych Szeregów 2.

494 Zakup pojemników na psie odchodyMichał Nowak - Radny Miasta Opola 150 000 OŚiR
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496 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
na rogu ul. Ozimskiej i Plebiscytowej

30 000 OŚR

Wniosek zasadny. Skwer zlokalizowany pomiędzy ul. Ozimską a ul. Plebiscytową 
w sąsiedztwie Politechniki Opolskiej został zmodernizowany podczas przebudowy 
pobliskiego skrzyŜowania. Została wykonana nowa nawierzchnia ciągu 
komunikacyjnego oraz zamontowano nowe ławki, a skwer wyposaŜono w kosze na 
śmieci. Teren ten jest na bieŜąco utrzymywany w zakresie zieleni. Natomiast po 
drugiej stronie ulicy znajduje się teren zieleni (wzdłuŜ posesji Sądu Okręgowego), 
stanowiący część pasa drogowego, 
w związku z czym zarządcą tego terenu jest Miejski Zarząd Dróg w Opolu, który 
moŜe określić zakres przebudowy i zrealizować zadanie. 

497 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Postawienie tablic informacyjnych w kluczowych 
miejscach Opola

25 000 2 000 ITGK
Wniosek zasadny w zakresie montaŜu 1 tablicy informacyjnej w kaŜdej 
z dzielnic Opola.

498 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie terenów na Metalchemie pod 
inwestycje

1 000 000 GI

Wniosek zasadny. Tereny gminne znajdujące się w dzielnicy Metalchem 
przeznaczone są pod działalność przemysłową i usługową. Są to jedne
z najbardziej strategicznych terenów w ofercie inwestycyjnej Miasta Opola. 
Konieczna jest jednak poprawa atrakcyjności terenu, ze szczególnym 
uwzględnieniem potrzeb potencjalnych inwestorów. Istotnym jest poprawa stanu 
infrastruktury (np. drogi dojazdowe do działek) oraz zabezpieczeń 
przeciwpowodziowych. W związku z tym istnieje potrzeba zabezpieczenia środków 
finansowych na podjęcie kompleksowych działań związanych 
z rewitalizacją tego obszaru miasta zwanego powszechnie "Metalchem".

499 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
przy ul. Armii Krajowej

35 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Wnioskowany teren to niewielki trójkąt połoŜony w 
bezpośrednim sąsiedztwie ulic, na którym budowa jakiegokolwiek boiska będzie 
stwarzała niebezpieczeństwo wypadku. Ponadto teren jest zbyt mały 
i niewymiarowy na realizację tego przedsięwzięcia.

500 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont nawierzchni na ul. Dekabrystów 100 000 MZD

Wniosek zasadny. Na ul. Dekabrystów zostanie wykonany remont cząstkowy 
nawierzchni w ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont cząstkowy nawierzchni 
drogi ma na celu przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających 
bezpieczeństwu pojazdów.

501 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu i terenu na budowę miejsc 
postojowych na terenie osiedla Dambonia

100 000 MZD
Wniosek niezasadny. Na wnioskowanym terenie znajdują się miejsca postojowe.  
Dalsza rozbudowa wymaga wejścia na tereny nie administrowane przez Miejski 
Zarząd Dróg.

502 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu i terenu pod budowę 
miejsc postojowych na terenie osiedla Armii 
Krajowej

100 000 MZD

Wniosek zasadny.  W Projekcie Planu Wydatków BudŜetowych na 2014 rok 
z dnia 12.08.2013 r. - "Dokumentacja przyszłościowa, w tym dla projektów 
finansowanych z funduszy strukturalnych"  poz.32  zostało ujęte zadanie pn.: 
"Budowa miejsc postojowych w ciągu ul. J. Bytnara Rudego w rejonie posesji nr 3-
12"- koszt opracowania dokumentacji 25.000 zł. Dla pozostałego obszaru osiedla 
konieczne jest przeprowadzenie analizy typującej wstępną  lokalizacje miejsc 
postojowych (szacowany koszt analizy ok. 30.000 zł)

503 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu oraz terenu na plac 
zabaw dla dzieci na osiedlu Malinka

50 000 ZZK
Wniosek niezasadny. Na osiedlu Malinka znajdują się ogólnodostępne place 
zabaw (przy ul. Ozimskiej-Cieszyńskiej), jak równieŜ na terenach placówek 
oświatowych (szkoły, przedszkola).

504 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu oraz terenu na plac 
zabaw dla dzieci na Zaodrzu

50 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Na Zaodrzu znajdują się ogólnodostępne place zabaw przy 
ul. Wrocławskiej (obok sklepu Biedronka), 
ul. Wrocławskiej 20 c-d, ul. Łąkowej 3, ul. Dambonia 6-10, ul. Zwycięstwa 15-29, 
ul. Gospodarczej oraz przy placówkach oświatowych (szkoły, przedszkola) i na 
terenach Spółdzielni Mieszkaniowej. Ponadto w bieŜącym roku plac zabaw przy ul. 
Wrocławskiej 20 c-d zostanie w całości odtworzony i uzupełniony o dodatkowe 
urządzenia zabawowe. 
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505 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont nawierzchni na ul. Słowackiego 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ulicy Słowackiego zostanie wykonany remont cząstkowy w 
celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

506 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont nawierzchni na ul. A. Mickiewicza 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ulicy Mickiewicza zostanie wykonany remont cząstkowy w 
celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

507 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont nawierzchni na ul. Kraszewskiego 100 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ulicy Kraszewskiego zostanie wykonany remont cząstkowy 
w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

508 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont chodników na ul. J. Słowackiego 35 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ulicy Słowackiego zostanie wykonany remont cząstkowy w 
celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych w ramach 
bieŜącego utrzymania dróg.

509 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont chodników na ul. Kraszewskiego 35 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ulicy Kraszewskiego zostanie wykonany remont cząstkowy 
w celu usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg.

510 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont chodnika na ul. Ligonia 23 000 MZD
Wniosek zasadny. Na ulicy Ligonia zostanie wykonany remont cząstkowy w celu 
usunięcia miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pieszych w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg.

511 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu oraz terenu na plac 
zabaw dla dzieci przy ul. Orląt Lwowskich

25 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Przy ul. Orląt Lwowskich znajdują się dwa ogólnodostępne 
place zabaw (Orląt Lwowskich 2-4 oraz Orląt Lwowskich 34-36). W pobliŜu 
znajdują się równieŜ place zabaw przy ul. Kośnego 13-17, 66-68 oraz w dwóch 
placówkach oświatowych na Placu Teatralnym.

512 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu oraz terenu na plac 
zabaw dla dzieci w Groszowicach

20 000 ZZK
Wniosek niezasadny. W 2012 r. powstał ogólnodostępny plac zabaw przy 
Publicznej Szkole Podstawowej nr 26 im. KsiąŜąt Opolskich. 

513 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont placu zabaw na ul. Robotniczej 40 000 ZZK
Plac zabaw usytuowany na terenie przy ul. Robotniczej 1-31 - Katowickiej 2-22 w 
bieŜącym roku zostanie odtworzony.            

514 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
na ul. A. Mickiewicza

30 000 30 000 KSiT

Wniosek zasadny. Wnioskowany teren stanowi własność miasta, a jego 
powierzchnia jest wystarczająca do wybudowania boisk. Problem stanowią 
znajdujące się w pobliŜu budynki mieszkalne, co w znacznym stopniu moŜe 
utrudnić przystąpienie do realizacji projektu /protesty mieszkańców/.

515 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
w Nowej Wsi Królewskiej

50 000 KSiT/ZZK

ZZK - Wniosek niezasadny. Teren znajduje się przy ruchliwej ulicy i torach 
kolejowych. 
W okolicy usytuowane są ogólnodostępne place zabaw przy 
ul. Szczeszyńskiego, przy ul. Alei Przyjaźni nr 12 - MDK Filii Nr 3 oraz przy 
większości placówek oświatowych.
KSiT - Na terenie dzielnicy Nowa Wieś Królewska, przy stawie za kościołem 
funkcjonuje juŜ teren rekreacyjno-sportowy z boiskiem trawaistym i placem zabaw. 
Ponadto Urząd Miasta Opole jest w posiadaniu koncepcji zagospodarowania 
pozostałego terenu przy akwenie. Koncepcja zakłada powstanie dodatkowych 
elementów rekreacyjno-wypoczynkowych przeznaczonych dla mieszkańców 
dzielnicy. 

516 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Naprawa nawierzchni na ul. Grunwaldzkiej wraz z 
chodnikami oraz oświetleniem

500 000

ITGK - 
300 000
MZD - 
40 000

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Ulica posiada niewłaściwie funkcjonujące, 
energochłonne oświetlenie. Ulica zlokalizowana jest w historycznym centrum 
miasta więc oświetlenie powinno oddawać charakter danej epoki.
MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 81



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

517 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Zainstalowanie monitoringu przy kościele pw. 
Piotra i Pawła

50 000 ZK

Wniosek zasadny. Ze względu na duŜe zadrzewienie parku przed kościołem, które 
znacznie ogranicza zakres działania kamery brak odpowiedniego miejsca do jej 
montaŜu. Lepszym rozwiązaniem byłoby ustawienie zakupionej w roku 2012 
kamery mobilnej.

518 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Zagospodarowanie terenu na miejsca postojowe 
przy ul. J. Słowackiego 6a

5 000 MZD
Wniosek niezasadny. Wskazany teren nie jest administrowany przez Miejski 
Zarząd Dróg.

519 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
na miejsca postojowe przy ul. Robotniczej

50 000 20 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

520 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
na miejsca postojowe przy 
ul. A. Mickiewicza

50 000 MZD
Wniosek niezasadny. Wskazany teren nie jest administrowany przez Miejski 
Zarząd Dróg

521 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu zagospodarowania terenu 
na miejsca postojowe przy ul. Ligonia

50 000 40 000 MZD
Wniosek zasadny. MoŜliwość usytuowania pojedynczych miejsc postojowych 
pomiędzy istniejącym drzewostanem. 

522 Michał Nowak - Radny Miasta Opola Remont chodnika na ul. T. Kościuszki 50 000 6 800 000 MZD

Wniosek zasadny. Zakres prac dotyczący przebudowy chodników przy 
ul. Kościuszki zawarty jest w zadaniu pn.: "Przebudowa ul. Kościuszki wraz 
z oświetleniem", które zostało ujęte przez Miejski Zarząd Dróg w Projekcie Planu 
Wydatków BudŜetowych na 2014 rok.

523 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu i terenu pod budowę 
wielofunkcyjnego boiska w Grotowicach

50 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Na terenie dzielnicy Grotowice znajduje się juŜ boisko 
wielofunkcyjne przy ul. Złotej. Kompleks obecnie rozbudowywany jest o plac 
z nawierzchnią bitumiczną przeznaczony głównie do jazdy na rolkach, 
deskorolkach i rowerach. Jednocześnie planowane jest wyposaŜenie go 
w urządzenia siłowni terenowej. Ponadto do końca 2013 roku przy ul. 
Oświęcimskiej w Opolu na działce gruntowej nr 271 (obręb Grotowice) 
zmodernizowane zostanie boisko sportowe o nawierzchni trawiastej z częścią 
rekreacyjną.    

524 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu i terenu pod budowę 
wielofunkcyjnego boiska w Grudzicach

50 000 35 000 KSiT

Wniosek zasadny. Na terenie dzielnicy Grudzice brak jest boiska 
wielofunkcyjnego, które słuŜyłoby mieszkańcom dzielnicy. Obecnie do dyspozycji 
są tylko boiska o nawierzchni asfaltowej, które nie są bezpieczne dla 
uŜytkowników. Na terenie dzielnicy są równieŜ boiska o nawierzchni trawiastej, 
jednak właścicielem nieruchomości jest osoba prywatna.  

525 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu i terenu na budowę 
Aquaparku

50 000 KSiT
Wniosek niezasadny. Aktualnie dobiega końca budowa nowego basenu, który 
oprócz podstawowej funkcji basenu sportowego, będzie oferował inne atrakcje z 
zakresu rekreacji wodnej.

526 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu i terenu pod budowę 
wielofunkcyjnego boiska w Groszowicach

50 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Na terenie dzielnicy Groszowice istnieje juŜ boisko 
o nawierzchni poliuretanowej. Boisko zlokalizowane jest przy PSP nr 24 i ma 
charakter wielofunkcyjny. Przy boisku w 2013 r. planowane jest postawienie 
przyrządów siłowni zewnętrznej. Ponadto na dzielnicy zlokalizowane jest boisko 
piłkarskie pełnowymiarowe, z którego korzystają mieszkańcy Groszowic. 
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OŚR - Wniosek zasadny. W roku 2012 spółka wodna działająca na terenie miasta 
Opola, z dotacji pozyskanej z budŜetu Urzędu Miasta Opola w kwocie 90.000 zł na 
realizację prac konserwacyjnych urządzeń melioracji wodnych szczegółowych, 
wykonała konserwację rowów rolniczych na długości 17.569 mb. Natomiast w roku 
2013 ww. spółka z dotacji uzyskanych z Urzędu Miasta Opola przeprowadzi 
docelowo konserwację 16136 mb rowów o charakterze rolniczym, co daje tylko 20 
% długości wszystkich rowów przez nią zarządzanych. Z kolei na utrzymanie i 
konserwację rowów komunalnych znajdujących się na terenie Opola zaplanowano 
w budŜecie na rok 2013 kwotę 135.000 zł przy długości rowów około 27 km. 
Potrzeby związane z utrzymaniem sprawności, bardzo juŜ wyeksploatowanych 
systemów melioracyjnych, z kaŜdym rokiem stają się coraz pilniejsze oraz 
wymagają coraz większych nakładów finansowych. Brak wystarczających środków 
finansowych na konserwację urządzeń melioracji wodnych szczegółowych 
skutkuje często koniecznością ich odbudowy. 

BudŜet, którym obecnie dysponuje ww. spółka wodna nie jest w stanie pokryć 
wszystkich najwaŜniejszych zadań związanych z utrzymaniem urządzeń melioracji 
wodnych szczegółowych znajdujących się na terenie Opola. 
ITGK - Wniosek zasadny. Wydział zaplanował na rok 2014 kwotę 200.000 zł na 
utrzymanie i konserwację rowów komunalnych. Utrzymywanie w naleŜytym stanie 
rowów komunalnych gwarantuje prawidłowe funkcjonowanie systemu 
odprowadzania wód opadowych i roztopowych z zabudowanych terenów miasta. 

528 Michał Nowak - Radny Miasta Opola
Przygotowanie projektu instalacji 
bezprzewodowego darmowego internetu 
dostępnego w całym Opolu

10 000 15 000 I

Wniosek zasadny w zakresie opracowania badań, analiz i koncepcji (wariantów) 
oraz zakresu i obszaru działań, pod kątem uruchomienia na terenie miasta Opola 
sieci bezprzewodowej z darmowym dostępem do sieci Internet. Opracowanie takie 
moŜe stanowić uzupełnienie koncepcji programowo-przestrzennej, która będzie 
wykonana w ramach zadania „Zintegrowany rozwój Aglomeracji Opolskiej”  - 
budowa sieci NGN (sieci następnej generacji) opartych o sieci światłowodowe. 

529
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Kontynuacja zadań inwestycyjno-remontowych 
rozpoczętych w roku 2005 na Stadionie śuŜlowym 
w Opolu przy ul. Wschodniej

800 000 KSiT

Wniosek zasadny. Stadion ŜuŜlowy wymaga dalszych prac remontowych biorąc 
pod uwagę fakt, iŜ planowana budowa nowego stadionu ze względów 
proceduralnych /własności prywatne na planowanym terenie/ i finansowych na 
pewno nie nastąpi w najbliŜszym czasie.

530
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Remont generalny mostu nad Kanałem ulgi w 
ciągu ul. Niemodlińskiej wraz z przebudową 
układu komunikacyjnego

35 000 000 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Zadanie w trakcie realizacji. Termin opracowania dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej 2013-2014.

531
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie koncepcji na przebudowę układu 
komunikacyjnego łączącego osiedle Armii 
Krajowej ze śródmieściem Opola tzn. na 
przebudowę w ciągu ul. Oleskiej, od skrzyŜowania 
ul. PuŜaka do skrzyŜowania 
z ul. Nysy ŁuŜyckiej

500 000 250 000 MZD
Wniosek zasadny. Obecnie przygotowywana jest koncepcja przebudowy 
skrzyŜowania Rataja-Oleska-Nysy ŁuŜyckiej. Pozostały odcinek tj. od ul. Nysy 
ŁuŜyckiej do ul. PuŜaka wymaga opracowania koncepcji.

527

 OŚR - 
150.000
ITGK - 

200 000

1 000 000Oczyszczenie rowów melioracyjnych w OpoluMichał Nowak - Radny Miasta Opola OŚR/ITGK
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532
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zakup specjalistycznego fotela ginekologicznego 
dla kobiet niepełnosprawnych

PS

Wniosek niezasadny. Miasto Opole jest podmiotem tworzącym dla 3 zakładów 
leczniczych, tj.:
1. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej "Centrum", 
2. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej "Śródmieście",
3. Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej "Zaodrze".
Samodzielne publiczne zakłady opieki zdrowotnej, zgodnie z art. 52 ustawy z dnia 
15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej (Dz. U. z 2013 r. poz. 217), pokrywają 
z posiadanych środków i uzyskanych przychodów koszty działalności. W razie 
potrzeby finansują równieŜ zakup niezbędnego sprzętu medycznego. W 
przypadku, gdy wartość danego sprzętu medycznego przewyŜsza moŜliwości 
finansowe samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej istnieje 
sposobność pozyskania dotacji celowej od podmiotu tworzącego (art. 114 cyt. 
wyŜej ustawy). Do dnia dzisiejszego Ŝaden z samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej nie zwrócił się z wnioskiem do Prezydenta Miasta Opola o 
przyznanie dotacji na zakup sprzętu medycznego, jakim jest fotel ginekologiczny 
dla niepełnosprawnych. 

Wniosek zasadny. Prognozy demograficzne do roku 2020 wskazują na znaczny 
wzrost  liczebności osób w wieku poprodukcyjnym, co określa wzrost skali i 
intensywności potrzeb społecznych tej grupy ludności, a zgodnie z art. 17 ust. 2 
pkt 3 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej  do zadań własnych 
gminy naleŜy m.in. "prowadzenie i zapewnienie miejsc w domach pomocy 
społecznej i ośrodkach wsparcia o zasięgu gminnym oraz kierowanie do nich osób 
wymagających opieki". Domy dziennego pobytu w znacznym stopniu zmniejszają 
liczbę osób kierowanych do domów pomocy społecznej, co prowadzi do obniŜenia 
wydatków z budŜetu miasta Opola związanych z pobytem osób starszych i 
potrzebujących opieki w placówkach zorganizowanych w formie domów pomocy 
społecznej. Ośrodki wsparcia takie jak domy dziennego pobytu realizują szeroki 
wachlarz standardowych i niestandardowych działań na rzecz seniorów. 
Uczestnictwo w zajęciach prowadzonych w DDP znacznie przedłuŜa okres 
przebywania seniorów w środowisku rodzinnym, przeciwdziała uczuciu 
osamotnienia oraz izolacji społecznej. 

W mieście Opolu funkcjonują 3 DDP w dzielnicy Malinka, Śródmieście i osiedle 
Armii Krajowej. Natomiast w dzielnicy Zaodrze oraz Groszowice brakuje takiej 
placówki. Funkcjonujące DDP są zbyt oddalone od tych części miasta, a liczba 
miejsc w placówkach jest ograniczona, zatem wskazanym jest utworzenie 
kolejnych domów dziennego pobytu. 

1 000 000 1 000 000 PS533
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Utworzenie i prowadzenie Domu Dziennego 
Pobytu w dzielnicach Zaodrze i Groszowice-
Metalchem
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534
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie koncepcji działania i dokumentacji 
budowy Domu Pomocy Społecznej dla osób 
niepełnosprawnych

600 000 PS

Miasto Opole prowadzi  Dom Pomocy Społecznej dla Kombatantów w Opolu, który  
posiada 108 miejsc dla osób w podeszłym wieku i 30 miejsc dla  osób 
somatycznie przewlekle chorych. Osobie wymagającej całodobowej opieki 
z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności niemogącej samodzielnie 
funkcjonować w codziennym Ŝyciu, której nie moŜna zapewnić pomocy w formie 
usług opiekuńczych, przysługuje prawo do umieszczenia 
w domu pomocy społecznej. W 2012 r. zostało złoŜonych 135 wniosków 
dotyczących skierowania do domów pomocy społecznej. 102 osoby zostały 
umieszczone w domach pomocy społecznej poza Opolem. Szacunkowe koszty 
budowy domu pomocy społecznej dla 50 osób to kwota około 3.500.000 zł. 
W Opolu 80% osób kierowanych do DPS to osoby w podeszłym wieku i przewlekle 
somatycznie chore, 10 % osób posiada orzeczenie o niepełnosprawności, 
pozostałe 10 % to osoby z zaburzeniami psychicznymi. Osoby zainteresowane  
umieszczeniem w domach pomocy społecznej oczekują na miejsce nie dłuŜej niŜ 
3 miesiące. 

535
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie dokumentacji i realizacja zadania 
"Winda w Ratuszu"

800 000 2 500 000 AG

Wniosek zasadny. Budowa windy pozwoli na usunięcie barier architektonicznych w 
obiekcie Ratusza i umoŜliwi samodzielne poruszanie się po Ratuszu oraz dostęp 
do wyŜszych kondygnacji tego budynku, osobom niepełnosprawnym, starszym i 
mającym problemy z poruszaniem. 

536
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie koncepcji wykonania zadaszenia 
nad widownią Amfiteatru Tysiąclecia w Opolu

300 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Zadaszenie widowni Amfiteatru Tysiąclecia pierwotnie było 
uwzględnione w projekcie modernizacji obiektu. Ze względu na olbrzymie koszty 
wykonania zadaszenia, projekt ten nie został zrealizowany. Zastąpiono go 
projektem zdecydowanie tańszym, zapewniającym jednak prawidłowe warunki do 
organizacji imprez plenerowych. 

537
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zakup nowych pozycji do księgozbioru 
i mediateki Miejskiej Biblioteki Publicznej

1 000 000 400 000 KSiT

Wniosek zasadny. NaleŜy podjąć starania, aby nie dopuścić do sytuacji, w której 
biblioteka będzie posiadała nieaktualny księgozbiór. Merytorycznie uzasadnione 
jest zwiększenie środków na zakup księgozbioru do wszystkich bibliotek i filii oraz 
zbiorów specjalnych do mediateki. W ramach korekty budŜetu m. Opola na 2013 r. 
na zakup księgozbioru przyznana została kwota 30.000 zł.

538
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Realizacja zadań inwestycyjno-remontowych 
w miejskich Ŝłobkach, przede wszystkim 
w śłobku Pomnik Matki Polki

11 000 000 2 500 000 PS

Wniosek zasadny. Konieczne jest zapewnienie bezpiecznych i higienicznych 
warunków pobytu dzieci w placówkach, zgodnie z zapisami rozporządzenia 
Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 25 marca 2011 r. w sprawie wymagań 
lokalowych i sanitarnych dotyczących Ŝłobków i klubów dziecięcych (Dz. U. Nr 69, 
poz.367 z późn. zm.). Budynki wraz z ich otoczeniem, w których funkcjonują Ŝłobki 
wymagają przeprowadzenia dalszych remontów kapitalnych z uwagi, iŜ są to 
obiekty budowane w latach 70/80, jednocześnie konieczny jest zakup nowego 
wyposaŜenia do Ŝłobków. Pozwoli to na poprawę bezpieczeństwa dzieci i  jakości 
świadczonych usług. 

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 85



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

539
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Dofinansowanie funkcjonowania szkoły rodzenia 
dla mieszkanek Opola

80 000 PS

Wniosek zasadny. Zgodnie z art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych (Dz. U. z 2013., poz. 885) istnieje moŜliwość udzielenia 
pomocy finansowej z budŜetu jednostki samorządu terytorialnego innym 
jednostkom samorządu terytorialnego w formie dotacji celowej. Samodzielny 
Specjalistyczny Zespół Opieki Zdrowotnej Nad Matką i Dzieckiem w Opolu jest  
samodzielnym publicznym zakładem opieki zdrowotnej, dla którego podmiotem 
tworzącym jest Sejmik Województwa Opolskiego. Wsparcie finansowe przez 
miasto Opole programu zdrowotnego pn. "Przygotowanie rodziców oczekujących 
narodzin dziecka do porodu i podjęcia ról rodzicielskich" realizowanego przez ww. 
placówkę jest zasadne. Miasto Opole w 2011 r. finansowało ww. program. Cieszył 
się on duŜym zainteresowaniem wśród mieszkanek naszego miasta.

540
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Budowa mieszkań socjalnych 4 000 000 ZZK

Wniosek zasadny. W bieŜącym roku przystąpiono do realizacji kolejnej budowy 
budynków socjalnych. Została wykonana  dokumentacja techniczna, która będzie 
stanowić  podstawę do ogłoszenia postępowania przetargowego na realizację 
budowy. Nowe budynki z 22 lokalami socjalnymi zostaną zrealizowane w 2014r. 
Ponadto w bieŜącym roku przedłoŜony zostanie "Wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Opole na lata 2014-2018", 
którego celem będzie zaspokojenie zapotrzebowania na lokale socjalne. 
Przewiduje się coroczne pozyskiwanie kilkudziesięciu lokali socjalnych, zarówno 
poprzez ich budowę, jak i z istniejącego zasobu mieszkaniowego w ramach ruchu 
ludności, poprzez przekształcanie mieszkań komunalnych na socjalne.

541
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Adaptacja lokali gminnych na lokale socjalne 1 000 000 ZZK

Wniosek zasadny. W bieŜącym roku przystąpiono do realizacji kolejnej budowy 
budynków socjalnych. Została wykonana  dokumentacja techniczna, która będzie 
stanowić  podstawę do ogłoszenia postępowania przetargowego na realizację 
budowy. Nowe budynki z 22 lokalami socjalnymi zostaną zrealizowane w 2014r. 
Ponadto w bieŜącym roku przedłoŜony zostanie "Wieloletni program 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Opole na lata 2014-2018", 
którego celem będzie zaspokojenie zapotrzebowania na lokale socjalne. 
Przewiduje się coroczne pozyskiwanie kilkudziesięciu lokali socjalnych, zarówno 
poprzez ich budowę, jak i z istniejącego zasobu mieszkaniowego w ramach ruchu 
ludności, poprzez przekształcanie mieszkań komunalnych na socjalne.

542
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Rozpoczęcie programu pod nazwą: "Badania 
niepłodności pierwotnej u par zameldowanych w 
Opolu"

PS

Na terenie miasta Opola moŜna wykonywać bezpłatne podstawowe badania 
niepłodności w ramach świadczeń zdrowotnych realizowanych przez Narodowy 
Fundusz Zdrowia. Refundacja NFZ obejmuje wszelkiego rodzaju badania 
wykonywane w celu ustalenia przyczyn niepłodności, w tym badania hormonalne, 
spermiogram, czy HSG (histerosalpingografię). Refundowany jest takŜe sam 
zabieg inseminacji (nasieniem partnera). Osoby, które są zainteresowane 
wykonaniem takich badań mogą bez problemu  z nich skorzystać.  W mieście 
Opolu bezpłatne badania moŜna wykonać  w Samodzielnym Specjalistycznym 
ZOZ nad Matką i Dzieckiem przy ul. Reymonta 8 w Opolu.

543
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie dokumentacji technicznej dla 
wybranej koncepcji przeprawy przez Odrę

1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Opracowanie dokumentacji technicznej będzie moŜliwe po 
zakończeniu opracowania koncepcji i wytypowaniu kolejności realizacji przepraw 
przez rz. Odrę. Obecnie trwają prace nad koncepcją przepraw.
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544
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zabezpieczenie i konserwacja cmentarza 
zabytkowego połoŜonego w Opolu przy 
ul. Wrocławskiej

2 000 000 ITGK

Wniosek zasadny. Na terenie cmentarza komunalnego przy ul. Wrocławskiej są 
obiekty wymagające gruntownej odbudowy, konserwacji i zabezpieczenia przed 
dalszym niszczeniem i dewastacją tj. mury okalające cmentarz, zabytkowe 
pomniki i mogiły zasłuŜonych mieszkańców. W sierpniu br. Wydział Infrastruktury 
Technicznej i Gospodarki Komunalnej złoŜył wniosek do planu budŜetu m. Opola 
na rok 2014 na kwotę 50.000 zł, na odbudowę ceglanego muru od strony 
zachodniej, który jest systematycznie dewastowany przez osoby zbierające złom,  
demontujące metalowe elementy oparte na murze 
z granicznej nieruchomości (pozostałości po dawnej Zieleni Miejskiej).  

545
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Opracowanie studium uwarunkowań niezbędnych 
do wyłączenia w przyszłości ścisłego śródmieścia 
z ruchu samochodowego - nowoczesny tabor 
MZK, ścieŜki rowerowe, nowe punkty 
wypoŜyczania rowerów, parkingi dla 
zmotoryzowanych w ramach systemu "Parkuj i 
jedź"

ITGK - 
100 000

ITGK/BOTZ

BOTZ - Wniosek niezasadny. Miasto Opole posiada juŜ jedno opracowanie z 
rozwiązaniami komunikacyjnymi pn: "Program rozwoju zintegrowanego systemu 
transportu miejskiego w Opolu - zarządzanie mobilnością". Dokument 
szczegółowo określa jakie kroki powinny zostać podjęte aby usprawnić system 
komunikacyjny miasta. Zawiera równieŜ plan zmiany organizacji ruchu w 
Śródmieściu i wyłączenia ścisłego centrum z ruchu samochodowego. Ponadto w 
2013 roku Miasto Opole zleciło przygotowanie „Planu zrównowaŜonego rozwoju 
transportu zbiorowego dla Miasta Opola”, który jest dokumentem wymaganym 
zgodnie z ustawą o publicznym transporcie zbiorowym. Dokument ten określać 
będzie m. in.: sieć komunikacji publicznej, ocenę i prognozę potrzeb 
przewozowych, przewidywane finansowanie usług przewozowych, preferencje 
wyboru środków transportu. Zakończenie prac nad ww. dokumentem zaplanowano 
na grudzień br. Biorąc pod uwagę, Ŝe miasto posiada ww. dokumenty nie ma 
potrzeby zlecania dodatkowych opracowań tym zakresie. 
ITGK - Wniosek zasadny. NaleŜy przygotować koncepcję dla poszczególnych 
zadań w częściach przewidzianych do realizacji. 

546
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Budowa eksperymentalnego odcinka kolejki 
gondolowej

BOTZ

Wniosek negatywny. Miasto Opole nie powinno zostać inwestorem 
w przypadku tego przedsięwzięcia. Pomoc finansowa i technologiczna autorowi 
koncepcji kolejki gondolowej na etapie tworzenia eksperymentalnego odcinka 
powinna być udzielona przez centra naukowo-badawcze, uczelnie wyŜsze oraz 
fundusze na rozwój innowacji (np. ze środków UE), a nie władze samorządowe. 
Miasto Opole moŜe jedynie wspomóc inwestora przekazując teren pod budowę 
eksperymentalnego toru kolejki gondolowej i pomagając w zdobyciu wszelkich 
niezbędnych zezwoleń administracyjnych. Ze względu na brak inwestorów, a co za 
tym idzie środków finansowych na budowę toru, inicjator projektu, pomimo 
znaczącej pomocy ze strony Miasta Opola nie rozpoczął planowanej w naszym 
mieście inwestycji. JeŜeli zapewnione będzie finansowanie dla tego 
przedsięwzięcia, Miasto Opole będzie wspierało twórcę koncepcji w wybudowaniu 
eksperymentalnego toru kolejki gondolowej w Opolu.

547
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Utworzenie koncepcji Muzeum Rzeki Odry na 
rzece Odra w okolicach mostu łączącego Wyspę 
pasiekę z Wyspą Bolko

koncepcja - 
60.000 zł, 

dokumentacja - 
250.000 zł, 

modernizacja - 
2.500.000 -

3.000.000 zł, 
koszt 

funkcjonowania 
rocznie - 

800.000 zł

KSiT

Wniosek zasadny z uwagi na potrzebę kontynuacji rewitalizacji bulwarów 
nadodrzańskich i stworzenia we wskazanych budynkach placówki turystyczno-
kulturalnej. Ponadto utworzenie muzeum i opieka nad zabytkowymi obiektami 
pływającymi i innym sprzętem wodnym zapobiegłoby ich dalszej dewastacji. 
Wydział Kultury, Sportu i Turystyki w imieniu Prezydenta Miasta Opola zwrócił się 
do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej Oddział we Wrocławiu z wnioskiem 
o podanie warunków, na jakich Miasto Opole mogłoby pozyskać wymienione we 
wniosku obiekty, lecz do dzisiaj nie uzyskano odpowiedzi. NaleŜy zwrócić równieŜ 
uwagę na bardzo wysoki koszt realizacji i coroczny utrzymania takiej placówki.
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548
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Zwiększenie środków na usługi opiekuńcze przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu

250 000 PS

Wniosek zasadny. Usługi opiekuńcze w mieście Opolu przyznawane są przez 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu i finansowane z budŜetu m. Opola. 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie w Opolu udziela niezbędnej pomocy osobom, 
które z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności wymagają pomocy innych 
osób w formie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych, 
obejmujących pomoc w zaspakajaniu codziennych potrzeb Ŝyciowych, opiekę 
higieniczną zlecona przez lekarza. Pozwoli to na zabezpieczenie rozpoznanych 
potrzeb mieszkańców m. Opola.

Wniosek zasadny. Obecna sytuacja demograficzna miasta i regionu Opola 
charakteryzuje się gwałtownym spadkiem dzietności i niekorzystnymi trendami 
dotyczącymi migracji ekonomicznej jego mieszkańców. W celu kompleksowego 
przeciwdziałania problemom demograficznym, które wykraczają poza teren miasta 
Opola i dotyczą całego regionu Samorząd Województwa Opolskiego opracował 
program Specjalnej Strefy Demograficznej. Jednocześnie zaplanowane jest 
wprowadzenie Miejskiego Programu Opolska Rodzina na lata 2013-2018. Program 
ten to pakiet działań prorodzinnych skierowany do wszystkich opolskich rodzin, ze 
szczególnym uwzględnieniem ulg, zniŜek 
i preferencji dla członków rodzin wielodzietnych, czy teŜ wychowujących dziecko 
niepełnosprawne. Z oferty Programu będą mogły korzystać rodziny, w tym 
wielodzietne posiadające na utrzymaniu troje i więcej dzieci w wieku do 24 roku 
Ŝycia. 

Celem Programu jest wspieranie rodziny w samodzielnym wypełnianiu 
podstawowych funkcji oraz tworzenie warunków do Ŝycia i rozwoju rodzin, 
promowanie rodziny z dziećmi i pozytywnego wizerunku rodziny wielodzietnej, 
umocnienie rodziny i wsparcie jej funkcji, ze szczególnym uwzględnieniem potrzeb 
rodzin wielodzietnych, poprawa warunków Ŝycia i wzmocnienie kondycji rodzin, a 
takŜe zwiększenie szans rozwojowych dzieci i młodzieŜy 
z rodzin wielodzietnych. 

550
Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

Wydzielenie kwoty 1% budŜetu Gminy Opole na 
realizację zadań w ramach budŜetu 
obywatelskiego

7 000 000 B

W 2014 roku planowane jest rozpoczęcie prac nad wdroŜeniem w Opolu tzw. 
„budŜetu obywatelskiego”, w tym wybór zadań zgłaszanych do realizacji przez 
mieszkańców miasta. Zadania te finansowane będą mogły być ze środków 
budŜetu miasta Opola na 2015 rok.

Wniosek niezasadny. W polskim systemie oświaty na wszystkich szczeblach 
(szkoły podstawowe od klasy V, czyli od 11 roku Ŝycia, gimnazja i szkoły 
ponadgimnazjalne) prowadzone są zajęcia w zakresie edukacji seksualnej pn. 
,,Wychowanie do Ŝycia w rodzinie". Cele i zakres treści nauczania ww. zajęć 
określa rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia 27  sierpnia  2012 r. w 
sprawie podstawy programowej wychowania przedszkolnego oraz kształcenia 
ogólnego w poszczególnych typach szkół (Dz. U. z 2012 r. poz. 977). Sposób 
nauczania przedmiotu ,,Wychowanie do Ŝycia w rodzinie" określa rozporządzenie 
Ministerstwa Edukacji Narodowej z 12 sierpnia 1999 r. w sprawie sposobu 
nauczania szkolnego oraz zakresu treści dotyczących wiedzy o Ŝyciu seksualnym 
człowieka, o zasadach świadomego i odpowiedzialnego rodzicielstwa, o wartości 
rodziny, Ŝycia w fazie prenatalnej oraz metodach i środkach świadomej prokreacji 
zawartych w podstawie programowej kształcenia ogólnego (Dz. U. Nr 67, poz. 756 
z późn. zm.).

Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

549 PS800 000

100 000

Stworzenie programu pn. Karta młodej Opolskiej 
rodziny

Zabezpieczenie środków na przeprowadzenie 
programu edukacyjnego wśród nastolatków 
w zakresie świadomego rodzicielstwa oraz 
profilaktyki chorób przenoszonych drogą płciową, 
w tym profilaktyki HIV

Klub Radnych Sojuszu Lewicy 
Demokratycznej

551 PS

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 88



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

Zgodnie z tym rozporządzeniem szczegółowe treści zajęć są efektem 
porozumienia między nauczycielem prowadzącym zajęcia, a rodzicami. Nauczyciel 
wraz z wychowawcą klasy organizuje spotkanie informacyjne 
z rodzicami uczniów, podczas którego przedstawia program nauczania, podręcznik 
oraz inne stosowne środki dydaktyczne. Uczestnictwo w zajęciach ,,Wychowania 
do Ŝycia w rodzinie" zaleŜy od indywidualnych decyzji - rodzice lub pełnoletni 
uczeń mają prawo do rezygnacji z udziału w zajęciach, składając pisemny wniosek 
dyrektorowi szkoły.

552
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zainstalowanie tzw. inteligentnej sygnalizacji 
świetlnej na przejściach dla pieszych przy 
ul. Oświęcimskiej w Opolu - w okolicach 
przystanków autobusowych (przy zjeździe 
na ul. Złotą i ul. Srebrną oraz w pobliŜu stacji 
Tauron)

ITGK

Wniosek niezasadny. Przebudowa ul. Oświęcimskiej została wykonana zgodnie z 
zatwierdzoną dokumentacją. We wskazanym rejonie zlokalizowane są cztery 
przejścia dla pieszych, są one widoczne, a droga jest oświetlona. Przy stacji 
Tauron zainstalowany jest takŜe fotoradar, który wpływa na ograniczenie prędkości 
pojazdów.

553
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ul. Popiełuszki na odcinku od hurtowni 
"Gaja" do skrzyŜowania ulic Gorzołki 
i Oświęcimskiej wraz z chodnikami dla pieszych 
i oświetleniem

150 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.  Do czasu opracowania dokumentacji zostanie wykonany remont 
cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania dróg, który ma na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych.

554
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Przygotowanie dokumentacji technicznej wraz 
z wykonaniem remontu ul. Mickiewicza w Opolu 
na całym odcinku ulicy

600 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

555
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ul. Złotej na odcinku od nr 18 
do ul. Metalowej wraz z chodnikami dla pieszych, 
oświetleniem i miejscami parkingowymi dla 
mieszkańców

MZD - 
1 000 000

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek niezasadny. Ulica Złota posiada oświetlenie uliczne znajdujące 
się w dostatecznym stanie technicznym.
MZD - Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Inwestycja 
rozpoczęta kilka lat temu i naleŜy dokończyć to zadanie. Jest moŜliwe do 
zrealizowania w jednym roku budŜetowym.

556
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie kanalizacji deszczowej na całym 
odcinku ul. Metalowej z odprowadzeniem do 
kanału deszczowego znajdującego się na 
ul. Oświęcimskiej

MZD

557
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zmiana organizacji ruchu ul. Metalowej - 
przywrócenie dwóch kierunków jazdy 
z przywróceniem wjazdu na ul. Metalową 
bezpośrednio od strony ul. Oświęcimskiej

ITGK

Wniosek niezasadny. Szerokość ul. Metalowej w liniach rozgraniczających wynosi 
3,90 m i jest zbyt mała, aby mogły poruszać się po niej pojazdy w obu kierunkach. 
Zgodnie z obowiązującymi przepisami minimalna szerokość jezdni dwukierunkowej 
to 4,5 m oraz obustronne pobocza 2 x 0,75 m. Ulica Metalowa nie spełnia 
wymagań stawianych drogom dwukierunkowym.

558
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ul. Al. Przyjaźni na odcinku od przejazdu 
kolejowego przy 
ul. Marka z Imielnicy do ul. Podmiejskiej wraz 
z chodnikami dla pieszych i oświetleniem oraz 
wyznaczeniem drugiego pasa ruchu 
przeznaczonego dla kierowców skręcających przy 
przejeździe kolejowym w lewo 
- w ul. Marka z Imielnicy

1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

559
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont ulic: Wyzwolenia, Paderewskiego, 
Einsteina oraz prostopadłego do tych ulic odcinka 
ul. Wschodniej oraz ustawienie małych koszy na 
śmieci na parkingu przy Stadionie śuŜlowym

60 000 MZD

MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji na tych ulicach  zostanie 
wykonany remont cząstkowy w ramach bieŜącego utrzymania dróg, który ma na 
celu przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i 
pieszych.
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560
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Wydzielenie strefy zamieszkania w rejonie ulic: 
Grzesika, Południowej, MłodzieŜowej i Grzonki

ITGK

Wniosek niezasadny. Pojazd w strefie zamieszkania nie moŜe parkować w 
miejscu innym niŜ w tym celu wyznaczone. Na ww. ulicach w dz. Groszowice nie 
ma ani jednego miejsca postojowego, a mieszkańcy parkują swoje pojazdy na 
jezdni przy swoich posesjach. Skoro nie ma parkingów, to nie moŜna wprowadzać 
strefy zamieszkania, bowiem wszyscy mieszkańcy posiadający samochody nie 
przestrzegaliby przepisów ruchu drogowego. Na wniosek Rady Dzielnicy 
Groszowice w 2013 r. wprowadzono strefę ograniczonej prędkości do 30km/godz., 
która obejmuje m.in. przedmiotowe ulice. 

561
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Remont istniejącej sali gimnastycznej i jej 
rozbudowa w budynku Publicznej Szkoły 
Podstawowej nr 1

3 000 000 OŚ Wniosek zasadny. Posiadana dokumentacja techniczna na realizacje zadania.

562
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Budowa ogólnodostępnych placów zabaw na 
osiedlach przy ul. Oświęcimskiej i Złotej wraz 
z zagospodarowaniem przyległych do ul. Złotej 
i ul. Srebrnej terenów zielonych

ZZK

Wniosek niezasadny. Przy ul. Srebrnej i Złotej znajduje się ogólnodostępny plac 
zabaw, który w 2012 r. został doposaŜony w dodatkowe urządzenia zabawowe, a 
tereny zielone są zagospodarowane i koszone trzy razy w roku. Na osiedlu przy ul. 
Oświęcimskiej znajduje się plac zabaw, który usytuowany jest na działce naleŜącej 
do Wspólnoty Mieszkaniowej osiedla. W gestii Wspólnoty Mieszkaniowej leŜy 
podjęcie decyzji o przystąpieniu do remontu placu zabaw wraz z określeniem 
sposobu finansowania. Gmina Opole jako jeden ze współwłaścicieli moŜe 
partycypować w kosztach remontu do wysokości swojego udziału we wspólnocie.

563
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Utworzenie funkcjonującego przez całą dobę 
posterunku StraŜy Miejskiej w budynku 
noclegowni i Izby Wytrzeźwień na ul. Popiełuszki

ZK

Wniosek nie moŜe być zrealizowany ze względu na niewystraczającą liczbę 
funkcjonariuszy StraŜy Miejskiej, którzy mogliby zrealizować wnioskowane 
zadanie. Utworzenie dodatkowego posterunku związane jest z zatrudnieniem co 
najmniej ośmiu funkcjonariuszy (praca zmianowa). Ponadto teren przy ulicy 
Popiełuszki jest monitorowany przez rejonowych - StraŜy Miejskiej z Referatu 
NWK oraz patrole dowoŜące nietrzeźwych do Izby Wytrzeźwień.

Wniosek zasadny. Teren kamionki Piast jest ogrodzony od ul. Wapiennej i 
Rejtana. Obszar kamionki oraz tereny zieleni są oczyszczane i utrzymywane w 
ramach prac interwencyjnych. Kwota wydatkowana rocznie na interwencyjne 
utrzymywanie wszystkich terenów miejskich  wynosi 250.000 zł. Z uwagi na 
uwarunkowania związane z ukształtowaniem terenu, jedynie obszar usytuowany 
od strony ul. Armii Krajowej moŜe być przeznaczony pod usługi rekreacyjne. 
Nieruchomość znajdująca się w pobliŜu kamieniołomu, usytuowana we wskazanej 
wyŜej lokalizacji jest przeznaczona do zagospodarowania przez inwestora 
zewnętrznego. Z dokumentu pn. "Zmiana studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Opola"  wynika, Ŝe teren 
kamieniołomu leŜy w strefie mieszkaniowo-usługowej. Realizacja ścieŜek 
rowerowych na powyŜszym obszarze i powiązanie ich z systemem zieleni jest 
nieobowiązującym postulatem, ujętym w ww. dokumencie. Ponadto Kamionka 
Piast jest objęta ochroną prawną w formie uŜytku ekologicznego, na mocy uchwały 
Nr LXXII/778/10 Rady Miasta Opola z dnia 30 września 2010 r. w sprawie 

OŚR

Zagospodarowanie terenów zielonych połoŜonych 
bezpośrednio nad kamionką Piast oraz samej 
kamionki połoŜonej w obrębie ulic: Cementowej - 

564
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola
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ustanowienia uŜytku ekologicznego o nazwie "Kamionka Piast". W stosunku do 
uŜytku ekologicznego wprowadzono następujące zakazy: niszczenia, uszkadzania 
lub przekształcania obszaru; wykonywania prac ziemnych trwale 
zniekształcających rzeźbę terenu, uszkadzania i zanieczyszczania gleby; zbioru, 
niszczenia, uszkadzania roślin i grzybów, występujących na terenie kamionki. W 
związku z powyŜszym zaadaptowanie obszaru kamionki pod kąpielisko miejskie, w 
części objętej ochroną prawną  jest niemoŜliwe. 
W ubiegłym roku Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM Opola zlecił  
wywiezienie odpadów z terenu kamionki oraz uporządkowanie zieleni w 
niezbędnym zakresie, obejmującym drzewa stwarzające bezpośrednie zagroŜenie 
bezpieczeństwa ludzi i mienia. W ubiegłym roku dno kamionki oraz jej obrzeŜa 
zostały uprzątnięte przez nurków. Dodatkowo teren kamionki jest wydzierŜawiony 
Stowarzyszeniu "Diving, Ecology, Education" z Opola, które wykonuje aktualnie 
utwardzenie zejścia do kamionki, celem ułatwienia korzystania z wyrobiska przez 
nurków oraz Stowarzyszeniu zajmującemu się szkoleniem psów ratowników. 

565
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Przygotowanie dokumentacji technicznej wraz z 
kosztorysem i rozbudowa budynku noclegowni w 
Opolu przy ul. Popiełuszki w celu utworzenia 
Domu Dziennego Pobytu dla zaawansowanych 
wiekiem mieszkańców dzielnic: Groszowice i  
Grotowice z Metalchemem

PS

Wniosek niezasadny. Obecnie trwają  prace związane z przystąpieniem do 
realizacji planu inwestycyjnego Miejskiego Ośrodka Pomocy Osobom Bezdomnym 
i UzaleŜnionym,  który zakłada częściową przebudowę obiektu, w ramach której 
ma zostać wydzielona część noclegowa w formie wstępnej noclegowni, 
pomieszczenia sanitarne i łaźnia dla osób bezdomnych nie mieszkających w 
Ośrodku. Ponadto projekt zakłada równieŜ wykonanie zaleceń Komendy Miejskiej 
StraŜy PoŜarnej w Opolu oraz budowę budynków dla bezdomnych samotnych 
męŜczyzn i kobiet (tzw. schroniska). W budynkach mieściłyby się równieŜ działy 
profilaktyczno-terapeutyczny i administracyjno-finansowy Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Osobom Bezdomnym i UzaleŜnionym. 
Z uwagi na brak odpowiednich warunków na terenie naleŜącym do MOPOBiU 
w Opolu nie ma moŜliwości utworzenia Domu Dziennego Pobytu  dla 
zaawansowanych wiekiem mieszkańców dzielnic Groszowic, Grotowic 
i Metalchemu.

566
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków na funkcjonowanie 
niepublicznych Ŝłobków i klubików dziecięcych

3 926 000 PS

Wniosek zasadny. Dotacja celowa zgodnie z uchwałą Nr XII/173/11 Rady Miasta 
Opola z dnia 7 lipca 2011 r. w sprawie określenia wysokości i zasad ustalania 
dotacji celowej dla podmiotów prowadzących Ŝłobek lub klub dziecięcy na terenie 
Miasta Opola  z późn. zm.)  na kaŜde dziecko objęte opieką w Ŝłobku 
niepublicznym przyznawana jest podmiotom zarejestrowanym w rejestrze Ŝłobków 
prowadzonym przez Prezydenta Miasta Opola, które złoŜyły  wnioski w terminie do 
15 sierpnia 2013 roku na rok 2014. W tym terminie wnioski złoŜyło 10 Ŝłobków 
niepublicznych zarejestrowanych w rejestrze prowadzonym przez Prezydenta 
miasta Opola.

567
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Dokonanie odtworzenia zieleni w tym drzew 
usuniętych podczas remontu ul. Rejtana

MZD

Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu zleci przygotowanie opinii 
dotyczącej moŜliwości nasadzeń w rejonie nowego wiaduktu przy 
ul. Reymonta. Po skonsultowaniu tej opinii z ogrodnikiem miejskim podejmie 
decyzję dotyczącą nasadzeń.

OŚR
kamionki połoŜonej w obrębie ulic: Cementowej - 
1-go Maja - Rejtana

564
Opola
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Wniosek zasadny. Plac A. Mickiewicza naleŜy do jednych z najładniejszych i 
najstarszych placów w mieście, jednak z uwagi na wieloletnie zaniedbania 
znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia swojego podstawowego 
przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni placu jest poprawa układu 
funkcjonalnego i powrót do pierwotnego załoŜenia. Konieczne jest odtworzenie osi 
widokowej, uczytelnienie załoŜenia, uporządkowanie zieleni. Projekt przebudowy 
zakłada podzielenie tego terenu na dwie strefy. Pierwszy 
z placów, bliŜszy ulicy Katowickiej, miałby charakter wejściowy. Drugi plac, 
w głębi, miałby więcej zieleni i słuŜyłby wypoczynkowi. W miejscu, gdzie teraz 
znajduje się zrujnowana fontanna, ma się pojawić przejście w stronę kościoła oraz 
placyk, na którym mogłyby się odbywać kameralne koncerty plenerowe. Proponuje 
się teŜ delikatną iluminację elewacji kościoła. Zakres przebudowy, zgodnie z 
projektem to m.in. rozbiórka nawierzchni alejek, murków, fontanny, ułoŜenie 
nawierzchni HanseGrand z granitu płomieniowanego oraz z kostki bazaltowej  
(nowe alejki, murki oporowe, schody, place itp.), demontaŜ starego

i wykonanie nowego oświetlenia placu, wykonanie przyłączy i innych instalacji 
związanych z fontanną i oświetleniem placu, wykonanie odwodnienia terenu oraz 
instalacji nawadniających, wykonanie fontanny, montaŜ elementów małej 
architektury, jak: latarnie, ławki, kosze na odpady, stojaki na rowery, 
zagospodarowanie terenu nową zielenią oraz pielęgnacja istniejącej. Projekt 
przebudowy Pl. Adama Mickiewicza, który jest wpisany do Gminnej Ewidencji 
Zabytków, uzyskał równieŜ pozytywną opinię Opolskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków.

569
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Wykonanie zabezpieczenia przeciwpowodziowego 
na rzece Odrze przez Gminę Opole w rejonie 
Metalchemu

1 700 000 ITGK

Wniosek zasadny. I etap robót związanych z zabezpieczeniem 
przeciwpowodziowym dzielnicy Grotowice oraz Metalchem są aktualnie 
realizowane przez Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Opolu na 
podstawie dokumentacji projektowej opracowanej na zlecenie miasta Opola. 
Zasadne jest, aby zabezpieczyć przed skutkami powodzi równieŜ port na terenie 
dawnego zakładu APC Metalchem.

570
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków finansowych na 
realizację podwyŜki płac nauczycieli pracujących 
w warunkach trudnych 
i uciąŜliwych 

473 785 OŚ

Wniosek zasadny. Dodatek za trudne i uciąŜliwe warunki pracy nie był 
podwyŜszany od początku ustalenia zasad jego wprowadzenia w regulaminie 
wynagradzania i wymaga wypracowania nowych rozwiązań w zakresie jego 
przyznawania. RozwaŜana jest koncepcja przyznawania dodatku w stawkach 
procentowych wyliczanych od wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela. Wydział 
Oświaty przygotował trzy warianty podwyŜki tych dodatków. Przy wariancie wzrostu 
stawki godzinowej o 20% (za warunki trudne)+10% (za warunki uciąŜliwe) 
wynagrodzenia nauczyciela staŜysty roczny skutek finansowy wyniesie 473 785 zł. 

OŚR
Remont skweru pod kościołem pw. Piotra i Pawła 
w Opolu w ciągu ulic Katowickiej i Karola Miarki, w 
okolicach pomnika A. Mickiewicza

4 500 000
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

568
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Wniosek zasadny. Wydział opiniuje wniosek podwyŜszenia płac jako zasadny, 
jednak w wysokości 5% wynagrodzenia pracowników niepedagogicznych 
jednostek oświatowych brutto. Pracownicy samorządowi w szkołach stanowią 
grupę pracowniczą o niskich uposaŜeniach, zwłaszcza dotyczy to pracowników 
pomocniczych i obsługi, którzy często osiągają wynagrodzenie poniŜej średniej 
krajowej. Na dzień 01.01.2013 roku 113 pracowników zatrudnionych na 107,28 
etatach obsługi w jednostkach oświatowych kwalifikowało się do wypłaty dodatku 
wyrównawczego z tytułu nie osiągania wynagrodzenia minimalnego (w 2012 roku 
21 pracowników na 18 etatach). Ostanie podwyŜszenie płac pracowników 
niepedagogicznych w trybie uchwały miało miejsce w 2008 roku. W ostatnich 2 
latach nie była dokonywana równieŜ waloryzacja płac. Wnioski w sprawie 
podwyŜszenia płac są stale składane przez organizacje związkowe. W ostatnich 
latach mimo podejmowanych prób nie udało się zwiększyć środków na 
podwyŜszenie wynagrodzeń tej grupy pracowników  

Przeprowadzona przez Wydział Oświaty analiza wynagrodzeń pracowników 
samorządowych zakładająca wzrost wynagrodzenia pracowników 
niepedagogicznych jednostek oświatowych o 5 % brutto wskazuje na roczny 
skutek finansowy w wysokości 1.373.200 zł (w przypadku podwyŜszenia 
o 100 zł brutto stanowiłby roczny skutek finansowy w kwocie 1.350.012 zł). 

572
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków na szczepienia przeciw 
wirusowi HPV dziewcząt dwunastoletnich - 
mieszkanek Opola

200 000 PS

Wniosek zasadny. Z danych epidemiologicznych wynika, Ŝe w Polsce rocznie na 
raka szyjki macicy zapada ponad 3.200 kobiet, a niemal 2.000 umiera. Jest to 
jeden z najwyŜszych wskaźników  w Europie. Główną przyczyną zachorowalności 
na tę chorobę jest czynnik onkogenny przenoszony drogą płciową we wczesnym 
okresie Ŝycia kobiety. Jest to wirus brodawczaka ludzkiego (HPV). Czynniki ryzyka 
takie jak wczesne rozpoczęcie Ŝycia seksualnego czy duŜa liczba partnerów 
seksualnych zwiększają prawdopodobieństwo zakaŜenia wirusem. Szczepionka 
zalecana jest przede wszystkim dziewczętom około 12 roku Ŝycia, tj. przed 
rozpoczęciem inicjacji seksualnej (przed ryzykiem kontaktu z HPV). Miasto Opole 
nieprzerwanie od 2009 roku finansuje ww. szczepienia. Cieszą się one duŜym 
zainteresowaniem wśród rodziców oraz dziewcząt objętych programem szczepień, 
więc ich kontynuacja w 2014 r. jest zasadna. Liczba dziewcząt kwalifikujących się 
do programu w 2014 r. to 421 osób.

573
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zamontowanie wysokiego płotu od strony 
nieczynnego juŜ cmentarza na osiedlu Armii 
Krajowej, w rejonie ul. Hubala, oddzielającego 
cmentarz od placu zabaw PP nr 54 w Opolu

64 000 ITGK

Wniosek zasadny. Ogrodzenie pomiędzy cmentarzem komunalnym przy 
ul. Hubala w Opolu, a przedszkolem jest ciągle niszczone. Naprawa aŜurowego 
płotu jest nieskuteczna, poniewaŜ po pewnym czasie ulega on dewastacji przez 
osoby przedostające się na teren przedszkola. Wybudowanie od strony 
przedszkola ogrodzenia z prętów stalowych zamiast obecnego aŜurowego muru z 
cegieł utrudniłoby przechodzenie na teren przedszkola z terenu cmentarza. 
Dodatkowe nasadzenie krzewów ochronnych wzdłuŜ nowego ogrodzenia 
dodatkowo zabezpieczyłoby sąsiadujący teren przedszkola przed spotkaniami 
podczas których spoŜywany jest alkohol i niszczone ogrodzenie.

571
Małgorzata Sekula - Radna Miasta 
Opola

Zabezpieczenie środków finansowych na 
realizację waloryzacji płac pracowników 
administracji i obsługi szkół i placówek 
oświatowych  prowadzonych przez miasto Opole 

OŚ1 373 200
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574
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Remont ul. Popiełuszki na odcinku od hurtownia 
"Gaja" do ul. Gorzołki

1 000 000 150 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji zostanie wykonany remont 
cząstkowy w ramach bieŜącego utrzymania dróg, który ma na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów i pieszych.

575
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Remont i przebudowa pl. Jana Pawła II 200 000 OŚR

Wniosek zasadny. Teren zieleni przy Pl. Jana Pawła II jest zdewastowany 
z uwagi na wieloletnie zaniedbania znajduje się w złym stanie technicznym i nie 
spełnia swojego podstawowego przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni 
powinna być poprawa układu funkcjonalnego i stworzenie terenu rekreacyjnego 
dla mieszkańców. Z uwagi na lokalizację w centralnym miejscu miasta, połoŜonym 
w sąsiedztwie wyŜszej uczelni oraz centrum handlowego konieczne jest 
doprowadzenie obiektu do stanu, który zapewni bezpieczeństwo i poprawi estetykę 
miejsca. W miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego znajdują się 
zapisy dot. budowy parkingu podziemnego, jednak z uwagi na bliŜej nieokreślony 
termin realizacji takiego obiektu proponuje się wykonanie projektu 
zagospodarowania terenu jako I etapu inwestycji, bez uwzględnienia parkingu 
podziemnego.
Wniosek zasadny. Plac A. Mickiewicza naleŜy do jednych z najładniejszych 
i najstarszych placów w mieście, jednak z uwagi na wieloletnie zaniedbania 
znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia swojego podstawowego 
przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni placu jest poprawa układu 
funkcjonalnego i powrót do pierwotnego załoŜenia. Konieczne jest odtworzenie osi 
widokowej, uczytelnienie załoŜenia, uporządkowanie zieleni. Projekt przebudowy 
zakłada podzielenie tego terenu na dwie strefy. Pierwszy 
z placów, bliŜszy ulicy Katowickiej, miałby charakter wejściowy. Drugi plac, 
w głębi, miałby więcej zieleni i słuŜyłby wypoczynkowi. W miejscu, gdzie teraz 
znajduje się zrujnowana fontanna, ma się pojawić przejście w stronę kościoła oraz 
placyk, na którym mogłyby się odbywać kameralne koncerty plenerowe. Proponuje 
się teŜ delikatną iluminację elewacji kościoła. Zakres przebudowy, zgodnie z 
projektem to m.in. rozbiórka nawierzchni alejek, murków, fontanny, ułoŜenie 
nawierzchni HanseGrand z granitu płomieniowanego oraz z kostki bazaltowej  
 i wykonanie nowego oświetlenia placu, wykonanie przyłączy i innych instalacji 
związanych z fontanną i oświetleniem placu, wykonanie odwodnienia terenu oraz 
instalacji nawadniających, wykonanie fontanny, montaŜ elementów małej 
architektury, jak: latarnie, ławki, kosze na odpady, stojaki na rowery, 
zagospodarowanie terenu nową zielenią oraz pielęgnacja istniejącej. Projekt 
przebudowy Pl. Adama Mickiewicza, który jest wpisany do Gminnej Ewidencji 
Zabytków, uzyskał równieŜ pozytywną opinię Opolskiego Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków.

577
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Przebudowa ul. Robotniczej umoŜliwiająca 
utworzenie nowych miejsc parkingowych

MZD
Wniosek niezasadny. W pasie drogowym ul. Robotniczej administrowanym przez 
MZD  nie ma moŜliwości terenowych na utworzenie nowych miejsc parkingowych. 
Pozostałym terenem dysponuje WZZK.

578
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Remont chodników 2 000 000 2 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Remont chodników konieczny jest na wszystkich kategoriach 
dróg w mieście. 

579
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Kontynuacja budowy ścieŜek rowerowych 1 500 000 1 500 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.  Miejski Zarząd Dróg w Opolu wykona ścieŜki rowerowe zgodnie z 
zaleceniem komisji Zespołu ds. Infrastruktury rowerowej przy Prezydencie Miasta 
Opola i w miarę otrzymanych środków na ten cel. Budowa ścieŜek rowerowych 
realizowana będzie takŜe w ramach kompleksowej przebudowy dróg i skrzyŜowań. 
Oznakowanie istniejących juŜ szlaków rowerowych wykonywane jest sukcesywnie 
w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

Remont i przebudowa pl. Adama Mickiewicza
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

576 OŚR4 500 000

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 94



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

580
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Rozbudowa kąpieliska Bolko II 40 000 KSIT

Wniosek niezasadny. Jedyną moŜliwością rozbudowy kąpieliska jest przedłuŜenie 
go o około 10 m. Nie ma moŜliwości poszerzenia go ze względu na zatopione po 
prawej stronie kąpieliska szyny i liny stalowe oraz pozostałości po drzewach. 
Natomiast znajdujące się z lewej strony konstrukcje betonowe są nie do 
zdemontowania. Ponadto wydłuŜenie kąpieliska w ocenie ratowników jest 
niewskazane z uwagi na zwiększone ryzyko utonięcia (duŜa odległość od punktów 
ratowniczych).

581
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Opracowanie planu utworzenia kąpieliska 
miejskiego na kamionce "Piast"

KSIT
Wniosek niezasadny ze względu na brak moŜliwości utworzenia punktu 
ratowniczego (miejsca dla ratowników) oraz wytyczenia bezpiecznego kąpieliska 
(duŜe głębokości wody bezpośrednio przy brzegach kamionki).
Wniosek niezasadny. Zadanie zrealizowane jest na terenie parku osiedlowego 
Armii Krajowej i Parku Pasieka. Realizacja w innych lokalizacjach wymaga 
wytypowania terenów, na których nie będzie protestów lokalnej społeczności. 
Przedsięwzięcie posiada gotowy projekt, który moŜe być udostępniany zarządcom 
nieruchomości do wykorzystania na własnych terenach. Dodatkowo realizowane 
jest zadanie zakupu pojemników na odchody w ramach wyposaŜania gminnych  
terenów zieleni urządzonej, będącej w zasobach Wydziału Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa i Wydziału Zarządzania Zasobem Komunalnym oraz Miejskiego Zarządu 
Dróg w Opolu. Dotychczas Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa zakupił ponad 
66 szt. koszy za kwotę łączną około 33 000 zł. Zamontowane na miejskich 
terenach zieleni pojemniki są wyposaŜone w zasobniki na zestawy higieniczne. 
Ponadto ww. Wydział zlecił wykonanie projektu toalety dla psów i jej wykonanie za 
kwotę 34.100 zł. Pojemniki są sukcesywnie wymieniane na nowe z powodu aktów 
wandalizmu. 
W roku następnym planowane jest dokupienie nowych koszy do Parku Pasieka (w 
ilości około 10 szt.). Ponadto kaŜdorazowo zarządca nieruchomości jest 
odpowiedzialny za wyposaŜenie jej w urządzenia do zbierania odpadów w tym tez 
nieczystości po psach (spółdzielnie, wspólnoty, zarząd dróg itp.). Regulamin 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta dopuszcza moŜliwość 
pozbywania się tego typu odpadów w szczelnych workach do zwykłych koszy. W 
ramach kompleksowego podejścia do tematu  planowane jest wybudowanie takŜe 
wybiegu dla psów.  W ramach wyznaczania proponowanego terenu pod ww. 
wybieg Wydział Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa UM Opola zwrócił się do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 
Biura Urbanistycznego, Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Opolu, 
Wojewódzkiego Inspektora Weterynaryjnego w Opolu, Wydziału Infrastruktury 
Technicznej i Gospodarki Komunalnej, Wydziału Kultury Sportu i Turystyki 
z propozycją kilku terenów. Wytypowany został teren gminny w okolicach pętli 
autobusowej ul. PuŜaka przy Parku Osiedlowym, którego plan miejscowy 
i lokalizacja pozwalają na wybudowanie takiego parku dla zwierząt. 
Wytypowany został teren gminny w okolicach pętli autobusowej ul. PuŜaka przy 
Parku Osiedlowym, którego plan miejscowy i lokalizacja pozwalają na 
wybudowanie takiego parku dla zwierząt.

583 Marcin Bartnicki
Zakup i montaŜ systemu monitorującego (kamery) 
na ul. Łangowskiego oraz 
Pl. Św. Sebastiana

ZK

Wniosek zasadny. Na wskazanym terenie StraŜ Miejska i Policja często 
interweniuje w związku ze zgłoszeniami zakłócania ciszy nocnej i aktów 
wandalizmu. MontaŜ kamer ułatwiłby ustalenie osób dopuszczających się licznych 
wykroczeń i miał znaczenie prewencyjne. 

60 000 OŚiR582
Roman Ciasnocha - Radny Miasta 
Opola

Budowa toalet dla psów 300 000
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584 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Przebudowa ulic Dobrej, Dalekiej, Cichej i Jasnej 3 000 000
ITGK - 

2 500 000
ITGK/MZD

ITGK- Wniosek zasadny. Na podstawie posiadanej dokumentacji projektowej 
przebudowy ulic Cichej, Dobrej, Miłej, Jasnej i Dalekiej zrealizowana została 
przebudowa ulic Miłej i Jasnej. Przebudowa ul. Cichej, Dobrej i Dalekiej pozwoli 
kompleksowo uporządkować gospodarkę wodno-ściekową w tym rejonie oraz 
poprawi warunki Ŝycia mieszkańców dzięki wykonaniu utwardzonej nawierzchni 
wraz z oświetleniem ulicznym.
MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do czasu opracowania dokumentacji wykonany zostanie remont 
cząstkowy w ramach bieŜącego utrzymania dróg, który ma na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

585 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Przebudowa ronda (ciągów pieszych) 600 000 600 000 MZD
Wniosek zasadny. Przedmiotowe zadanie zostanie wykonane w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg.

586 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Przebudowa ulic Sądowej, Sienkiewicza 
(oświetlenie drogowe, chodniki)

800 000

ITGK - 
80 000
MZD - 

215 000

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Ulica Sienkiewicza posiada nowe oświetlenie, natomiast 
planuje się budowę oświetlenia ulicy Sądowej. 
MZD - Wniosek zasadny. Na wskazanych ulicach zostanie wykonany remont 
cząstkowy w ramach bieŜącego utrzymania dróg, który  ma na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

587 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Przebudowa ulic (chodników i oświetlenia) 
Pułaskiego (od Nysy ŁuŜyckiej do Andersa) 
i Luboszyckiej (wokół skweru przychodni)

1 500 000

ITGK - 
160 000
MZD - 

1 500 000

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Oświetlenie ul. Pułaskiego  nie spełnia wymaganych 
norm i jest bardzo awaryjne. Ulica Luboszycka wokół skweru przychodni nie 
posiada oświetlenia. W związku z tym obie ulice wymagają wymagają  budowy 
nowego oświetlenia.
MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do tego czasu na tych ulicach zostanie wykonany remont 
cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania dróg, mający na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

588 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Remont zieleni w obszarze ulic Waryńskiego, 
Pułaskiego, Luboszyckiej z uwzględnieniem placu 
zabaw, fontanny i ławek

1 000 000 2 100 000 OŚiR

Wniosek zasadny. Teren zieleni przy ul. Waryńskiego z uwagi na wieloletnie 
zaniedbania, znajduje się w złym stanie technicznym i nie spełnia w pełni swojego 
podstawowego przeznaczenia. Celem przebudowy terenu zieleni jest poprawa 
układu funkcjonalnego i dostosowanie do potrzeb społecznych. W dokumentacji 
projektowej uwzględniono sąsiedztwo Politechniki Opolskiej, 
II Liceum Ogólnokształcącego, osiedla mieszkaniowego i obiektu medycznego 
(przychodnia) i załoŜono wykonanie: 
-  przebudowy fontanny;
-  nowych nawierzchni z płytek betonowych i kostki granitowej; 
-  pola szachowego;
-  remont placu zabaw z uwzględnieniem bezpiecznej nawierzchni z płytek Flexi-
step oraz montaŜu nowych urządzeń; 
-  instalacji nawadniającej oraz montaŜu zdroju z poidłem dla psów;
-  oświetlenia terenu;
-  wymiany elementów małej architektury, w tym: ławek, koszy, stojaków na 
rowery.      

589 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Modernizacja oświetlenia miasta Opola 
4 000 000 - 
5 000 000

ITGK

Wniosek niezasadny. Oświetlenie ulic Wrocławskiej, Niemodlińskiej, Oleskiej, 
Katowickiej i częściowo Reymonta, nie jest własnością m. Opola i nie moŜe być 
przez nie modernizowane. Miasto buduje oświetlenia ulic w głównych ciągach 
komunikacyjnych.   
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590 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Remont ul. J. Kanii 600 000

ITGK - 
40 000
MZD - 

600 000

MZD/ITGK

ITGK - Wniosek zasadny. Istniejące oświetlenie ulicy nie spełnia wymaganych 
norm. Planuje się wykonać doświetlenie tej ulicy.
MZD - Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do tego czasu na tej ulicy  zostanie wykonany remont cząstkowy w 
ramach bieŜącego utrzymania dróg mający na celu przede wszystkim usuwanie 
miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

591 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

Włączenie się w zadania województwa i gmin 
sąsiedzkich (uczestnictwo w kosztach Projektów i 
ich realizacji) w sprawie lepszego 
skomunikowania Opola z autostradą

MZD

Wniosek zasadny. Włączenie się w zadania województwa i gmin sąsiedzkich 
(uczestnictwo w kosztach Projektów i ich realizacji) w sprawie lepszego 
skomunikowania Opola z autostradą - to dobry pomysł. Szczególnie duŜe 
inwestycje na terenie Opola jak np.: budowa  węzła na wartość 30.000.000 zł.

592 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

Podjęcie realizacji jednego z projektów 
zagospodarujących pl. Kopernika w ramach prac 
projektowych parkingu podziemnego 
i zagospodarowanie części naziemnej i skweru

2 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Po wykonaniu parkingu podziemnego moŜna przystąpić do 
zagospodarowania części naziemnej w tym rejonie.

593 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Rewitalizacja budynków przy pl. Kopernika 1 500 000 ZZK

Wniosek niezasadny. Budynki przy Placu Kopernika stanowią własność Wspólnot 
Mieszkaniowych. Właściciel budynku władny jest do występowania 
z odpowiednim wnioskiem i stosownymi dokumentami o przyznanie 
dofinansowania na remont budynku ze środków Unii Europejskiej. Gmina Opole 
partycypuje w kosztach remontów do wysokości posiadanych udziałów 
w poszczególnych Wspólnotach Mieszkaniowych.

594 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

Przebudowa ulic Zamiejskiej, Kokota, 
Kolbuszowskiego, Kulczyńskiego, Kotarbińskiego, 
Banacha, Piwarskiego, Romera, Taszyckiego, 
Tatarkiewicza

4 000 000 - 
5 000 000

5 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Do tego czasu na wymienionych ulicach zostanie wykonany remont 
cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania dróg mający na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

595 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Remont nawierzchni ul. Wschodniej 800 000 2 500 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej i wzmocnienia nawierzchni jezdni. Do tego czasu na wymienionych 
ulicach  zostanie wykonany remont cząstkowy  w ramach bieŜącego utrzymania 
dróg. Remont cząstkowy nawierzchni  ma na celu przede wszystkim usuwanie 
miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

596 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Modernizacja oświetlenia ul. Ściegiennego 600 000 ITGK
Wniosek niezasadny. Na wskazanym terenie znajduje się prawidłowo działające 
oświetlenie uliczne, które zostało wybudowane w 2012 r. 

597 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Budowa mini placów zabaw w mieście Opolu 200 000 250 000 ZZK

Wniosek zasadny. W związku z duŜym zapotrzebowaniem na tego typu inwestycje  
zadanie jest realizowane sukcesywnie. Corocznie powstaje kilka nowych placów 
zabaw, a juŜ istniejące są wyposaŜane w nowe urządzenia lub w całości 
odtwarzane.
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OŚ - Wniosek niezasadny. W nadchodzących latach liczba miejsc 
w przedszkolach będzie wystarczająca na zabezpieczenie potrzeb dzieci 
w wieku przedszkolnym. Obecnie obowiązujące przepisy stanowią, Ŝe wszystkie 
dzieci 5-letnie są i będą objęte obowiązkowym rocznym przygotowaniem 
przedszkolnym. Od września 2014 r. obowiązek szkolny obejmie wszystkie dzieci 7-
letnie (rocznik 2007) oraz dzieci 6-letnie (rocznik 2008). Prawo do edukacji 
przedszkolnej dla wszystkich dzieci czteroletnich (2015 r.) i trzyletnich (2017 r.) 
zgłoszonych do naboru na dany rok szkolny. Proponowane przez MEN zmiany 
(tzw. ustawa sześciolatkowa w Sejmie) przewidują od 1 września 2014 r. 
obowiązek szkolny dla 6-latków urodzonych od 1 stycznia do 30 czerwca 2008 r. 
Rok później do szkoły pójdą 7-latki urodzone między 1 lipca do 31 grudnia 2008 r. 
oraz wszystkie dzieci z rocznika 2009 (6-latki). W edukacji przedszkolnej będą 
uczestniczyły dzieci z trzech roczników (obecnie cztery roczniki), w wieku 3-5 lat. 
Ponadto z danych demograficznych wynika, iŜ od 2011 r. liczba urodzeń w mieście 
zmniejsza się.
PS - Wniosek niezasadny. Aktualnie w mieście Opolu  funkcjonuje 5 Ŝłobków 
publicznych - liczba miejsc 404 oraz 10 Ŝłobków niepublicznych, które dysponują  
416 miejscami  w tym 326  miejsc dotowanych. W 2013 roku  planowane jest 
uruchomienie dalszych 95 miejsc w Ŝłobkach niepublicznych. 
W 2014 roku w mieście  Opolu  będzie  897 miejsc w Ŝłobkach a w IV kwartale 
liczba wzrośnie do  915  miejsc. 
W 2013 roku do tego rejestru Ŝłobków wpisanych jest 15 Ŝłobków. Szacunkowy 
koszt budowy Ŝłobka dla 50 dzieci to kwota około 3.500.000 zł. W związku 
z powyŜszym w roku 2014 i latach następnych nastąpi zaspokojenie  
zapotrzebowania na opiekę nad dziećmi w wieku do lat 3 w mieście Opolu.

599 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji budowy ronda, 
skrzyŜowanie ul. Luboszyckiej i Chabrów

3 500 000 MZD
Wniosek zasadny. Na zadanie opracowana jest koncepcja. Konieczność 
opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

600 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Kontynuacja budowy ścieŜek rowerowych - 
włączenie miasta Opola w system ścieŜek gmin 
sąsiadujących

1 000 000 MZD

Wniosek zasadny. Miejski Zarząd Dróg w Opolu wykona ścieŜki rowerowe zgodnie 
z zaleceniem komisji Zespołu ds. Infrastruktury rowerowej przy Prezydencie 
Miasta Opola i w miarę otrzymanych środków na ten cel. Budowa ścieŜek 
rowerowych realizowana będzie takŜe w ramach kompleksowych przebudowach 
dróg i skrzyŜowań. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Oznakowanie istniejących juŜ szlaków rowerowych wykonywane 
jest sukcesywnie w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 
W przyszłości naleŜy włączyć miasto Opole w system ścieŜek gmin sąsiadujących.  

601 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Remont nawierzchni chodników i oświetlenia 
ul. Grunwaldzkiej

2 000 000
ITGK - 

300.000
MZD/ITGK

ITGK- Wniosek zasadny. Ulica jest niedostatecznie oświetlona energochłonnymi 
lampami rtęciowymi. PoniewaŜ ulica ta znajduje się w centrum historycznym 
miasta, zasadnym jest wybudowanie nowego oświetlenia opartego na stylowych 
latarniach.
MZD - Wniosek zasadny ale wraz z przebudową całej drogi. Konieczność 
opracowania dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

602 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Oświetlenie miejsc dla pieszych w okolicach 
przystanków autobusowych, placówek 
oświatowych i słuŜby zdrowia

1 500 000 ITGK
Zadanie wymaga doprecyzowania w zakresie lokalizacji gdyŜ na bieŜąco 
prowadzone sa sprawy zwiazane z doświetleniem ulic, w tym przejść dla pieszych.

603 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Budowa nowych parkingów w mieście Opolu 1 000 000 1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 

PS - 3 500 000 PS/OŚ598 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Budowa Ŝłobka i przedszkola w mieście Opolu
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Wniosek niezasadny. Zadanie realizowane jest w ramach wyposaŜania gminnych 
terenów zieleni urządzonej, będącej w zasobach Wydziału Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa, Wydziału Zarządzania Zasobem Komunalnym oraz Miejskiego Zarządu 
Dróg w Opolu. Dotychczas Wydział Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa zakupił  66 szt. koszy na kwotę około 33 000 zł. Zamontowane 
pojemniki są wyposaŜone w zasobniki na zestawy higieniczne. Ponadto ww. 
Wydział zlecił wykonanie projektu toalety dla psów i jej wykonanie na kwotę 34 
100 zł. Kosze są sukcesywnie wymieniane na nowe z powodu aktów wandalizmu. 
W roku następnym planowane jest zakup nowych koszy do Parku Pasieka (w 
ilości ok. 10 szt.). Ponadto kaŜdorazowo zarządca nieruchomości jest 
odpowiedzialny za wyposaŜenie jej w urządzenia do zbierania odpadów, 
w tym teŜ nieczystości po psach (spółdzielnie, wspólnoty, zarząd dróg itp.). 
Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie miasta dopuszcza 
moŜliwość pozbywania się tego typu odpadów w szczelnych workach do zwykłych 
koszy. 

W ramach kompleksowego podejścia do tematu,  planowane jest wybudowanie 
takŜe wybiegu dla psów. W ramach wyznaczania proponowanego terenu pod ww. 
wybieg Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM Opola zwrócił się do 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Biura Urbanistycznego, Powiatowej 
Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Opolu, Wojewódzkiego Inspektora 
Weterynaryjnego w Opolu, Wydziału Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Komunalnej, Wydziału Kultury Sportu i Turystyki z propozycją kilku terenów. 
Wytypowany został teren gminny w okolicach pętli autobusowej ul. PuŜaka przy 
Parku Osiedlowym, którego plan miejscowy i lokalizacja pozwalają na 
wybudowanie takiego parku dla zwierząt. Wytypowany teren zostanie takŜe 
poddany konsultacjom społecznym mieszkańców Opola, 
celem zbadania ich opinii w tym temacie. Wydział Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa UM Opola zawnioskował do projektu budŜetu na 2014r. o środki na 
wybudowanie i utrzymanie parku dla psów w kwocie 60 tyś. złotych rocznie. Po 
otrzymaniu środków nastąpi realizacja zadania, tj. zlecenie dokumentacji, 
wykonanie parku, opracowanie regulaminu parku, a następnie wyłonienie firmy 
zajmującej się utrzymaniem obiektu tj. opróŜnianiem koszty, wymianą piasku, itd.

605 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Modernizacja - remont Małego Rynku, Placu 
Zamkowego, Placu Św. Sebastiana

5 200 000 IM

Wniosek zasadny. W roku 2013 podpisano umowę na opracowanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej dot. "Przebudowy Małego Rynku i Pl. Św. Placu 
Sebastiana". Termin opracowania do dnia 29 listopada b.r. Dokładny koszt 
wykonania przebudowy będzie znany po otrzymaniu kosztorysu inwestorskiego. 
Po uzyskaniu pozwolenia na budowę zasadnym byłoby wykonanie przebudowy 
tego terenu/terenów. Dokumentacja będzie opracowana w formie dwóch 
odrębnych dokumentacji i dwóch pozwoleń na budowę. Placu Zamkowego w 
Opolu nie ma; prawdopodobnie chodzi o skwer przy ul. Zamkowej, w tym zakresie 
wniosek niezasadny. Skwer stanowi teren zielony obsadzony drzewami, 
przedzielony ścieŜką o nawierzchni szutrowej, wyposaŜony w ławki.

606 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

DoposaŜenie głównych skrzyŜowań Opola 
w wyświetlacze czasowe (skrzyŜowania 
ul. Plebiscytowa- 1 Maja, Plebiscytowa - Ozimska, 
Oleska - Batalionów Chłopskich - Bohaterów 
Monte Cassino, Oleska - Gen. Okulickiego)

50 000 MZD
Wniosek zasadny. MontaŜ wyświetlaczy czasu na skrzyŜowaniach realizowany 
będzie (w miarę posiadanych środków) w ramach bieŜącego utrzymania 
sygnalizacji świetlnej. 

604 OŚRLucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Zwiększenie ilości koszów na psie odchody w 
mieście Opolu
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607 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Opracowanie koncepcji zagospodarowania 
przestrzeni dworca wschodniego

ITGK

Wniosek niezasadny. Za zagospodarowania dworca Wschodniego odpowiada 
jego właściciel - PKP. Obecnie Miejski Zarząd Dróg w Opolu prowadzi procedurę 
przetargową związaną z opracowaniem koncepcji zmiany układu komunikacyjnego 
w rejonie dworca.  

608 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Opracowanie dokumentacji remontu przeprawy ul. 
Niemodlińskiej

1 000 000

1 000 000 
w 2014 r.

18 000 000
w 2015 r.

MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Realizacja zadania w 2014 i 2015 roku.

609 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Budowa drogi łączącej ul. Zwycięstwa 
z ul. Dambonia

350 000 650 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w trakcie opracowania (zakończenie 29.11.2013 
r.). 

610 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Remont ul. Budowlanych wraz z budową ścieŜki 
rowerowej od ul. Harcerskiej do nowo powstałego 
skrzyŜowania przy obwodnicy

3 000 000 3 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Brak dokumentacji projektowo-kosztorysowej na remont 
nawierzchni jezdni i chodnika. W opracowaniu jest dokumentacja techniczna na 
budowę ścieŜki rowerowej.

611 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Przebudowa skrzyŜowania ul. Ozimskiej - 
Katowickiej

3 000 000 3 000 000 MZD Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa jest opracowana.

612 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Poszerzenie ul. Niemodlińskiej (do 4 pasów) od 
ul. Koszyka do ul. Dambonia

12 000 000
5 869 950 w tym 4 
951 600  w 2014 

r.
MZD

Wniosek zasadny - pilny. W trakcie opracowania koncepcja przebudowy 
ul. Niemodlińskiej na odcinku od ul. Wojska Polskiego do Kanału Ulgi, natomiast 
dla odcinka od ul. W. Polskiego do granic miasta - jest juŜ opracowana 
dokumentacja projektowo-kosztorysowa.

613 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Przebudowa skrzyŜowania ul. Oleska-Chabry 800 000 800 000 MZD
Wniosek zasadny. Brak dokumentacji projektowo-kosztorysowej. Konieczność 
przebudowy sygnalizacji świetlnej i remontu nawierzchni jezdni i chodników.

614 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Kontynuacja remontu Al. Przyjaźni 
od ul. Jagiellonów do przejazdu PKP

8 000 000 5 200 000 MZD

Wniosek zasadny. Dokumentacja projektowo-kosztorysowa opracowana. 
W 2013 roku planowany do wykonania I etap zadania - rozbudowa Al. Przyjaźni na 
odcinku od ul. Torowej do Jagiellonów. W 2014 roku planowany do wykonania 
II etap zadania - odcinek od ul. Jagiellonów do przejazdu kolejowego. 

615 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Przebudowa ul. Złotej, Srebrnej, Irydowej - 
chodniki

1 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Inwestycja rozpoczęta kilka 
lat temu i naleŜy dokończyć to zadanie. Jest moŜliwe do zrealizowania 
w jednym roku budŜetowym.

616 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Budowa ronda ul. Witosa - Al. Solidarności 4 000 000 4 000 000 MZD
Wniosek zasadny. Dokumentacja w posiadaniu MZD. Całkowita wartość całego 
zadania wynosi 26.900.038 zł.

617 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Przebudowa ul. Kościuszki od ul. Kołłątaja 
do ul. Katowickiej

6 800 000 6 800 000 MZD Wniosek zasadny. Konieczność aktualizacji dokumentacji.

618 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

Wymiana pokrycia dachowego, montaŜ 
dźwiękowego systemu ppoŜ., oświetlenie 
lodowiska i nagłośnienie, podniesienie standardu 
pomieszczeń hotelowych, przebudowa wnętrz 
układu szatni, zakup agregatów nawiewowo-
klimatyzacyjnych sali Toropolu

6 500 000 6 500 000 KSiT

Wniosek zasadny. Pokrycie dachu wymaga natychmiastowej wymiany wraz 
z ociepleniem i obróbkami blacharskimi oraz wymianą części okien. Dach winien 
być wykonany z materiałów niepalnych i niekapiących pod wpływem ognia. 
Przepisy ppoŜ. nie dopuszczają obecnego stanu obiektu do uŜytkowania go 
w pełni, dlatego KM PSP w Opolu zakazała organizowania w obiekcie imprez 
masowych, a tym samym ograniczyła łączną liczbę osób przebywających 
w hali do 500. Konieczny jest równieŜ montaŜ dźwiękowego systemu 
ostrzegawczego DSO, co wynika z rozporządzenia MSWiA z dnia 21.04.2006r. Dz. 
U. z 2006r. nr.80 poz.563.

619 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Hipodrom i kryta ujeŜdŜalnia ul. Wrocławska 
(wymiana pokrycia dachu z eternitu, wymiana 
okien w stajni i ujeŜdŜalni)

500 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Opolu podjął 
czynności zmierzające do przekazania Hipodromu w Bierkowicach w trwały zarząd 
organizacji pozarządowej, która jest obecnym uŜytkownikiem obiektu. 
W związku z tym na dzień dzisiejszy naleŜy się wstrzymać z inwestowaniem 
w powyŜszą nieruchomość. 
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620 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Stadion ŜuŜlowy - Opole (opracowanie 
dokumentacji wraz z harmonogramem realizacji 
zadania oraz kontynuacja prac modernizacyjnych)

1 500 000 KSiT

Wniosek niezadany. Miasto Opole jest na etapie opracowywania załoŜeń do 
koncepcji budowy nowego stadionu ŜuŜlowego w dzielnicy Malina. Koncepcja ma 
określać załoŜenia do opracowania dokumentacji projektowej. W związku 
z tym nie przewiduje się ponoszenia dodatkowych kosztów związanych 
z funkcjonowaniem obecnego stadionu ŜuŜlowego przy ul. Wschodniej, 
z wyjątkiem niezbędnych prac związanych z bezpieczeństwem uŜytkowników 
obiektu. 

621 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

opracowanie dokumentacji i wykonanie boiska 
przyszkolnego uwzględniającego 
wielofunkcyjność tego obiektu - Zespół Szkół 
Ogólnokształcących nr II , ul. Pułaskiego

650 000 OŚ

Wniosek zasadny. Obecne boisko o podłoŜu asfaltowym jest mocno 
wyeksploatowane. Występują liczne dziury, zapadnięcia podłoŜa, które stwarzają 
zagroŜenie bezpieczeństwa uczniów na lekcjach wychowania fizycznego. Planuje 
się wybudowanie boiska wielofunkcyjnego do gry 
w siatkówkę, koszykówkę, piłkę noŜną i ręczną, do gry w tenisa i badmintona.

622 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Basen letni "Błękitna Fala" (prace remontowo-
naprawcze maszynowni)

300 000 KSiT
Priorytetowe zadania do wykonania to przede wszystkim naprawa spękań 
i uszkodzeń wraz z robotami elewacyjnymi i remontowymi połaci dachowych 
w budynku administracyjnym oraz modernizacja duŜej niecki basenowej.

623 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Hala Widowiskowo-Sportowa (remont obiektu 
i otoczenia)

20 000 000 28 744 764 KSiT

Wniosek zasadny. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji uzyskał wstępną koncepcję 
projektu budowlanego remontu HWS. Ostateczna wersja dokumentacji wraz z 
kosztorysami zostanie złoŜona w MOSiR we wrześniu 
2013 r. Po uzyskaniu niezbędnych zezwoleń i uzgodnień inwestor wystąpi o 
pozwolenie na budowę, którego uzyskanie przewidziane jest do końca 2013 r. 
Kosztorys inwestycji będzie znany po uzyskaniu ostatecznej wersji dokumentacji 
projektowej.

624 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola

Stadion Miejski ul. Oleska (płyta boiska, 
oświetlenie, nagłośnienie, system nawadniania 
płyty, opracowanie modernizacji dokumentacji 
drugiej części widowni)

1 000 000 850 000 KSiT

Wniosek zasadny w części wykonania automatycznego systemu zraszania płyty 
boiska oraz uporządkowania i zagospodarowania trybuny od strony kortów (tj. 
nasypu ziemnego i znajdujących się tam elementów betonowych). Niezbędna jest 
równieŜ wymiana Ŝarówek i dławików oświetlenia płyty boiska na terenie Stadionu 
Miejskiego oraz wykonanie awaryjnego oświetlenia ewakuacyjnego. Niezasadne 
jest wykonanie projektu drugiej części widowni, który został opracowany. Obecny 
stan trybuny głównej na stadionie jest wystarczający dla potrzeb odbywających się 
tam imprez. Płyta boiska jest w dobrym stanie, lecz wymaga systemu zraszania. 
Nagłośnienie jest na odpowiednim poziomie i nie wymaga nakładów finansowych.

625 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola Promocja miasta Opola poprzez sport 7 500 000
KSiT - 

2 000 000
KSiT/BPWM

BPWM - Biuro Promocji i Współpracy Międzynarodowej realizuje działania, w 
miarę moŜliwości budŜetowych, związanych z promocją Miasta Opola poprzez 
sport. Przykładem jest Turniej Sportowy Miast Partnerskich w Piłce NoŜnej 
"Euroopole" czy Międzynarodowy Turniej Pływacki.
KSiT- Wniosek zasadny.  W związku z tegorocznym awansem sportowym 
opolskich klubów Gwardii Opole, Odry Opole, AZS KU Politechniki Opolskiej do 
wyŜszych klas rozgrywkowych oraz bardzo dobrymi osiągnięciami opolskich 
cięŜarowców zasadnym jest podjęcie działań promocji miasta Opola poprzez sport 
na ogólnopolskim i międzynarodowym poziomie. Środki te powinny stanowić 
uzupełnienie środków przeznaczonych na szkolenie w ramach wydatków wydziału 
KSiT.  

626 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Kontynuacja wspierania uzdolnionej sportowo 
młodzieŜy (dotacje, imprezy, stypendia, nagrody)

650 000-
2 000 000

1 300 000 KSiT

Wniosek zasadny. Z budŜetu miasta Opola w 2013 r. przekazane zostanie na 
wspieranie sportowo uzdolnionej młodzieŜy łącznie 942.000 zł. Jednak nie jest to 
kwota wystarczająca. Zasadnym jest zabezpieczenie na ten cel 1,3 mln zł, co 
pozwoli na zabezpieczenie większości potrzeb sportowo uzdolnionej młodzieŜy.  
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627 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Udostępnienie sekcjom sportowym w szkoleniu 
młodzieŜy obiekty sportowe za symboliczną 
złotówkę

KSiT

Wniosek zasadny. Proponowane rozwiązanie pozwoli na duŜo lepsze 
wykorzystanie środków (często pochodzących z miejskiej dotacji), które kluby 
przeznaczają na wynajem miejskich obiektów sportowych. Rozwiązanie pozwoli 
uniknąć sytuacji, w której kluby nie regulują zobowiązań z tytułu korzystania z 
miejskich obiektów sportowych, pomimo uzyskania uprzednio dotacji na ten cel. 
Kwota konieczna do zabezpieczenia w budŜecie moŜliwa będzie do wyszacowania 
dopiero po szczegółowym określeniu planu szkolenia na 2014 r. poszczególnych 
klubów sportowych zainteresowanych takim rozwiązaniem. 

628 Lucjusz Bilik- Radny Miasta Opola
Skate Park na Malinie (wykonanie ogrodzenia, 
oświetlenia, monitoringu)

150 000 340 000 KSiT

Wniosek zasadny. Skate Park jest miejscem słuŜącym do rekreacji i rozwoju 
kultury fizycznej mieszkańców i cieszy się duŜym zainteresowaniem. Brak 
oświetlenia ogranicza korzystanie z placu w porach wieczornych. Zabezpieczenie 
terenu systemem monitoringu poprawi bezpieczeństwo uŜytkowników. Ponadto 
montaŜ ogrodzenia zewnętrznego wraz z bramami umoŜliwi utrzymanie porządku 
na terenie Skate Parku, a takŜe ograniczy dostęp osobom nieupowaŜnionym w 
godzinach jego zamknięcia.

629
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Dofinansowanie klubu Odry Opole 700 000 KSiT
Wniosek niezasadny. Dotacje dla klubów sportowych udzielane są poprzez 
konkurs ofert. Nie ma potrzeby zapisywania tego zadania jako odrębnej pozycji w 
budŜecie miasta. Wysokość dotacji zostanie określona w trybie konkursowym.

630
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Remont ścianki tenisowej na osiedlu Dambonia 5 000 5 000 KSiT

Wniosek niezasadny. Zadanie moŜliwe do zrealizowania w ramach środków  
będących w dyspozycji Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki  i przeznaczonych na 
remonty obiektów sportowych. Nie ma potrzeby zapisywania go jako odrębnej 
pozycji w budŜecie miasta. 

631
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Budowa wielofunkcyjnego boiska tartanowego 
wraz z oświetleniem w Szczepanowicach

250 000 35 000 KSiT
Wniosek zasadny. Na terenie dzielnicy Szczepanowice nie ma boiska 
wielofunkcyjnego z nawierzchnią poliuretanową. W 2014 roku naleŜałoby dokonać 
wyboru najodpowiedniejszego miejsca oraz wykonać dokumentację projektową. 

Wniosek zasadny. Na terenie parku miejskiego na osiedlu im. Armii Krajowej 
istnieje plac zabaw (tzw. Ogród Jordanowski), który z uwagi na brak konserwacji w 
pierwszych latach po jego powstaniu, wymaga przeprowadzenia remontu. W 2011 
r. opracowano projekt budowlany remontu placu zabaw oraz wykonano pierwszy 
etap remontu tj. demontaŜ starego 
i montaŜ nowego ogrodzenia całego terenu, a takŜe wymieniono część urządzeń 
zabawowych. Na terenie placu zabaw są trzy rodzaje nawierzchni, alejki asfaltowe 
są w dobrym stanie technicznym i nie wymagają remontu, alejki z płyt 
chodnikowych betonowych posiadają braki w krawęŜnikach. Do remontu 
przeznacza się nawierzchnie ścieŜek ziemnych oraz z kostki betonowej. Cały  
teren posiada trzy place zabaw, na których piasek naleŜy wymienić na nowy. 
W północno-zachodniej części placu jest amfiteatr. 

632
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

OŚR355 0001 500 000Ogród Jordanowski na osiedlu Armii Krajowej

Id: 47FD6445-4FB1-4A16-9876-CAA38F9222FE. Przyjety Strona 102



Zestawienie wniosków do projektu bud Ŝetu miasta Opola na 2014 r. Załącznik nr 2 

Nawierzchnia schodów wymaga remontu i uzupełnień, ze względu na braki 
nawierzchni wykonanej z drobnej kostki betonowej. Elementy widowni i sceny 
z cegły klinkierowej w znacznym stopniu uległy zniszczeniu 
i zdewastowaniu i wymagają przeprowadzenia remontu. 
Planowany zakres remontu na 2014 r. to: remont nawierzchni chodników z kostki 
betonowej,  wymiana nawierzchni piaskowych placu zabaw, remont nawierzchni 
ziemno-Ŝwirowych, wyposaŜenie placów zabaw A, B, C, D i E (urządzenia 
zabawowe i zręcznościowe, ławki, tablice informacyjne), remont amfiteatru z 
widownią. Remont placu powinien być jak najszybciej wykonany, 
z uwagi na bezpieczeństwo - szczególnie dzieci.

633
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Dofinansowanie klubu piłki ręcznej Gwardii Opole 1 000 000 KSiT
Wniosek niezasadny. Dotacje dla klubów sportowych udzielane są poprzez 
konkurs ofert. Nie ma potrzeby zapisywania tego zadania jako odrębnej pozycji w 
budŜecie miasta. Wysokość dotacji zostanie określona w trybie konkursowym.

634
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Dokumentacja projektowa dotycząca 
skrzyŜowania ul. Oleskiej i ul. Batalionów 
Chłopskich

250 000 6 800 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej na przebudowę skrzyŜowania ul. Oleskiej i Batalionów Chłopskich. 
Zlecona jest do opracowania koncepcja. Szacunkowy koszt opracowania 
dokumentacji wynosi 300.000 zł.

635
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Przebudowa skrzyŜowania ul. Oleskiej 
z ul. Wodociągową na rondo

500 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Temat skrzyŜowania ul. Oleskiej z ul. Wodociągową, zostanie 
rozwiązany w koncepcji skrzyŜowania wokół Dworca Wschodniego.

Wniosek zasadny. W przypadku realizacji zadania na terenach miejskich, 
wymagane jest wyznaczenie lokalizacji, przygotowanie dokumentacji projektowej, 
wykonanie i utrzymywanie obiektu. Wskazana lokalizacja nie została w trakcie 
konsultacji wewnątrz Urzędu wybrana. W ramach wyznaczania terenu pod ww. 
zadanie Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa UM Opola zwrócił się do 
Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, Biura Urbanistycznego, Powiatowej 
Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Opolu, Wojewódzkiego Inspektora 
Weterynaryjnego w Opolu, Wydziału Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Komunalnej, Wydziału Kultury Sportu i Turystyki z propozycją kilku lokalizacji. 
Wytypowany został teren gminny w okolicach pętli autobusowej ul. PuŜaka przy 
Parku Osiedlowym, którego plan miejscowy 
i lokalizacja pozwalają na wybudowanie takiego parku dla zwierząt, z moŜliwością 
łatwego dojazdu do ww. miejsca. Teren uzyskał pozytywne opinie ww. jednostek w 
zakresie bezpieczeństwa sanitarnego i epizootycznego. Wytypowany teren 
zostanie takŜe poddany konsultacjom społecznym mieszkańców Opola, celem 

zbadania ich opinii w tym temacie. Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa  
zawnioskował do projektu budŜetu na 2014 r. o środki na wybudowanie 
i utrzymanie parku dla psów w kwocie 60.000 złotych rocznie. Proponowany teren 
powinien być ogrodzony, mieć powierzchnię około 0,5 ha i powinien być 
wyposaŜony nie tylko w urządzenia zabawowe i treningowe dla zwierząt, ale 
i w pojemniki do zbierania odchodów zwierząt. Po otrzymaniu środków nastąpi 
realizacja zadania, tj. zlecenie dokumentacji, wykonanie parku, opracowanie 
regulaminu parku, a następnie wyłonienie firmy zajmującej się utrzymaniem 
obiektu-tj. opróŜnianiem koszty, wymianą piasku, itd.

637
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Remont ul. Kukuczki 5 000 MZD

Wniosek zasadny. Na ul. Kukuczki zostanie wykonany remont cząstkowy w 
ramach bieŜącego utrzymania dróg. Remont cząstkowy nawierzchni  ma na celu 
przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

632
Opola

OŚR355 0001 500 000Ogród Jordanowski na osiedlu Armii Krajowej

OŚR60 000100 000Park dla psów na osiedlu Dambonia636
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
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638
Przemysław Bukowski- Radny Miasta 
Opola

Remont ul. Kurpierza 10 000 MZD
Wniosek zasadny. Wykonany zostanie remont cząstkowy w ramach bieŜącego 
utrzymania dróg mający na celu przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających 
bezpieczeństwu pojazdów i pieszych. 

639
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Budowa drogi wg projektu i pozwoleń na budowę 
ul. Bolka II

3 937 900 MZD
Wniosek zasadny. W 2013 roku wykonano nawierzchnię bitumiczną na odcinku od 
ul. Tuwima do końca nowego osiedla. Dalsza część do ul. Kazimierza Wielkiego 
naprawiana będzie w ramach bieŜącego utrzymania dróg. 

640
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Opracowanie projektu i budowa ul. Napierskiego 45 000 MZD Wniosek zasadny. 

641
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Budowa kanalizacji burzowej na ul. Wyzwolenia, 
Einsteina, Paderewskiego i części ul. Wschodniej

MZD

642
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Budowa chodnika i ścieŜki rowerowej wzdłuŜ 
ul. Marka z Imielnicy wg projektu opracowanego w 
ramach konkursu dla Rady Dzielnic w 2013 r.

2 200 000 MZD Wniosek zasadny. 

643
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Remont chodników wzdłuŜ ulic PoboŜnego 
i Szczeszyńskiego

MZD

Wniosek zasadny. Na chodnikach wzdłuŜ ulic PoboŜnego i Szczeszyńskiego 
zostanie wykonany remont cząstkowy w ramach bieŜącego utrzymania dróg 
mający na celu przede wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu 
pieszych. 

644
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Wykonanie rewitalizacji parku u zbiegu ulic 
Szczeszyńskiego i PoboŜnego według 
opracowanej koncepcji programowo-przestrzennej

OŚR

Wniosek zasadny. "Koncepcja programowo-przestrzenna terenów przyległych do 
stawu w sąsiedztwie kościoła w Nowej Wsi Królewskiej"  została opracowana na 
zlecenie Wydziału Urbanistyki, Architektury i Budownictwa i stanowi załoŜenia do 
sporządzenia dokumentacji technicznej, stanowiącej podstawę do  realizacji 
zadania. Koncepcja zakłada przebudowę zarówno układu komunikacyjnego tej 
części dzielnicy, jak i zagospodarowanie terenów za kościołem oraz rewitalizację 
niewielkiego skweru z fontanną. 
Z uwagi na róŜnorodność władających terenami zadanie zostało podzielone na 
kilku realizatorów, co wymaga ustalenia koordynacji prac projektowych, 
a w szczególności realizacji w/w zadań. Aktualnie cykl projektowy z uwagi na 
konieczność dokonania wszelkich niezbędnych uzgodnień trwa ok. roku. 
Z uwagi na wcześniej zaplanowane zadania w 2014 r. nie planuje się sporządzenia 
projektu dla tego przedsięwzięcia, chyba Ŝe będzie to moŜliwe 
w wyniku oszczędności powstałych w ciągu roku budŜetowego.
W 2014 r. priorytetowym zadaniem jest przebudowa terenu zieleni przy 
Pl. A. Mickiewicza, a w następnej kolejności terenu przy ul. Waryńskiego. 

645
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Remont nawierzchni ul. Pionierskiej MZD

Wniosek zasadny. Na ulicy Pionierskiej zostanie wykonany remont cząstkowy 
nawierzchni jezdni w ramach bieŜącego utrzymania dróg mający na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

646
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Zainstalowanie oświetlenia (jedna lampa) 
przy ul. Pionierskiej

8 000 ITGK Wniosek zasadny. Ulica Pionierska nie posiada oświetlenia ulicznego.

647
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Remont nawierzchni ul. P. Pandzy MZD

Wniosek zasadny. Na ulicy Pandzy zostanie wykonany remont cząstkowy 
nawierzchni jezdni w ramach bieŜącego utrzymania dróg mający na celu przede 
wszystkim usuwanie miejsc zagraŜających bezpieczeństwu pojazdów 
i pieszych. 

648
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Budowa ul. M. Reja na brakującym odcinku 400 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczna jest budowa ul. M. Reja (na brakującym odcinku). 
Brak dokumentacji projektowo-kosztorysowej.

649
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Budowa ul. Kwiatowej na odcinku 
od ul. PoboŜnego do Pl. Kościelnego

300 000 MZD
Wniosek zasadny. Na budowę ul. Kwiatowej (na odcinku od ul. PoboŜnego do 
Pl. Kościelnego) Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. 
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650
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

Budowa ekranów dźwiękochłonnych przy 
stadionie ŜuŜlowym na ul. Wschodniej

KSiT

Wniosek niezasadny. Miasto Opole jest na etapie opracowywania załoŜeń do 
koncepcji budowy nowego stadionu ŜuŜlowego w innej lokalizacji. 
W związku z tym nie przewiduje się ponoszenia dodatkowych kosztów związanych 
z funkcjonowaniem obecnego stadionu ŜuŜlowego przy 
ul. Wschodniej, z wyjątkiem koniecznych które wpływają na bezpieczeństwo 
uŜytkowników obiektu. 

651
Zarząd Dzielnicy Nowa Wieś 
Królewska

MontaŜ stacji rowerowej na terenie dzielnicy Nowa 
Wieś Królewska

25 000 ITGK

Wniosek zasadny. System rowerów publicznych w Opolu sprawdził się. 
Mieszkańcy Opola chętnie korzystają z systemu wypoŜyczalni rowerów. Istnieje 
potrzeba rozszerzenia systemu, szczególnie w dzielnicach sąsiadujących 
z centrum miasta, do których naleŜy Nowa Wieś Królewska.

652
Samodzielny Specjalistyczny Zespół 
Opieki Zdrowotnej nad Matką i 
Dzieckiem w Opolu

Zakup specjalistycznego sprzętu i aparatury 
medycznej

726 000 PS

Wniosek niezasadny. Zasady przekazywania środków publicznych podmiotom 
wykonującym działalność leczniczą określone zostały w ustawie z dnia 15 kwietnia 
2011 r. o  działalności  leczniczej  (Dz. U. z 2013 r. poz. 217). Zgodnie 
z art. 115  cyt. wyŜej  ustawy dotacje na inwestycje, w tym na zakup aparatury i 
sprzętu medycznego moŜe przyznawać wyłącznie organ administracji 
samorządowej lub rządowej, który jest podmiotem tworzącym dla danego 
podmiotu leczniczego. W przypadku Samodzielnego Specjalistycznego Zespołu 
Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem takim podmiotem tworzącym jest Sejmik 
Województwa Opolskiego.   

653
Samodzielny Specjalistyczny Zespół 
Opieki Zdrowotnej nad Matką i 
Dzieckiem w Opolu

Pokrycie kosztów funkcjonowania Szkoły 
Rodzenia

PS

Wniosek zasadny. Zgodnie z art. 220 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o 
finansach publicznych (Dz. U. z 2013., poz. 885) istnieje moŜliwość udzielenia 
pomocy finansowej z budŜetu jednostki samorządu terytorialnego innym 
jednostkom samorządu terytorialnego  w formie dotacji celowej. Samodzielny 
Specjalistyczny Zespół Opieki Zdrowotnej Nad Matką i Dzieckiem w Opolu jest  
samodzielnym publicznym zakładem opieki zdrowotnej dla którego podmiotem 
tworzącym jest Sejmik Województwa Opolskiego. Wsparcie finansowe przez 
miasto Opole programu zdrowotnego pn. "Przygotowanie rodziców oczekujących 
narodzin dziecka do porodu i podjęcia ról rodzicielskich" realizowanego przez ww. 
placówkę jest zasadne. Miasto Opole w 2011 r. finansowało ww. program. Cieszył 
się on duŜym zainteresowaniem wśród mieszkanek naszego miasta.

654 Zarząd Dzielnicy Grotowice WydłuŜenie kursów linii 8 i 12 do Grotowice pętla 95 000 BOTZ

Wniosek zasadny. Skrócenie wybranych kursów linii numer 8 i 12 do przystanku 
Grotowice-śelazna wynika z zaobserwowanego niewielkiego potoku pasaŜerskiego 
na odcinku od osiedla Metalchem do granic administracyjnych Opola. Takie 
rozwiązanie ogranicza dostępność komunikacyjną tej części dzielnicy. Biorąc pod 
uwagę interes społeczny lokalnej społeczności i rozwój dzielnicy związany z 
powstaniem nowych zakładów pracy w SSE, Biuro Organizacji Transportu 
Zbiorowego pozytywnie opiniuje niniejszy wniosek. NaleŜy dodać, Ŝe 
zaproponowane przez Zarząd Dzielnicy rozwiązanie przyczyni się równieŜ do 
poprawy czytelności linii (obecnie pasaŜerowie jadący od centrum do Grotowic 
bywają zdezorientowani do którego przystanku dojadą, a wsiadający na 
przystanku Grotowice-śelazna w kierunku do miasta muszą korzystać z dwóch 
róŜnych przystanków oddalonych od siebie 
o kilkanaście metrów). 

655 Zarząd Dzielnicy Groszowice
Dokończenie przebudowy chodnika w ciągu 
ul. Gorzołki (strona prawa jadąc w kierunku 
Opola)

360 000 360 000 MZD
Wniosek zasadny. NaleŜy dokończyć przebudowę chodnika w ciągu ul. Gorzołki 
(strona prawa jadąc w kierunku Opola). Opracowana jest dokumentacja 
projektowo-kosztorysowa.

656 Zarząd Dzielnicy Groszowice
Sporządzenie dokumentacji projektowej 
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 423 na odcinku 
od ul. Ks. Popiełuszki od nr 52 do nr 1

170 000 150 000 MZD
Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.
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657 Mieszkańcy ul. śerkowickiej Budowa oświetlenia ul. śerkowickiej 400 000 ITGK
Wniosek zasadny. Ulica nie posiada oświetlenia ulicznego. Zlokalizowana jest 
w sąsiedztwie nieuŜytków, zagajników co stwarza dodatkowe zagroŜenie dla 
mieszkańców tej ulicy.

658 Zbigniew Pamuła
Wykonanie kanalizacji deszczowej oraz drogi 
w ciągu ul. Tuwima

1 500 000 MZD
Wniosek zasadny - pilny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej.

659 Andrzej Lesiak
Poszerzenie i wykonanie drogi ul. Piotra Pandzy 
na odcinku od nr 28 do skrzyŜowania 
z ul. Tuwima

80 000 MZD
Wniosek zasadny - pilny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Zachodzi konieczność budowy drogi wraz z przejęciem terenu od 
PKP.

660 Mieszkańcy ul. Przytulnej
Wykonanie miejsca do zawracania pojazdów na 
końcu ul. Przytulnej

3 000
(opracowanie 

projektu)
80 000 MZD

Wniosek zasadny. Konieczność opracowania dokumentacji projektowo-
kosztorysowej. Po opracowaniu dokumentacji moŜna przystąpić do realizacji 
zadania. 

661
Stowarzyszenie Niepublicznych 
śłobków i Przedszkoli w Opolu

Środki finansowe w formie dotacji na 10 miejsc 
dla dzieci niepełnosprawnych do lat 3 w Ŝłobkach 
niepublicznych

od 312.000 do 
741.000 rocznie

PS

Uchwała Nr XII/173/11 Rady Miasta Opola z dnia 7 lipca 2011 r. w sprawie 
określenia wysokości i zasad ustalania dotacji celowej dla podmiotów 
prowadzących Ŝłobek lub klub dziecięcy na terenie Miasta Opola (z późn. zm.) w 
paragrafie 1 określa, Ŝe dotacja w wysokości 650 zł przyznawana jest na kaŜde 
dziecko objęte opieką w Ŝłobku przy wymiarze opieki wynoszącej 10 godzin 
dziennie. W myśl zapisów ww. ustawy do Ŝłobka mogą uczęszczać dzieci z 
orzeczeniem o niepełnosprawności czyli dotacja przyznawana jest równieŜ na 
dziecko  z orzeczoną niepełnosprawnością.

* - legenda:
MZD  - Miejski Zarząd Dróg w Opolu
Urząd Miasta Opola :
AG - Wydział Administracyjno-Gospodarczy
B  - Wydział BudŜetu
BOP  - Biuro Organizacji Pozarządowych
BOTZ - Biuro Organizacji Transportu Zbiorowego
BPWM - Biuro Promocji i Współpracy z Zagranicą
BRM - Biuro Rady Miasta
BU - Biuro Urbanistyczne
EiPR - Wydział ds. Europejskich i Planowania Rozwoju
GI - Wydział Gospodarki i Innowacji
I - Wydział Informatyki
IM  - Wydział Inwestycji Miejskich 
ITGK  - Wydział Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej 
KSiT  - Wydział Kultury, Sportu i Turystyki
OŚ  - Wydział Oświaty 
OŚiR  - Wydział Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
PS  - Wydział Polityki Społecznej 
ZK  - Wydział Zarządzania Kryzysowego 
ZZK  - Wydział Zarządzania Zasobem Komunalnym 
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